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Kövek a feledés ellen

1943. és 1945. között zsidók
és romák milliói tûntek el Eu-
rópa városaiból és falvaiból,
legtöbbször anélkül, hogy ma-
radandó nyomot hagyhattak
volna maguk után. 

A Stolperstein-ok, nyersfordítás-
ban botlató kövek, ezeket a hiányzó
nyomokat teszik újra láthatóvá a
kölni mûvész, Gunter Demnig által
macskakövekre applikált réztáblá-
kon az elhurcoltak utolsó lakhelye
elõtt. 2007. tavaszától a német-ma-
gyar együttmûködéseket támogató
Bipolarnak köszönhetõen a mûvész
magyarországi városokban és fal-
vakban is lefekteti az emlékezõ
macskaköveket. Ezek a kövek el-
gondolkodtató mementók, melyet
egy mûvészi kezdeményezés indított
útjára és a kezdetektõl fogva állami
támogatás nélkül, adományokból
készül. A napokban, a holocaust ál-
dozataira emlékezve macskaköveket
helyezett el Gunter Demnig szob-
rászmûvész városunk négy pontján.
A mûvész tíz évvel ezelõtt Németor-
szágban rakta le az elsõ tízszer tíz
centiméteres betonra öntött rezes öt-
vözetet, és ma már tizenkétezer-öt-
száznál tart. Mind a hatmillió áldo-
zatnak nem tud emléket állítani,
ezért egy-egy kõ szimbolikusan az
összes áldozatnak szól. Jelzi, az el-
hurcolt születésének és halálának
idõpontját. A legtöbb településen
helytörténészeket, levéltárosokat és a
Zsidó Hitközséget megkérdezve
olyan személyekre emlékeznek ily
módon, akik nem híres, hanem át-
lagemberek voltak, akikre talán már
nem emlékezik senki sem – mondta
Berger Ágnes, az Emlékezõ Macs-
kakövek bevezetésének kezdemé-
nyezõje. Gunter Demnig a Zrínyi út
33. szám elõtt, dr. Winkler Ernõ fõ-

rabbi és fia Winkler Gábor Lajos
egykori házánál elmondta, annak el-
lenére, hogy nem örömteli alkalom-
ra jöttünk össze, örül a kezdeménye-
zésnek és annak, hogy belevágott.
Annak is örül, hogy egyre több hoz-
zátartozó jelenik meg egy-egy kõle-
tételen. Cseresnyés Péter alpolgár-
mester beszédében kiemelte, egy
olyan vészterhes korszakra emléke-
zünk, amikor az emberek áldozattá
váltak a származásuk, hitük miatt.
Olyan korban éltek õk, amikor hábo-
rodott elmék ülték a torukat, mely-
nek sok millió áldozta lett. Így vált
Nagykanizsa és környéke sok ezer
áldozatot gyászoló közösséggé. A
kövek letétele megadja azt a lehetõ-
séget, amikor visszaemlékezünk a
város történetére, amikor gyermeke-
inknek a múltról beszélünk, el tud-
juk mondani, élt itt Nagykanizsán
egy olyan közösség, amely a város
gazdaságát fellendítette, amely híres-
sé tette ezt a várost nemcsak hazánk-
ban, hanem külföldön, és amelyik
háborodott elmék áldozata lett.
Mondandója végén azt kívánta, ne
nõjön úgy fel nagykanizsai, hogy ne
tudja, mi történt itt 1944. áprilisában.
Végezetül dr. Székely István a Zsidó
Hitközség elnöke megköszönte a
mûvész megható munkáját, mely
egyedi kezdeményezés Európában,
majd Lévai Péterné alelnök ismer-
tette dr. Winkler Ernõ fõrabbi és fia,
Winkler Gábor Lajos életrajzát. A
Deák tér 2. szám alatt Grünhut
Elemér okleveles mérnök, az Ady út
8. szám alatt dr. Goda Lipót városi
tiszti fõorvos, a Király út 15. szám
alatt Szabados Mátyásné Tausz Ilo-
na, a Nõegylet vezetõségi tagjának
utolsó lakhelye elõtt helyezték el az
emlékezõ macskaköveket. 

B.E.

A Rozgonyi Polgári Kör ven-
dégül látta azt az erdélyi csalá-
dot, akivel az elmúlt év elején
vették fel a kapcsolatot. 

Az összejövetelen megjelent
Marton István városunk polgár-
mestere is. A kör tagjai tavaly Er-
délyben jártak – mondta Miha
Tamásné –, és meglepte õket az a
szegénység, amit ott láttak. Több
magyar családdal is megis-
merkedtek, és jártak olyan iskolá-
ban, ahol meghatódva tapasztal-
ták, milyen nagy kincset jelente-
nek az ottaniak számára a Ma-

gyarországról kapott könyvek.
Hallottak arról a mozgalomról,
melynek keretében keresztgyer-
mekeket fogadnak az anyaország-
ban élõ közösségek, magánszemé-
lyek, és úgy döntöttek, havonta
félretesznek egy bizonyos össze-
get, mellyel egy fiatal továbbtanu-
lását segítik az iskolába járáshoz
szükséges havi utazási költséggel.
A kiválasztás szerencsésen tör-
tént, mert a családnak Kanizsán
élnek a rokonai, ezáltal közvetle-
nebb a kapcsolatuk egymással.

B.E.

Erdélyi vendéget fogadott a Rozgonyi Polgári Kör

Vízmû: Felszállt a füst, dûlõre jutottak
Több hónapos, politikai fel-

hangoktól sem mentes huzavo-
na után végre sikerült vezér-
igazgatót választani a Dél-Zalai
Víz- és Csatornamû Zrt. élére.

A tulajdonosok legutóbbi közgyû-
lésén a települések jelenlévõ polgár-
mesterei 98,7 százalékos aránnyal
elfogadták Nagykanizsa kompro-
misszumos jelöltjét, Kassai Zoltánt. 

Az ülésen részt vett a cég ko-
rábbi vezérigazgatója, Kovács
Antal is, aki elköszönt a tulajdo-
nos önkormányzatok polgármes-
tereitõl. Hangsúlyozta, csak a
szépre fog emlékezni, s kijelen-
tette, nincs takargatnivalója. Az
új vezérigazgatónak, Kassai Zol-

tánnak együttmûködést ajánlott,
mint mondta, szeretné segíteni az
egyébként fürdõprojektekkel ed-
dig is foglalkozó szakembert.        

Persze, nem volt ennyire köny-
nyed és egyszerû, amíg idáig el-
jutottak a polgármesterek. 

A város jelöltje, Molnár Szabolcs
mellett a régiók csatasorba állították
Zajzon Imrét, a cég jelenlegi mû-
szaki igazgatóját is, aki azonban
nem fogadta el a jelöltséget, ugyan-
is úgy látta, munkáját nem tiszta
helyzetben folytathatta volna. Az
ezt követõ szavazás azonban ismét
nem volt eredményes, az immár
egyedüli jelölt Molnár Szabolcs
ugyanis a szavazatok hetvennégy
százalékát kapta a szükséges nyolc-

van százalék plusz egy szavazat he-
lyett. Az igazgatóság pedig úgy
döntött, nem ajánl új jelöltet. 

A kialakult patthelyzet megoldá-
sára irányult a többségi tulajdonos
kanizsai önkormányzatot képviselõ
Cseresnyés Péter alpolgármester
kompromisszumos javaslata. Vissza-
vonta Molnár Szabolcs jelöltségét és
helyette Kassai Zoltánt javasolta, aki
az egyik önkormányzati szakbizott-
ság és a Vízmû igazgatóságának tag-
ja, s húsz évig a Zalahús nagykani-
zsai üzemének mûszaki vezetõjeként
dolgozott, valamint szakértõként
részt vett több település fürdõpro-
jektjének megvalósításában.

A javaslatot elfogadták, és
csaknem kilencvenöt százalékos

aránnyal választották meg a cég
új vezérigazgatójának Kassai
Zoltán, aki megköszönte a bizal-
mat, majd azt mondta, nyugalmat
és prosperitást szeretne teremteni.

Szavaztak a települések Kovács
Antal prémiumáról is. A voksolás
alapján a volt vezérigazgató nem
kapta volna meg az információink
szerint 2,7 millió forintos prémiu-
mot, azonban kiderült, teljesen fe-
lesleges volt a szavaztatás, hiszen
a prémium kifizetésének feltétele-
it és mértékét jogszabály határoz-
za meg, így az nem lehet tárgya
semmilyen testületi döntésnek. 

H.A.
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Torna Egyletek ha találkoznak,
vagyis az NB III Dráva csoportjá-
nak legutóbbi, harmadik forduló-
jában a Nagykanizsai Torna Egy-
let 1866 MÁV gárdája a Mohácsi
Torna Egylet vendége volt. A ka-
nizsaiak szerezték meg a vezetést
Burucz Barna révén, a hazaiak
azonban még az elsõ félidõben
fordítottak, s végül 2-1-re nyer-
tek. A mohácsiak egyenlítõ talála-
ta ritkaságszámba vehetõ gól volt,
hiszen a középpályás Peterke
András szinte a felezõvonalról ta-
lált az NTE kapujába, mivel a ka-
nizsai kapus egy felszabadító rú-
gás után, fogalmazzunk így, nem
ért vissza a helyére…(A „kör-
nyék” csapatait úgy tûnik, sújtják
az ilyen ívelések, hiszen néhány

hete a szlovén elsõ osztályú lend-
vai Nafta portása is hiába nyúj-
tózkodott egy bajnokin hasonló
szituációban…) Az NTE ezzel a
vereséggel három kör után a ti-
zenötödik helyen áll a 18 csapa-
tos mezõnyben, s vasárnap 16
órától az NTE-pályán a Bere-
mend együttesét fogadják.

P.L.

Gyökeres változások történtek
a Kanizsai Vadmacskák SE nõi
NB I A-csoportos kosárlabda-csa-
patánál, mely a klubvezetéstõl a
játékoskeretig érintette az egyesü-
letet. Elõször is a leglényegesebb
történésként arról, hogy a kispa-
don az önmagát már többször
„felállító” Gábor Erzsébetet a za-
laegerszegi Simon Zsolt váltja a
kispadon, a helyét átadó kiváló
utánpótlásedzõ pedig ezentúl a

szakmai munkáért lesz felelõs. Si-
mon Zsolt edzõi karrierje talán
onnan a legismertebb, hogy hosz-
szú ideig a ZTE férfi csapatánál
dolgozott a korosztályos csapa-
toktól a felnõtt együttesig bezáró-
lag. Tovább erõsödhet a kanizsai-
aknál a hazai vonal, hiszen újabb
fiatal helyi nevelésû kosarasok
kerültek az elsõ csapathoz Fuisz
Viktória, Riba Alexandra és Riba
Viktória személyében, illetve a

Zala Volán-ZTE-tõl érkezett Fitos
Mariann. A változások penzuma
azonban még nem ért ezzel véget,
hiszen a korábbi elnök, Szentes
László is távozott, helyét pedig a
továbbiakban dr. Czakó János
foglalja el. Ennyit a változásokról,
egy valami azonban örök a Vad-
macskák háza táján: centert keres-
nek és ezért gõzerõvel tárgyalnak,
majd remélhetõleg a végén aztán
e téren is hepienddel zárhatnak.

P.L.

Idén a vajdasági Szabadkán ren-
dezték meg a VII. Ifjúsági Sakk-
csapat Európa Bajnokságot, me-
lyen a fiúknál a magyar válogatott
esélyesként indulva aranyérmes
lett. Az Európa Bajnok csapatot
Nagykanizsáról Bánusz Tamás és
Bérczes Dávid, az Aquaprofit-
NTSK két ifjúsági játékosa képvi-
selte. A harmadik játéknapon a

bolgárok elleni meglepetésszerû
vereség után a válogatott tagjai
gyorsan javítottak, s remek hajrá-
val az öt csapatgyõzelem és egy
döntetlen elegendõ volt a bajnoki
címhez. Kimagaslóan szerepelt az
él-táblán Bánusz Tamás, aki a hat
partiján 5,5 ponttal szerzett. A sza-
badkai verseny után megrendezett
Rapid Európa Bajnokságon is

gyõzött a magyar válogatott, meg-
gyõzõ játékkal szerezve meg az
elsõ helyet. Bánusz Tamás teljesít-
ményének hála, októberben a jere-
váni húsz éven aluliak világbaj-
nokságán képviseli Magyarorszá-
got. Az esélyeit latolgatva úgy fo-
galmazott, hogy a verseny nagyon
nagy kihívás lesz számára, de bí-
zik a jó szereplésben.

P.L.

Az NTE 1866 klubjának dzsú-
dósai az õszi versenyszezonra
már augusztus elején rajtoltak az
ifjúsági, junior és felnõtt korcso-
portban.  Akkor került megrende-
zésre a 30. Balaton Kupa Nem-
zetközi Verseny, s az erõs me-
zõnyben a kanizsaiak három fõ-
vel képviselték egyesületüket. Az
ifjúsági korcsoportban nõi 57 kg-
ban Mihovics Szabina négy ellen-
felével szemben fölényes és kön-
nyed gyõzelmével szerezte meg
az elsõ helyet, míg a felnõtteknél

induló, alig fél kilóval súlycso-
portját átlépõ junior korú Gaál
András 73 kg-ban a hatodik he-
lyet, a szintén a legfelsõ korosz-
tályban szereplõ – súlycsoportját
fél kilóval szintén átlépõ – Kisjós
Dávid a negyedik helyen végzett.
Szeptember elsõ hétvégéjén az
entéesek aztán megkezdték a hi-
vatalos bajnokságot megelõzõ rá-
hangolást Siklóson, ahol a Tenkes
Kupa nemzetközi versenyén vet-
tek részt. A Baranya megyei hely-
színre Horvátországból és Szerbi-

ából is érkeztek judokák, akik
összesen mintegy kétszázan le-
hettek – tizenöt klub színeiben.
Az NTE sportolói közül az U-
10es korosztályban Huszár
Martin 36 kg-ban a második he-
lyet szerezte meg úgy, hogy a fi-
náléban balszerencsésen veszített.
Az U-13-oknál Csonka Richárd
38 kg-ban mindhárom ellenfelét
biztosan legyõzve az elsõ helyet
szerezte meg.

Polgár László

– A városvezetés nem tesz meg
mindent annak érdekében, hogy
képviselje a város érdekeit, hogy
egy-egy rendezvényen jelenlétével
is javítsa a város megítélését.
Ugyanis több olyan program is
volt az utóbbi idõben, amelyrõl
Nagykanizsa választott vezetõi tá-
volmaradtak – mondta sajtótájé-
koztatóján Röst János, az SZDSZ
helyi szervezetének elnöke. Ha-
lász Gyula ügyvivõ pedig Marton
István polgármester egyik, a me-
gyei napilapban megjelent nyilat-
kozatát sérelmezte.

Röst János azt mondta, leg-
utóbb az M7-es autópálya újabb
szakaszának átadása során nem
reprezentálta a várost senki.
Ugyanis, amikor Marton István
polgármestert szólították színpad-
ra, a város elsõ embere nem volt
jelen, Cseresnyés Péter alpolgár-
mester ugyan részt vett a ceremó-
nián, de Röst János szerint a
Himnusz közben, késve érkezett.
A szabad demokrata képviselõ
úgy véli, az ilyen és ehhez hason-
ló esetek százmilliós károkat
okoznak a városnak.

Halász Gyula pedig azt sérel-
mezte, hogy véleménye szerint az
elkerülõ utak építésével kapcsola-
tos pozitív kormánydöntés híreit
egyes politikusok igyekeznek
súlytalanná tenni. 

– Ennek egyik példáját látjuk
Marton István polgármesternek
2007. augusztus 16-án a Zala Hír-
lapban megjelent nyilatkozatában –
mondta Halász Gyula képviselõ. – A
nyilatkozat így szól: „A következõ
két évben ugyanis több nagyberuhá-
zás önrészét is biztosítania kell a vá-
rosnak. Elsõként említeném a M7-es
autópálya és a Kaposvári út össze-
kötését (61-es út), valamint a palini
elkerülõ szakasz költségeit (74-es). E
két tétel – a becslések szerint – 750
milliós (15 százalék) önerõt jelent,
jóllehet a Medgyessy-kormány ide-
jén még arról volt szó, hogy mindkét
út az autópálya részeként, önkor-
mányzati forrás nélkül épül meg”.  

Halász Gyula azt mondta, a
cikk megjelenését követõen a
Gazdasági és Közlekedési Min-
isztérium illetékeseitõl érdeklõd-
tek, akik megerõsítették, hogy
nem kell semmiféle önkormány-
zati önrész a két nagykanizsai el-
kerülõ út megépítéséhez.

– Ezért az SZDSZ felszólítja a
polgármestert, tárja a nyilvános-
ság elé, hogy milyen forrásokra
alapozva tette meg az elkerülõ utak
önkormányzati önrészével kapcso-
latos nyilatkozatát. Amennyiben
csúsztatott, kérjen bocsánatot a
nagykanizsaiaktól, és ezután körül-
tekintõbben tájékoztassa a közvéle-
ményt – mondta az SZDSZ-es vá-
rosatya.

H.A.

– Nem értem, hogyan szólíthat-
tak fel a színpadra olyan polgár-
mestert, akivel elõzetesen semmit
nem egyeztettek, miközben az ösz-
szes helyi SZDSZ-es képviselõ és
funkcionárius név szerinti meghí-
vót kapott – adott hangot felhábo-
rodásának múlt csütörtöki sajtótá-
jékoztatóján Marton István pol-
gármester, aki az M7-es sztráda
újabb szakaszának avatásával
kapcsolatos, Röst János és Halász
Gyula szabad demokrata város-
atyák által megfogalmazott ko-
rábbi vádakra reagált.

Elmondta, bár kapott meghí-
vót, a ceremóniát megelõzõen
még telefonos egyeztetésre sem
került sor közte és a gazdasági
tárca, illetve a kivitelezõ között, a
személyes meghívás pedig a
vágyálmok kategóriájába tarto-

zik. Ezért úgy érzi, ez bizonyos
mértékig a város lekezelését je-
lenti. – Az SZDSZ-es önkormány-
zati képviselõk név szerinti meg-
hívása mellett ez a minimum lett
volna – mondta a polgármester,
aki azt is megjegyezte: a sztráda-
építést diadalmenetnek beállítani
pedig teljesen felesleges, hiszen
az új szakasz átadásával majd-
nem egy évet csúsztak Máshol
ezért inkább börtön járna – fo-
galmazott. 

A polgármester az elkerülõ
utak építéséhez szükséges önré-
szek kapcsán reagált a Halász
Gyula által elmondottakra is. Ki-
jelentette: a képviselõ által kifo-
gásolt, a Zalai Hírlapban megje-
lent nyilatkozata a helyzet akkori
állását tükrözte, ugyanis hivatalo-
san még senki nem értesítette az
utak építésével kapcsolatos száz
százalékos állami finanszírozás-
ról szóló július 25-i kormánydön-
tésrõl. Egyelõre csak erre utaló
jelek vannak, ugyanis a Nyugat-
Dunántúli Regionális Fejlesztési
Tanács szerdai ülésének egyik
elõterjesztésében szerepel utalás
arra, hogy valóban nem kell kifi-
zetni az önrészt.

– Ez azonban még csak közve-
tett bizonyíték – mondta a város
elsõ embere.

H.A.

– Demokrataként és az Emberi
Jogi Bizottság tagjaként egyaránt
figyelemmel kísérem a Magyar
Gárdával kapcsolatos jelenségeket.
Úgy látom, már nemcsak a Magyar
Gárdáról van szó, hanem arról is,
hogy a szélsõjobboldal újból el
akarja orozni a nemzettõl október
23-át – mondta múlt heti sajtótájé-
koztatóján Teleki László, a nagyka-
nizsai Cigány Kisebbségi önkor-
mányzat elnöke, szocialista ország-
gyûlési képviselõ, az Országgyûlés
Emberi Jogi Bizottságának tagja. A
volt romaügyi államtitkár szerint
eztán a roma emberek félve léphet-
nek csak ki az utcára.

– A szélsõjobboldali fenyege-
tés elleni fellépés nem politikai
döntés, hanem morális felelõs-
ség kérdése – mondta a politi-
kus. – Romaként is érdekel
mindaz, ami az elmúlt hetekben
a szélsõjobboldalon történik.
Rémisztõ belegondolni is abba,
hogy egy olyan szélsõjobboldali
párt, amely cigánybûnözésrõl
beszél, újnyilas egyenruhába
bújtatott magánhadsereget hív-
hat össze. És még rémisztõbb
látni, hogy azok, akiknek a sza-
va ilyen helyzetben sokat szá-
mít, vagy számítana, kétértel-
mûen fogalmaztak, vagy egysze-
rûen hallgattak. Ez utóbbi is
egyfajta üzenet. Mindenkinek
felelõssége van abban, hogy ne
engedjük tovább terjedni a szél-
sõjobb eszméket. 

Teleki László Balog Zoltánt,
az Emberi Jogi Bizottság
fideszes elnökét pedig arra szó-
lította fel, hogy hívja össze a bi-
zottság rendkívüli ülését, ítéljék
el a Magyar Gárda megalakulá-
sát, s vizsgálják meg a jogi lehe-
tõségeket, melyekkel visszaszo-
ríthatók a szélsõjobboldali esz-
mék.

H.A.

– A narancs jegyében fogant
városvezetés elsõ éve a minden
eddiginél gátlástalanabb és mo-
hóbb politikai-gazdasági zsák-
mányszerzés jegyében telt el.
Nagykanizsán új klientúra ki-
építése folyik – jelentette ki hét-
fõi sajtótájékoztatóján Tóth
László, a Magyar Szocialista
Párt helyi szervezetének frak-
cióvezetõje.

A politikus úgy látja, a fideszes
városvezetés vélt, vagy valós po-
litikai érdemek alapján jutalmaz,
miközben zajlik a városháza
fideszesítése is; ugyanis miköz-
ben máshol létszámleépítések
zajlanak, aközben a Fideszhez
kötõdõ személyeket vettek fel vá-
rosházi alkalmazottnak. 
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

SZDSZ: 
Hol volt a város
vezetése?

Marton István:
Meghívó van, 
egyeztetés nincs 

Teleki László:
Roma tiltakozás a
Gárda ellen

MSZP:
Fideszes 
klientúra-építés?

Nekikezdtek az NTE 1866 dzsúdósai is

Aranyesõ Szabadkán

Átalakult Vadmacskák

Kapott gól szinte a félpályáról

Szeptember 8-án az NTE csar-
nokban rendezik meg a Fiat Primo-
Auto Kosárlabda Kupát, melyen a
Kanizsa KK-DKG East mellett a
Kaposvári Egyetem, a Bajai Bács-
ka és a Sárvár csapatai vesznek
részt. A torna remek felmérõnek
ígérkezik az NB I B-s szezon elõtt.
A Kovács Nándor vezette szakmai
stáb célja az, hogy felmérje, a fel-
készülés során hol is tart a kanizsai
gárda. A délelõtt 10 órakor kezdõdõ
négycsapatos versengés elsõ mecs-
csén a vendéglátók a kaposváriak-
kal játszanak, délben pedig a Baja –
Sárvár meccsre kerül sor. 

P.L.

Hasznos
erõfelmérõ

Világbajnoki nyolcadikak.
Idén ismét sárkányrepülõ, illetve
ultrakönnyû repülõ világbajnoksá-
got rendeztek, igaz, ezúttal nem a
világ másik végébe kellett eljutni,
hiszen a közeli Csehországban ad-
tak helyet a repülõs seregszemlé-
nek. A Nagykanizsai Sportrepülõ
Egyesület részérõl ezúttal (is) Fe-
rinc Vince és navigátora Varga Zol-
tán képviselte a magyar színeket a
kétülésesek kategóriájában. A mini
magyar válogatott tagjaiként a 28
gépes mezõnyben kellett felvenni-
ük a versenyt ellenlábasaikkal az
utolsó pillanatban összerakott szer-
kezetükkel. Ennek tudatában tehát
igazán figyelemre méltó az a nyol-
cadik hely, melyre végül odakor-
mányozták repülõjüket, pontosab-
ban mellyel haza repülhettek a
csehországi világbajnokságról.

Ismét Batthyány Kupa. Ha szep-
tember és õsz, akkor ismét megren-
dezésre kerül a nagy hagyományok-
kal bíró XX. Batthyány – Tungsram
Kanizsa Kupa, a sakkozók rangos
utánpótlás tornája. A kiírás egyben
nemzetközi ifjúsági egyéni és csapat-
versenyt, valamint megyei junior, if-
júsági, serdülõ és kölyök egyéni baj-
nokságot is magában foglal, s ezúttal
is több száz résztvevõt várnak a Bat-
thyány-gimnázium falai közé szep-
tember 28-30. között. Az elõzetes
tapasztalatok alapján a korábban is
bizonyított sakk reménységek idõvel
az ország sakkéletébe is eredménye-
sen kapcsolódtak be, számos szép
eredményt elérve a késõbbiekben.
Idén azért is különös jelentõsége van
a kupának, hiszen idén a
Nagykanizsa csapata nyerte az orszá-
gos bajnokságot.

Új gyõztest avattak. A Kanizsa
Darts Egyesület idén nyáron is
megrendezte az egyéni 8-as pool-
biliárd városi bajnokságot, mely a
hatodik volt a sorban. Az eddigi öt
bajnokságon Lengyák György
(1998, 1999, 2001), Mészáros Sza-
bolcs (2000) és Bicskei Bertold
(2006) osztoztak. Ezúttal új gyõz-
test köszönthettek a sportág kedve-
lõi, mivel a tavaly bronzérmet szer-
zett Kiss Máté (a 20 éves tehetsé-
ges nagykanizsai fiatalember jelen-
leg a Pécs-Fordan csapatának NB-
II-es játékosa) 7:5 arányban nyert a
mindent eldöntõ mérkõzésen So-
mogyi Jenõvel ellen. A rangos
megmérettetésre összesen tizen-
négy játékos nevezett, köztük négy
ifjúsági korú, akik közül a legjobb-
nak járó különdíjat Varga András
érdemelte ki – összesítésben hete-
dik helyezésével.

RECOP Megyei Nõi Bajnok-
ság. Botfai LSC – Avantgard Kani-
zsa NFE 0:3 (0:1). A helyzeteiket ki-
használó vendégek megérdemelten
nyerték elsõ nagypályás mér-
kõzésüket a lelkesen játszó hazai
csapat ellen. Góllövõk: Kanizsai
Dorottya, Somogyi Zsuzsanna (2)
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– Nem jogszerûtlen, de etikátlan
összefonódások fedezhetõk fel az
önkormányzati tulajdonú gazdasági
társaságok, a városvezetés, illetve
annak holdudvara között is – mond-
ta Tóth László. – Például a Kanizsa
Uszoda Kft. felügyelõ-bizottságába
ugyanis egy fideszes kiskanizsai
egyéni képviselõ feleségét jelölték.

A szocialista városatya úgy vé-
li, a városvezetés túl gyakran lép
át normákon, értékeken és embe-
reken, erõsítve a magyar társada-
lomban amúgy is meglévõ ten-
denciát, miszerint mindent sza-
bad, csak erõ kell hozzá. 

Tóth László azt is firtatta, hogy
vajon jogszerûen jelölte-e Kassai
Zoltánt a Dél-Zalai Víz- és Csa-
tornamû Zrt. vezérigazgatói
posztjára Cseresnyés Péter alpol-
gármester, miközben nem erre,
hanem Molnár Szabolcs támoga-
tására kapott felhatalmazást a
közgyûléstõl.

Tóth szerint az alpolgármester
túllépte hatáskörét, ezért arra kéri
a közgyûlés Ügyrendi-, Jogi és
Közrendi Bizottságát, hogy fog-
laljon állást a tekintetben, vajon
legitim-e a megválasztott vezér-
igazgató, vagy sem? 

H.A.

– A politikusi gátlástalanság és
hangulatkeltés ilyen mélységeibe ne-
héz kerülni, de úgy tûnik, a helyi
szocialista politikusoknak sikerült –
mondta lapunknak a szocialista saj-
tótájékoztatón elhangzottakra rea-
gálva Cseresnyés Péter alpolgár-
mester. – Pont azok beszélnek er-
kölcsrõl, õszinteségrõl, akiknek a ve-
zére, Gyurcsány Ferenc miniszterel-
nök egy évvel ezelõtt maga ismerte
el az elhíresült õszõdi beszédben,
hogy a baloldalhoz tartozó politiku-
sok végighazudták az elmúlt éve-
ket?! Szerencsére, ma már az embe-
rek tisztában vannak azzal, hogy
ezeknek a politikusoknak nem kell
mindent elhinni. Vallom, hogy a
Tóth László és Lelkó Tamás által el-
mondottak is ebbe a kategóriába
tartoznak, nekik sem szabad mindent
elhinni, vagy legalábbis fenntartás-
sal kell fogadni az általuk közölte-
ket. Remélem, hogy mondanivalójuk
megfogalmazása közben egy kicsit
megszólalt a lelkiismeretük, amikor
eszükbe jutott egy pillanatra, hogy
az elmúlt években hány ismerõsük-

nek, családtagjuknak, rokonuknak
csináltak helyet az önkormányzat-
nál, vagy a vele kapcsolatban álló
cégeknél, szervezeteknél. Azt is le
kell szögezni, hogy az általunk alkal-
mazott szakemberek szakértelmük
alapján kapták meg a munkát. El-
lentétben a korábbi önkormányzati
ciklusokkal, de én nem akarok ha-
sonló mélységekbe süllyedni.

Cseresnyés Péter válaszolt azon
felvetésére is mely szerint nem ren-
delkezett Kassai Zoltánnak a Vízmû
vezérigazgatói posztjára jelöléséhez
szükséges közgyûlési felhatalma-
zással. Az alpolgármester megje-
gyezte, ha valaki sikeresen elvégez-

te az általános iskola elsõ osztályát,
akkor illene tudnia olvasni, vagy
esetleg arról van szó, hogy a szocia-
listák megint csúsztatnak. Ugyanis a
város képviselõ-testülete által ta-
vasszal elfogadott felhatalmazás jú-
nius harmincadikával lejárt, így az
hatályát vesztette. Ezért a polgár-
mester ismételt, immár teljes körû
meghatalmazásával jogszerûen te-
hetett új javaslatot a vezérigazgató
személyére a Vízmû-közgyûlésen,
ahol azt is hangsúlyozta, hogy az
ügyet a következõ képviselõ-testüle-
ti ülésen a városatyák elé terjeszti, s
kéri a jóváhagyásukat.        

H.A.
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JÁRMÛ

VEGYES

BÉRLET

ÁLLÁS

SZOLGÁLTATÁS

INGATLAN
Belvárosban 800 m2-es építési terület

eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)
Platánsoron kétszobás, II. emeleti, szép

állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-6072
(6086K)

Nk-án a Szõlõskert Fogadónál hétvégi
ház 1000 m2-es telekkel eladó. Érd.:
30/9975-375 (6075K)

Üzlet, iroda a Mészáros Lázár u. Petõfi
útra nyíló saroképületében garázzsal, egy-
ben vagy külön-külön bérbeadó, elcserélhe-

tõ vagy eladó. Tel.: 93/313-271, 30/2044-
556, 30/4540-529 (6076K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb lakást
beszámítok. Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõtéri,
azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es + galéri-
ás, turbókazános, kétszobás lakás 9,99 mil-
lióért eladó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Bánokszentgyörgyön régi, nagy családi
ház eladó. Érd.: 30/477-0183 

Nk-án kétszobás lakás albérletbe kiadó.
Kaució szükséges. Érd.: 20/313-4565,
93/324-789 (6088K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal ren-

delkezõ felszolgáló hölgyet vagy felszol-
gálót éves állásra felveszünk. Érd.: 20/482-
4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai ingat-
lanért eltartási szerzõdést kötnék! Egy gyer-
meket egyedül nevelõ, dolgozó, becsületes,
leinformálható nõ keresi azt az idõs nénit,
aki családi harmóniára, õszinte szeretetre,
törõdésre vágyik. Nehéz a megélhetés, fá-
radságos a házimunka? Szolid, becsületes
emberek levelét várom. “Együtt könnyebb”
jeligére, a 8801 Nagykanizsa, Pf.: 508-ra.
(6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármilyen be-
tegségben szenvedõ személyt ápolna, gon-
dozna. Felbélyegzett válaszborítékot kérek:
Nagykanizsa, Pf.: 484 (6089K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok gépe-
lését, számítógépes szerkesztést vállalok
rövid határidõvel. Érd.: 30/9932-534
(6090K)

MZ125-ös motorkerékpár eladó. Tel.:
93/315-559 (este) (6085K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó. Érd.:
30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok ré-
gi dísz és használati tárgyat, porcelánt, ké-
pet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Alma értékesítés: Gála és Elstár fajták-
ból Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c. szám
alatt házhoz szállítással is. Tel.: 93/312-
479, 20/570-7717 (6084K)

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

minõsített hegesztõ szakirányú megegyezés szerint
pincér szakirányú megegyezés szerint
pultos szakirányú megegyezés szerint
virágkötõ szakirányú 80.000 – 100.000 Ft
temetkezési dolgozó ált.iskola 65.500 – 80.000 Ft
elektromûszerész szakirányú 125.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
vezetõ recepciós (német) fõiskola megegyezés szerint
könnyûgépkezelõ szakirányú 75.000 – 80.000 Ft
logisztikus érettségi 65.500 Ft
helpdesk munkatárs (ff angol) kf. végzettség 230.000 Ft
rendszergazda (kf. angol) fõiskola 500.000 – 600.000 Ft
gépjármû értékesítõ érettségi 110.000 Ft
gyengeáramú villamosmérnök fõiskola megyezés szerint Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Túra
Szeptember 9. Becehegy
Indulás: 7.30 vasútállomás
Érkezés: 16.45 vasútállomás
Gyalogtúra útvonala:
Balatongyörök – Bisekõ –
Sipostorok – Becehegy 
Táv: 15 km
Részvételi díj:
MÁV díjszabás

ZALA M EGYE SPORTSZÖVETSÉGEK EGYESÜLÉSE
Tájékoztató 

sportoktatói tanfolyam indításáról

1. A képzés célja: A 157/2004(V.18.) Kormányrendelet elõírásainak meg-
felelõ végzettségû sportszakemberek képzése, akik választott sportágukban,
illetve testedzési águkban oktatói, gyakorlatvezetõi vagy edzõi munkakör be-
töltésére alkalmasak.

2. Az oktatás formái és idõkeretei: Az oktatás tanfolyami formában törté-
nik 2007. novembertõl – 2008. májusig Zalaegerszegen 11x9 órás konzultá-
ció, 2-3 hetente (péntek 8.30-16.00 óráig). A tanfolyam résztvevõit általános
elméleti és sportági szakmai ismereteket dolgoznak fel az alábbiak szerint.

a/ általános elméleti képzés: edzéselmélet-módszertan 22 óra, gimnasztika
20 óra, sportegészségtan 14 óra, sportpedagógia 14 óra, sportszervezés 12
óra, sportlélektan 10 óra.

b/ sportági szakmai képzés: gyakorlati tábor 40-80 óra (sportágtól függõ-
en). 2008 nyarán, késõbb kijelölendõ helyszínen, kb. 1 hét, vagy hétvégen-
ként 2-3 alkalommal.

3. A tanfolyam résztvevõi: A tanfolyam résztvevõje az lehet, aki 18. élet-
évét betöltötte, középiskola IV. évfolyamát elvégezte vagy szakmunkás bizo-
nyítvánnyal és megfelelõ sportszakmai gyakorlattal rendelkezik.

4. A tanfolyamon szerezhetõ képesítés: Sportoktatói képesítés mely az
adott sportágban illetve testedzési ágban oktatói és sporttanfolyamokon gya-
korlatvezetõi munkakör betöltésére képesít. A megszerzett képesítéssel vál-
lalkozói tevékenység is folytatható.

5. Tanulmányi és egyéb kötelezettségek: Az elméleti konferenciákon és a
szakmai gyakorlati táborban való részvétel. Az oktatók által elõírt feladatok és
a záróvizsgák teljesítése. A tandíj és vizsgadíj határidõre történõ befizetése.

6. A tanfolyam költségei: Az elméleti képzés költsége 80.000 Ft/fõ, mely
tartalmazza a tanfolyami díjat és a vizsgadíjat. A gyakorlati tábor szakmai
költsége (kb. 20.30.000 Ft között, sportáganként változó) és a részvételi díja
( helyszíntõl függõen kb. 10-25.000 Ft).

7. Jelentkezési határidõ: 2007. október 1.
Távábbi információk és jelentkezés: Zala Megyei Közgyûlés Hivatala

8900 Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10. Telefon: 92/500-753 Kámán Ferenc
címzetes vezetõ fõtanácsosnál.

Cseresnyés Péter:
A szocialisták csak
hangulatot keltenek

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294
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A vállalkozókat érintõ idei
aktuális pályázatokról rende-
zett konzultációval egybekö-
tött szakmai napot múlt héten
szerdán a Nagykanizsai Ke-
reskedelmi és Iparkamara.

A szép számban megjelent
érdeklõdõket Varga Zsófia, a
kamara titkára köszöntötte, aki
azt mondta, a korábbiaknál is
nagyobb pályázati lehetõségek
állnak a kis- és középvállalko-
zások elõtt az elkövetkezendõ
idõszakban. Mivel az uniós pá-
lyázatok kapcsán jelentõs tájé-
kozatlanságot tapasztalnak,
fontosnak tartják, hogy ilyen és
ehhez hasonló rendezvényekkel
szolgálják a vállalkozókat. 

Az elõadások sorát nyitó
Domina Erzsébet, a Polgármes-
teri Hivatal Pályázati Irodájá-
nak vezetõje részletesen szólt a
belváros teljes megújításának
programjáról, melyet az önkor-
mányzat európai uniós támoga-
tással kíván megvalósítani.
Mint mondta, fel kívánják mér-
ni, hogyan tudna a projektbe
bekapcsolódni a helyi vállalko-
zói kör. Kérdõívet is készítet-
tek, amely révén igyekeznek
összegyûjteni a vállalkozóknak
a konkrét beruházásra vonatko-
zó javaslatait. 

A vállalkozások 2007-2013.
közötti idõszakának pályázati
lehetõségeirõl tartott elõadásá-
ban Kupó Szilvia, az Aquaprof-
it Zrt. pályázati tanácsadója el-
sõsorban arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a legtöbb pályá-
zati lehetõséget a Gazdaságfej-
lesztési, illetve a Társadalmi
Megújulások Operatív Prog-
ram tartalmazza. Augusztus
huszonnegyedikén jelent meg
több kiírás, amelyek többségé-
re az év végéig nyújtható be
pályázat. Horváth Jácint, a
Nyugat-Dunántúli Regionális
Fejlesztési Ügynökség cégve-
zetõje a régió pályázati lehetõ-
ségeit ismertette.

Horváth Attila

Ahogy mondani szokták: a
szegény embert még az ág is
húzza. A Kiskanizsán, a Kõrisfa
utcában lakó Biczó Józsefék háza
tetejérõl az augusztus huszon-
harmadikai nagy vihar sodorta
le a cserepeket, azonban hiába
van lakásbiztosításuk, a biztosító
kárszakértõje lapzártánkig nem
ment ki, s nem mérte fel a kelet-
kezett kár mértékét, hogy minél
hamarabb pénzhez juthasson a
bajba került család.

Ráadásul a szerzõdés – mint
minden biztosítási szerzõdés –
egyrészt a keletkezett állapot
megõrzésére, másrészt a további

károk megelõzésére kötelezi az
ügyfelet. Mit tegyen ilyen eset-
ben az ügyfél? Hagyja érintetle-
nül a csupasz tetõt, avagy a to-
vábbi károk megelõzése érdeké-
ben állítsák helyre a normális ál-
lapotot? Biczóék szerint így is,
úgy is szerzõdést szegnek. Az
azonban mégsem járja, hogy a le-
sodort tetõ utáni csapadékos na-
pok miatt beázzon a ház is, s
újabb kár keletkezzen.   

A helyreállítás mellett döntöt-
tek. Új cserepeket is kellett vásá-
rolniuk, ugyanis a régi típust már
nem gyártják, kétféle meg még-
sem lehet a házon. Körülbelül
hatszázezer forintos kiadást je-

lent a családnak a váratlan vihar,
amit – pont azért, mert a biztosí-
tó nem áll a helyzet magaslatán –
saját kasszából kellett összeszed-
ni, méghozzá nagyon gyorsan,
hiszen a vihar után nem múlt el
úgy nap, hogy ne hullott volna az
égi áldás. A helyreállításban a
családfõ munkáltatója, barátok,
ismerõsök, s a körzet önkor-
mányzati képviselõje, Tóth Nán-
dor segített. 

– Bõ egy hete szóltam a bizto-
sítónak, jeleztem a káreseményt –
mondja Biczó József. – Azóta
semmi nem történt, s a mai napig
azt sem tudjuk biztosan, vajon
rendbe tehetjük-e a tetõnket, vagy
sem?! De most már úgyis mind-
egy, megcsináltattuk, mert el le-
het képzelni, mi történt volna, ha
mindent úgy hagyunk. Szétázott
volna az egész ház.

Biczóék nemrég kötötték át biz-
tosításukat jelenlegi biztosítójuk-
hoz, amelynek nincs is kirendelt-
sége Nagykanizsán, de már bánják
lépésüket. Azt mondják: azt azért
elvárták volna, hogy utaljanak né-
mi gyorssegélyt, míg a kárszakér-
tõ megérkezik.

Nos, úgy tudjuk, a biztosító he-
lyett a város önkormányzata segí-
tett…

Horváth Attila 
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Horoszkóp

Lehetõséget kínálkozik, hogy az meg-
mutasd, benned meg lehet bízni. A
szerelem terén vidd véghez amit elhatá-
roztál! Ha magányos vagy nyugodj
meg, már úton van a Nagy Õ!

Minden apróságon felhúzod magad, de
javul a helyzet, hétvégére lenyugszol.
Társad is nehezen viseli hangulatinga-
dozásaidat. Ha még egyedül vagy, a
szombat ígér nagy fordulatot.

Ha megérett benned a változtatás iránti
igény, most minden esélyed megvan,
hogy továbblépj. Érzelmek terén ragasz-
kodj párodhoz. Ha még magányos vagy,
hagyd magad elcsábítani.

Karriered terén sok sikerre számíthatsz a
napokban, azonban más téren viszont vi-
tás helyzetbe kerülsz. Érzelmi életedben
is kialakulhat néhány konfliktus. A csü-
törtök vagy péntek okozhat meglepetést.

Életed során sokszor elõfordult már, min-
dent egymagad oldottál meg. Most azonban
szükséged lehet mások segítségére. A szing-
lik érdekes találkozásra számíthatnak a hét-
végén, melybõl akár szerelem is kialakulhat.

Váratlan ajánlatokat kaphatsz a héten, me-
lyekre ne mondj azonnal igent vagy ne-
met, kérd ki környezeted véleményét is.
A párjukat még keresõ Szüzek számára a
péntek nagy fordulatot hozhat.

Kiváló napok jönnek, az eszed úgy vág,
mint a borotva.  A magányos Mérlegek
számára érdekes fordulatot hoz a
hétvége. Akinek már van párja, az ko-
moly döntéshelyzetbe kerülhet.

A szerencse melléd szegõdik. Segíteni
szeretnél, de mindenki búját-baját nem
vállalhatod magadra. A magányos Skor-
piók elfoglaltságaik miatt nem biztos,
hogy észreveszik valaki közeledését.

A hét végre felfordulhat veled a világ.
Meglepetéseket tartogat számodra a
sors, különösen karriered vagy tanulmá-
nyaid terén. Szinte tálcán kínálják szá-
modra a lehetõségeket. 

Élvezd az életet! Ha kimozdulsz, új barát-
ságok kialakulására is számíthatsz! Ha van
társad, a hétvégét csak neki szenteld! A
párkeresõk az új barátságok mellett akár
több érdekes kalandban is részt vehetnek!

Ne mondj elhamarkodottan igent vagy ne-
met semmilyen megkeresésre a héten. Az
egyedülállóknak egy-két kellemes éjszaka
eltöltésére adódhat alkalmuk. A kapcsolat-
ban élõk problémákkal néznek szembe.

Kiváló hétvége, nagyszerû lehetõségek! Tele
leszel erõvel, energiával. Érzelmi életed fel-
lendülõben van. Mind a párban élõk, mind
pedig a magányos Halak ezen a héten sok
energiával jól kihasználják a Vénusz hatását.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak
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Fórum 
a pályázatokról

A vihar elvonult, a biztosító hallgat

Biczó József a törmeléket sem tudja eltakarítani addig, 
amíg a kárszakértõ nem látja

Az önkormányzat segít a bajba jutott kiskanizsai családon

Augusztus huszonkilencedi-
kén a Medgyaszay Házban ülé-
sezett a Nyugat-dunántúli Regi-
onális Fejlesztési Tanács. A ta-
nács újabb döntése nyomán
mintegy 17,6 forintnyi vis maior
támogatáshoz jut tizenegy ön-
kormányzat, köztük nyolc zalai.

Elõbb házigazda polgármester-
ként Marton István köszöntötte a
tanácsülés résztvevõit, majd a cirka
egy órás ülést követõ sajtótájékoz-
tatón Dr. Molnár Csaba, a Nyugat-
dunántúli Regionális Fejlesztési
Tanács elnöke számolt be a legfon-
tosabb döntésekrõl. Kijelentette: a
nyár folyamán számos, nagy pro-
jektet érintõ döntés született a regi-
onális, és a közlekedésfejlesztési
operatív program keretében. Ez
utóbbinak egyértelmû nyertese a

nagykanizsai kistérség – mondta az
elnök, aki utalt az autópálya-fej-
lesztésre, illetve a 61-es és a 74-es
utak elkerülõ szakaszának építésé-
re, amelyek munkálatai még ebben
az évben, de legkésõbb 2008. ele-
jén megindulhatnak. Szeptembertõl
pedig pályázati dömping várható,
ugyanis beindulnak a regionális
program többi pályázatai is. A má-
jusi pályázati programok után az
õsz folyamán újabbakat hirdet meg
a tanács, tizenkét pályázati felhívás
során mintegy huszonkét milliárd
forintnyi támogatás válik elnyerhe-
tõvé, a turizmus, a közoktatás, az
egészségügy, a közösségi közleke-
dés és a szociális ágazat témakör-
ében. Négymilliárd forintot szán-
nak a nem megyei jogú városok
központjainak fejlesztésére, s ha-
sonló összeggel támogatják a me-

gyei jogú városok ilyen irányú tö-
rekvéseit is, ám e projekteket nem
pályázatként, hanem kiemelt prog-
ramként kívánják finanszírozni. 

Döntött a tanács 17,6 milliárd fo-
rintnyi vis maior támogatás odaítélé-
sérõl is, amit tizenegy nyugat-du-
nántúli, köztük nyolc zalai település
között osztanak szét. A tanács elnöke
egyúttal utalt arra is, hogy a teljes
évre szánt 103 millió forintból már
csak tizenkétmillió forint maradt, ám
ez nem jelenti azt, hogy az ezt köve-
tõen keletkezõ károkra már nem jut
támogatás. Amennyiben a további
káresemények támogatási igénye
meghaladja ezt az összeget, akkor
lehet igényelni újabb támogatást az
Önkormányzati és Területfejlesztési
Minisztérium vis maior alapjából.

H.A.

Lassan elfogy a vis maior-alap

Szeptember 14-én, pénteken 19.30-tól ismét jazz-est lesz a Mó-
ricz Zsigmond Mûvelõdési Ház színháztermében, hiszen a brazil
Alegre Correa és Horváth Kornél gitár és ütõhangszeres kon-
certjére kerül sor Kiskanizsán. 

A dél-amerikai zenész kiváló gitáros és ütõhangszeres elõadó, míg
Horváth Kornél az egyik legismertebb hazai ütõhangszeres mûvész,
s kettejük elõadása ötvözi az európai folklór és az amerikai jazz
hangzásvilágát.

Jazz a Móriczban

Már ne csak a postaládában keresse!
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A Népszabadság évrõl-évre
egy reprezentatív kiadványban
mutatja be az ország legjobb,
leghangulatosabb éttermeit. A
százas lista tagjai közé ezúttal a
Szõlõskert Fogadó is bekerült. 

– Nagyon nagy eredménynek
tekintem, hogy vidéki étteremként
felkerültünk a TOP 100-as listára
– mondta lapunknak Gelencsér
László, a Szõlõskert Fogadó tu-
lajdonosa. – Eddig ugyanis ebben
a rangsorban vidéki éttermek
nem szerepelhettek, vagy csak na-
gyon kis számban. A lap munka-
társa inkognitóban látogatta meg
a fogadónkat, fogyasztott, s a be-
nyomásainak megfelelõen adott
egy bizonyos pontszámot, majd az
elõbb említett Népszabadság-ki-
adványban megjelentetett cikkben
rögzítette tapasztalatait. Vélemé-
nyem szerint nem az volt az igazi
fegyvertény, hogy a tesztelõnek
megfeleltünk a felszolgált étellel,
hanem az, hogy egyáltalán kap-
tunk egy olyan ajánlást, mely
alapján a tesztelõ érdemesnek
tartott minket arra, hogy meglá-
togatta a fogadónkat. 

– Merre tart egyébként a ma-
gyar gasztronómia, a vendéglátó-
ipar?

– A gasztronómia fejlõdését saj-
nos, nem sok étterem tudja követ-
ni. A szakmai befektetõk nem min-
dig figyelnek oda az aktuális vál-

tozásokra, országos szinten sokan
lejáratják a magyar konyhát. Úgy
érzem, hogy a mi sikerünkhöz hoz-
zájárult az a rengeteg gasztronó-
miai rendezvény, amelyek során
számos tájegység, ország jellegze-
tes ételeivel ismertettük meg ven-
dégeinket. Azt hiszem, most kezd
beérni tizenöt éves szakmai mun-
kánk gyümölcse. Még jobban tud-
nánk fejlõdni, ha a városban lenne
megfelelõ minõségû vendéglátói-
pari szakember-képzés. Mert hiá-
ba van Nagykanizsán vendéglátói-
pari szakiskola, a gyerekek felké-
szültsége kritikán aluli, jó, ha év-
folyamonként egy tanuló hozza az
elvárt színvonalat és felkészültsé-
get. 

– Milyen irányba tart a Szõlõs-
kert Fogadó?

– Mindenképpen arra kell fi-
gyelnünk, hogy megpróbáljuk az
ételekbõl a maximumot kihozni.
Nem a jóra törekszünk, hanem a
tökéletesre. Kiváló minõségû ma-
gyar alapanyagokkal dolgozunk,
a saját tavunkban, forrásvízben
tartott halainkat frissen tudjuk a
vendég asztalára tenni, sõt, a ke-
nyeret most már két éve a saját
kemencénkben sütjük. Tésztáinkat
szintén házilag készítjük el, s ha-
zai, a magyar konyhához illeszke-
dõ friss fûszernövényeket haszná-
lunk. A húsokat sütés elõtt érlel-
jük, vagy pácoljuk. A kemencében
sütött mangalica- vagy báránype-

csenyénk elkészítésénél tradicio-
nális receptúrákat használunk.
Igyekszünk a századforduló jel-
legzetes konyháját a mai követel-
mények szerint átalakítani, to-
vábbfejleszteni, és az így kapott
ételekkel igazi gasztronómiai él-
ményt szerezni a vendégeinknek.

Nem a tömegétkeztetés, a máshol
is kapható tömegételek készítése
a célunk, hanem az egyedi gaszt-
ronómiai stílus megteremtése. 

– Fejlesztések?
– Most adtuk át új, mediterrán

hangulatú teraszunkat, ahol ke-
mencében, nyárson sült ételeket
tudunk felszolgálni vendégeink-
nek. Nagy hangsúlyt fektetünk a
családosokra, ezért a játszóterün-
ket is bõvítettük, így míg a szülõk
étkeznek, addig a gyerekek önfe-
ledten játszhatnak. Az õsz folya-
mán új, a munkánkat megkönnyí-
tõ berendezéseket is vásárolunk,
valamint elkezdjük szálláskapaci-
tásunk bõvítését.

– Milyen gasztronómiai ren-
dezvényeket terveznek a követke-
zõ hetekben-hónapokban?

– Folytatódik gasztronómiai
sorozatunk, szeptember 27. és 30.
között szüreti napokat, október
elején pedig az Oktoberfesthez
kapcsolódva sörnapokat tartunk,
ahol eredeti bajor söröket szolgá-
lunk fel. A hagyományoknak meg-
felelõen ismét lesz Márton-napi
libanapok, és bizonyára sokan
várják az orosz vagy a japán na-
pokat is. Ezekrõl honlapunkon, a
www.szoloskert.com címen folya-
matosan tájékozódhatnak vendé-
geink.

Horváth Attila 

A 2007. évi Bányásznap köz-
ponti ünnepségét Nagykanizsán
tartotta a Magyar Olaj- és Gáz-
ipari Nyilvánosan Mûködõ
Részvénytársaság, a Gazdasági
és Közlekedési Minisztérium, a
Magyar Bányászati Szövetség,
a Bánya és Energiaipari Dolgo-
zók Szakszervezete, az Orszá-
gos Magyar Bányászati és Ko-
hászati Egyesület. 

A HSMK-ban lezajlott ünnep-
ségen az augusztus 20-ai állami
ünnepünk alkalmából, bányászna-
pon két állami kitüntetést adott át
Felsmann Balázs, a GKM szakál-
lamtitkára. Az 57. Bányásznap
központi ünnepségét Rabi Ferenc,
a BDSZ Elnöke nyitotta meg. Be-
szédében kiemelte, 70 évvel ez-
elõtt kezdõdött meg Magyarorszá-
gon a szénhidrogén bányászat. A
hetven év alatt tizennyolcezer-
milliárd forint értékû kõolajat és
földgázt hoztak a felszínre. Az
embert próbáló munka olyan kö-
zösségeket kovácsolt, mely ma is
erõsíti a bányásztársadalmat. Ün-
nepi köszöntõt Felsmann Balázs
szakállamtitkár és Herczog Edit,
EU-parlamenti képviselõ mon-
dott. Mosonyi György, a MOL
Nyrt. vezérigazgatója pohárkö-
szöntõjében kiemelte, a gazdaság
fejlõdéséhez a bányászat hozzájá-
rulása hetven éve töretlen. Mindig
figyelembe kell vennünk, a mun-
ka és a tudás az, ami értéket te-
remt, és más semmi. Ennek a gon-
dolatnak a jegyében kívánt továb-
bi jó munkát, Jó Szerencsét ha-
gyományos köszöntéssel. Az 57.
Bányásznapon a Magyar Köztár-
sasági „Ezüst” Érdemkereszt ki-
tüntetésben részesült Kudela Jó-
zsef, a MOL Bányász Szakszerve-
zet elnöke. A munkavállalói ér-
dekképviselet és szociális munka
területén végzett három évtizedes
kiemelkedõ munkássága elismeré-
seként. Ugyanezt a kitüntetést vet-
te át a Zalában, és Nagykanizsán
szintén jól ismert id. Õsz Árpád, a
MOL Nyrt. Kutatás-Termelés Di-
vízió technológiai tervezõ szakér-
tõje, több évtizedes, kiemelkedõ-
en aktív mélyfúrási, tervezõi és
oktatási, valamint a bányász ha-
gyományokat ápoló példaértékû
egyesületi szakmai munkássága

elismeréséül. Kiváló Bányász ki-
tüntetést huszonnégyen, Miniszte-
ri Elismerést nyolcan, Bányász
Szolgálati Oklevelet tizenöten,
Bányamentõ Szolgálati Oklevelet
négyen vehettek át. A központi
Bányásznapon öt kanizsai szak-
ember, Sipos László, Csigó Gábor,
Varga Károly, Miklós Gyula és
Lakos József részesült elismerés-
ben. A Magyar Bányászatért szak-
mai érdemérem kitüntetésben ré-
szesült Herczog Edit EU parla-
menti képviselõ, az Európai Parla-
mentben a bánya és energia ipar
érdekében kifejtett kiemelkedõ te-
vékenysége elismeréseként, Gön-
dör István országgyûlési képvise-
lõ, a Magyar Országgyûlésben, a
bánya és energiaipar érdekében
kifejtett kiemelkedõ tevékenysége
elismeréseként. 

Bakonyi Erzsébet

A „Magyar Bányászatért”
szakmai érdemérem kitüntetés-
ben részesült Göndör István or-
szággyûlési képviselõ, frakció-
vezetõ-helyettes. Göndör István
harminchat évvel ezelõtt az
olajiparban kezdte a munkáját
friss diplomásként. A politikus-
sal a kitüntetése kapcsán be-
szélgettünk.

– Elismerést kapni mindig nagy
öröm. Számomra ez visszaigazo-
lása annak, hogy nem csak én va-
gyok büszke a mögöttem lévõ több
évtizedes szakmai múltra, hanem
ezt a szakma vezetõi is elismerik.
Különös hangsúlyt ad, hogy az

olajbányászat 70. évfordulóján
vehettem át, és örülök annak,
hogy ma a törvényhozásban részt-
vevõként segíthetem a munkáju-
kat. Az ünnepség alatt gondoltam
végig, hogy harminchat évvel ez-
elõtt, 1971. augusztus 2-án léptem
be a KÖGÁZ-hoz fiatal diplomás-
ként. Órákat tudnék mesélni arról,
milyen próbatételeket kellett kiáll-
ni a megkapaszkodás érdekében.
Családomnak nem volt olajos
múltú tagja, így elsõ fecskeként
tényleg meg kellett küzdenem. Egy
idõben öten léptünk be a vállalat-
hoz, néhány év múlva azonban
már csak egyedül voltam, a többi-
ek más területre mentek. Ma ezt
úgy fogalmazom, itt tanultam meg
dolgozni, fogakat összeszorítva
teljesíteni, és itt tanultam meg po-
litizálni. A kemény munka ered-
ményeként nagyon fiatalon vezetõ
lettem, amire az iskola nem készít
fel senkit. Megtanultam és a mun-
kámban a mai napig követem,
hogy minden döntés mögött embe-
ri sorsok vannak. Ez nincs más-
ként a nagy politikában sem.
Megtanultam, hogy eredményes
munkához folyamatos tanulás
kell, és szükségesek a jól felké-
szült kollégák.

– Az ember nem kap papírt ar-
ról, hogy a bányászok nagy csa-
ládja befogadta!

–  Valóban, de ennek sok-sok
apró jelét tapasztaltam. Igazán
felemelõ érzés, amikor az ember
elõször ülhet a nagy asztalhoz, fi-
gyelnek arra, amit mond, és része-
sévé válik a szó valódi értelmében
a döntésnek. A mai napig büszke
vagyok a harmincegy százalékos
béremelésre, amit akkoriban csak
a KÖGÁZ-nál tudtunk megoldani.

– Sokan felkeresték az ünnep-
ség után, és gratuláltak.

– Nagyon sok barátot szereztem,
a nevüket nem is lehetne mind fel-
sorolni. Sajnos közülük már egyre
többen elmentek. Természetesen
örülök annak, amikor egy-egy fél
mondattal utalnak mai munkámra:
Köszönjük a segítséget, büszkék
vagyunk rád, ezt vagy azt másként
gondoljuk, elrontottátok. Barátok-
tól a kritika is õszinte. Bízom ab-
ban, hogy Magyarországon van jö-
võje a bányászatnak, azon belül az
olajbányászat új kihívás elõtt áll,
amit meg fognak oldani a nagy
gyakorlattal és elméleti tudással
rendelkezõ kollégák.

B.E.

A bányászhagyományoknak
megfelelõen a kanizsai olajipari cé-
gek és a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI vezetése megkoszorúzta a
Berzsenyi lakótelep melletti Olaj-
bányász emlékmûvet, emlékezve
azokra az elhunytakra, akik munka
közben veszítették el életüket. Dél-
után szakmai nappal, este a Bölcsõt
Továbbringató Szakestéllyel folyta-
tódott az ünnepségsorozat Báza-

kerettyén, ahová másnap a MOL
Dunántúli Régió központi bányász-
napjára mintegy ezerötszáz fõt vár-
tak egész napos családias szórako-
zásra. 1937. november 21-én Báza-
kerettyén kezdõdött meg az ipar-
szerû kõolajtermelés, és ettõl az
idõponttól nevezik Bázakerettyét a
magyar olajipar bölcsõjének.  

B.E.
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Emlékmû-koszorúzás

Itt tanultam meg dolgozni

Bányásznapi ünnepség
immár hetvenedszer

Hagyományteremtõ céllal jó
hangulatú nyárbúcsúztató talál-
kozót szervezett a szépkorúak
számára a Hóborné Vincze Teré-
zia által vezetett Tungsram
Nyugdíjas Klub. A szervezõk ez-
úttal nemcsak a Tungsram nyug-
díjasait, hanem a város és Zala

megye más nyugdíjas klubjait is
meghívták. A Tungsram Sportte-
lepen megrendezett egész napos
programban a különbözõ mûsor-
számok mellett közös ebéd és ve-
télkedõ szerepelt. A klubok kö-
zötti kapcsolatépítést szolgáló ta-
lálkozó tánccal fejezõdött be.

Szépkorúak találkozója

A száz legjobb közt a Szõlõskert
Gelencsér László: Nem a jóra törekszünk, hanem a tökéletesre
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A Magyar Fotográfia Napja
alkalmából nyílt meg Peterman
Károly és Máté, Petermanok cí-
mû fotókiállítása a HSMK Ifjú-
sági galériájában. A szeptember
17-éig látható tárlatot dr. Hor-
váth László nyugalmazott mú-
zeumigazgató nyitotta meg. 

A rendhagyó kiállításon apa és
fia, Károly és Máté mutatkozott
be. Az ötvenhárom éves apa már
több évtizede,  nyolc éves fia pe-
dig egy éve látogatja szorgalma-
san a Kanizsa Fotóklub rendezvé-

nyeit. Az apa hagyományos mó-
don, filmre rögzíti a képeit, míg a
fia a digitális technikára esküszik.
Peterman Károly többszörösen
díjazott fotómûvész, aki különö-
sen a tokiói aranyra, egy francia-
országi ezüstre és többek között
arra is büszke, hogy egy német
szaklapban négyoldalas cikk je-
lent meg róla. A kiállításon igaz-
ságosan elosztva, tizenegy-tizen-
egy különbözõ témájú fotót látha-
tunk tõlük.

B.E.

Az õszi horvát irodalmi na-
pokról és a közmeghallgatás
elõkészítésérõl is tárgyalt au-
gusztus harmincadikai ülésén a
Zala Megyei Horvát Kisebbségi
Önkormányzat.

Az ülést csaknem egy órás ké-
séssel megkezdõ kisebbségi ön-
kormányzat tagjai elõbb módosí-
tották a testület szervezeti és mû-
ködési szabályzatát, majd gazda-
sági beszámolókat hallgattak meg.

Ezt követõen a képviselõk az
október huszonhatodikán és hu-
szonhetedikén, Tótszerdahelyen
megrendezendõ õszi horvát iro-
dalmi napok rendezvénysoroza-
tának terveit vitatták meg, amely
keretében a tótszerdahelyi szár-
mazású Blazsetin István íróra és
költõre kíván emlékezni a Zala
megyei horvátság.

– Szavalóverseny, dramatikus
játék, emlékezõ óra, vetélkedõ,
pedagógiai konferencia és két ki-
állítás is színesíti az immár ha-
gyományosnak tekinthetõ progra-
mot – mondta el lapunknak Pén-
zes László, a megyei horvát ki-
sebbségi önkormányzat elnöke. 

Hozzátette: döntöttek egy köz-
meghallgatás helyérõl és idõ-
pontjáról is. Az eredeti, nagyka-
nizsai és tótszentmártoni meg-
hallgatásról szóló tervekkel el-
lentétben csak egy közmeghall-
gatást tart az önkormányzat Tót-
szentmártonban, november 22-
én. E napon ugyanitt kerül sor a
Zala Megyei Horvát és a Cigány
Kisebbségi Önkormányzat közös
ülésére is. 

Ezt követõen a képviselõk tá-
mogató nyilatkozatokat fogal-
maztak meg, melyek alapján le-
hetõségeikhez mérten segítik
Letenyén az iskolai horvát nyelv-
oktatás mihamarabbi beindítását,
illetve a horvát kultúra ápolása
címû modul tantervbe történõ be-
építését a borsfai iskolában.

H.A.

Kanizsa – Értékrend 2007. szeptember 6. 11Kanizsa – Kultúra 2007. szeptember 6.6

Fo
tó

: B
ak

on
yi

 E
rz

sé
be

t

Dr. Károlyi Attila a 6. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök augusztus 22-tõl szerdánként ismét tart fogadóórát 16 órától
17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége:
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a háziorvosi ügyelet 2007. au-
gusztus 31. 16.00 órától új telephelyen mûködik, megváltozott telefon el-
érhetõséggel.

Ügyeleti idõ: munkanapokon: 16.00 – 08.00 óráig, munkaszüneti napokon
(szombat, vasárnap, fizetett ünnep): 08.00 – 08.00 óráig 

Központi Ügyelet – 8800 Nagykanizsa Szekeres J. u. 2-8. sz. Bejárat:
Bagolai sor (Mentõállomás mellett.) Telefon: 93/310-255.

ELLÁTÁSI TERÜLET: Eszteregnye, Surd, Rigyác, Alsórajk, Felsõrajk,
Belezna, Nemespátró, Sormás, Pötréte, Szepetnek, Kilimán, Gelsesziget,
Gelse, Magyarszentmiklós, Magyarszerdahely, Kacorlak, Zalaszentbalázs,
Pölöskefõ, Börzönce, Hahót, Bocska, Figyeház, Murakeresztúr, Zalasárszeg,
Nagybakónak, Nagyrécse, Kisrécse, Újudvar, Homokkomárom, Hosszú-
völgy, Fûzvölgy, Liszó, Nagykanizsa: Miklósfa városrész felnõtt lakossága,
Palin városrész felnõtt lakossága.

Vidéki háziorvosi ügyelet

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy szeptember 11-én, kedden 10 órától 12
óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tar-
tunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget
várnak.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa 

Fogadóórát tart az Idõsügyi Tanács

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a nagykanizsai Polgármesteri
Hivatal Okmányirodájában a nyári ügyfélfogadási rend szeptember 1-jétõl is
fennáll, amely szerint ügyet intézni csak idõpont foglalással lehetséges.

Okmányiroda

Borsfai pillanatok címmel a
düsseldorfi egyetem docense,
Elisabeth Kirschbaum fotói te-
kinthetõk meg a Kanizsai Do-
rottya Kórház Erdõs László Ga-
lériájában.

– A tárlatot a betegek egész
nap, a természetfotók iránt érdek-
lõdõk a kórház látogatási rendjé-
nek megfelelõen kereshetik fel
szeptember 20-áig. Elisabeth
Kirschbaum 1952-ben született a
németországi Mönchengladbach-
ban. Ma Erkelenzben él, a német
és a holland határ közelében. Töb-
bek között mûvészeti, mûvészetel-
méleti, pedagógiai, szociológiai és

filozófiai tanulmányokat folytatott
különbözõ egyetemeken.  Emellett
képzett színház- és táncpedagógus,
a düsseldorfi egyetem család- és
fejlõdéspszichológia tanszékének
docense.   1995-ben ismerkedett
meg Borsfával és a Borsfát övezõ
tájjal. A dombok és erdõk nyújtotta
változatos látvány, a gazdag nö-
vényvilág, árnyak és fények, a szí-
nek kavalkádja, ezerféle benyomás
és hangulat, mind-mind a témák
gazdag tárházát jelentik természet-
fotói, tájképei megszületéséhez –
hangsúlyozta a kiállítás megnyitó-
ján Bakonyi Pál egyetemi oktató.

B.E.

Borsfai pillanatok
Erdõs László GalériaHorvát 

irodalmi
napok

Petermanok: apa és fia

Összeállt az újrainduló, a Ma-
gyar Mûveltség Kincsestára cí-
met viselõ szabadegyetem prog-
ramja. A fõ szervezõ, Rajnai
Miklós Bánffy-díjas bölcsész
szerint az idei sorozat lesz a leg-
értékesebb minden eddigi közül.
Újdonság, hogy az egyes elõadá-
sokra eztán nem a Halis István
Városi Könyvtárban, hanem a
Medgyaszay Házban kerül sor. 

– A szabadegyetem szeptember
huszadikától folytatódik – mondta
Rajnai Miklós. – Az új évadban
azonban már nem a Halis István
Városi Könyvtárba, hanem a
Medgyaszay Házba várjuk az érdek-
lõdõket. Elsõ alkalommal Pap Gá-
bor a Napút festõjérõl, Csontváry
Kosztka Tivadarról tart elõadást,
immár negyedik alkalommal. Októ-
ber tizenkettedikén Born Gergely
mûvelõdéstörténész a tájban élõ At-
tila királyról és az úgynevezett csil-
lagösvényrõl beszél, azt követõen
pedig Szántai Lajos tart egy várha-
tóan nagyon izgalmas elõadást a
Turul-nemzetség uralkodóiról, illet-
ve Szent Erzsébetrõl. Ezután novem-
ber huszonkettedikén ismét Pap Gá-
bor lesz a vendégünk, aki a
nagyszentmiklósi kincs második
kancsójának képrendjérõl beszél.
Fontosnak tartottuk, hogy szentel-
jünk egy elõadást a véleményem
szerint még a Kodály-emlékévben is
méltatlanul mellõzött Kodály Zol-
tánnak, ezért december hatodikán a
szakmailag és emberileg is nagysze-
rû Németh Ferenc zenetanár és nö-
vendékeinek estjére kerül sor.

A karácsony közeledtével a
szervezõk régi álma valósulhat
meg, amikor Balczó András, Ko-
vács János, Rózsás János és Ta-
kács János részvételével sor ke-
rülhet egy, a szeretetrõl folytatott
kerekasztal-beszélgetésre. 

– Óriási a hatalom, és az átlag-
emberek közötti vákuum, a szaka-
dék, ami véleményem szerint alap-
vetõ oka annak a morális csõdnek,
ami ebben az országban kezd kiala-
kulni – mondja Rajnai Miklós. –
Elítélhetõ az a magatartás, ahogy a
politikusaink viselkednek. A pártok-
ra szakadt világ nem értékek men-
tén szervezõdik, amit óriási hibának
tartok. Ezért vallom azt, hogy fontos
beszélgetnünk a szeretetrõl, az ösz-
szefogás erejérõl. Erre karácsony
elõtt kerül sor. Ugyancsak az ünnep
elõtt elevenítenénk fel egy régi és

szép magyar hagyományt is, a regö-
lést. Január tizennyolcadikán pedig
egy igazán különleges elõadással
várjuk az érdeklõdõket. Pikó Sándor
festõmûvész irányításával nemrég
fejezõdött be Debrecenben a Refor-
máció kora címû kiállítás teljes res-
taurációja. A gyûjtemény tulajdon-
képpen egy mennyezeti kazettarend-
szer kicsinyített mása, a hozzá tar-
tozó fotóanyaggal együtt. Ezt a tár-
latot, Pap Gábor szellemi munkáját
köszönthetjük most Nagykanizsán is
jövõ januárban, amikor a Magyar
Kultúra Napját ünnepli meg közös-

ségünk. Értékes ez a kiállítás,
ugyanis a magyar történelemnek,
kultúrtörténetnek azon ritka idõsza-
kát mutatja be, amikor valahogy
nem nagyon figyelt senki arra, hogy
mi is történik Magyarországon. Ez
a reformáció kora volt, amely éppen
ezért egy rendkívül értékes, egyete-
mes örökséget tudott létrehozni.
Ugyanis a világon sehol máshol
nem kerülnek be a népi mûvészet
jelzésrendszerei a templomokba,
csak nálunk, éppen a reformációnak
és a mennyezet-kazettarendszerek-
nek köszönhetõen. 

A sorozat egyébként annyira
népszerû, hogy még a szomszédos
Somogy megyébõl is jönnek ér-

deklõdõk a mindig teltházas elõ-
adásokra. A szabadegyetem fõ
szervezõje úgy véli, ez nem csak a
magyar nemzeti örökség õrzése
szempontjából örömteli, hanem
öregbíti a város hírnevét is. Nagy-
kanizsára várják még Molnár V. Jó-
zsefet, Hintalan Lászlót, Szelestei
Lászlót és Csáji László Koppányt
is. A hagyományoknak megfelelõ-
en a trianoni megemlékezéssel zá-
rul majd a szabadegyetem, ahol a
tervek szerint Pap Gábor mûvé-
szettörténész és dr. Papp Lajos
szívsebész professzor lesz a közös-
ség vendége.

Horváth Attila

Magyar Örökség

Az elsõ Igricfesztivál nyitó
koncertjét Dinnyés József adta. A
mintegy húszperces elõadás után
a daltulajdonossal beszélgettünk.

– A megszokottnál lényegesen
rövidebbre sikerült a mai koncert.
A nézõk közül többen kifogásol-
ták ezt, hiszen sokat utaztak,
hogy láthassanak, hallhassanak.
Hiányérzetük van….

– Nekem is, mérhetetlen nagy!
Legalább harminc dalos hiány-
érzetem van. Én ugyanis készül-
tem a mai koncertre, mégpedig
két hanglemeznyi anyaggal,
amelyek  az idén nyáron készül-
tek az én szövegeimmel, zenéim-
mel. Nos ezekbõl a dalokból sze-
rettem volna egy csokrot átnyúj-
tani, de ez húsz percben lehetet-
len. El akartam mondani a véle-
ményem a mai Magyarországról,
mert ez a feladatom. De ez nem
az én fesztiválom. Félretéve a
kesergést, ennek az Igricfeszti-
válnak nagyon örülök, amiért
megrendezték, hogy egyáltalán
próbálták megrendezni. Azért
fontos ez, mert már húsz éve ak-
tuális Nagykanizsán egy ilyen
fesztivál megrendezése. Ebben a
városban hamarabb volt a város
önakaratából kórusfesztivál,
vagy bármi más fesztivál, talál-
kozó, mint ez a mostani. Ez is
egy magánterületen, a Jazzland
helyszínén került megrendezésre.
Ez nem baj, sõt talán hasznos is,
mert itt találkozhatnak a jazz-t,
az irodalmat, a folk zenét kedve-
lõ emberek. Az én jelenlétem
most igazából azért fontos, mert
az Igricek zenekar elsõ lépéseitõl
kezdve támogatom õket. Az Ig-

ricfesztiválra olyan együttesek
jöttek el, amelyek maguk is szer-
vezõi hasonló találkozóknak. Ha
õk itt jól érzik magukat és vissza-
hívják a rendezõ csapatot, akkor
vélhetõen az Igricek együttes ki-
lép abból a „nagykanizsai va-
gyok, én vagyok a legvilághírûbb
nagykanizsai Igricek zenekar”
státuszból.

– Ha már a koncerten nem sike-
rült elmondanod a véleményed a
mai Magyarországról, akkor tedd
meg most. Bár úgy tûnt, hogy a jó
negyven évvel ezelõtt írt Karrier
címû dalod ma is aktuális.

– Igen, ez az ország tele van
karrieristákkal. Félreértés ne es-
sék, nagyon szeretem, ha egy em-
ber sikeres. Szeretem azt, ha
elõbbre jut valaki azért, hogy
másokat segítsen. Amikor azon-
ban azt látom, valaki azért jut
elõre, hogy másokat letiporjon,
attól kinyílik a bicska a zsebem-
ben. Felháborít az is, ha valaki
családi, politikai kapcsolatai ré-
vén jut elõre. Ez bizony ma na-
gyon aktuális és ezt az emberek
egyébként is érzik. A mai dalaim
miatt balról, jobbról is gyanússá
váltam, ezért mélyponton van a
közérzetem. Az egyik dalom errõl
szól, a másik a kilátástalan la-
káshelyzetrõl. Ezen a téren hatal-
mas cinizmust tapasztaltam sze-
mélyes tragédiám kapcsán is. Ír-
tam egy dalt arról is, hogy ebben
az országban egy nagyon nagy
leltárt kellene készíteni. E közben
megdöbbentõ, hogy azok szólnak
ránk, akik megörökölték a titko-
sított szervezeteket és újra alkal-
mazzák õket. Miért higgyek azok-
nak, akik privatizálják, idegenek-

nek eladják a gyárainkat, majd
azok felszámolják õket. Aztán ki-
derül, hogy szinte semmije sincs
már az országnak. Ettõl a kiáru-
sítástól azok is szétszélednek,
akik egyébként a jóra összeeskü-
võk, mert nincs egy intézmény-
rendszer, ahol érvényesíthetnék
az akaratukat.

– Egyszer úgy vallottál magad-
ról, hogy a zenészek közt költõ, a
költõk közt zenész vagy. Hogy
értsük ezt?

– Nagyon sok verset írok. Saját
szövegû dalokat. Sok költõ bará-
tom megkérdezte, miért nem
adom ki kötetben õket. Ez nem
olyan egyszerû, mert még a ver-
seimben is ott van a dallam, a
kettõ együtt él. A költõk verseiben
pedig megtalálom a zenét. Olyan
invenciókra hajlamos zeneszerzõ
vagyok, aki a költõvel közös gon-
dolatot keres a zenében. Ezt a
kortárs-költõkkel alkalmasint
meg is beszéljük.

– Az elsõ, és egyetlen daltulajdo-
nos, hány dalt mondhat magáénak?

– Ezerötszáz-ezerhatszáz da-
lom lehet bejelentve a szerzõi
jogvédõ hivatalhoz. Legalább
ennyi van, ami nincs bejelentve.
Természetesen ebben a dalköteg-
ben vannak régi magyar énekek,
feldolgozások, vannak történeti
énekek is. Ezeknek a feldolgozása
olyasmi, mint a régészeti munka.
A szöveget még meg is találja az
ember hitelesen, azonban a kot-
ták, többnyire csak kottatöredé-
kek. Rekonstruálni kell ezeket,
mert megõrzésüket, tovább adá-
sukat kötelességemnek érzem.

Czene Csaba

Ez az ország tele van karrieristákkal
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános pályáza-
tot hirdet ingatlanok ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslésére,
meghatározott, 3 éves idõtartamra, 2007. október 1.-tõl 2010. szeptem-
ber 30.-ig.

A pályázati dokumentációt 20.000 Ft + áfa, azaz húszezer forint + áfa
ellenértéken lehet megvásárolni, a dokumentáció kizárólag a befizetést iga-
zoló bizonylat bemutatásakor vehetõ át, a befizetést postai úton kell tel-
jesíteni, készpénzfizetési csekk az eljáró címén kapható.

A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 12. délelõtt 9 óra
Érdeklõdni Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó) és
a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslés

A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi tér
5-9., Pf: 164.) nyilvános pályáztatás útján, bérleti formában üzemeltetésre ki-
adja az alábbi helyiségeket:

1.  A Magyar Plakát Ház (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 14-15, Kiskas-
tély mellett) épületében lévõ, 40 fõ befogadására alkalmas – berendezés és
felszerelés nélküli – helyiséget – kávézó funkcióra –, szociális helyiséggel
együtt. Kikiáltási ár: 30.000 Ft + áfa / hó + rezsiköltség

2. A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9.) földszintjén kialakításra került – 25 fõ befogadására alkalmas, beépí-
tett kiszolgáló bútorzattal, raktár és szociális helyiséggel ellátott – helyiséget,
kávézó funkcióra. Kikiáltási ár: 50.000 Ft +áfa / hó + rezsiköltség

A kávézó bérleti jogának elnyerõje jogosult – esetenként 5. 000 Ft + áfa
bérleti díjért – színháztermi és egyéb nagyrendezvények esetén a színháztermi
büfé üzemeltetésére.  

A pályázók részvételi feltételei: 30 napnál nem régebbi igazolás, hogy a pá-
lyázónak nincs adó- és vámtartozása, vállalkozói igazolvánnyal vagy cégbíró-
sági bejegyzés kivonatával igazolni kell az üzemeltetés jogosultságát, a vállal-
kozó, vagy a vállalkozás vezetõjének  3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizo-
nyítványa, elõzõ referenciák, rövid pályázat. A pályázatok kiértesítés után ver-
senytárgyaláson vesznek részt, ahol a licit alapja a bérlemények havi bérleti dí-
ja. Ajánlattételi határidõ: 2007. szeptember 17. 10 óra, leadási helye: Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központ, gazdasági iroda 8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9. A bérbe vehetõ helyiségek elõzetes idõpont egyeztetés után tekinthetõk
meg. A bérleti idõszak kezdete: 2007. október 1. A bérleti szerzõdés megköté-
sének feltétele: 3 havi bérleti díj letétbe helyezése a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ pénztárában. A helyiségek berendezésének belsõépítészeti kivitelezési
tervét a bérbeadóval elõzetesen egyeztetni kell. A bérleti szerzõdést a Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala hagyja jóvá.

További információ kérhetõ: Decs Szilvia gazdasági titkártól
Elérhetõségek: Telefon: 93/311-468, 30/693-2445
e-mail: hsmkgt@chello.hu

Pályázati felhívás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag elismert
magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diploma meg-
szerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a "Haza-
várunk" ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap letölthe-
tõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és Sportosztályon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztály 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., tel: 93/500-816, fax: 500-871

Ügyintézõ: Kém Eszter/Csatlós Rita. 
Tárgy: Értesítés építéshatósági eljárás megindításáról és helyszíni

szemle idõpontjáról. Szám: 6/1991-2/2007
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-

ló 2004. évi CXL. törvény 29. § (3) alapján értesítem, hogy a Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályára bontási
engedély iránti kérelem érkezett, melynek tárgya: Nagykanizsa, Petõfi S. u.
36/b. szám alatti 1398. hrsz-ú ingatlanon lévõ lakóépület bontási engedély
iránti kérelme. Iktatási száma: 6/1991/2007, eljárás megindításának napja:
2007. június 22., ügyintézési határideje: 60 nap. Ügyintézõ neve: Kém Esz-
ter. Ügyintézõ hivatali elérhetõsége: Nagykanizsa Eötvös tér 16. III. emelet
303. sz., tel.: 500-806/ 500-816. 

Egyben értesítem, hogy a fenti ügyben az Alsórajk 027/1. hrsz-ú ingatla-
nokon 2007. szeptember 11-én (kedden) 10.00-kor helyszíni szemlét tartok.

Találkozás: az ingatlanok elõtti közterületen.
Kérem, hogy a helyszíni szemle feltételeit a fenti idõpontban biztosítani

szíveskedjenek, valamint a kiértesítettek az eljárás lefolytatását a szemlén
való részvételükkel szíveskedjenek elõsegíteni.

Továbbá tájékoztatom, hogy a helyszíni szemlén az érdekelt ügyfelek –
személyazonosságuk megfelelõ igazolása mellett – részt vehetnek, vélemé-
nyüket ott elõadhatják, de megjelenésük nem kötelezõ.

Mivel a fenti eljárással érintett ingatlanokkal, valamint a fenti ingatlanok-
kal közvetlenül határos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs,
az eljárás megindításáról az érintetteket a közigazgatási hatósági eljárás és
szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi CXL. Tv. (továbbiakban:
Ket) 29. § (6) bekezdése értelmében hirdetményi úton értesítjük.

A hirdetmény 2007. augusztus 28-tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Városok Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján.

Nagykanizsa, 2007. augusztus 26.
Csatlós Rita, építésügyi ügyintézõ

Jelen bontási eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ: Nagykanizsa 1398. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai
A telekalakítással érintett ingatlannal közvetlenül határos ingatlanok 
(hatásterület) tulajdonosai:
Nagykanizsa 1392. hrsz-ú ingatlan (társasház) tulajdonosai
Nagykanizsa 1397. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai
Nagykanizsa 1399. hrsz-ú ingatlan (társasház) tulajdonosai

Értesítés építéshatósági eljárásról

A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995. évi LIII. törvény
46. § (1) bekezdése e) pontja elõírja az önkormányzat számára, hogy elemezze,
értékelje a környezet állapotát illetékességi területén, és arról szükség szerint, de
legalább évente tájékoztassa a lakosságot. Az ÁNTSZ vizsgálatai alapján az
egyes környezeti elemekkel kapcsolatban az alábbi megállapítások tehetõk.

Légszennyezettség: Nagykanizsa levegõtisztasági szempontból nem tartozik az erõ-
sen szennyezett levegõjû városok közé. Nagykanizsán 3 ponton történik a légszennye-
zettség mérése ipari, belvárosi és zöldövezeti mérõhelyeken. Amért adatokból megálla-
pítható, hogy a belvárosban a közlekedési terhelésbõl származik légszennyezés.

Hulladékgazdálkodás: Nagykanizsán és környékén a települési szilárd
hulladék rendszeres gyûjtése megoldott. Visszatérõ problémaként jelentkezik
az illegális hulladéklerakók felszámolása. A csatornázatlan területek mielõbbi
csatornázása szükséges, továbbá új megoldást kell találni a lakossági állattar-
tás során elhullott nagytestû állati tetemek ártalmatlanítására.

Vízhigiéné: Az elvégzett részletes kémiai vizsgálati eredmények alapján a
szolgáltatott víz toxikus fémet, peszticidet, egyéb mikroszennyezõdést nem
tartalmaz. Az alacsony fertõtlenítõszer-szint miatt a klórozási melléktermékek
mennyisége sem jelentõs. Arzén, nitrát, nitrit szennyezés nincs. A jód és fluor
tartalom a kívánatos szint alatt van. Megállapítható, hogy településünkön az
ivóvíz minõsége jó és stabil, bakteriológiai illetve kémiai komponensek tekin-
tetében is. A Csónakázó tó továbbra sem tartozik a természetes fürdõk közé,
szabad strandként nem üzemel. A város önkormányzata a Nagykanizsa, Dózsa
gy. u. 75. szám alatt tisztasági fürdõt létesített az arra rászorulók részére, ahol
a fürdés, tisztálkodás mellett a ruházat mosására is van lehetõség.

Zöldterületek karbantartása: A város zöldterületeinek, különösen a bel-
városban, rendszeres kaszálása megoldott, a városból kivezetõ utak, illetve a
hegyi utak mentén a kaszálás továbbra sem megoldott. Nõtt a parlagfû-érzé-
kenységbõl eredõ megbetegedések száma, ami nagyrészt arra vezethetõ visz-
sza, hogy a parlagon hagyott területek parlagfû-mentesítése, rendszeres ka-
szálása – a figyelemfelkeltések ellenére – nem megoldott.

A város 2006-os környezeti állapota

A görög muszeion: 'a Múzsák
szentélye' szó tárgyi emlékeket
õrzõ és bemutató intézményt je-
lent, nyilvános gyûjteményt,
valamint annak otthont adó
épület neve a 17-18. századtól.
A mi kanizsai múzeumunk fia-
talabb, talán 1913-ban született
meg Halis István, majd a piaris-
ta tanárok jóvoltából, de a II.
világháborúban elpusztult. Így
a valódi újjászületése inkább
1950-hez köthetõ, amikor
Kerecsényi Edit elkezdte áldá-
sos tevékenységét városunkban.
Így valójában leginkább õ te-
kinthetõ igazi múzeumalapító-
nak. Ezért köszönthetjük õt
születésének 80. évfordulóján,
bár nincs testileg közöttünk, de
keze és szelleme munkájának
eredménye itt van köztünk A
„szentély” él és otthon, benne
értékeket õriznek, a mi értéke-
inket, a mi tárgyainkat, hol
színvonalas kiállításokon, hol
otthont adó raktárként. 

Legfontosabb értékeink ott-
honát,a Thúry György Múzeu-
mot tehát valójában Kerecsényi
Edit néprajzi és honismereti ku-
tató, muzeológus, író alapította.
1951-tõl volt itt igazgató 1983-
ig, majd nyugdíjasként dolgo-
zott sokat a mi múzeumunkban
2006. április 8-án bekövetkezett
elhunytáig. Egy személyben
volt sokszor néprajzos, gyûjte-
ménykezelõ, fotós, adattáros,
könyvtáros, népmûvelõ és igaz-
gató. Oly friss az emléke még:
azt hiszem, egy múzeumban a
tárgyak és az emberek sem hal-
nak meg! Számunkra fontos,
hogy tõsgyökeres kanizsai, a Pi-
arista Gimnáziumban érettségi-
zett, majd az ELTE-n szerzett
néprajz-középkori régészet-mû-
vészettörténet szaktárgyakból
muzeológusi diplomát. 1950-
ben (tehát már egyetemistaként)
megbízták a helyi gyûjtemény
vezetésével. Doktori címét
1965-ben szerezte; már nyugdí-
jasként(!), 1985-ben lett a nép-
rajztudomány kandidátusa.
Fõbb kutatási területe Dél-Zala
néprajzi csoportjai, Nagykani-
zsa polgárságának kialakulása
és életmódja voltak. Sok szak-
mai és tudományos kitüntetése
mellett mi most azt emlegetjük
fel, hogy 1995-ben kapott Pro
Urbe, 2001-ben Nagykanizsa

Megyei Jogú Város Díszpolgára
kitüntetõ címet. Kutatói mód-
szerét a terepmunkához kapcso-
lódó alapos tárgy- és adatgyûj-
tés, valamint a történeti szemlé-
let jellemezte. Ezért is maradhat
hagyatéka, munkája még sokáig
tartóan további feldolgozásra,
kiállításra alkalmasnak. Ezt a
gazdag örökséget csodálhatjuk
meg itt is kicsiben. 

A muzeológus munkája múlt-
béli utazás: értékek és rejtett je-
lek fellelése. Szeretett a kisebb-
ségek kultúrájával is foglalkoz-
ni. De élete és munkássága any-
nyira egybeforrt a mi többsé-
günkkel, városunkkal, hogy
büszkén valljuk magunkénak, és
kötelességünknek tartjuk emlé-
kének ápolását. Ennek szelle-
mében idézzük fel életútját,
számba véve maradandó alkotá-
sainak sorát. Meggyõzõdésünk,
hogy élete álma, a Thúry György
Múzeum nem jöhetett volna lét-
re az õ becsületes, tisztességes,
felebarátait megbecsülésben ré-
szesítõ, lelkes, fáradtságot nem
ismerõ, múzeumszervezõ ügy-
ködése nélkül. Határtalan szol-
gálatkészsége, tudása, lelki ere-
je gazdagította azokat, akik a
közelébe kerültek. Hivatástuda-
ta példát mutatott és áldást ter-
jesztett, ezért szerették és tisz-
telték. 

A néprajzos és muzeológus
örök vonzalommal viseltetik a
tárgyakhoz. Ezt tükrözik Edit
néni nagy tárgygyûjtései, me-
lyek néha földrajzi és etnikai
csoportokhoz kötõdtek, néha
tematikusak voltak. Így állnak
elõttünk, integetnek a múltból a
megbecsülõ jövõnek, mely majd
ismét múlttá válik: a méhész és
erdõgazdálkodási eszközök a
textíliák, a fafaragások, a játé-
kok, a világító eszközök, a cso-
dálatos viseletek, a gyöngyös
neccek és fehér hímzések, idõt-
álló kerámiák, Czigány Ili ha-
lottas lepedõje, … Ideköszön
Zalakomár és vidéke, Csurgó és
környéke, Nagykanizsa és a kö-
zeli horvát és német falvak,
Hetés és Lendva vidéke… így
áll össze a régi Zala-vármegye.
De õ teremtette meg valójában a
helytörténeti gyûjteményt és ki-
állításokat, a mai „Emberek,
utak, kapcsolatok” címû kiállí-
tás alapjait is õ hozta össze.

Több mint 50 nívós könyve, ta-
nulmánya, cikke jelent meg,
még névtörténeti kutatásokkal is
foglalkozott. (Az interneten 19
találat szólt Kerecsényi Edithez
köthetõ szakkönyvrõl.) A Thúry
György Múzeum minden gyûj-
teménye: a helytörténeti, a kép-
zõmûvészeti, a metszetgyûjte-
mény, a könyvtár, a néprajzi
gyûjtemény, a numizmatikai, a
régészeti, a történeti dokumen-
tációs tár – mind-mind mesélni
tudna és tud Kerecsényi Editrõl.
Még a (nekem oly kedves) régi
„Erdõ és ember Zalában” címû
kiállítás is hozzá köthetõ. (De
pl. a Göcseji Falumúzeum, a
galamboki tájház létrehozásá-
ban is részt vett.) Kerecsényi
Edit kutatói területe nagyon
széles körû volt: gazdálkodás,
kismesterségek, népviselet,
építkezés, népi díszítõmûvészet,
lakáskultúra, a nõk helyzete a
paraszti társadalomban, nemze-
tiségi és magyarságkutatás,
helytörténeti és régészeti prob-
lematika.

Tudjuk, hogy az életet nem
azok a napok jelentik, amelyek
elmúlnak, hanem azok, amelyek-
re emlékezünk. Kedves Edit né-
ni, mi õrizünk legjobb emlékeze-
tünkben: beépültél a múzeumunk
évgyûrûibe, a falakba, a fejünkbe
és a lelkünkbe. Õ volt az igazi
lokálpatrióta: mi, talán mai lokál-
patrióták sokat tanulhatunk tõle:
azt, hogy kötõdhetünk a lakó-
helyhez és környékéhez, a kisebb
és nagyobb közösségekhez, a he-
lyeknek lehet géniusza. Ez adhat-
ja az igazi identitásunkat, az iga-
zi helyi értéket! Mondom mind-
ezt a városlakó polgárokat és a
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Balogh László

Kerecsényi Edit múzeumalapító emlékére
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Negyedik alkalommal került
sor a Kanizsai Bor- és Dödölle
Fesztiválra.

Kulturális programok, no és ren-
geteg dödölle, valamint tájjellegû
étel várta a vidámságra és az étkek-
re kiéhezett vendégeket, akikre nem
panaszkodhattak a szervezõk, a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Központ
munkatársai és a Kanizsa és Kör-
nyéke Gasztronómiai Egyesület

tagjai: ugyanis mindkét napon, a
fesztivál teljes ideje alatt megtöltöt-
ték a városközpontot. 

A fesztivált pénteken Cseres-
nyés Péter alpolgármester nyi-
totta meg, majd a délután a
szombati fõnapra való ráhango-
lás jegyében telt, a Nagykani-
zsai Ifjúsági Fúvószenekar és
Czupi Veronika népdalénekes
fellépése után a Kanizsai Bor-
dalnoka megválasztása követ-

kezett. A Megasztár népiesre
hangolt helyi kiadásán a helyi
Kiss Tiborné bizonyult a leg-
jobb torkú bordalnoknak, a do-
bogó második fokára pedig

holtversenyben Czupi Veronika
és Horváth Tibor állhatott. A
harmadik helyet a magyarszer-
dahelyi Horváth Zoltán érde-
melte ki.

Nem kevésbé volt sikeres a
Dödöllekirályok címért folytatott
játékos vetélkedõ sem, akadt, aki
a nagy igyekezetben a nadrágját
is elhagyta. Itt a Gombucák csa-
pata vitte el – na, nem a nadrágot,
hanem a pálmát. 

Egész délután kézmûvesek
portékái, borházak nedûi, a zalai
ételek vendéglõjében pedig hami-
sítatlan göcseji ételek közül válo-
gathattak azok, akik kilátogattak
a fesztivál elsõ napjára. 

Az esti sztárvendég a Crystal
volt, amely fergetegesen jó han-
gulatú koncerttel örvendeztette
meg a jó zene kedvelõit. 

Másnap szüreti felvonulással

indult a dödöllefesztivál prog-
ramja, a Deák tértõl az Erzsé-
bet térig vonult a néptáncosok-
ból, fúvószenekarokból és nó-
takörökbõl álló vidám menet.
Ezt követõen Cseresnyés Péter
alpolgármester és Prikryl Jó-
zsef, a Kanizsa és Környéke

Gasztronómiai Egyesület elnö-
ke nyitotta meg a fõzõver-
senyt, amelyen amatõr és pro-
fi, valamint dödölle és tájjelle-
gû étel kategóriájában lehetett
indulni. Az egyesület elnöke
bemutatta azt a tanúsító okle-
velet is, ami a tavaly felállított
2331 adagos dödölle-rekordot
teszi immár hivatalossá. A
majd’ harminc nevezõ fino-
mabbnál finomabb ételeit

szakértõ zsûri értékelte. Sõt,
ezúttal a fõzõsátrak arculata is
terítékre került.

– Örülök annak, hogy a profik
mellett sok amatõr is részt vett a
versenyen – mondta Kocsonya
Kálmán, a Magyar Nemzeti
Gasztronómiai Szövetség alelnö-
ke. – Meg kell, hogy mondjam, a
sátrakat és a standokat szemléz-
ve sok esetben nem lehetett el-

dönteni ránézésre, hogy ki az
amatõr és ki a profi. Szeretném
egyébként hangsúlyozni, hogy a
Magyar Gasztronómiai Szövet-
ség örömmel fogad mindenféle
olyan kezdeményezést, ami a ha-
gyományõrzésrõl szól. Úgy ér-
zem, hogy a kanizsai dödölle-
fesztivál kiválóan teljesíti ezt a
követelményt. 

A Nagyrécsei Nyugdíjas Lá-
nyok csapata már szinte törzs-
vendég a dödöllefesztiválon, ott
jártunkkor éppen (mi mást?!) dö-
döllét készítettek, amelyrõl ké-
sõbb kiderült, a csapatot az ama-
tõr kategória elsõ helyére repí-
tette. 

– Hagyományos ételeket ké-
szítünk, dödöllét, kukoricakását
jó kis szalonnával, pirított
hagymával, rakott káposztát, tö-
kös, túrós, kapros bélest, Teri
néni prószáját – sorolják egy-
más szavába vágva az asszo-
nyok a repertoárt. – Specialitá-
sunk a kukoricaliszttel készült,
hökkön sült perec, amit a ke-
mence alján, tepsi nélkül sü-
tünk. De van itt édesség, kukori-
cás õzgerinc és diós grillázs is.
Ezeket a recepteket még a nagy-

anyáinktól örököltük, akkor volt
divat ilyen ételeket készíteni,
amikor még a mostaninál is ke-
vesebb pénze volt az emberek-
nek. Még a lakodalomba is ku-
koricás süteményeket vittek! 

Nos, a szorgos munka meg-
hozta a gyümölcsét, a Nagy-
récsei Nyugdíjas Lányok dödöl-
léjükkel elhozták az amatõr ka-
tegória elsõ helyezettjének járó
oklevelet, míg a tájjellegû éte-
lek készítésében a Kanizsai
Pékség Lányai jeleskedtek. A
profi csapatok versenyében
mindkét kategóriában tarolt a
Multi Grill King csapata, míg a
sátor külsejének megjelenéséért
Dömdödömék, a népi hagyomá-
nyok ápolásáért pedig a Kani-
zsai ínyencek kaptak elismerést.
A legfiatalabb csapat címet a
Dödikék érdemelték ki.

A délután folyamán aztán még
számos kulturális program várta
az érdeklõdõket, majd a napköz-
ben felszedett kilóktól az esti
retrodiscoban szabadulhattak
meg a (nem csak) dödöllétõl
megmámorosodott városlakók.

Horváth Attila  

Dödöllehegyek, kulturális programok

A Nagyrécsei Nyugdíjas Lányok voltak a legjobbak az amatõr kategóriában
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A Rogner Hotel csapatánál az ínyencek nyúlpaprikást is kóstolhattak

Prikryl József bemutatta a tavalyi dödölle-rekordot tanúsító oklevelet is

Szakértõ zsûri ízlelte és értékelte a jóféle étkeket

A Pitypang palotása tartozéka a fesztiváli menetnek
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános pályáza-
tot hirdet ingatlanok ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslésére,
meghatározott, 3 éves idõtartamra, 2007. október 1.-tõl 2010. szeptem-
ber 30.-ig.

A pályázati dokumentációt 20.000 Ft + áfa, azaz húszezer forint + áfa
ellenértéken lehet megvásárolni, a dokumentáció kizárólag a befizetést iga-
zoló bizonylat bemutatásakor vehetõ át, a befizetést postai úton kell tel-
jesíteni, készpénzfizetési csekk az eljáró címén kapható.

A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 12. délelõtt 9 óra
Érdeklõdni Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó) és
a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslés

A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi tér
5-9., Pf: 164.) nyilvános pályáztatás útján, bérleti formában üzemeltetésre ki-
adja az alábbi helyiségeket:

1.  A Magyar Plakát Ház (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 14-15, Kiskas-
tély mellett) épületében lévõ, 40 fõ befogadására alkalmas – berendezés és
felszerelés nélküli – helyiséget – kávézó funkcióra –, szociális helyiséggel
együtt. Kikiáltási ár: 30.000 Ft + áfa / hó + rezsiköltség

2. A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9.) földszintjén kialakításra került – 25 fõ befogadására alkalmas, beépí-
tett kiszolgáló bútorzattal, raktár és szociális helyiséggel ellátott – helyiséget,
kávézó funkcióra. Kikiáltási ár: 50.000 Ft +áfa / hó + rezsiköltség

A kávézó bérleti jogának elnyerõje jogosult – esetenként 5. 000 Ft + áfa
bérleti díjért – színháztermi és egyéb nagyrendezvények esetén a színháztermi
büfé üzemeltetésére.  

A pályázók részvételi feltételei: 30 napnál nem régebbi igazolás, hogy a pá-
lyázónak nincs adó- és vámtartozása, vállalkozói igazolvánnyal vagy cégbíró-
sági bejegyzés kivonatával igazolni kell az üzemeltetés jogosultságát, a vállal-
kozó, vagy a vállalkozás vezetõjének  3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizo-
nyítványa, elõzõ referenciák, rövid pályázat. A pályázatok kiértesítés után ver-
senytárgyaláson vesznek részt, ahol a licit alapja a bérlemények havi bérleti dí-
ja. Ajánlattételi határidõ: 2007. szeptember 17. 10 óra, leadási helye: Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központ, gazdasági iroda 8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9. A bérbe vehetõ helyiségek elõzetes idõpont egyeztetés után tekinthetõk
meg. A bérleti idõszak kezdete: 2007. október 1. A bérleti szerzõdés megköté-
sének feltétele: 3 havi bérleti díj letétbe helyezése a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ pénztárában. A helyiségek berendezésének belsõépítészeti kivitelezési
tervét a bérbeadóval elõzetesen egyeztetni kell. A bérleti szerzõdést a Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala hagyja jóvá.

További információ kérhetõ: Decs Szilvia gazdasági titkártól
Elérhetõségek: Telefon: 93/311-468, 30/693-2445
e-mail: hsmkgt@chello.hu

Pályázati felhívás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag elismert
magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diploma meg-
szerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a "Haza-
várunk" ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap letölthe-
tõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és Sportosztályon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztály 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., tel: 93/500-816, fax: 500-871

Ügyintézõ: Kém Eszter/Csatlós Rita. 
Tárgy: Értesítés építéshatósági eljárás megindításáról és helyszíni

szemle idõpontjáról. Szám: 6/1991-2/2007
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-

ló 2004. évi CXL. törvény 29. § (3) alapján értesítem, hogy a Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályára bontási
engedély iránti kérelem érkezett, melynek tárgya: Nagykanizsa, Petõfi S. u.
36/b. szám alatti 1398. hrsz-ú ingatlanon lévõ lakóépület bontási engedély
iránti kérelme. Iktatási száma: 6/1991/2007, eljárás megindításának napja:
2007. június 22., ügyintézési határideje: 60 nap. Ügyintézõ neve: Kém Esz-
ter. Ügyintézõ hivatali elérhetõsége: Nagykanizsa Eötvös tér 16. III. emelet
303. sz., tel.: 500-806/ 500-816. 

Egyben értesítem, hogy a fenti ügyben az Alsórajk 027/1. hrsz-ú ingatla-
nokon 2007. szeptember 11-én (kedden) 10.00-kor helyszíni szemlét tartok.

Találkozás: az ingatlanok elõtti közterületen.
Kérem, hogy a helyszíni szemle feltételeit a fenti idõpontban biztosítani

szíveskedjenek, valamint a kiértesítettek az eljárás lefolytatását a szemlén
való részvételükkel szíveskedjenek elõsegíteni.

Továbbá tájékoztatom, hogy a helyszíni szemlén az érdekelt ügyfelek –
személyazonosságuk megfelelõ igazolása mellett – részt vehetnek, vélemé-
nyüket ott elõadhatják, de megjelenésük nem kötelezõ.

Mivel a fenti eljárással érintett ingatlanokkal, valamint a fenti ingatlanok-
kal közvetlenül határos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs,
az eljárás megindításáról az érintetteket a közigazgatási hatósági eljárás és
szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi CXL. Tv. (továbbiakban:
Ket) 29. § (6) bekezdése értelmében hirdetményi úton értesítjük.

A hirdetmény 2007. augusztus 28-tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Városok Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján.

Nagykanizsa, 2007. augusztus 26.
Csatlós Rita, építésügyi ügyintézõ

Jelen bontási eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ: Nagykanizsa 1398. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai
A telekalakítással érintett ingatlannal közvetlenül határos ingatlanok 
(hatásterület) tulajdonosai:
Nagykanizsa 1392. hrsz-ú ingatlan (társasház) tulajdonosai
Nagykanizsa 1397. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai
Nagykanizsa 1399. hrsz-ú ingatlan (társasház) tulajdonosai

Értesítés építéshatósági eljárásról

A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995. évi LIII. törvény
46. § (1) bekezdése e) pontja elõírja az önkormányzat számára, hogy elemezze,
értékelje a környezet állapotát illetékességi területén, és arról szükség szerint, de
legalább évente tájékoztassa a lakosságot. Az ÁNTSZ vizsgálatai alapján az
egyes környezeti elemekkel kapcsolatban az alábbi megállapítások tehetõk.

Légszennyezettség: Nagykanizsa levegõtisztasági szempontból nem tartozik az erõ-
sen szennyezett levegõjû városok közé. Nagykanizsán 3 ponton történik a légszennye-
zettség mérése ipari, belvárosi és zöldövezeti mérõhelyeken. Amért adatokból megálla-
pítható, hogy a belvárosban a közlekedési terhelésbõl származik légszennyezés.

Hulladékgazdálkodás: Nagykanizsán és környékén a települési szilárd
hulladék rendszeres gyûjtése megoldott. Visszatérõ problémaként jelentkezik
az illegális hulladéklerakók felszámolása. A csatornázatlan területek mielõbbi
csatornázása szükséges, továbbá új megoldást kell találni a lakossági állattar-
tás során elhullott nagytestû állati tetemek ártalmatlanítására.

Vízhigiéné: Az elvégzett részletes kémiai vizsgálati eredmények alapján a
szolgáltatott víz toxikus fémet, peszticidet, egyéb mikroszennyezõdést nem
tartalmaz. Az alacsony fertõtlenítõszer-szint miatt a klórozási melléktermékek
mennyisége sem jelentõs. Arzén, nitrát, nitrit szennyezés nincs. A jód és fluor
tartalom a kívánatos szint alatt van. Megállapítható, hogy településünkön az
ivóvíz minõsége jó és stabil, bakteriológiai illetve kémiai komponensek tekin-
tetében is. A Csónakázó tó továbbra sem tartozik a természetes fürdõk közé,
szabad strandként nem üzemel. A város önkormányzata a Nagykanizsa, Dózsa
gy. u. 75. szám alatt tisztasági fürdõt létesített az arra rászorulók részére, ahol
a fürdés, tisztálkodás mellett a ruházat mosására is van lehetõség.

Zöldterületek karbantartása: A város zöldterületeinek, különösen a bel-
városban, rendszeres kaszálása megoldott, a városból kivezetõ utak, illetve a
hegyi utak mentén a kaszálás továbbra sem megoldott. Nõtt a parlagfû-érzé-
kenységbõl eredõ megbetegedések száma, ami nagyrészt arra vezethetõ visz-
sza, hogy a parlagon hagyott területek parlagfû-mentesítése, rendszeres ka-
szálása – a figyelemfelkeltések ellenére – nem megoldott.

A város 2006-os környezeti állapota

A görög muszeion: 'a Múzsák
szentélye' szó tárgyi emlékeket
õrzõ és bemutató intézményt je-
lent, nyilvános gyûjteményt,
valamint annak otthont adó
épület neve a 17-18. századtól.
A mi kanizsai múzeumunk fia-
talabb, talán 1913-ban született
meg Halis István, majd a piaris-
ta tanárok jóvoltából, de a II.
világháborúban elpusztult. Így
a valódi újjászületése inkább
1950-hez köthetõ, amikor
Kerecsényi Edit elkezdte áldá-
sos tevékenységét városunkban.
Így valójában leginkább õ te-
kinthetõ igazi múzeumalapító-
nak. Ezért köszönthetjük õt
születésének 80. évfordulóján,
bár nincs testileg közöttünk, de
keze és szelleme munkájának
eredménye itt van köztünk A
„szentély” él és otthon, benne
értékeket õriznek, a mi értéke-
inket, a mi tárgyainkat, hol
színvonalas kiállításokon, hol
otthont adó raktárként. 

Legfontosabb értékeink ott-
honát,a Thúry György Múzeu-
mot tehát valójában Kerecsényi
Edit néprajzi és honismereti ku-
tató, muzeológus, író alapította.
1951-tõl volt itt igazgató 1983-
ig, majd nyugdíjasként dolgo-
zott sokat a mi múzeumunkban
2006. április 8-án bekövetkezett
elhunytáig. Egy személyben
volt sokszor néprajzos, gyûjte-
ménykezelõ, fotós, adattáros,
könyvtáros, népmûvelõ és igaz-
gató. Oly friss az emléke még:
azt hiszem, egy múzeumban a
tárgyak és az emberek sem hal-
nak meg! Számunkra fontos,
hogy tõsgyökeres kanizsai, a Pi-
arista Gimnáziumban érettségi-
zett, majd az ELTE-n szerzett
néprajz-középkori régészet-mû-
vészettörténet szaktárgyakból
muzeológusi diplomát. 1950-
ben (tehát már egyetemistaként)
megbízták a helyi gyûjtemény
vezetésével. Doktori címét
1965-ben szerezte; már nyugdí-
jasként(!), 1985-ben lett a nép-
rajztudomány kandidátusa.
Fõbb kutatási területe Dél-Zala
néprajzi csoportjai, Nagykani-
zsa polgárságának kialakulása
és életmódja voltak. Sok szak-
mai és tudományos kitüntetése
mellett mi most azt emlegetjük
fel, hogy 1995-ben kapott Pro
Urbe, 2001-ben Nagykanizsa

Megyei Jogú Város Díszpolgára
kitüntetõ címet. Kutatói mód-
szerét a terepmunkához kapcso-
lódó alapos tárgy- és adatgyûj-
tés, valamint a történeti szemlé-
let jellemezte. Ezért is maradhat
hagyatéka, munkája még sokáig
tartóan további feldolgozásra,
kiállításra alkalmasnak. Ezt a
gazdag örökséget csodálhatjuk
meg itt is kicsiben. 

A muzeológus munkája múlt-
béli utazás: értékek és rejtett je-
lek fellelése. Szeretett a kisebb-
ségek kultúrájával is foglalkoz-
ni. De élete és munkássága any-
nyira egybeforrt a mi többsé-
günkkel, városunkkal, hogy
büszkén valljuk magunkénak, és
kötelességünknek tartjuk emlé-
kének ápolását. Ennek szelle-
mében idézzük fel életútját,
számba véve maradandó alkotá-
sainak sorát. Meggyõzõdésünk,
hogy élete álma, a Thúry György
Múzeum nem jöhetett volna lét-
re az õ becsületes, tisztességes,
felebarátait megbecsülésben ré-
szesítõ, lelkes, fáradtságot nem
ismerõ, múzeumszervezõ ügy-
ködése nélkül. Határtalan szol-
gálatkészsége, tudása, lelki ere-
je gazdagította azokat, akik a
közelébe kerültek. Hivatástuda-
ta példát mutatott és áldást ter-
jesztett, ezért szerették és tisz-
telték. 

A néprajzos és muzeológus
örök vonzalommal viseltetik a
tárgyakhoz. Ezt tükrözik Edit
néni nagy tárgygyûjtései, me-
lyek néha földrajzi és etnikai
csoportokhoz kötõdtek, néha
tematikusak voltak. Így állnak
elõttünk, integetnek a múltból a
megbecsülõ jövõnek, mely majd
ismét múlttá válik: a méhész és
erdõgazdálkodási eszközök a
textíliák, a fafaragások, a játé-
kok, a világító eszközök, a cso-
dálatos viseletek, a gyöngyös
neccek és fehér hímzések, idõt-
álló kerámiák, Czigány Ili ha-
lottas lepedõje, … Ideköszön
Zalakomár és vidéke, Csurgó és
környéke, Nagykanizsa és a kö-
zeli horvát és német falvak,
Hetés és Lendva vidéke… így
áll össze a régi Zala-vármegye.
De õ teremtette meg valójában a
helytörténeti gyûjteményt és ki-
állításokat, a mai „Emberek,
utak, kapcsolatok” címû kiállí-
tás alapjait is õ hozta össze.

Több mint 50 nívós könyve, ta-
nulmánya, cikke jelent meg,
még névtörténeti kutatásokkal is
foglalkozott. (Az interneten 19
találat szólt Kerecsényi Edithez
köthetõ szakkönyvrõl.) A Thúry
György Múzeum minden gyûj-
teménye: a helytörténeti, a kép-
zõmûvészeti, a metszetgyûjte-
mény, a könyvtár, a néprajzi
gyûjtemény, a numizmatikai, a
régészeti, a történeti dokumen-
tációs tár – mind-mind mesélni
tudna és tud Kerecsényi Editrõl.
Még a (nekem oly kedves) régi
„Erdõ és ember Zalában” címû
kiállítás is hozzá köthetõ. (De
pl. a Göcseji Falumúzeum, a
galamboki tájház létrehozásá-
ban is részt vett.) Kerecsényi
Edit kutatói területe nagyon
széles körû volt: gazdálkodás,
kismesterségek, népviselet,
építkezés, népi díszítõmûvészet,
lakáskultúra, a nõk helyzete a
paraszti társadalomban, nemze-
tiségi és magyarságkutatás,
helytörténeti és régészeti prob-
lematika.

Tudjuk, hogy az életet nem
azok a napok jelentik, amelyek
elmúlnak, hanem azok, amelyek-
re emlékezünk. Kedves Edit né-
ni, mi õrizünk legjobb emlékeze-
tünkben: beépültél a múzeumunk
évgyûrûibe, a falakba, a fejünkbe
és a lelkünkbe. Õ volt az igazi
lokálpatrióta: mi, talán mai lokál-
patrióták sokat tanulhatunk tõle:
azt, hogy kötõdhetünk a lakó-
helyhez és környékéhez, a kisebb
és nagyobb közösségekhez, a he-
lyeknek lehet géniusza. Ez adhat-
ja az igazi identitásunkat, az iga-
zi helyi értéket! Mondom mind-
ezt a városlakó polgárokat és a
környékbelieket jelképezve –
megtisztelve, hogy egy ilyen „ér-
tékes” helyen szólhatok. (Büszke
vagyok rá, hogy a Kanizsai En-
ciklopédia (1999) szócikkeit ille-
tõen társszerzõ lehetek Edit néni-
vel.)

Számomra, és jó lenne, ha a
fiatalok számára példa lenne hi-
vatástudatos munkakedve és
munkabírása, mely nyugdíjas
korában sem csökkent. Jellem-
zõ, hogy értékes fotófelvételei
ezrei még ma is feldolgozásra
várnak jelezve a gazdag életutat.
Kerecsényi Edit még látta a za-
lai és a somogyi falvak gazdag
és értékes paraszti életmódját.

Ezért a mában akár irigyelhetjük
is: amikor az ember abból élt,
amit a táj, leginkább az erdõ
adott. Kerecsényi Edit által
gyûjtött tárgyi kultúra és a hoz-
zákapcsolódó gyûjtõfüzetek táj-
szemlélete egységben látta a tör-
ténelmi Zala megyét Lendvától
Kiskanizsán – Nagykanizsán át
Keszthelyig. Mára, sajnos, meg-
szûnõben a falu és a város kö-
zötti különbség. Így felértéke-
lõdnek azok a gyûjtemények,
mely a nem is olyan régi külön-
bözõségeket oly gazdagon fel-
emlegetik, mint múzeumunk
gyûjteményei. A Kerecsényi
Edithez kötõdõ nagy forrásérté-
kû adattári és sokszínû tárgyi
anyag mint hagyaték szép fel-
adatot ró ránk, ha méltó örökö-
seivé akarunk válni. Ebben a vo-
natkozásban már Kerecsényi
Edit az adatközlõ, s úgy érzem
vannak méltó gyûjtõk és feldol-
gozók – különös köszönet ebben
most Kunics Zsuzsának. 

Számomra, szimbolizálva a
városlakó érdeklõdõ kíváncsi
embert, tanulság az: a múltat
nem lehet végképp eltörölni,
ugyan az idõ kútja mélységes
mély, de nem nyelte el végleg
õseink szépséges kezenyomát.
Mint ahogy Kerecsényi Edit
emléke is tovább él, akár tárgy-
szeretetünkben, akár méltón
emlékezõ lokálpatrióta vagy
patrióta hozzáállásunkban. 

Kedves Edit néni, köszönjük!
(Elhangzott a Thúry György

Múzeumban a Kerecsényi Edit
Emlékkiállítás megnyitóján.)

Balogh László

Kerecsényi Edit múzeumalapító emlékére
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A Magyar Fotográfia Napja
alkalmából nyílt meg Peterman
Károly és Máté, Petermanok cí-
mû fotókiállítása a HSMK Ifjú-
sági galériájában. A szeptember
17-éig látható tárlatot dr. Hor-
váth László nyugalmazott mú-
zeumigazgató nyitotta meg. 

A rendhagyó kiállításon apa és
fia, Károly és Máté mutatkozott
be. Az ötvenhárom éves apa már
több évtizede,  nyolc éves fia pe-
dig egy éve látogatja szorgalma-
san a Kanizsa Fotóklub rendezvé-

nyeit. Az apa hagyományos mó-
don, filmre rögzíti a képeit, míg a
fia a digitális technikára esküszik.
Peterman Károly többszörösen
díjazott fotómûvész, aki különö-
sen a tokiói aranyra, egy francia-
országi ezüstre és többek között
arra is büszke, hogy egy német
szaklapban négyoldalas cikk je-
lent meg róla. A kiállításon igaz-
ságosan elosztva, tizenegy-tizen-
egy különbözõ témájú fotót látha-
tunk tõlük.

B.E.

Az õszi horvát irodalmi na-
pokról és a közmeghallgatás
elõkészítésérõl is tárgyalt au-
gusztus harmincadikai ülésén a
Zala Megyei Horvát Kisebbségi
Önkormányzat.

Az ülést csaknem egy órás ké-
séssel megkezdõ kisebbségi ön-
kormányzat tagjai elõbb módosí-
tották a testület szervezeti és mû-
ködési szabályzatát, majd gazda-
sági beszámolókat hallgattak meg.

Ezt követõen a képviselõk az
október huszonhatodikán és hu-
szonhetedikén, Tótszerdahelyen
megrendezendõ õszi horvát iro-
dalmi napok rendezvénysoroza-
tának terveit vitatták meg, amely
keretében a tótszerdahelyi szár-
mazású Blazsetin István íróra és
költõre kíván emlékezni a Zala
megyei horvátság.

– Szavalóverseny, dramatikus
játék, emlékezõ óra, vetélkedõ,
pedagógiai konferencia és két ki-
állítás is színesíti az immár ha-
gyományosnak tekinthetõ progra-
mot – mondta el lapunknak Pén-
zes László, a megyei horvát ki-
sebbségi önkormányzat elnöke. 

Hozzátette: döntöttek egy köz-
meghallgatás helyérõl és idõ-
pontjáról is. Az eredeti, nagyka-
nizsai és tótszentmártoni meg-
hallgatásról szóló tervekkel el-
lentétben csak egy közmeghall-
gatást tart az önkormányzat Tót-
szentmártonban, november 22-
én. E napon ugyanitt kerül sor a
Zala Megyei Horvát és a Cigány
Kisebbségi Önkormányzat közös
ülésére is. 

Ezt követõen a képviselõk tá-
mogató nyilatkozatokat fogal-
maztak meg, melyek alapján le-
hetõségeikhez mérten segítik
Letenyén az iskolai horvát nyelv-
oktatás mihamarabbi beindítását,
illetve a horvát kultúra ápolása
címû modul tantervbe történõ be-
építését a borsfai iskolában.

H.A.
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Dr. Károlyi Attila a 6. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök augusztus 22-tõl szerdánként ismét tart fogadóórát 16 órától
17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége:
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a háziorvosi ügyelet 2007. au-
gusztus 31. 16.00 órától új telephelyen mûködik, megváltozott telefon el-
érhetõséggel.

Ügyeleti idõ: munkanapokon: 16.00 – 08.00 óráig, munkaszüneti napokon
(szombat, vasárnap, fizetett ünnep): 08.00 – 08.00 óráig 

Központi Ügyelet – 8800 Nagykanizsa Szekeres J. u. 2-8. sz. Bejárat:
Bagolai sor (Mentõállomás mellett.) Telefon: 93/310-255.

ELLÁTÁSI TERÜLET: Eszteregnye, Surd, Rigyác, Alsórajk, Felsõrajk,
Belezna, Nemespátró, Sormás, Pötréte, Szepetnek, Kilimán, Gelsesziget,
Gelse, Magyarszentmiklós, Magyarszerdahely, Kacorlak, Zalaszentbalázs,
Pölöskefõ, Börzönce, Hahót, Bocska, Figyeház, Murakeresztúr, Zalasárszeg,
Nagybakónak, Nagyrécse, Kisrécse, Újudvar, Homokkomárom, Hosszú-
völgy, Fûzvölgy, Liszó, Nagykanizsa: Miklósfa városrész felnõtt lakossága,
Palin városrész felnõtt lakossága.

Vidéki háziorvosi ügyelet

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy szeptember 11-én, kedden 10 órától 12
óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tar-
tunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget
várnak.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa 

Fogadóórát tart az Idõsügyi Tanács

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a nagykanizsai Polgármesteri
Hivatal Okmányirodájában a nyári ügyfélfogadási rend szeptember 1-jétõl is
fennáll, amely szerint ügyet intézni csak idõpont foglalással lehetséges.

Okmányiroda

Borsfai pillanatok címmel a
düsseldorfi egyetem docense,
Elisabeth Kirschbaum fotói te-
kinthetõk meg a Kanizsai Do-
rottya Kórház Erdõs László Ga-
lériájában.

– A tárlatot a betegek egész
nap, a természetfotók iránt érdek-
lõdõk a kórház látogatási rendjé-
nek megfelelõen kereshetik fel
szeptember 20-áig. Elisabeth
Kirschbaum 1952-ben született a
németországi Mönchengladbach-
ban. Ma Erkelenzben él, a német
és a holland határ közelében. Töb-
bek között mûvészeti, mûvészetel-
méleti, pedagógiai, szociológiai és

filozófiai tanulmányokat folytatott
különbözõ egyetemeken.  Emellett
képzett színház- és táncpedagógus,
a düsseldorfi egyetem család- és
fejlõdéspszichológia tanszékének
docense.   1995-ben ismerkedett
meg Borsfával és a Borsfát övezõ
tájjal. A dombok és erdõk nyújtotta
változatos látvány, a gazdag nö-
vényvilág, árnyak és fények, a szí-
nek kavalkádja, ezerféle benyomás
és hangulat, mind-mind a témák
gazdag tárházát jelentik természet-
fotói, tájképei megszületéséhez –
hangsúlyozta a kiállítás megnyitó-
ján Bakonyi Pál egyetemi oktató.

B.E.

Borsfai pillanatok
Erdõs László GalériaHorvát 

irodalmi
napok

Petermanok: apa és fia

Összeállt az újrainduló, a Ma-
gyar Mûveltség Kincsestára cí-
met viselõ szabadegyetem prog-
ramja. A fõ szervezõ, Rajnai
Miklós Bánffy-díjas bölcsész
szerint az idei sorozat lesz a leg-
értékesebb minden eddigi közül.
Újdonság, hogy az egyes elõadá-
sokra eztán nem a Halis István
Városi Könyvtárban, hanem a
Medgyaszay Házban kerül sor. 

– A szabadegyetem szeptember
huszadikától folytatódik – mondta
Rajnai Miklós. – Az új évadban
azonban már nem a Halis István
Városi Könyvtárba, hanem a
Medgyaszay Házba várjuk az érdek-
lõdõket. Elsõ alkalommal Pap Gá-
bor a Napút festõjérõl, Csontváry
Kosztka Tivadarról tart elõadást,
immár negyedik alkalommal. Októ-
ber tizenkettedikén Born Gergely
mûvelõdéstörténész a tájban élõ At-
tila királyról és az úgynevezett csil-
lagösvényrõl beszél, azt követõen
pedig Szántai Lajos tart egy várha-
tóan nagyon izgalmas elõadást a
Turul-nemzetség uralkodóiról, illet-
ve Szent Erzsébetrõl. Ezután novem-
ber huszonkettedikén ismét Pap Gá-
bor lesz a vendégünk, aki a
nagyszentmiklósi kincs második
kancsójának képrendjérõl beszél.
Fontosnak tartottuk, hogy szentel-
jünk egy elõadást a véleményem
szerint még a Kodály-emlékévben is
méltatlanul mellõzött Kodály Zol-
tánnak, ezért december hatodikán a
szakmailag és emberileg is nagysze-
rû Németh Ferenc zenetanár és nö-
vendékeinek estjére kerül sor.

A karácsony közeledtével a
szervezõk régi álma valósulhat
meg, amikor Balczó András, Ko-
vács János, Rózsás János és Ta-
kács János részvételével sor ke-
rülhet egy, a szeretetrõl folytatott
kerekasztal-beszélgetésre. 

– Óriási a hatalom, és az átlag-
emberek közötti vákuum, a szaka-
dék, ami véleményem szerint alap-
vetõ oka annak a morális csõdnek,
ami ebben az országban kezd kiala-
kulni – mondja Rajnai Miklós. –
Elítélhetõ az a magatartás, ahogy a
politikusaink viselkednek. A pártok-
ra szakadt világ nem értékek men-
tén szervezõdik, amit óriási hibának
tartok. Ezért vallom azt, hogy fontos
beszélgetnünk a szeretetrõl, az ösz-
szefogás erejérõl. Erre karácsony
elõtt kerül sor. Ugyancsak az ünnep
elõtt elevenítenénk fel egy régi és

szép magyar hagyományt is, a regö-
lést. Január tizennyolcadikán pedig
egy igazán különleges elõadással
várjuk az érdeklõdõket. Pikó Sándor
festõmûvész irányításával nemrég
fejezõdött be Debrecenben a Refor-
máció kora címû kiállítás teljes res-
taurációja. A gyûjtemény tulajdon-
képpen egy mennyezeti kazettarend-
szer kicsinyített mása, a hozzá tar-
tozó fotóanyaggal együtt. Ezt a tár-
latot, Pap Gábor szellemi munkáját
köszönthetjük most Nagykanizsán is
jövõ januárban, amikor a Magyar
Kultúra Napját ünnepli meg közös-

ségünk. Értékes ez a kiállítás,
ugyanis a magyar történelemnek,
kultúrtörténetnek azon ritka idõsza-
kát mutatja be, amikor valahogy
nem nagyon figyelt senki arra, hogy
mi is történik Magyarországon. Ez
a reformáció kora volt, amely éppen
ezért egy rendkívül értékes, egyete-
mes örökséget tudott létrehozni.
Ugyanis a világon sehol máshol
nem kerülnek be a népi mûvészet
jelzésrendszerei a templomokba,
csak nálunk, éppen a reformációnak
és a mennyezet-kazettarendszerek-
nek köszönhetõen. 

A sorozat egyébként annyira
népszerû, hogy még a szomszédos
Somogy megyébõl is jönnek ér-

deklõdõk a mindig teltházas elõ-
adásokra. A szabadegyetem fõ
szervezõje úgy véli, ez nem csak a
magyar nemzeti örökség õrzése
szempontjából örömteli, hanem
öregbíti a város hírnevét is. Nagy-
kanizsára várják még Molnár V. Jó-
zsefet, Hintalan Lászlót, Szelestei
Lászlót és Csáji László Koppányt
is. A hagyományoknak megfelelõ-
en a trianoni megemlékezéssel zá-
rul majd a szabadegyetem, ahol a
tervek szerint Pap Gábor mûvé-
szettörténész és dr. Papp Lajos
szívsebész professzor lesz a közös-
ség vendége.

Horváth Attila

Magyar Örökség

Az elsõ Igricfesztivál nyitó
koncertjét Dinnyés József adta. A
mintegy húszperces elõadás után
a daltulajdonossal beszélgettünk.

– A megszokottnál lényegesen
rövidebbre sikerült a mai koncert.
A nézõk közül többen kifogásol-
ták ezt, hiszen sokat utaztak,
hogy láthassanak, hallhassanak.
Hiányérzetük van….

– Nekem is, mérhetetlen nagy!
Legalább harminc dalos hiány-
érzetem van. Én ugyanis készül-
tem a mai koncertre, mégpedig
két hanglemeznyi anyaggal,
amelyek  az idén nyáron készül-
tek az én szövegeimmel, zenéim-
mel. Nos ezekbõl a dalokból sze-
rettem volna egy csokrot átnyúj-
tani, de ez húsz percben lehetet-
len. El akartam mondani a véle-
ményem a mai Magyarországról,
mert ez a feladatom. De ez nem
az én fesztiválom. Félretéve a
kesergést, ennek az Igricfeszti-
válnak nagyon örülök, amiért
megrendezték, hogy egyáltalán
próbálták megrendezni. Azért
fontos ez, mert már húsz éve ak-
tuális Nagykanizsán egy ilyen
fesztivál megrendezése. Ebben a
városban hamarabb volt a város
önakaratából kórusfesztivál,
vagy bármi más fesztivál, talál-
kozó, mint ez a mostani. Ez is
egy magánterületen, a Jazzland
helyszínén került megrendezésre.
Ez nem baj, sõt talán hasznos is,
mert itt találkozhatnak a jazz-t,
az irodalmat, a folk zenét kedve-
lõ emberek. Az én jelenlétem
most igazából azért fontos, mert
az Igricek zenekar elsõ lépéseitõl
kezdve támogatom õket. Az Ig-

ricfesztiválra olyan együttesek
jöttek el, amelyek maguk is szer-
vezõi hasonló találkozóknak. Ha
õk itt jól érzik magukat és vissza-
hívják a rendezõ csapatot, akkor
vélhetõen az Igricek együttes ki-
lép abból a „nagykanizsai va-
gyok, én vagyok a legvilághírûbb
nagykanizsai Igricek zenekar”
státuszból.

– Ha már a koncerten nem sike-
rült elmondanod a véleményed a
mai Magyarországról, akkor tedd
meg most. Bár úgy tûnt, hogy a jó
negyven évvel ezelõtt írt Karrier
címû dalod ma is aktuális.

– Igen, ez az ország tele van
karrieristákkal. Félreértés ne es-
sék, nagyon szeretem, ha egy em-
ber sikeres. Szeretem azt, ha
elõbbre jut valaki azért, hogy
másokat segítsen. Amikor azon-
ban azt látom, valaki azért jut
elõre, hogy másokat letiporjon,
attól kinyílik a bicska a zsebem-
ben. Felháborít az is, ha valaki
családi, politikai kapcsolatai ré-
vén jut elõre. Ez bizony ma na-
gyon aktuális és ezt az emberek
egyébként is érzik. A mai dalaim
miatt balról, jobbról is gyanússá
váltam, ezért mélyponton van a
közérzetem. Az egyik dalom errõl
szól, a másik a kilátástalan la-
káshelyzetrõl. Ezen a téren hatal-
mas cinizmust tapasztaltam sze-
mélyes tragédiám kapcsán is. Ír-
tam egy dalt arról is, hogy ebben
az országban egy nagyon nagy
leltárt kellene készíteni. E közben
megdöbbentõ, hogy azok szólnak
ránk, akik megörökölték a titko-
sított szervezeteket és újra alkal-
mazzák õket. Miért higgyek azok-
nak, akik privatizálják, idegenek-

nek eladják a gyárainkat, majd
azok felszámolják õket. Aztán ki-
derül, hogy szinte semmije sincs
már az országnak. Ettõl a kiáru-
sítástól azok is szétszélednek,
akik egyébként a jóra összeeskü-
võk, mert nincs egy intézmény-
rendszer, ahol érvényesíthetnék
az akaratukat.

– Egyszer úgy vallottál magad-
ról, hogy a zenészek közt költõ, a
költõk közt zenész vagy. Hogy
értsük ezt?

– Nagyon sok verset írok. Saját
szövegû dalokat. Sok költõ bará-
tom megkérdezte, miért nem
adom ki kötetben õket. Ez nem
olyan egyszerû, mert még a ver-
seimben is ott van a dallam, a
kettõ együtt él. A költõk verseiben
pedig megtalálom a zenét. Olyan
invenciókra hajlamos zeneszerzõ
vagyok, aki a költõvel közös gon-
dolatot keres a zenében. Ezt a
kortárs-költõkkel alkalmasint
meg is beszéljük.

– Az elsõ, és egyetlen daltulajdo-
nos, hány dalt mondhat magáénak?

– Ezerötszáz-ezerhatszáz da-
lom lehet bejelentve a szerzõi
jogvédõ hivatalhoz. Legalább
ennyi van, ami nincs bejelentve.
Természetesen ebben a dalköteg-
ben vannak régi magyar énekek,
feldolgozások, vannak történeti
énekek is. Ezeknek a feldolgozása
olyasmi, mint a régészeti munka.
A szöveget még meg is találja az
ember hitelesen, azonban a kot-
ták, többnyire csak kottatöredé-
kek. Rekonstruálni kell ezeket,
mert megõrzésüket, tovább adá-
sukat kötelességemnek érzem.

Czene Csaba

Ez az ország tele van karrieristákkal
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A Népszabadság évrõl-évre
egy reprezentatív kiadványban
mutatja be az ország legjobb,
leghangulatosabb éttermeit. A
százas lista tagjai közé ezúttal a
Szõlõskert Fogadó is bekerült. 

– Nagyon nagy eredménynek
tekintem, hogy vidéki étteremként
felkerültünk a TOP 100-as listára
– mondta lapunknak Gelencsér
László, a Szõlõskert Fogadó tu-
lajdonosa. – Eddig ugyanis ebben
a rangsorban vidéki éttermek
nem szerepelhettek, vagy csak na-
gyon kis számban. A lap munka-
társa inkognitóban látogatta meg
a fogadónkat, fogyasztott, s a be-
nyomásainak megfelelõen adott
egy bizonyos pontszámot, majd az
elõbb említett Népszabadság-ki-
adványban megjelentetett cikkben
rögzítette tapasztalatait. Vélemé-
nyem szerint nem az volt az igazi
fegyvertény, hogy a tesztelõnek
megfeleltünk a felszolgált étellel,
hanem az, hogy egyáltalán kap-
tunk egy olyan ajánlást, mely
alapján a tesztelõ érdemesnek
tartott minket arra, hogy meglá-
togatta a fogadónkat. 

– Merre tart egyébként a ma-
gyar gasztronómia, a vendéglátó-
ipar?

– A gasztronómia fejlõdését saj-
nos, nem sok étterem tudja követ-
ni. A szakmai befektetõk nem min-
dig figyelnek oda az aktuális vál-

tozásokra, országos szinten sokan
lejáratják a magyar konyhát. Úgy
érzem, hogy a mi sikerünkhöz hoz-
zájárult az a rengeteg gasztronó-
miai rendezvény, amelyek során
számos tájegység, ország jellegze-
tes ételeivel ismertettük meg ven-
dégeinket. Azt hiszem, most kezd
beérni tizenöt éves szakmai mun-
kánk gyümölcse. Még jobban tud-
nánk fejlõdni, ha a városban lenne
megfelelõ minõségû vendéglátói-
pari szakember-képzés. Mert hiá-
ba van Nagykanizsán vendéglátói-
pari szakiskola, a gyerekek felké-
szültsége kritikán aluli, jó, ha év-
folyamonként egy tanuló hozza az
elvárt színvonalat és felkészültsé-
get. 

– Milyen irányba tart a Szõlõs-
kert Fogadó?

– Mindenképpen arra kell fi-
gyelnünk, hogy megpróbáljuk az
ételekbõl a maximumot kihozni.
Nem a jóra törekszünk, hanem a
tökéletesre. Kiváló minõségû ma-
gyar alapanyagokkal dolgozunk,
a saját tavunkban, forrásvízben
tartott halainkat frissen tudjuk a
vendég asztalára tenni, sõt, a ke-
nyeret most már két éve a saját
kemencénkben sütjük. Tésztáinkat
szintén házilag készítjük el, s ha-
zai, a magyar konyhához illeszke-
dõ friss fûszernövényeket haszná-
lunk. A húsokat sütés elõtt érlel-
jük, vagy pácoljuk. A kemencében
sütött mangalica- vagy báránype-

csenyénk elkészítésénél tradicio-
nális receptúrákat használunk.
Igyekszünk a századforduló jel-
legzetes konyháját a mai követel-
mények szerint átalakítani, to-
vábbfejleszteni, és az így kapott
ételekkel igazi gasztronómiai él-
ményt szerezni a vendégeinknek.

Nem a tömegétkeztetés, a máshol
is kapható tömegételek készítése
a célunk, hanem az egyedi gaszt-
ronómiai stílus megteremtése. 

– Fejlesztések?
– Most adtuk át új, mediterrán

hangulatú teraszunkat, ahol ke-
mencében, nyárson sült ételeket
tudunk felszolgálni vendégeink-
nek. Nagy hangsúlyt fektetünk a
családosokra, ezért a játszóterün-
ket is bõvítettük, így míg a szülõk
étkeznek, addig a gyerekek önfe-
ledten játszhatnak. Az õsz folya-
mán új, a munkánkat megkönnyí-
tõ berendezéseket is vásárolunk,
valamint elkezdjük szálláskapaci-
tásunk bõvítését.

– Milyen gasztronómiai ren-
dezvényeket terveznek a követke-
zõ hetekben-hónapokban?

– Folytatódik gasztronómiai
sorozatunk, szeptember 27. és 30.
között szüreti napokat, október
elején pedig az Oktoberfesthez
kapcsolódva sörnapokat tartunk,
ahol eredeti bajor söröket szolgá-
lunk fel. A hagyományoknak meg-
felelõen ismét lesz Márton-napi
libanapok, és bizonyára sokan
várják az orosz vagy a japán na-
pokat is. Ezekrõl honlapunkon, a
www.szoloskert.com címen folya-
matosan tájékozódhatnak vendé-
geink.

Horváth Attila 

A 2007. évi Bányásznap köz-
ponti ünnepségét Nagykanizsán
tartotta a Magyar Olaj- és Gáz-
ipari Nyilvánosan Mûködõ
Részvénytársaság, a Gazdasági
és Közlekedési Minisztérium, a
Magyar Bányászati Szövetség,
a Bánya és Energiaipari Dolgo-
zók Szakszervezete, az Orszá-
gos Magyar Bányászati és Ko-
hászati Egyesület. 

A HSMK-ban lezajlott ünnep-
ségen az augusztus 20-ai állami
ünnepünk alkalmából, bányászna-
pon két állami kitüntetést adott át
Felsmann Balázs, a GKM szakál-
lamtitkára. Az 57. Bányásznap
központi ünnepségét Rabi Ferenc,
a BDSZ Elnöke nyitotta meg. Be-
szédében kiemelte, 70 évvel ez-
elõtt kezdõdött meg Magyarorszá-
gon a szénhidrogén bányászat. A
hetven év alatt tizennyolcezer-
milliárd forint értékû kõolajat és
földgázt hoztak a felszínre. Az
embert próbáló munka olyan kö-
zösségeket kovácsolt, mely ma is
erõsíti a bányásztársadalmat. Ün-
nepi köszöntõt Felsmann Balázs
szakállamtitkár és Herczog Edit,
EU-parlamenti képviselõ mon-
dott. Mosonyi György, a MOL
Nyrt. vezérigazgatója pohárkö-
szöntõjében kiemelte, a gazdaság
fejlõdéséhez a bányászat hozzájá-
rulása hetven éve töretlen. Mindig
figyelembe kell vennünk, a mun-
ka és a tudás az, ami értéket te-
remt, és más semmi. Ennek a gon-
dolatnak a jegyében kívánt továb-
bi jó munkát, Jó Szerencsét ha-
gyományos köszöntéssel. Az 57.
Bányásznapon a Magyar Köztár-
sasági „Ezüst” Érdemkereszt ki-
tüntetésben részesült Kudela Jó-
zsef, a MOL Bányász Szakszerve-
zet elnöke. A munkavállalói ér-
dekképviselet és szociális munka
területén végzett három évtizedes
kiemelkedõ munkássága elismeré-
seként. Ugyanezt a kitüntetést vet-
te át a Zalában, és Nagykanizsán
szintén jól ismert id. Õsz Árpád, a
MOL Nyrt. Kutatás-Termelés Di-
vízió technológiai tervezõ szakér-
tõje, több évtizedes, kiemelkedõ-
en aktív mélyfúrási, tervezõi és
oktatási, valamint a bányász ha-
gyományokat ápoló példaértékû
egyesületi szakmai munkássága

elismeréséül. Kiváló Bányász ki-
tüntetést huszonnégyen, Miniszte-
ri Elismerést nyolcan, Bányász
Szolgálati Oklevelet tizenöten,
Bányamentõ Szolgálati Oklevelet
négyen vehettek át. A központi
Bányásznapon öt kanizsai szak-
ember, Sipos László, Csigó Gábor,
Varga Károly, Miklós Gyula és
Lakos József részesült elismerés-
ben. A Magyar Bányászatért szak-
mai érdemérem kitüntetésben ré-
szesült Herczog Edit EU parla-
menti képviselõ, az Európai Parla-
mentben a bánya és energia ipar
érdekében kifejtett kiemelkedõ te-
vékenysége elismeréseként, Gön-
dör István országgyûlési képvise-
lõ, a Magyar Országgyûlésben, a
bánya és energiaipar érdekében
kifejtett kiemelkedõ tevékenysége
elismeréseként. 

Bakonyi Erzsébet

A „Magyar Bányászatért”
szakmai érdemérem kitüntetés-
ben részesült Göndör István or-
szággyûlési képviselõ, frakció-
vezetõ-helyettes. Göndör István
harminchat évvel ezelõtt az
olajiparban kezdte a munkáját
friss diplomásként. A politikus-
sal a kitüntetése kapcsán be-
szélgettünk.

– Elismerést kapni mindig nagy
öröm. Számomra ez visszaigazo-
lása annak, hogy nem csak én va-
gyok büszke a mögöttem lévõ több
évtizedes szakmai múltra, hanem
ezt a szakma vezetõi is elismerik.
Különös hangsúlyt ad, hogy az

olajbányászat 70. évfordulóján
vehettem át, és örülök annak,
hogy ma a törvényhozásban részt-
vevõként segíthetem a munkáju-
kat. Az ünnepség alatt gondoltam
végig, hogy harminchat évvel ez-
elõtt, 1971. augusztus 2-án léptem
be a KÖGÁZ-hoz fiatal diplomás-
ként. Órákat tudnék mesélni arról,
milyen próbatételeket kellett kiáll-
ni a megkapaszkodás érdekében.
Családomnak nem volt olajos
múltú tagja, így elsõ fecskeként
tényleg meg kellett küzdenem. Egy
idõben öten léptünk be a vállalat-
hoz, néhány év múlva azonban
már csak egyedül voltam, a többi-
ek más területre mentek. Ma ezt
úgy fogalmazom, itt tanultam meg
dolgozni, fogakat összeszorítva
teljesíteni, és itt tanultam meg po-
litizálni. A kemény munka ered-
ményeként nagyon fiatalon vezetõ
lettem, amire az iskola nem készít
fel senkit. Megtanultam és a mun-
kámban a mai napig követem,
hogy minden döntés mögött embe-
ri sorsok vannak. Ez nincs más-
ként a nagy politikában sem.
Megtanultam, hogy eredményes
munkához folyamatos tanulás
kell, és szükségesek a jól felké-
szült kollégák.

– Az ember nem kap papírt ar-
ról, hogy a bányászok nagy csa-
ládja befogadta!

–  Valóban, de ennek sok-sok
apró jelét tapasztaltam. Igazán
felemelõ érzés, amikor az ember
elõször ülhet a nagy asztalhoz, fi-
gyelnek arra, amit mond, és része-
sévé válik a szó valódi értelmében
a döntésnek. A mai napig büszke
vagyok a harmincegy százalékos
béremelésre, amit akkoriban csak
a KÖGÁZ-nál tudtunk megoldani.

– Sokan felkeresték az ünnep-
ség után, és gratuláltak.

– Nagyon sok barátot szereztem,
a nevüket nem is lehetne mind fel-
sorolni. Sajnos közülük már egyre
többen elmentek. Természetesen
örülök annak, amikor egy-egy fél
mondattal utalnak mai munkámra:
Köszönjük a segítséget, büszkék
vagyunk rád, ezt vagy azt másként
gondoljuk, elrontottátok. Barátok-
tól a kritika is õszinte. Bízom ab-
ban, hogy Magyarországon van jö-
võje a bányászatnak, azon belül az
olajbányászat új kihívás elõtt áll,
amit meg fognak oldani a nagy
gyakorlattal és elméleti tudással
rendelkezõ kollégák.

B.E.

A bányászhagyományoknak
megfelelõen a kanizsai olajipari cé-
gek és a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI vezetése megkoszorúzta a
Berzsenyi lakótelep melletti Olaj-
bányász emlékmûvet, emlékezve
azokra az elhunytakra, akik munka
közben veszítették el életüket. Dél-
után szakmai nappal, este a Bölcsõt
Továbbringató Szakestéllyel folyta-
tódott az ünnepségsorozat Báza-

kerettyén, ahová másnap a MOL
Dunántúli Régió központi bányász-
napjára mintegy ezerötszáz fõt vár-
tak egész napos családias szórako-
zásra. 1937. november 21-én Báza-
kerettyén kezdõdött meg az ipar-
szerû kõolajtermelés, és ettõl az
idõponttól nevezik Bázakerettyét a
magyar olajipar bölcsõjének.  

B.E.
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Emlékmû-koszorúzás

Itt tanultam meg dolgozni

Bányásznapi ünnepség
immár hetvenedszer

Hagyományteremtõ céllal jó
hangulatú nyárbúcsúztató talál-
kozót szervezett a szépkorúak
számára a Hóborné Vincze Teré-
zia által vezetett Tungsram
Nyugdíjas Klub. A szervezõk ez-
úttal nemcsak a Tungsram nyug-
díjasait, hanem a város és Zala

megye más nyugdíjas klubjait is
meghívták. A Tungsram Sportte-
lepen megrendezett egész napos
programban a különbözõ mûsor-
számok mellett közös ebéd és ve-
télkedõ szerepelt. A klubok kö-
zötti kapcsolatépítést szolgáló ta-
lálkozó tánccal fejezõdött be.

Szépkorúak találkozója

A száz legjobb közt a Szõlõskert
Gelencsér László: Nem a jóra törekszünk, hanem a tökéletesre
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A vállalkozókat érintõ idei
aktuális pályázatokról rende-
zett konzultációval egybekö-
tött szakmai napot múlt héten
szerdán a Nagykanizsai Ke-
reskedelmi és Iparkamara.

A szép számban megjelent
érdeklõdõket Varga Zsófia, a
kamara titkára köszöntötte, aki
azt mondta, a korábbiaknál is
nagyobb pályázati lehetõségek
állnak a kis- és középvállalko-
zások elõtt az elkövetkezendõ
idõszakban. Mivel az uniós pá-
lyázatok kapcsán jelentõs tájé-
kozatlanságot tapasztalnak,
fontosnak tartják, hogy ilyen és
ehhez hasonló rendezvényekkel
szolgálják a vállalkozókat. 

Az elõadások sorát nyitó
Domina Erzsébet, a Polgármes-
teri Hivatal Pályázati Irodájá-
nak vezetõje részletesen szólt a
belváros teljes megújításának
programjáról, melyet az önkor-
mányzat európai uniós támoga-
tással kíván megvalósítani.
Mint mondta, fel kívánják mér-
ni, hogyan tudna a projektbe
bekapcsolódni a helyi vállalko-
zói kör. Kérdõívet is készítet-
tek, amely révén igyekeznek
összegyûjteni a vállalkozóknak
a konkrét beruházásra vonatko-
zó javaslatait. 

A vállalkozások 2007-2013.
közötti idõszakának pályázati
lehetõségeirõl tartott elõadásá-
ban Kupó Szilvia, az Aquaprof-
it Zrt. pályázati tanácsadója el-
sõsorban arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a legtöbb pályá-
zati lehetõséget a Gazdaságfej-
lesztési, illetve a Társadalmi
Megújulások Operatív Prog-
ram tartalmazza. Augusztus
huszonnegyedikén jelent meg
több kiírás, amelyek többségé-
re az év végéig nyújtható be
pályázat. Horváth Jácint, a
Nyugat-Dunántúli Regionális
Fejlesztési Ügynökség cégve-
zetõje a régió pályázati lehetõ-
ségeit ismertette.

Horváth Attila

Ahogy mondani szokták: a
szegény embert még az ág is
húzza. A Kiskanizsán, a Kõrisfa
utcában lakó Biczó Józsefék háza
tetejérõl az augusztus huszon-
harmadikai nagy vihar sodorta
le a cserepeket, azonban hiába
van lakásbiztosításuk, a biztosító
kárszakértõje lapzártánkig nem
ment ki, s nem mérte fel a kelet-
kezett kár mértékét, hogy minél
hamarabb pénzhez juthasson a
bajba került család.

Ráadásul a szerzõdés – mint
minden biztosítási szerzõdés –
egyrészt a keletkezett állapot
megõrzésére, másrészt a további

károk megelõzésére kötelezi az
ügyfelet. Mit tegyen ilyen eset-
ben az ügyfél? Hagyja érintetle-
nül a csupasz tetõt, avagy a to-
vábbi károk megelõzése érdeké-
ben állítsák helyre a normális ál-
lapotot? Biczóék szerint így is,
úgy is szerzõdést szegnek. Az
azonban mégsem járja, hogy a le-
sodort tetõ utáni csapadékos na-
pok miatt beázzon a ház is, s
újabb kár keletkezzen.   

A helyreállítás mellett döntöt-
tek. Új cserepeket is kellett vásá-
rolniuk, ugyanis a régi típust már
nem gyártják, kétféle meg még-
sem lehet a házon. Körülbelül
hatszázezer forintos kiadást je-

lent a családnak a váratlan vihar,
amit – pont azért, mert a biztosí-
tó nem áll a helyzet magaslatán –
saját kasszából kellett összeszed-
ni, méghozzá nagyon gyorsan,
hiszen a vihar után nem múlt el
úgy nap, hogy ne hullott volna az
égi áldás. A helyreállításban a
családfõ munkáltatója, barátok,
ismerõsök, s a körzet önkor-
mányzati képviselõje, Tóth Nán-
dor segített. 

– Bõ egy hete szóltam a bizto-
sítónak, jeleztem a káreseményt –
mondja Biczó József. – Azóta
semmi nem történt, s a mai napig
azt sem tudjuk biztosan, vajon
rendbe tehetjük-e a tetõnket, vagy
sem?! De most már úgyis mind-
egy, megcsináltattuk, mert el le-
het képzelni, mi történt volna, ha
mindent úgy hagyunk. Szétázott
volna az egész ház.

Biczóék nemrég kötötték át biz-
tosításukat jelenlegi biztosítójuk-
hoz, amelynek nincs is kirendelt-
sége Nagykanizsán, de már bánják
lépésüket. Azt mondják: azt azért
elvárták volna, hogy utaljanak né-
mi gyorssegélyt, míg a kárszakér-
tõ megérkezik.

Nos, úgy tudjuk, a biztosító he-
lyett a város önkormányzata segí-
tett…

Horváth Attila 

Kanizsa – Ez + Az 2007. szeptember 6. 13Kanizsa – A mi ügyeink 2007. szeptember 6.4

Horoszkóp

Lehetõséget kínálkozik, hogy az meg-
mutasd, benned meg lehet bízni. A
szerelem terén vidd véghez amit elhatá-
roztál! Ha magányos vagy nyugodj
meg, már úton van a Nagy Õ!

Minden apróságon felhúzod magad, de
javul a helyzet, hétvégére lenyugszol.
Társad is nehezen viseli hangulatinga-
dozásaidat. Ha még egyedül vagy, a
szombat ígér nagy fordulatot.

Ha megérett benned a változtatás iránti
igény, most minden esélyed megvan,
hogy továbblépj. Érzelmek terén ragasz-
kodj párodhoz. Ha még magányos vagy,
hagyd magad elcsábítani.

Karriered terén sok sikerre számíthatsz a
napokban, azonban más téren viszont vi-
tás helyzetbe kerülsz. Érzelmi életedben
is kialakulhat néhány konfliktus. A csü-
törtök vagy péntek okozhat meglepetést.

Életed során sokszor elõfordult már, min-
dent egymagad oldottál meg. Most azonban
szükséged lehet mások segítségére. A szing-
lik érdekes találkozásra számíthatnak a hét-
végén, melybõl akár szerelem is kialakulhat.

Váratlan ajánlatokat kaphatsz a héten, me-
lyekre ne mondj azonnal igent vagy ne-
met, kérd ki környezeted véleményét is.
A párjukat még keresõ Szüzek számára a
péntek nagy fordulatot hozhat.

Kiváló napok jönnek, az eszed úgy vág,
mint a borotva.  A magányos Mérlegek
számára érdekes fordulatot hoz a
hétvége. Akinek már van párja, az ko-
moly döntéshelyzetbe kerülhet.

A szerencse melléd szegõdik. Segíteni
szeretnél, de mindenki búját-baját nem
vállalhatod magadra. A magányos Skor-
piók elfoglaltságaik miatt nem biztos,
hogy észreveszik valaki közeledését.

A hét végre felfordulhat veled a világ.
Meglepetéseket tartogat számodra a
sors, különösen karriered vagy tanulmá-
nyaid terén. Szinte tálcán kínálják szá-
modra a lehetõségeket. 

Élvezd az életet! Ha kimozdulsz, új barát-
ságok kialakulására is számíthatsz! Ha van
társad, a hétvégét csak neki szenteld! A
párkeresõk az új barátságok mellett akár
több érdekes kalandban is részt vehetnek!

Ne mondj elhamarkodottan igent vagy ne-
met semmilyen megkeresésre a héten. Az
egyedülállóknak egy-két kellemes éjszaka
eltöltésére adódhat alkalmuk. A kapcsolat-
ban élõk problémákkal néznek szembe.

Kiváló hétvége, nagyszerû lehetõségek! Tele
leszel erõvel, energiával. Érzelmi életed fel-
lendülõben van. Mind a párban élõk, mind
pedig a magányos Halak ezen a héten sok
energiával jól kihasználják a Vénusz hatását.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak
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A kamara
segít
Fórum 
a pályázatokról

A vihar elvonult, a biztosító hallgat

Biczó József a törmeléket sem tudja eltakarítani addig, 
amíg a kárszakértõ nem látja

Az önkormányzat segít a bajba jutott kiskanizsai családon

Augusztus huszonkilencedi-
kén a Medgyaszay Házban ülé-
sezett a Nyugat-dunántúli Regi-
onális Fejlesztési Tanács. A ta-
nács újabb döntése nyomán
mintegy 17,6 forintnyi vis maior
támogatáshoz jut tizenegy ön-
kormányzat, köztük nyolc zalai.

Elõbb házigazda polgármester-
ként Marton István köszöntötte a
tanácsülés résztvevõit, majd a cirka
egy órás ülést követõ sajtótájékoz-
tatón Dr. Molnár Csaba, a Nyugat-
dunántúli Regionális Fejlesztési
Tanács elnöke számolt be a legfon-
tosabb döntésekrõl. Kijelentette: a
nyár folyamán számos, nagy pro-
jektet érintõ döntés született a regi-
onális, és a közlekedésfejlesztési
operatív program keretében. Ez
utóbbinak egyértelmû nyertese a

nagykanizsai kistérség – mondta az
elnök, aki utalt az autópálya-fej-
lesztésre, illetve a 61-es és a 74-es
utak elkerülõ szakaszának építésé-
re, amelyek munkálatai még ebben
az évben, de legkésõbb 2008. ele-
jén megindulhatnak. Szeptembertõl
pedig pályázati dömping várható,
ugyanis beindulnak a regionális
program többi pályázatai is. A má-
jusi pályázati programok után az
õsz folyamán újabbakat hirdet meg
a tanács, tizenkét pályázati felhívás
során mintegy huszonkét milliárd
forintnyi támogatás válik elnyerhe-
tõvé, a turizmus, a közoktatás, az
egészségügy, a közösségi közleke-
dés és a szociális ágazat témakör-
ében. Négymilliárd forintot szán-
nak a nem megyei jogú városok
központjainak fejlesztésére, s ha-
sonló összeggel támogatják a me-

gyei jogú városok ilyen irányú tö-
rekvéseit is, ám e projekteket nem
pályázatként, hanem kiemelt prog-
ramként kívánják finanszírozni. 

Döntött a tanács 17,6 milliárd fo-
rintnyi vis maior támogatás odaítélé-
sérõl is, amit tizenegy nyugat-du-
nántúli, köztük nyolc zalai település
között osztanak szét. A tanács elnöke
egyúttal utalt arra is, hogy a teljes
évre szánt 103 millió forintból már
csak tizenkétmillió forint maradt, ám
ez nem jelenti azt, hogy az ezt köve-
tõen keletkezõ károkra már nem jut
támogatás. Amennyiben a további
káresemények támogatási igénye
meghaladja ezt az összeget, akkor
lehet igényelni újabb támogatást az
Önkormányzati és Területfejlesztési
Minisztérium vis maior alapjából.

H.A.

Lassan elfogy a vis maior-alap

Szeptember 14-én, pénteken 19.30-tól ismét jazz-est lesz a Mó-
ricz Zsigmond Mûvelõdési Ház színháztermében, hiszen a brazil
Alegre Correa és Horváth Kornél gitár és ütõhangszeres kon-
certjére kerül sor Kiskanizsán. 

A dél-amerikai zenész kiváló gitáros és ütõhangszeres elõadó, míg
Horváth Kornél az egyik legismertebb hazai ütõhangszeres mûvész,
s kettejük elõadása ötvözi az európai folklór és az amerikai jazz
hangzásvilágát.

Jazz a Móriczban

Már ne csak a postaládában keresse!
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– Nem jogszerûtlen, de etikátlan
összefonódások fedezhetõk fel az
önkormányzati tulajdonú gazdasági
társaságok, a városvezetés, illetve
annak holdudvara között is – mond-
ta Tóth László. – Például a Kanizsa
Uszoda Kft. felügyelõ-bizottságába
ugyanis egy fideszes kiskanizsai
egyéni képviselõ feleségét jelölték.

A szocialista városatya úgy vé-
li, a városvezetés túl gyakran lép
át normákon, értékeken és embe-
reken, erõsítve a magyar társada-
lomban amúgy is meglévõ ten-
denciát, miszerint mindent sza-
bad, csak erõ kell hozzá. 

Tóth László azt is firtatta, hogy
vajon jogszerûen jelölte-e Kassai
Zoltánt a Dél-Zalai Víz- és Csa-
tornamû Zrt. vezérigazgatói
posztjára Cseresnyés Péter alpol-
gármester, miközben nem erre,
hanem Molnár Szabolcs támoga-
tására kapott felhatalmazást a
közgyûléstõl.

Tóth szerint az alpolgármester
túllépte hatáskörét, ezért arra kéri
a közgyûlés Ügyrendi-, Jogi és
Közrendi Bizottságát, hogy fog-
laljon állást a tekintetben, vajon
legitim-e a megválasztott vezér-
igazgató, vagy sem? 

H.A.

– A politikusi gátlástalanság és
hangulatkeltés ilyen mélységeibe ne-
héz kerülni, de úgy tûnik, a helyi
szocialista politikusoknak sikerült –
mondta lapunknak a szocialista saj-
tótájékoztatón elhangzottakra rea-
gálva Cseresnyés Péter alpolgár-
mester. – Pont azok beszélnek er-
kölcsrõl, õszinteségrõl, akiknek a ve-
zére, Gyurcsány Ferenc miniszterel-
nök egy évvel ezelõtt maga ismerte
el az elhíresült õszõdi beszédben,
hogy a baloldalhoz tartozó politiku-
sok végighazudták az elmúlt éve-
ket?! Szerencsére, ma már az embe-
rek tisztában vannak azzal, hogy
ezeknek a politikusoknak nem kell
mindent elhinni. Vallom, hogy a
Tóth László és Lelkó Tamás által el-
mondottak is ebbe a kategóriába
tartoznak, nekik sem szabad mindent
elhinni, vagy legalábbis fenntartás-
sal kell fogadni az általuk közölte-
ket. Remélem, hogy mondanivalójuk
megfogalmazása közben egy kicsit
megszólalt a lelkiismeretük, amikor
eszükbe jutott egy pillanatra, hogy
az elmúlt években hány ismerõsük-

nek, családtagjuknak, rokonuknak
csináltak helyet az önkormányzat-
nál, vagy a vele kapcsolatban álló
cégeknél, szervezeteknél. Azt is le
kell szögezni, hogy az általunk alkal-
mazott szakemberek szakértelmük
alapján kapták meg a munkát. El-
lentétben a korábbi önkormányzati
ciklusokkal, de én nem akarok ha-
sonló mélységekbe süllyedni.

Cseresnyés Péter válaszolt azon
felvetésére is mely szerint nem ren-
delkezett Kassai Zoltánnak a Vízmû
vezérigazgatói posztjára jelöléséhez
szükséges közgyûlési felhatalma-
zással. Az alpolgármester megje-
gyezte, ha valaki sikeresen elvégez-

te az általános iskola elsõ osztályát,
akkor illene tudnia olvasni, vagy
esetleg arról van szó, hogy a szocia-
listák megint csúsztatnak. Ugyanis a
város képviselõ-testülete által ta-
vasszal elfogadott felhatalmazás jú-
nius harmincadikával lejárt, így az
hatályát vesztette. Ezért a polgár-
mester ismételt, immár teljes körû
meghatalmazásával jogszerûen te-
hetett új javaslatot a vezérigazgató
személyére a Vízmû-közgyûlésen,
ahol azt is hangsúlyozta, hogy az
ügyet a következõ képviselõ-testüle-
ti ülésen a városatyák elé terjeszti, s
kéri a jóváhagyásukat.        

H.A.
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SZOLGÁLTATÁS

INGATLAN
Belvárosban 800 m2-es építési terület

eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)
Platánsoron kétszobás, II. emeleti, szép

állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-6072
(6086K)

Nk-án a Szõlõskert Fogadónál hétvégi
ház 1000 m2-es telekkel eladó. Érd.:
30/9975-375 (6075K)

Üzlet, iroda a Mészáros Lázár u. Petõfi
útra nyíló saroképületében garázzsal, egy-
ben vagy külön-külön bérbeadó, elcserélhe-

tõ vagy eladó. Tel.: 93/313-271, 30/2044-
556, 30/4540-529 (6076K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb lakást
beszámítok. Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõtéri,
azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es + galéri-
ás, turbókazános, kétszobás lakás 9,99 mil-
lióért eladó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Bánokszentgyörgyön régi, nagy családi
ház eladó. Érd.: 30/477-0183 

Nk-án kétszobás lakás albérletbe kiadó.
Kaució szükséges. Érd.: 20/313-4565,
93/324-789 (6088K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal ren-

delkezõ felszolgáló hölgyet vagy felszol-
gálót éves állásra felveszünk. Érd.: 20/482-
4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai ingat-
lanért eltartási szerzõdést kötnék! Egy gyer-
meket egyedül nevelõ, dolgozó, becsületes,
leinformálható nõ keresi azt az idõs nénit,
aki családi harmóniára, õszinte szeretetre,
törõdésre vágyik. Nehéz a megélhetés, fá-
radságos a házimunka? Szolid, becsületes
emberek levelét várom. “Együtt könnyebb”
jeligére, a 8801 Nagykanizsa, Pf.: 508-ra.
(6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármilyen be-
tegségben szenvedõ személyt ápolna, gon-
dozna. Felbélyegzett válaszborítékot kérek:
Nagykanizsa, Pf.: 484 (6089K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok gépe-
lését, számítógépes szerkesztést vállalok
rövid határidõvel. Érd.: 30/9932-534
(6090K)

MZ125-ös motorkerékpár eladó. Tel.:
93/315-559 (este) (6085K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó. Érd.:
30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok ré-
gi dísz és használati tárgyat, porcelánt, ké-
pet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Alma értékesítés: Gála és Elstár fajták-
ból Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c. szám
alatt házhoz szállítással is. Tel.: 93/312-
479, 20/570-7717 (6084K)

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

minõsített hegesztõ szakirányú megegyezés szerint
pincér szakirányú megegyezés szerint
pultos szakirányú megegyezés szerint
virágkötõ szakirányú 80.000 – 100.000 Ft
temetkezési dolgozó ált.iskola 65.500 – 80.000 Ft
elektromûszerész szakirányú 125.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
vezetõ recepciós (német) fõiskola megegyezés szerint
könnyûgépkezelõ szakirányú 75.000 – 80.000 Ft
logisztikus érettségi 65.500 Ft
helpdesk munkatárs (ff angol) kf. végzettség 230.000 Ft
rendszergazda (kf. angol) fõiskola 500.000 – 600.000 Ft
gépjármû értékesítõ érettségi 110.000 Ft
gyengeáramú villamosmérnök fõiskola megyezés szerint Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Túra
Szeptember 9. Becehegy
Indulás: 7.30 vasútállomás
Érkezés: 16.45 vasútállomás
Gyalogtúra útvonala:
Balatongyörök – Bisekõ –
Sipostorok – Becehegy 
Táv: 15 km
Részvételi díj:
MÁV díjszabás

ZALA M EGYE SPORTSZÖVETSÉGEK EGYESÜLÉSE
Tájékoztató 

sportoktatói tanfolyam indításáról

1. A képzés célja: A 157/2004(V.18.) Kormányrendelet elõírásainak meg-
felelõ végzettségû sportszakemberek képzése, akik választott sportágukban,
illetve testedzési águkban oktatói, gyakorlatvezetõi vagy edzõi munkakör be-
töltésére alkalmasak.

2. Az oktatás formái és idõkeretei: Az oktatás tanfolyami formában törté-
nik 2007. novembertõl – 2008. májusig Zalaegerszegen 11x9 órás konzultá-
ció, 2-3 hetente (péntek 8.30-16.00 óráig). A tanfolyam résztvevõit általános
elméleti és sportági szakmai ismereteket dolgoznak fel az alábbiak szerint.

a/ általános elméleti képzés: edzéselmélet-módszertan 22 óra, gimnasztika
20 óra, sportegészségtan 14 óra, sportpedagógia 14 óra, sportszervezés 12
óra, sportlélektan 10 óra.

b/ sportági szakmai képzés: gyakorlati tábor 40-80 óra (sportágtól függõ-
en). 2008 nyarán, késõbb kijelölendõ helyszínen, kb. 1 hét, vagy hétvégen-
ként 2-3 alkalommal.

3. A tanfolyam résztvevõi: A tanfolyam résztvevõje az lehet, aki 18. élet-
évét betöltötte, középiskola IV. évfolyamát elvégezte vagy szakmunkás bizo-
nyítvánnyal és megfelelõ sportszakmai gyakorlattal rendelkezik.

4. A tanfolyamon szerezhetõ képesítés: Sportoktatói képesítés mely az
adott sportágban illetve testedzési ágban oktatói és sporttanfolyamokon gya-
korlatvezetõi munkakör betöltésére képesít. A megszerzett képesítéssel vál-
lalkozói tevékenység is folytatható.

5. Tanulmányi és egyéb kötelezettségek: Az elméleti konferenciákon és a
szakmai gyakorlati táborban való részvétel. Az oktatók által elõírt feladatok és
a záróvizsgák teljesítése. A tandíj és vizsgadíj határidõre történõ befizetése.

6. A tanfolyam költségei: Az elméleti képzés költsége 80.000 Ft/fõ, mely
tartalmazza a tanfolyami díjat és a vizsgadíjat. A gyakorlati tábor szakmai
költsége (kb. 20.30.000 Ft között, sportáganként változó) és a részvételi díja
( helyszíntõl függõen kb. 10-25.000 Ft).

7. Jelentkezési határidõ: 2007. október 1.
Távábbi információk és jelentkezés: Zala Megyei Közgyûlés Hivatala

8900 Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10. Telefon: 92/500-753 Kámán Ferenc
címzetes vezetõ fõtanácsosnál.

Cseresnyés Péter:
A szocialisták csak
hangulatot keltenek

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294
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Torna Egyletek ha találkoznak,
vagyis az NB III Dráva csoportjá-
nak legutóbbi, harmadik forduló-
jában a Nagykanizsai Torna Egy-
let 1866 MÁV gárdája a Mohácsi
Torna Egylet vendége volt. A ka-
nizsaiak szerezték meg a vezetést
Burucz Barna révén, a hazaiak
azonban még az elsõ félidõben
fordítottak, s végül 2-1-re nyer-
tek. A mohácsiak egyenlítõ talála-
ta ritkaságszámba vehetõ gól volt,
hiszen a középpályás Peterke
András szinte a felezõvonalról ta-
lált az NTE kapujába, mivel a ka-
nizsai kapus egy felszabadító rú-
gás után, fogalmazzunk így, nem
ért vissza a helyére…(A „kör-
nyék” csapatait úgy tûnik, sújtják
az ilyen ívelések, hiszen néhány

hete a szlovén elsõ osztályú lend-
vai Nafta portása is hiába nyúj-
tózkodott egy bajnokin hasonló
szituációban…) Az NTE ezzel a
vereséggel három kör után a ti-
zenötödik helyen áll a 18 csapa-
tos mezõnyben, s vasárnap 16
órától az NTE-pályán a Bere-
mend együttesét fogadják.

P.L.

Gyökeres változások történtek
a Kanizsai Vadmacskák SE nõi
NB I A-csoportos kosárlabda-csa-
patánál, mely a klubvezetéstõl a
játékoskeretig érintette az egyesü-
letet. Elõször is a leglényegesebb
történésként arról, hogy a kispa-
don az önmagát már többször
„felállító” Gábor Erzsébetet a za-
laegerszegi Simon Zsolt váltja a
kispadon, a helyét átadó kiváló
utánpótlásedzõ pedig ezentúl a

szakmai munkáért lesz felelõs. Si-
mon Zsolt edzõi karrierje talán
onnan a legismertebb, hogy hosz-
szú ideig a ZTE férfi csapatánál
dolgozott a korosztályos csapa-
toktól a felnõtt együttesig bezáró-
lag. Tovább erõsödhet a kanizsai-
aknál a hazai vonal, hiszen újabb
fiatal helyi nevelésû kosarasok
kerültek az elsõ csapathoz Fuisz
Viktória, Riba Alexandra és Riba
Viktória személyében, illetve a

Zala Volán-ZTE-tõl érkezett Fitos
Mariann. A változások penzuma
azonban még nem ért ezzel véget,
hiszen a korábbi elnök, Szentes
László is távozott, helyét pedig a
továbbiakban dr. Czakó János
foglalja el. Ennyit a változásokról,
egy valami azonban örök a Vad-
macskák háza táján: centert keres-
nek és ezért gõzerõvel tárgyalnak,
majd remélhetõleg a végén aztán
e téren is hepienddel zárhatnak.

P.L.

Idén a vajdasági Szabadkán ren-
dezték meg a VII. Ifjúsági Sakk-
csapat Európa Bajnokságot, me-
lyen a fiúknál a magyar válogatott
esélyesként indulva aranyérmes
lett. Az Európa Bajnok csapatot
Nagykanizsáról Bánusz Tamás és
Bérczes Dávid, az Aquaprofit-
NTSK két ifjúsági játékosa képvi-
selte. A harmadik játéknapon a

bolgárok elleni meglepetésszerû
vereség után a válogatott tagjai
gyorsan javítottak, s remek hajrá-
val az öt csapatgyõzelem és egy
döntetlen elegendõ volt a bajnoki
címhez. Kimagaslóan szerepelt az
él-táblán Bánusz Tamás, aki a hat
partiján 5,5 ponttal szerzett. A sza-
badkai verseny után megrendezett
Rapid Európa Bajnokságon is

gyõzött a magyar válogatott, meg-
gyõzõ játékkal szerezve meg az
elsõ helyet. Bánusz Tamás teljesít-
ményének hála, októberben a jere-
váni húsz éven aluliak világbaj-
nokságán képviseli Magyarorszá-
got. Az esélyeit latolgatva úgy fo-
galmazott, hogy a verseny nagyon
nagy kihívás lesz számára, de bí-
zik a jó szereplésben.

P.L.

Az NTE 1866 klubjának dzsú-
dósai az õszi versenyszezonra
már augusztus elején rajtoltak az
ifjúsági, junior és felnõtt korcso-
portban.  Akkor került megrende-
zésre a 30. Balaton Kupa Nem-
zetközi Verseny, s az erõs me-
zõnyben a kanizsaiak három fõ-
vel képviselték egyesületüket. Az
ifjúsági korcsoportban nõi 57 kg-
ban Mihovics Szabina négy ellen-
felével szemben fölényes és kön-
nyed gyõzelmével szerezte meg
az elsõ helyet, míg a felnõtteknél

induló, alig fél kilóval súlycso-
portját átlépõ junior korú Gaál
András 73 kg-ban a hatodik he-
lyet, a szintén a legfelsõ korosz-
tályban szereplõ – súlycsoportját
fél kilóval szintén átlépõ – Kisjós
Dávid a negyedik helyen végzett.
Szeptember elsõ hétvégéjén az
entéesek aztán megkezdték a hi-
vatalos bajnokságot megelõzõ rá-
hangolást Siklóson, ahol a Tenkes
Kupa nemzetközi versenyén vet-
tek részt. A Baranya megyei hely-
színre Horvátországból és Szerbi-

ából is érkeztek judokák, akik
összesen mintegy kétszázan le-
hettek – tizenöt klub színeiben.
Az NTE sportolói közül az U-
10es korosztályban Huszár
Martin 36 kg-ban a második he-
lyet szerezte meg úgy, hogy a fi-
náléban balszerencsésen veszített.
Az U-13-oknál Csonka Richárd
38 kg-ban mindhárom ellenfelét
biztosan legyõzve az elsõ helyet
szerezte meg.

Polgár László

– A városvezetés nem tesz meg
mindent annak érdekében, hogy
képviselje a város érdekeit, hogy
egy-egy rendezvényen jelenlétével
is javítsa a város megítélését.
Ugyanis több olyan program is
volt az utóbbi idõben, amelyrõl
Nagykanizsa választott vezetõi tá-
volmaradtak – mondta sajtótájé-
koztatóján Röst János, az SZDSZ
helyi szervezetének elnöke. Ha-
lász Gyula ügyvivõ pedig Marton
István polgármester egyik, a me-
gyei napilapban megjelent nyilat-
kozatát sérelmezte.

Röst János azt mondta, leg-
utóbb az M7-es autópálya újabb
szakaszának átadása során nem
reprezentálta a várost senki.
Ugyanis, amikor Marton István
polgármestert szólították színpad-
ra, a város elsõ embere nem volt
jelen, Cseresnyés Péter alpolgár-
mester ugyan részt vett a ceremó-
nián, de Röst János szerint a
Himnusz közben, késve érkezett.
A szabad demokrata képviselõ
úgy véli, az ilyen és ehhez hason-
ló esetek százmilliós károkat
okoznak a városnak.

Halász Gyula pedig azt sérel-
mezte, hogy véleménye szerint az
elkerülõ utak építésével kapcsola-
tos pozitív kormánydöntés híreit
egyes politikusok igyekeznek
súlytalanná tenni. 

– Ennek egyik példáját látjuk
Marton István polgármesternek
2007. augusztus 16-án a Zala Hír-
lapban megjelent nyilatkozatában –
mondta Halász Gyula képviselõ. – A
nyilatkozat így szól: „A következõ
két évben ugyanis több nagyberuhá-
zás önrészét is biztosítania kell a vá-
rosnak. Elsõként említeném a M7-es
autópálya és a Kaposvári út össze-
kötését (61-es út), valamint a palini
elkerülõ szakasz költségeit (74-es). E
két tétel – a becslések szerint – 750
milliós (15 százalék) önerõt jelent,
jóllehet a Medgyessy-kormány ide-
jén még arról volt szó, hogy mindkét
út az autópálya részeként, önkor-
mányzati forrás nélkül épül meg”.  

Halász Gyula azt mondta, a
cikk megjelenését követõen a
Gazdasági és Közlekedési Min-
isztérium illetékeseitõl érdeklõd-
tek, akik megerõsítették, hogy
nem kell semmiféle önkormány-
zati önrész a két nagykanizsai el-
kerülõ út megépítéséhez.

– Ezért az SZDSZ felszólítja a
polgármestert, tárja a nyilvános-
ság elé, hogy milyen forrásokra
alapozva tette meg az elkerülõ utak
önkormányzati önrészével kapcso-
latos nyilatkozatát. Amennyiben
csúsztatott, kérjen bocsánatot a
nagykanizsaiaktól, és ezután körül-
tekintõbben tájékoztassa a közvéle-
ményt – mondta az SZDSZ-es vá-
rosatya.

H.A.

– Nem értem, hogyan szólíthat-
tak fel a színpadra olyan polgár-
mestert, akivel elõzetesen semmit
nem egyeztettek, miközben az ösz-
szes helyi SZDSZ-es képviselõ és
funkcionárius név szerinti meghí-
vót kapott – adott hangot felhábo-
rodásának múlt csütörtöki sajtótá-
jékoztatóján Marton István pol-
gármester, aki az M7-es sztráda
újabb szakaszának avatásával
kapcsolatos, Röst János és Halász
Gyula szabad demokrata város-
atyák által megfogalmazott ko-
rábbi vádakra reagált.

Elmondta, bár kapott meghí-
vót, a ceremóniát megelõzõen
még telefonos egyeztetésre sem
került sor közte és a gazdasági
tárca, illetve a kivitelezõ között, a
személyes meghívás pedig a
vágyálmok kategóriájába tarto-

zik. Ezért úgy érzi, ez bizonyos
mértékig a város lekezelését je-
lenti. – Az SZDSZ-es önkormány-
zati képviselõk név szerinti meg-
hívása mellett ez a minimum lett
volna – mondta a polgármester,
aki azt is megjegyezte: a sztráda-
építést diadalmenetnek beállítani
pedig teljesen felesleges, hiszen
az új szakasz átadásával majd-
nem egy évet csúsztak Máshol
ezért inkább börtön járna – fo-
galmazott. 

A polgármester az elkerülõ
utak építéséhez szükséges önré-
szek kapcsán reagált a Halász
Gyula által elmondottakra is. Ki-
jelentette: a képviselõ által kifo-
gásolt, a Zalai Hírlapban megje-
lent nyilatkozata a helyzet akkori
állását tükrözte, ugyanis hivatalo-
san még senki nem értesítette az
utak építésével kapcsolatos száz
százalékos állami finanszírozás-
ról szóló július 25-i kormánydön-
tésrõl. Egyelõre csak erre utaló
jelek vannak, ugyanis a Nyugat-
Dunántúli Regionális Fejlesztési
Tanács szerdai ülésének egyik
elõterjesztésében szerepel utalás
arra, hogy valóban nem kell kifi-
zetni az önrészt.

– Ez azonban még csak közve-
tett bizonyíték – mondta a város
elsõ embere.

H.A.

– Demokrataként és az Emberi
Jogi Bizottság tagjaként egyaránt
figyelemmel kísérem a Magyar
Gárdával kapcsolatos jelenségeket.
Úgy látom, már nemcsak a Magyar
Gárdáról van szó, hanem arról is,
hogy a szélsõjobboldal újból el
akarja orozni a nemzettõl október
23-át – mondta múlt heti sajtótájé-
koztatóján Teleki László, a nagyka-
nizsai Cigány Kisebbségi önkor-
mányzat elnöke, szocialista ország-
gyûlési képviselõ, az Országgyûlés
Emberi Jogi Bizottságának tagja. A
volt romaügyi államtitkár szerint
eztán a roma emberek félve léphet-
nek csak ki az utcára.

– A szélsõjobboldali fenyege-
tés elleni fellépés nem politikai
döntés, hanem morális felelõs-
ség kérdése – mondta a politi-
kus. – Romaként is érdekel
mindaz, ami az elmúlt hetekben
a szélsõjobboldalon történik.
Rémisztõ belegondolni is abba,
hogy egy olyan szélsõjobboldali
párt, amely cigánybûnözésrõl
beszél, újnyilas egyenruhába
bújtatott magánhadsereget hív-
hat össze. És még rémisztõbb
látni, hogy azok, akiknek a sza-
va ilyen helyzetben sokat szá-
mít, vagy számítana, kétértel-
mûen fogalmaztak, vagy egysze-
rûen hallgattak. Ez utóbbi is
egyfajta üzenet. Mindenkinek
felelõssége van abban, hogy ne
engedjük tovább terjedni a szél-
sõjobb eszméket. 

Teleki László Balog Zoltánt,
az Emberi Jogi Bizottság
fideszes elnökét pedig arra szó-
lította fel, hogy hívja össze a bi-
zottság rendkívüli ülését, ítéljék
el a Magyar Gárda megalakulá-
sát, s vizsgálják meg a jogi lehe-
tõségeket, melyekkel visszaszo-
ríthatók a szélsõjobboldali esz-
mék.

H.A.

– A narancs jegyében fogant
városvezetés elsõ éve a minden
eddiginél gátlástalanabb és mo-
hóbb politikai-gazdasági zsák-
mányszerzés jegyében telt el.
Nagykanizsán új klientúra ki-
építése folyik – jelentette ki hét-
fõi sajtótájékoztatóján Tóth
László, a Magyar Szocialista
Párt helyi szervezetének frak-
cióvezetõje.

A politikus úgy látja, a fideszes
városvezetés vélt, vagy valós po-
litikai érdemek alapján jutalmaz,
miközben zajlik a városháza
fideszesítése is; ugyanis miköz-
ben máshol létszámleépítések
zajlanak, aközben a Fideszhez
kötõdõ személyeket vettek fel vá-
rosházi alkalmazottnak. 
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SZDSZ: 
Hol volt a város
vezetése?

Marton István:
Meghívó van, 
egyeztetés nincs 

Teleki László:
Roma tiltakozás a
Gárda ellen

MSZP:
Fideszes 
klientúra-építés?

Nekikezdtek az NTE 1866 dzsúdósai is

Aranyesõ Szabadkán

Átalakult Vadmacskák

Kapott gól szinte a félpályáról

Szeptember 8-án az NTE csar-
nokban rendezik meg a Fiat Primo-
Auto Kosárlabda Kupát, melyen a
Kanizsa KK-DKG East mellett a
Kaposvári Egyetem, a Bajai Bács-
ka és a Sárvár csapatai vesznek
részt. A torna remek felmérõnek
ígérkezik az NB I B-s szezon elõtt.
A Kovács Nándor vezette szakmai
stáb célja az, hogy felmérje, a fel-
készülés során hol is tart a kanizsai
gárda. A délelõtt 10 órakor kezdõdõ
négycsapatos versengés elsõ mecs-
csén a vendéglátók a kaposváriak-
kal játszanak, délben pedig a Baja –
Sárvár meccsre kerül sor. 

P.L.

Hasznos
erõfelmérõ

Világbajnoki nyolcadikak.
Idén ismét sárkányrepülõ, illetve
ultrakönnyû repülõ világbajnoksá-
got rendeztek, igaz, ezúttal nem a
világ másik végébe kellett eljutni,
hiszen a közeli Csehországban ad-
tak helyet a repülõs seregszemlé-
nek. A Nagykanizsai Sportrepülõ
Egyesület részérõl ezúttal (is) Fe-
rinc Vince és navigátora Varga Zol-
tán képviselte a magyar színeket a
kétülésesek kategóriájában. A mini
magyar válogatott tagjaiként a 28
gépes mezõnyben kellett felvenni-
ük a versenyt ellenlábasaikkal az
utolsó pillanatban összerakott szer-
kezetükkel. Ennek tudatában tehát
igazán figyelemre méltó az a nyol-
cadik hely, melyre végül odakor-
mányozták repülõjüket, pontosab-
ban mellyel haza repülhettek a
csehországi világbajnokságról.

Ismét Batthyány Kupa. Ha szep-
tember és õsz, akkor ismét megren-
dezésre kerül a nagy hagyományok-
kal bíró XX. Batthyány – Tungsram
Kanizsa Kupa, a sakkozók rangos
utánpótlás tornája. A kiírás egyben
nemzetközi ifjúsági egyéni és csapat-
versenyt, valamint megyei junior, if-
júsági, serdülõ és kölyök egyéni baj-
nokságot is magában foglal, s ezúttal
is több száz résztvevõt várnak a Bat-
thyány-gimnázium falai közé szep-
tember 28-30. között. Az elõzetes
tapasztalatok alapján a korábban is
bizonyított sakk reménységek idõvel
az ország sakkéletébe is eredménye-
sen kapcsolódtak be, számos szép
eredményt elérve a késõbbiekben.
Idén azért is különös jelentõsége van
a kupának, hiszen idén a
Nagykanizsa csapata nyerte az orszá-
gos bajnokságot.

Új gyõztest avattak. A Kanizsa
Darts Egyesület idén nyáron is
megrendezte az egyéni 8-as pool-
biliárd városi bajnokságot, mely a
hatodik volt a sorban. Az eddigi öt
bajnokságon Lengyák György
(1998, 1999, 2001), Mészáros Sza-
bolcs (2000) és Bicskei Bertold
(2006) osztoztak. Ezúttal új gyõz-
test köszönthettek a sportág kedve-
lõi, mivel a tavaly bronzérmet szer-
zett Kiss Máté (a 20 éves tehetsé-
ges nagykanizsai fiatalember jelen-
leg a Pécs-Fordan csapatának NB-
II-es játékosa) 7:5 arányban nyert a
mindent eldöntõ mérkõzésen So-
mogyi Jenõvel ellen. A rangos
megmérettetésre összesen tizen-
négy játékos nevezett, köztük négy
ifjúsági korú, akik közül a legjobb-
nak járó különdíjat Varga András
érdemelte ki – összesítésben hete-
dik helyezésével.

RECOP Megyei Nõi Bajnok-
ság. Botfai LSC – Avantgard Kani-
zsa NFE 0:3 (0:1). A helyzeteiket ki-
használó vendégek megérdemelten
nyerték elsõ nagypályás mér-
kõzésüket a lelkesen játszó hazai
csapat ellen. Góllövõk: Kanizsai
Dorottya, Somogyi Zsuzsanna (2)
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Kövek a feledés ellen

1943. és 1945. között zsidók
és romák milliói tûntek el Eu-
rópa városaiból és falvaiból,
legtöbbször anélkül, hogy ma-
radandó nyomot hagyhattak
volna maguk után. 

A Stolperstein-ok, nyersfordítás-
ban botlató kövek, ezeket a hiányzó
nyomokat teszik újra láthatóvá a
kölni mûvész, Gunter Demnig által
macskakövekre applikált réztáblá-
kon az elhurcoltak utolsó lakhelye
elõtt. 2007. tavaszától a német-ma-
gyar együttmûködéseket támogató
Bipolarnak köszönhetõen a mûvész
magyarországi városokban és fal-
vakban is lefekteti az emlékezõ
macskaköveket. Ezek a kövek el-
gondolkodtató mementók, melyet
egy mûvészi kezdeményezés indított
útjára és a kezdetektõl fogva állami
támogatás nélkül, adományokból
készül. A napokban, a holocaust ál-
dozataira emlékezve macskaköveket
helyezett el Gunter Demnig szob-
rászmûvész városunk négy pontján.
A mûvész tíz évvel ezelõtt Németor-
szágban rakta le az elsõ tízszer tíz
centiméteres betonra öntött rezes öt-
vözetet, és ma már tizenkétezer-öt-
száznál tart. Mind a hatmillió áldo-
zatnak nem tud emléket állítani,
ezért egy-egy kõ szimbolikusan az
összes áldozatnak szól. Jelzi, az el-
hurcolt születésének és halálának
idõpontját. A legtöbb településen
helytörténészeket, levéltárosokat és a
Zsidó Hitközséget megkérdezve
olyan személyekre emlékeznek ily
módon, akik nem híres, hanem át-
lagemberek voltak, akikre talán már
nem emlékezik senki sem – mondta
Berger Ágnes, az Emlékezõ Macs-
kakövek bevezetésének kezdemé-
nyezõje. Gunter Demnig a Zrínyi út
33. szám elõtt, dr. Winkler Ernõ fõ-

rabbi és fia Winkler Gábor Lajos
egykori házánál elmondta, annak el-
lenére, hogy nem örömteli alkalom-
ra jöttünk össze, örül a kezdeménye-
zésnek és annak, hogy belevágott.
Annak is örül, hogy egyre több hoz-
zátartozó jelenik meg egy-egy kõle-
tételen. Cseresnyés Péter alpolgár-
mester beszédében kiemelte, egy
olyan vészterhes korszakra emléke-
zünk, amikor az emberek áldozattá
váltak a származásuk, hitük miatt.
Olyan korban éltek õk, amikor hábo-
rodott elmék ülték a torukat, mely-
nek sok millió áldozta lett. Így vált
Nagykanizsa és környéke sok ezer
áldozatot gyászoló közösséggé. A
kövek letétele megadja azt a lehetõ-
séget, amikor visszaemlékezünk a
város történetére, amikor gyermeke-
inknek a múltról beszélünk, el tud-
juk mondani, élt itt Nagykanizsán
egy olyan közösség, amely a város
gazdaságát fellendítette, amely híres-
sé tette ezt a várost nemcsak hazánk-
ban, hanem külföldön, és amelyik
háborodott elmék áldozata lett.
Mondandója végén azt kívánta, ne
nõjön úgy fel nagykanizsai, hogy ne
tudja, mi történt itt 1944. áprilisában.
Végezetül dr. Székely István a Zsidó
Hitközség elnöke megköszönte a
mûvész megható munkáját, mely
egyedi kezdeményezés Európában,
majd Lévai Péterné alelnök ismer-
tette dr. Winkler Ernõ fõrabbi és fia,
Winkler Gábor Lajos életrajzát. A
Deák tér 2. szám alatt Grünhut
Elemér okleveles mérnök, az Ady út
8. szám alatt dr. Goda Lipót városi
tiszti fõorvos, a Király út 15. szám
alatt Szabados Mátyásné Tausz Ilo-
na, a Nõegylet vezetõségi tagjának
utolsó lakhelye elõtt helyezték el az
emlékezõ macskaköveket. 

B.E.

A Rozgonyi Polgári Kör ven-
dégül látta azt az erdélyi csalá-
dot, akivel az elmúlt év elején
vették fel a kapcsolatot. 

Az összejövetelen megjelent
Marton István városunk polgár-
mestere is. A kör tagjai tavaly Er-
délyben jártak – mondta Miha
Tamásné –, és meglepte õket az a
szegénység, amit ott láttak. Több
magyar családdal is megis-
merkedtek, és jártak olyan iskolá-
ban, ahol meghatódva tapasztal-
ták, milyen nagy kincset jelente-
nek az ottaniak számára a Ma-

gyarországról kapott könyvek.
Hallottak arról a mozgalomról,
melynek keretében keresztgyer-
mekeket fogadnak az anyaország-
ban élõ közösségek, magánszemé-
lyek, és úgy döntöttek, havonta
félretesznek egy bizonyos össze-
get, mellyel egy fiatal továbbtanu-
lását segítik az iskolába járáshoz
szükséges havi utazási költséggel.
A kiválasztás szerencsésen tör-
tént, mert a családnak Kanizsán
élnek a rokonai, ezáltal közvetle-
nebb a kapcsolatuk egymással.

B.E.

Erdélyi vendéget fogadott a Rozgonyi Polgári Kör

Vízmû: Felszállt a füst, dûlõre jutottak
Több hónapos, politikai fel-

hangoktól sem mentes huzavo-
na után végre sikerült vezér-
igazgatót választani a Dél-Zalai
Víz- és Csatornamû Zrt. élére.

A tulajdonosok legutóbbi közgyû-
lésén a települések jelenlévõ polgár-
mesterei 98,7 százalékos aránnyal
elfogadták Nagykanizsa kompro-
misszumos jelöltjét, Kassai Zoltánt. 

Az ülésen részt vett a cég ko-
rábbi vezérigazgatója, Kovács
Antal is, aki elköszönt a tulajdo-
nos önkormányzatok polgármes-
tereitõl. Hangsúlyozta, csak a
szépre fog emlékezni, s kijelen-
tette, nincs takargatnivalója. Az
új vezérigazgatónak, Kassai Zol-

tánnak együttmûködést ajánlott,
mint mondta, szeretné segíteni az
egyébként fürdõprojektekkel ed-
dig is foglalkozó szakembert.        

Persze, nem volt ennyire köny-
nyed és egyszerû, amíg idáig el-
jutottak a polgármesterek. 

A város jelöltje, Molnár Szabolcs
mellett a régiók csatasorba állították
Zajzon Imrét, a cég jelenlegi mû-
szaki igazgatóját is, aki azonban
nem fogadta el a jelöltséget, ugyan-
is úgy látta, munkáját nem tiszta
helyzetben folytathatta volna. Az
ezt követõ szavazás azonban ismét
nem volt eredményes, az immár
egyedüli jelölt Molnár Szabolcs
ugyanis a szavazatok hetvennégy
százalékát kapta a szükséges nyolc-

van százalék plusz egy szavazat he-
lyett. Az igazgatóság pedig úgy
döntött, nem ajánl új jelöltet. 

A kialakult patthelyzet megoldá-
sára irányult a többségi tulajdonos
kanizsai önkormányzatot képviselõ
Cseresnyés Péter alpolgármester
kompromisszumos javaslata. Vissza-
vonta Molnár Szabolcs jelöltségét és
helyette Kassai Zoltánt javasolta, aki
az egyik önkormányzati szakbizott-
ság és a Vízmû igazgatóságának tag-
ja, s húsz évig a Zalahús nagykani-
zsai üzemének mûszaki vezetõjeként
dolgozott, valamint szakértõként
részt vett több település fürdõpro-
jektjének megvalósításában.

A javaslatot elfogadták, és
csaknem kilencvenöt százalékos

aránnyal választották meg a cég
új vezérigazgatójának Kassai
Zoltán, aki megköszönte a bizal-
mat, majd azt mondta, nyugalmat
és prosperitást szeretne teremteni.

Szavaztak a települések Kovács
Antal prémiumáról is. A voksolás
alapján a volt vezérigazgató nem
kapta volna meg az információink
szerint 2,7 millió forintos prémiu-
mot, azonban kiderült, teljesen fe-
lesleges volt a szavaztatás, hiszen
a prémium kifizetésének feltétele-
it és mértékét jogszabály határoz-
za meg, így az nem lehet tárgya
semmilyen testületi döntésnek. 

H.A.
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Múlt hét péntekén a képvise-
lõk – élükön Marton István pol-
gármesterrel és Cseresnyés Pé-
ter alpolgármesterrel – lapátot
ragadtak, s a szakadó esõben
hozzáláttak az Erzsébet téri
gödrök betemetéséhez. 

Sokak szerint erõsen pr-szaga
volt a dolognak, azt azonban nem
lehet megkérdõjelezni, hogy sok
kanizsai autós átkozta a percet,
amikor az elõzõ városvezetés alá-

írta a megállapodást a Silópark-
ing Hungary Zrt. elõdjével, hi-
szen a munkaterület ezt követõ
bekerítésével a város legkedvel-
tebb felszíni parkolóját veszítette
el Nagykanizsa autóstársadalma.
Ebben az értelemben pedig vitat-
hatatlan, hogy az új, tavaly októ-
ber elseje óta hivatalban lévõ tes-
tület egyik legnépszerûbb dönté-
sét hozta meg a gödörtemetést
megelõzõ napon tartott rendkívüli
közgyûlésen, amikor nagy egyet-

értésben úgy határozott: felbontja
a szerzõdést a Silóparkinggal, le-
bontatja a városközpontot hosszú
ideje elcsúfító palánkot, betemet-
teti a gödröt és ismét felszíni par-
kolót alakít ki a helyükön. 

Apropó, gödörtemetés: Marton
István polgármester a közgyûlé-
sen felvetette, hogy akár társadal-
mi mozgalmat is lehetne szervez-
ni az ügyben.       

H.A.

Mosolygós, vidám temetés a fõtéren

183,6 millió forint jut a nagyka-
nizsai kórháznak abból a 670 mil-
lióból, amit az egészségügyi tárca
Zala megyei egészségügyi intéz-
ményeinek oszt vissza a megszorí-
tások és átalakítások következté-
ben keletkezett OEP-nyereségbõl
– a témában az SZDSZ helyi poli-
tikusai, Röst János, a városi szer-
vezet alelnöke és Halász Gyula
ügyvivõ szólaltak meg. 

Utóbbi elmondta: országos szin-
ten huszonötmilliárd forint többlet-
bevétel származott a végrehajtott át-
alakításból, s az idei az elsõ év, ami-
kor a társadalombiztosításnál nem
keletkezik hiány. Ebbõl a pénzbõl
670 millió forint jut Zalának, 344,5
milliót a Zala Megyei Kórház,
183,6 milliót a nagykanizsai Kani-
zsai Dorottya Kórház, 50,1 milliót a
keszthelyi, negyvenkettõ, illetve
negyvenötmilliót pedig a két hévízi
egészségügyi intézmény kap. 

Mint azt Halász Gyula megje-
gyezte, az elosztás arányait befo-
lyásolta az is, hogy az egyes kór-
házak vezetõi hogyan hajtották
végre a reformokat. 

Emlékeztetett arra is, dr. Hor-
váth Ágnes egészségügyi minisz-
ter korábban megígérte, hogy a
szigorítások során a rendszerbõl
kivett pénzt visszaadják a kórhá-
zaknak, amit azok az ellátás mi-
nõségét javító fejlesztésekre for-
díthatnak. Az ügyvivõ rámutatott:
a miniszter betartotta ígéretét.

A pénz két részletben, szeptem-
berben és októberben érkezik
majd meg a kórházakba. 

H.A.

Az 
eminensek
többet
kaptak
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Az NTE-csarnokban rendezték
meg a FIAT Primo Kosárlabda
Kupa férfi tornát., melyen a házi-
gazda Kanizsa KK-DKG East
gárdája mellett a Kaposvári
Egyetem-Meló-Diák KK, a Flex-
tronics KSZC Sárvár és a Bajai
Bácska FKE csapata vett részt. A
másodosztályú együttesek elõször
a két elõdöntõben mérkõztek elõ-
ször egymással, majd a harmadik
helyrõl döntõ meccs után követ-
kezhetett a finálé. A hazaiak elsõ-
ként a kaposváriakkal meccsel-
tek, s az elsõ negyed után biztos
vezetésre tettek szert Kovács

Nándor kosarasai, majd mintha a
Kanizsa leblokkolt volna, úgy
jöttek fel a somogyiak. Ennek
nem is lehetett más a vége, mint a
Kaposvár gyõzelme (102-87), va-
gyis a vendéglátók csak a harma-
dik helyért játszhattak. A másik
ágon a Sárvár magabiztosan kere-
kedett a bajaiak fölé (82-60), így
a döntõben Sárvár – Kaposvár
párosításra került sor. Elõbb
azonban a hazaiak 96-72-re le-
gyõzték a Duna-partiakat, a min-
dent eldöntõ találkozón pedig va-
si siker született, a sárváriak 103-
70-nel hódították el a kupát. A

kanizsaiaknál az elsõ meccsükön
Kasza Dániel volt a legeredmé-
nyesebb játékos 25/9-es ponttel-
jesítménnyel, míg a másodikon
Szabó Balázs sziporkázott, s ju-
tott 26 pontig. Ennek megfelelõ-
en nem meglepõ, hogy a legjobb
hazai játékosnak Kasza Dánielt
választották, míg összességében a
legtöbb pontot kanizsai oldalon
Szabó Balázs szerezte (45). A ku-
pa küzdelmei a szakmai stáb sze-
rint jól szolgálta a felkészülés
menetét.

P.L.

A labdarúgó NB III Dráva cso-
portjának legutóbbi, negyedik for-
dulójában az NTE 1866 MÁV
csapata a Beremend gárdáját fo-
gadta az NTE-pályán – mintegy
négyszáz nézõ elõtt. A találkozó
elõtt nagy volt a várakozás, hiszen
kimondva-kimondatlanul az esé-
lyeket latolgatók már gyõzelem-
mel kalkuláltak, de a végére kide-
rült, a baranyai átok egyelõre még
hat, hiszen az ellenfél egy pontra
jó volt, vagyis ahogy azt a vég-
eredmény is mutatta: 1-1 jutott
mindkét oldalra. A vezetést Cs.
Horváth Gábor góljával a hazaiak
szerezték meg, majd kínálkoztak
számukra még újabb kecsegtetõ
lehetõségek, viszont ezeknek a vé-
ge az lett, hogy egyenlített az el-
lenfél – még szintén az elsõ játék-
részben. Tóth Attila edzõ labdarú-
gói egyáltalán nem játszottak alá-
rendelt szerepet, amit a második
játékrészben is bizonyítottak,
újabb találatot azonban nem sike-
rült már szerezniük. 

P.L.

Nagyon szép, talán nem is re-
mélt sikerrel szerepelt hazai asz-
talok mellett az ETTU Kupa
küzdelmeiben a Bojtor Busz-Ka-
nizsa Sörgyár SE nõi asztalite-
nisz csapata. Az együttes újonc-
ként az elõzõ bajnoki szezonban
a hatodik helyet szerezte meg az
Extraliga küzdelmeiben, ami fel-
jogosította az európai kupapo-
rondon való indulásra a klub el-
sõ hármasát. Akkor jött az ötlet,
hogy Kanizsán kellene megren-
dezni az elsõ kupakör küzdelme-
it, s a sörgyáriak meg is kapták a
lehetõséget, így belga, holland

és török csapatot fogadhattak.
Idõközben a Kanizsa Sörgyár
SE kirakat-csapatának játékosai
kicserélõdtek, így a biztos pont
Mariana Stoian mellé Németh
Ágnes és Kacsándi Rita érkezett.
Az új felállással rögtön mélyvíz-
be is kerültek, de láss csodát, a
kanizsai ping-pongosok a hol-
land Den Helder mögött a máso-
dik helyen végeztek és továbbju-
tottak a következõ körbe –  im-
már a legjobb negyven csapat
közé az ETTU Kupában.

A németalföldiek ellen ugyan
Stoianék simán kikaptak (0:3),

viszont a török Cukurova együt-
tesét 3:0-lal, a belga Charleroi-
át pedig 3:1-gyel küldték haza.
A továbbjutás annak tükrében
nagy bravúr, hogy a kanizsaiak
gyakorlatilag még a hazai Extra-
liga küzdelmeit is csak ízlelge-
tik, most pedig már európai to-
vábbjutást ünnepelhettek. Az
együttes vezére ezúttal is Mari-
ana Stoian volt, aki gyõzelmeit
biztosan zsebelte be, nagy lökést
adva ezzel Jakabfi Imre edzõ tri-
ójának.

Polgár László

A városi temetõben található
Rétfalvi Sándor alkotása,
amely a második világháború
és a fasizmus áldozatainak állít
emléket. Sajnos azonban, (vél-
hetõen ideológiai okok miatt) a
város már hosszú évek óta nem
ezt használja a hagyományos
õszi emlékezéshez, hanem a kö-
zeli kopjafát. 

Pedig az alkotás jobb sorsra
lenne érdemes, ha valamire azt
lehet mondani, hogy városi ösz-
szefogással készült, akkor erre
igen, ugyanis cégek, vállalatok,
magánszemélyek járultak hozzá
az elkészítéshez. Rétfalvi Sán-
dornak a rendszerváltás elõtt ké-
szített alkotását a Hazafias Nép-
front honismereti köre állíttatta,
Boros Antal nyugalmazott peda-
gógus, a Népfront akkori elnöke,
és az azóta elhunyt dr. Cseke Fe-
renc középiskolai tanár kezde-
ményezésére.

– A nyolcvanas évek második
felében született az ötlet, hogy
kellene valami elfogadható mi-
nõségû emlékmûvet állítani a
második világháború áldozatai-
nak – mondta Boros Antal. – Ez
akkoriban egyébként országos
mozgalom volt, több település
csatlakozott hozzá, többek közt
Nagykanizsa is. Elõször úgy
képzeltük el, hogy készül egy
márványtábla, némi szöveggel.
Aztán kiderült, hogy ilyen már
van a városban. Arra gondol-
tunk, mi lenne, ha keresnénk
egy olyan, minõségében méltó
megoldást, amely valóban em-
léket állít a hõsöknek? A helyi
zsidó hitközség akkori vezetõjé-
nek tanácsára felkerestem a fõ-
városban Schõner Alfréd orszá-
gos fõrabbit, aki nagyon kedve-

sen, segítõkészen fogadott, s azt
mondta, menjünk ki a Kozma
úti temetõbe, ott van egy raktá-
ruk, válasszam ki, mi az, ami
esetleg tetszik, és arról egyez-
kedhetünk. Találtam is két em-
lékmû-darabot, amiket végül
Schõner úr adományaként hoz-

hattam haza. Ezeket Rétfalvi
Sándor dolgozta, gyúrta egybe.
A két darabot egy carrarai
márványból készült, kibomló fe-
hér szalaggal „kötötte össze”, s
meg kell, hogy mondjam, na-
gyon szép, méltósággal teli em-
lékmû lett belõle. A márvány-
táblára pedig a következõ Pi-
linszky-idézetet vésettük: „…
elfelejtett kiáltani, mielõtt föld-
re roskadt…” Érdekesség, hogy
a kanizsai kockakövekbõl épí-
tett talapzat azt a bombatöl-
csért szimbolizálja, ami szinte
majdnem az emlékmû helyén tá-
tongott a második világháború
idején, köszönhetõen annak a
bombának, amit az egyetlen ka-
nizsai szõnyegbombázás során
a Csengery utca felõl sodort ide
a szél. Vallom és hiszem, hogy
ez az 1989-ben felállított em-
lékmû méltó emléket állít a hõ-
söknek, ennek ellenére mai ál-
lapota nagyon sanyarú. A koc-
kakövek közt fû nõ, magát az

emlékmûvet pedig meg kellene
tisztítatni. 

– Már több polgármestert is
kivittünk az emlékmûhöz, s kér-
tük a segítségüket, hogy méltó-
képpen használja a város ezt az
alkotást, mert még ha a rend-
szerváltás elõtti idõszakot idézi
is, tiszta szívvel és nemes szán-
dékkal állíttattuk – veszi át a
szót Temesvári Andor, a Haza-
fias Népfront egykori titkára. –
Úgy érezzük, nem ezt a sorsot
érdemli, fontos lenne, hogy job-
ban figyeljünk rá. Mára ugyan-
is számos hozzá tartozó szerke-
zeti elemet elloptak mellõle. 

– Nem kérünk mást, csak any-
nyit, tegyék rendbe az emlékmû-
vet, s használják arra, amiért ké-
szült. Nagyon jó lenne, ha az õszi
megemlékezés már nem csak a
kopjafa, hanem a Rétfalvi-alkotás
mellett is zajlana – mondta végül
Boros Antal. 

Horváth Attila  

Kedves Nézõink! A vetítés a
szükséges források hiánya mi-
att elmarad – valószínûleg ez a
szöveg futna a vetítõvásznon,
ha most lenne ismét mozi Kani-
zsán. Igaz, ha így lenne, akkor
értelmét is vesztette volna e
cikk már az elején. 

Immár több hónapja annak,
hogy a filmkedvelõk nagy részé-
nek csillagos égig érõ jegyárakkal
dolgozó multiplex mozi az ala-
csony nézõszám miatt bezárta ka-
puit, felszedett mindent, ami
mozdítható, s odébbállt. 

Azóta történtek egyeztetések
egy kisebb, alacsonyabb techni-
kai színvonalú, de minden bi-
zonnyal hangulatosabb mûvész-
mozi kialakításáról, azonban a
tárgyalások nem jártak ered-
ménnyel. Közben kiderült, hogy
a Honvéd Kaszinóban megvan-
nak még a régi vetítõgépek, s
Halmos Ildikó igazgató a film
nagy rajongójaként felvetette, va-
jon nem lehetne-e az intézmény-

ben kialakítani egy mozit? A szót
majdnem tett követte, de mint
tudjuk, a pénz nagy úr. 

– Miután a katonavárosi idõ-
szakból maradt itt két öreg vetí-
tõgép, arra gondoltunk, át kelle-
ne nézni ezeket, vajon alkalma-
sak-e még vetítésre – mondta
Halmos Ildikó kicsit szomorúan,
merthogy mára kiderült: az álom
csak álom marad, egyelõre. –
Marton István polgármester úr
abszolút támogatott bennünket,
ezért hozzáértõkkel megnézettük
a gépeket, kerestünk filmforgal-
mazót is, de hiába. Bár mûködõ-
képesek, de annyira régi techno-
lógiát képviselnek, hogy speciá-
lis átalakítás szükséges ahhoz,
hogy a mai filmeket le tudják
játszani. Erre pedig nincs pén-
zünk. Az önkormányzatban meg-
lett volna a hajlandóság, de mi-
nél többet gondolkodtunk az öt-
let megvalósításán, egyre több
problémával szembesültünk. Azt
hiszem, ezek a gépek az átalakí-
tás után sem elégítették volna ki

a mai mozihoz szokott közönség
igényeit. Ráadásul, mivel a
Honvéd Kaszinó funkciója nem
mozi, s a tükörteremre szüksé-
günk van, nagyon be lett volna
határolva, hogy mikor lehetett
volna itt filmet vetíteni. A széke-
ink sem túl kényelmesek filmné-
zéshez, összességében sajnos,
nem lehetett volna túl színvona-
las dolgot létrehozni ebbõl –
mondta a ház vezetõje, aki meg-
jegyezte, egyelõre félretették a
mozi tervét, azonban megfelelõ
pályázati lehetõségek esetén is-
mét megpróbálják visszahozni
Nagykanizsára a mozgókép va-
rázsát – hacsak addig nem szüle-
tik valamilyen megoldás. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter kérdésünkre azt mondta, van-
nak információi arról, hogy a vá-
rosban folynak tárgyalások egy új
mozi létrehozásáról, ezek azon-
ban nem az önkormányzat bevo-
násával zajlanak. 

H.A.
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Már az európai negyven között a sörgyáriak

A vetítés pénzhiány miatt elmarad

Az elfeledett emlékmû
Sárvárra került a FIAT Primo Kosárlabda Kupa

Sajtótájékoztató keretében a
Aquaprofit – NTSK sakk-baj-
nokcsapatának vezetõsége ismer-
tette a következõ szezonra vo-
natkozó terveit. Takács Zoltán
alelnök és Flumbort András csa-
patvezetõ tájékoztatása szerint az
idei sakk BEK küzdelmeit októ-
ber 2-10. Között Törökországban
rendezik, ahol az Aquaprofit gár-
dáját ötvenbõl a 16. Helyre rang-
sorolták. A Bajnokcsapatok Eu-
rópa Kupája küzdelmeiben
Kotroniasz Vaszililosz (görög),
Constantin Lupulescu (román),
Luka Lenic (szlovén), Faragó

Iván, Bokros Albert, Szabó Ger-
gely és Bérczes Dávid ülhetnek
majd a táblákhoz, s a klubverse-
nyen az elsõ tizenötbe bekerülni
már hatalmas fegyvertény lenne.
Az együttesbõl a fõbb távozók
Vajda Szidónia, Vajda Levente és
Horváth Péter nagy mester vol-
tak, míg érkezett a szlovén ál-
lampolgár Márkus Róbert, a gö-
rög Halkiasz Szteilosz, a már
húsz éve Magyarországon élõ
Alexander Chernin, a lengyel
Piotr Bobras, a szlovén Adrian
Mihalcisin, valamint a fiatal hul-
lám képviselõi Mihók Olivér,

Barátosi Dániel és Ignácz Má-
ria. A hazai porondon egyértel-
mû a célkitûzés, a bajnoki cím-
védésre hajt rá (a sajtótájékozta-
tón elhangzottak szerint) az or-
szág legerõsebb és legprofibb
együttese. Az elsõ forduló küz-
delmeit amúgy október 14-én
rendezik, s akkor az Aquaprofit a
szombathelyi Haladáshoz láto-
gat. Természetesen a sakkozók
eddigi sikereit Nádasi Tamás, a
névadó fõszponzor Aquaprofit
elsõ embere és Nagykanizsa elsõ
embere, Marton István is hossza-
san méltatta.

P.L.

Aquaprofit: jelentõs erõsítések

Újabb gyûjtemény, vetélkedõ és konferencia

Gyõzelem
nélkül

Folytatódtak a baseball bajnok-
ság küzdelmei, melyben a Nagyka-
nizsa Ants gárdája az elõdöntõbeli
csatározások során a Jánossomorja
Rascals csapatával került össze.
Minden úgy alakult, ahogy a kani-
zsaiak már a két héttel korábbi ku-
padöntõn is kalkuláltak, vagyis si-
került mindkét találkozót megnyer-
ni. Az elsõ összecsapáson a helyi
Hangyák ellentmondást nem tûrõen
gázolták el a jánossomorjaiakat, s
lett a vége 11-1. A második felvo-
násban éppen csak annyit adtak ki
magukból, ami szükséges volt, de
így is diadalmaskodtak 9-6-ra. A két
nyert meccs azt jelenti, hogy a há-
rom gyõzelemig tartó párharcban
máris 2-0-ra vezetnek. 

Gondi Zoltán a kanizsaiak csa-
patvezetõje: – Innen már nagy
blama lenne, ha elvéreznénk,
ugyanakkor a másik elõdöntõn a
szentendreiek bevetették a csoda-
japánjukat, ami meg is látszik az
összetett álláson.

P.L.

Finálé felé
a hangyák

Szóljon hozzá
! M

erre tart a
 nõi kosárlabda?

www.kanizsaujsag.hu

Kis János, az Európai Sport Ha-
gyományõrzõ Egyesület elnöke ti-
zedik könyvét mutatta be Határmen-
ti civil regiszter címmel. A több, a
sport lexikális részeivel foglalkozó
szervezet elsõ embere elmondta, a
könyv nem csupán a sport, hanem a
kulturális egyesületek terén is segít-

séget kíván nyújtani olyan civil
szervezõdéseknek, melyek határo-
kon túlnyúló kapcsolatokban gon-
dolkodnak. A gyûjtemény Románia
erdélyi, Szlovákia felvidéki, vala-
mint Szerbia vajdasági egyleteit ku-
tatta fel, nem nélkülözve természe-
tesen a magyarországi szervezõdé-

sek elérhetõségeinek felsorolását
sem. Kis János emellett beszámolt
arról is, hogy a sport iránt érdeklõdõ
kanizsai és zalai élõ lexikonok már
a VI. Országos Sporttörténeti Vetél-
kedõre készülnek.

P.L.
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„A magam útját jártam” – e
címmel nyílik kiállítás a Thúry
György Múzeumban Magyaror-
szág elsõ felelõs kormányának
miniszterelnöke, gróf Batthyány
Lajos életmûvéhez kapcsolódóan. 

A leginkább dokumentumokra
épülõ, a Balassi Bálint Kulturális

Intézet Nemzeti Évfordulók Tit-
kársága támogatásával megvaló-
suló idõszaki kiállítást a múzeum
munkatársai állítják össze, ame-
lyet október ötödikétõl az év vé-
géig látogathat az érdeklõdõ kö-
zönség. 

– A kiállításon a reformkor, il-
letve az 1848-as forradalom és
szabadságharc jelentõs állam-
férfijának, az elsõ magyar fele-
lõs kormány elnökének életútját,
miniszterelnökként tett erõfeszí-
téseit szeretnénk bemutatni úgy,
hogy közben kitérünk családja és
személye Zalához, illetve Deák
Ferenchez fûzõdõ kapcsolatára –
mondta lapunknak Kunics Zsu-
zsanna (képünkön), a Thúry
György Múzeum muzeológusa.
– A tárlat összeállítása során el-
sõsorban a zalai közgyûjtemé-
nyekben, a Zala Megyei Levél-
tárban, a Helikon Kastélymúze-
umban, a Göcseji, Balatoni és a
Thúry György Múzeumban õr-
zött tárgyi és dokumentumanyag-
ra, valamint a múzeumok képzõ-

mûvészeti gyûjteményeiben fel-
lelhetõ, Batthyány Lajost és kor-
társait, eszmetársait ábrázoló
portrékra, litográfiákra, metsze-
tekre, olajfestményekre támasz-
kodunk. Emellett szeretnénk szá-
mos, a Magyar Országos Levél-
tárban, a Nemzeti Múzeumban,
valamint a Budapesti Történeti
Múzeumban található dokumen-
tumról készült másolatokat is a
közönség elé tárni.    

Kunics Zsuzsanna elmondta,
kevesen tudják, de Batthyány
Lajos családja révén szorosan
kötõdik Nagykanizsához is. Ér-
dekesség, hogy a volt miniszter-
elnök emlékkiállításának ott-
hont adó Thúry György Múze-
um napjainkban a valamikori
Batthyány-kúria tiszttartó épü-
letében mûködik. Sõt, hazánk
elsõ miniszterelnökének egyik
õse, a vele azonos nevet viselõ
példaképe alapította meg az el-
sõ kanizsai gimnáziumot 1765-
ben. 

H.A.
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VEGYESINGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben
87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõtér-
rel, kerttel, garázzsal, pincével, telje-
sen felújítottan eladó azonnali
beköltözéssel. Kisebb lakást beszámí-
tok. Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-
es, földszinti, 1,5 szobás, felújított,
egyedi fûtéses, önkormányzati lakáso-
mat egyszobás, önkormányzatira.
Érd.: 30/958-7390, 93/322-537
(6092K)

Nk-án kétszobás lakás albérletbe
kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/313-4565, 93/324-789 (6088K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-
526 (6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai
ingatlanért eltartási szerzõdést köt-
nék! Egy gyermeket egyedül neve-
lõ, dolgozó, becsületes, leinformál-
ható nõ keresi azt az idõs nénit, aki
családi harmóniára, õszinte szeretet-
re, törõdésre vágyik. Nehéz a meg-
élhetés, fáradságos a házimunka?
Szolid, becsületes emberek levelét
várom. “Együtt könnyebb” jeligére,
a 8801 Nagykanizsa, Pf.: 508-ra.
(6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármi-
lyen betegségben szenvedõ személyt
ápolna, gondozna. Felbélyegzett vá-
laszborítékot kérek: Nagykanizsa, Pf.:
484 (6089K)

Szakdolgozatok, egyéb anya-
gok gépelését, számítógépes
szerkesztést vállalok rövid ha-
táridõvel. Érd.: 30/9932-534
(6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásáro-
lok régi dísz és használati tárgyat, por-
celánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Alma értékesítés: Gála és Elstár faj-
tákból Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c.
szám alatt házhoz szállítással is. Tel.:
93/312-479, 20/570-7717 (6084K)

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

minõsített hegesztõ szakirányú megegyezés szerint
pincér szakirányú megegyezés szerint
pultos szakirányú megegyezés szerint
virágkötõ szakirányú 80.000 – 100.000 Ft
temetkezési dolgozó ált.iskola 65.500 – 80.000 Ft
elektromûszerész szakirányú 125.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
vezetõ recepciós (német) fõiskola megegyezés szerint
könnyûgépkezelõ szakirányú 75.000 – 80.000 Ft
lakatos szakirányú 65.500 – 100.000 Ft
autószerelõ szakirányú megegyezés szerint
elektormûszerész szakirányú 125.000 Ft
gyengeáramú villamosmérnök fõiskola megegyezés szerint 

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Túra
Szeptember 15. 
Esztergom
IVV Túra
Indulás: 6.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés: 19.30 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala: kiírás szerint
Táv: 10,20 km
Részvételi díj: 600 Ft

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

A Nagykanizsai 
Cukorbetegek Egyesülete 

28-án pénteken, a kórház ta-
nácstermében, 15.30-kor
tartja klubfoglalkozását,
amelyen Dr. Csitkei Szilvia
doktornõ tart elõadást 
A diabeteses neuropathia
címmel. 

A férfi, aki a maga útját járta
Batthyány-kiállítás nyílik októberben a Thúry György Múzeumban

Gátizom torna nõknek (intim
torna): 8 órás; heti 1x1 óra; rész-
vételi díj: 3500 Ft; Fitness-aero-
bic (nõi torna): heti 2x1 óra; rész-
vételi díj 2800 Ft/hó; Gerinctor-
na: heti 2x1 óra; részvételi díj:
3000 Ft/hó; "Idõsebbek is el-
kezdhetik!"- délelõtti wellness
torna: heti 2x1 óra; részvételi díj:
2800 Ft/hó; Legyél boldog kis-
mama, legyél boldog anyuka!
Életmód-tréning leendõ és kis-
gyermekes anyukáknak: 20
órás; heti 1x2 óra; részvételi díj:
6000 Ft; Cini-cini muzsika - ze-
nés foglalkozások bölcsõdések-
nek és anyukáknak: heti egy al-
kalommal; Társastánc kezdõk-
nek: 20 órás; heti 1x2 óra; rész-
vételi díj: 4000 Ft; Mûvészeti
tanfolyam felnõtteknek: 20 órás;
heti 1x2 óra; részvételi díj: 5000
Ft; Népi szövõ, gyöngyszövõ
tanfolyam: 20 órás; heti 1x2 óra;
részvételi díj: 4000 Ft; Foltvarró
tanfolyam: 21 órás; heti 1x3 óra;
részvételi díj: 4000 Ft.

A HSMK induló tanfolyama-
ira jelentkezni szeptember
25-éig, a HSMK információs
szolgálatánál (telefon: 311-468)
lehet.

„Indián nyár 2007 - a
Nagy Generáció” 

a HSMK elõtt
Szeptember 15. 13 óra
Fellépõ együttesek: Késõ Bánat, Teurgia,
Perforált Vakbélgyulladás, Old Mix
Kartell, Old Mix, Vigadó, Little Flam-
ingó, Fix, Mustang
18 és 20 órától a felújított HSMK
bemutatása az érdeklõdõk részére.

Szeptember 16. 13 óra
Fellépõ együttesek: Self-Destruction,
Mélypont, Lorenzo, Gold, The Inno-
cents, No Problem, Radioaktív, Alarm,
Orpheus, Flatrock Revival Band, Szikla
Mindkét napon hangszerkiállítás és vásár a
HSMK aulájában.   

A rendezvényekre 
a belépés díjtalan.
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Horoszkóp

A magánéletedben fontossá válik,
hogy lehetõséged nyíljon a kikapcsoló-
dásra – hétvégére szervezz szórakoztató
programot, amelyet családtagjaiddal is
megoszthatsz! 

Nagy lendületet adna, ha a munkahelye-
den elismernék a tehetségedet, de erre
nem nagyon számíthatsz. Otthon is
egyedül érzed magad, mert senki nem
veszi le válladról az otthoni munkákat. 

Energikus vagy, egész nap pörögsz. Ha
monotonnak érzed munkádat, az elveszi
a kedved. Hétvégén nagy szükséged
lenne csendes estékre, beszélgetésre, ro-
mantikára, hogy újra feltöltõdj.

Változékony a hangulatod, akár az idõjá-
rás. Munkatársaid azonban nehezen ke-
zelik ezt, s ez sok bonyodalom forrása le-
het. Magánéletedben kellene valami, ami
felráz, egy szép nõ, vagy egy jó pasi. 

Rengeteg munka vár a napokban, jól oszd
be az idõd. Otthon is nagyobb szükséged
lenne párod kedvességére, odafigyelésé-
re. Mivel senki sem gondolatolvasó, kö-
zöld vele, valójában mit szeretnél.

Néha két ember helyett dolgozol, ami-
nek meglesz az eredménye. Elõfordul-
hat, hogy pénz áll a házhoz. Otthon
nyugalomra, gyengédségre vágysz, s ha
nem kapod meg könnyen megsértõdsz.

Minden erõtartalékodra szükséged lesz a
héten. Annyire elfáradhatsz, hogy szükséged
lehet egy-két szabadnapra is. A magánélet-
edben kedvetlenebb, morcosabb vagy, nincs
erõd ahhoz, hogy odafigyelj párodra.

Bármennyire is idegesítenek a többiek,
kénytelen vagy alkalmazkodni. Légy
kedvesebb. Nem vagy túl optimista
hangulatban, így gyakran vagy lehang-
olt. Lásd meg a jót is, a szépet!

Gondozd jobban ismeretségi köröd, mert
az a kapcsolati tõkéd. A magánéletben
igaz, hogy szinte minden idõdet ked-
veseddel töltenéd, de vigyázz, annyira bir-
tokolni akarod, hogy az már féltékenység!

Te szívesen vállalod a vezetõ szerepét.
Óriási tehetséged van a szervezésben. A
magánéletedben családtagjaid szeretét
élvezed, amit ne feledd viszonozni is
kell. Lepd meg párod apró ajándékkal.

Legyél kedvesebb munkatársaiddal,
akkor számíthatsz a segítségükre is.
Párkapcsolatodban kevés az önbizal-
mad, de így is kellemes napjaid lesznek,
ha többet törõdsz magaddal.

Nagyon naprakésznek kell lenned, hiszen
ha megfelelsz a követelményeknek, elõ-
reléphetsz a munkahelyi hierarchiában. A
hétvégét azonban töltsd családoddal, ne
gondolj a munkára.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Szeptember hatodikán soron
kívül ülésezett a képviselõ-tes-
tület. Rögtön az ülése kezdetén
Tóth László szocialista frakció-
vezetõ azt kérte Marton István
polgármestertõl, hogy vegye le
a napirendrõl a jegyzõválasz-
tással kapcsolatos elõterjesz-
tést, mert közgyûlési felhatal-
mazás nélkül került sor a pá-
lyázati kiírás módosítására,
amikor a jelölteknek pszicholó-
giai tesztet kellett kitölteni. Be-
jelentette, amennyiben a pol-
gármester nem vonja vissza az
aggályos napirendi pontot, úgy
az MSZP-frakció nem vesz
részt a döntésben. 

Marton István polgármester re-
agálásában azt válaszolta, sok je-
lentkezõ volt a posztra, ezért az
alkalmatlanok kiszûrése miatt
szükség volt a vizsgálatra. Utalt
arra, a város életében eddig az
ahány év, annyi jegyzõ – elv érvé-
nyesült, aminek szeretnének vé-
get vetni, hiszen nem jó a bizony-
talanság. Ezért nem vette le a na-
pirendrõl az elõterjesztést. 

Elsõ napirendi pontban a város
költségvetési rendeletének módo-
sítását tárgyalta a testület. Cserti
Tibor (Városvédõk) azon vélemé-
nyének adott hangot, miszerint a
költségvetés instabil. A képviselõ
megjegyezte, úgy látja, finanszí-
rozási problémák léphetnek fel a
kórház esetében is, szerinte idõ-
ben kellene lépni annak érdeké-
ben, hogy a következõ közgyûlé-
sen ne kelljen forrás-kiegészítést
kérnie a kórháznak. 

A polgármester jelezte, a kór-
ház ügyében nem pesszimista.
Röst János (SZDSZ) szerint in-
tézkedési tervet kellene készíteni
a hátralévõ negyedévre. Marton
István megjegyezte, az minden-
képpen bizakodásra ad okot,
hogy a folyószámla-hitel tekinte-
tében az 1,1 milliárdos kereten
belül sikerült maradni az elmúlt
idõszakban. 

Karádi Ferenc (Fidesz-KDNP)
az elõterjesztésben szereplõ egyik
tételt firtatta, amely szerint az ön-
kormányzatnak nyolcszázezer fo-
rintot kellene átadni a Sauberma-
cher-Pannónia részére, ugyanis
ekkora az az összeg, amit a hulla-

dékszállítást igénybe vevõ város-
lakók évrõl-évre nem fizetnek ki.
A polgármester jelezte, kénytele-
nek a nem fizetõ városlakók he-
lyett rendezni a számlát, ugyanis
öt-hat évvel ezelõtt ilyen szerzõ-
dés köttetett az akkori önkor-
mányzat és a szolgáltató között. 

Végül elfogadták a városatyák
a költségvetés módosítását. 

Döntöttek a képviselõk a ka-
posvári Duráczky József Pedagó-
giai Fejlesztõ és Módszertani
Központtal kötendõ együttmûkö-
dési megállapodásról is, amely
értelmében tizenöt kanizsai hal-
lássérült gyermek ellátása folyta-
tódhat. 

A közgyûlésen tették le esküjü-
ket a megüresedett bizottsági he-
lyekre delegált új tagok. A VKIB
tagja az MSZP által delegált Var-
ga László, az OKISB tagja pedig
Muravölgyi Zsuzsanna (Fidesz-
KDNP) lett. Nem tudott viszont
megjelenni a közgyûlésen
Polainé Major Mária, akit a Ka-
nizsa Uszoda Kft. felügyelõ bi-
zottságába delegál a Fidesz-
KDNP. 

Arról is határozott a testület,
hogy 2008. március 31.-ig meg-
hosszabbítja lapunk fõszerkesztõ-
je, Dóró János munkaviszonyát. 

Eredménytelenül zárult azon-
ban a jegyzõválasztás, amelynek
idejére zárt ülést rendeltek el.
Mint arról Marton István polgár-
mester tájékoztatta a sajtó mun-
katársait, a tíz jelentkezõ közül
négy már korábban visszalépett, a
hat versenyben maradó közül pe-
dig senki nem kapta meg a poszt
betöltéséhez szükséges közgyûlé-
si többséget – ilyen értelemben
akár pártsemlegesnek is nevezhe-
tõ a döntés. Rövid idõn belül
újabb pályázat kiírására kerül sor,
addig továbbra is dr. Gyergyák
Krisztina aljegyzõ látja el a fel-
adatot. 

Következõ napirendként tár-
gyalta a közgyûlés az önkor-

mányzat vagyonáról, a tulajdono-
si jogok gyakorlásáról és a va-
gyongazdálkodás szabályairól
szóló elõterjesztést, mely szerint
a vagyontárgyak értékesítését és
vásárlását a korábbi ötmillió fo-
rint helyett tízmillió forintos ér-
tékhatárig tartozott volna a pol-
gármester hatáskörébe, míg a
Pénzügyi Bizottság a korábbi öt-
húsz millió forintos értékhatár
helyett tíz-húszmilliós értékhatá-
rig dönthetett volna.

Böröcz Zoltán (MSZP) jelezte,
nem járul hozzá ahhoz, hogy bár-
milyen formában csorbítsák a
közgyûlés hatáskörét, annak elle-
nére sem, hogy a frakciónak és
személy szerint neki is megvan a
bizalma a polgármester iránt.
Bene Csaba (Fidesz-KDNP) frak-
cióvezetõ örömét fejezte ki, s
hangsúlyozta, hasonlóképpen a
Fidesz-frakció bizalmát is élvezi
Marton István, s ha már ekkora a
bizalom, akkor meg kell szavazni
az elõterjesztést. Röst János a ha-
gyományoknak megfelelõen azt
kérte a polgármestertõl, hogy
vonja vissza az elõterjesztést.
Tóth László megjegyezte: Böröcz
Zoltán a polgármesterbe vetett bi-
zalom kapcsán minden bizonnyal
csak a maga nevében beszélt, ami
a Marton István iránti lojalitásá-
ból fakad. 

Végül az elõterjesztést jóvá-
hagyta a közgyûlés. 

Marton István ezt követõen
visszavonta az önkormányzati
bérlakásokról szóló rendelet
azon pontját, amely szabad ke-
zet adott volna a mindenkori
polgármesternek évi tíz bérla-
kás kiutalásában. Ellenben el-
fogadták a tervezet azon ré-
szét, amely arról szól, hogy a
bérlakás-igények vizsgálatára
egy úgynevezett Lakásügyi
Elõkészítõ Bizottságot hoznak
létre. 

Elfogadta a testület a Hermann
Ottó utcai tömbbelsõ szabályozá-
si tervérõl szóló elõterjesztést is,
amely alapján az érintett terület
zöldfelületként kerül a város ren-
dezési tervébe. 

Védetté nyilvánította a testület
az Erzsébet tért 13. alatti udvar-
ban található csüngõ ágú japán-

akácot is – a kezdeményezésrõl
lapunk is beszámolt. 

Elfogadta a testület a Bursa
Hungarica ösztöndíjpályázatban
való részvételrõl szóló elõterjesz-
tést is. 

Régi és sokakat bosszantó
problémára tett pontot a képvise-
lõ-testület, amikor teljes össz-
hangban arról döntött, hogy fel-
bontja a szerzõdést a mélygará-
zsok építésére vállalkozó Siló-
parking Hungary Zrt.-vel, s intéz-
kedik az Erzsébet térti gödrök be-
temetésérõl, az eredeti állapot
visszaállításáról. 

Cserti Tibor a napirendi pont
kapcsán azt mondta, õ már a
kezdetek kezdetén, még az elõzõ
ciklusban kötött szerzõdések
elõkészítése során figyelmeztet-
te képviselõtársait és az akkori
városvezetést arra, hogy a céget
nem szabad komolyan venni, de
hiába. Mint mondta, az elmúlt
idõszakban legalább három al-
kalom kínálkozott arra, hogy az
önkormányzat kihátráljon a
szerzõdésbõl, erre azonban nem
került sor egyszer sem, mostan-
ra pedig már mintegy ötven-
százmillió forintos kár keletke-
zett, hiszen az Erzsébet téri göd-
röket az önkormányzat pénzén
kell betemetni. 

Marton István polgármester
reagálásában elmondta, a szerzõ-
dést még az elõzõ testület kötöt-
te, õ pedig a választások után
egy hónappal nem akarta azt fe-
lülbírálni, mert bizonyosan szá-
mos bírálat érte volna a másik
oldalról.

Hangsúlyozta, már korábban
sem értett egyet a koncepcióval,
ugyanis teljesen értelmetlen a vá-
rosközpontba mélygarázst építe-
ni, ha közben forgalomcsillapítás-
ról beszélünk.

Dr. Károlyi Attila (MSZP) ha-
tározott jogi lépésekre szólította
fel a városvezetést, ugyanis az
elõterjesztésben nem szerepel
adat arra vonatkozóan, hogy pél-
dául, ki viseli a helyreállítás költ-
ségeit? 

Marton István polgármester ki-
jelentette, ha jelképesen is, de
másnap a képviselõ-testület tagja-
ival hozzálátnak a gödrök bete-
metésének, amelynek meggyorsí-
tására akár társadalmi mozgalmat
is lehetne indítani.

Temetjük a múltat

Ki fizeti a számlát?

„Pártsemleges döntés
jegyzõ-ügyben”

Bérlakás rendelet,
Bursa Hungarica

Határtalan bizalom

Ébredés 
a mélygarázs-álomból

Gondoskodtak
a hallássérültekrõl

Új bizottsági tagok

Minden, ami az újságban van, és még több

M E G H Í V Ó
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlését 

KÖZMEGHALLGATÁS céljából 
2007. szeptember 25-én (kedd) 17.00 órára összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház, Nagykanizsa, Sugár u. 5.
Javasolt napirendi pont: Egyéb választópolgári kérdések 

A közgyûlésre tisztelettel meghívom.

Marton István, polgármester
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Két megye, Zala és Vas hu-
szonkét leendõ vitézének eskü-
tételére került sor szeptember
nyolcadikán, Szûz Mária szüle-
tése, azaz Kisboldogasszony
napján a Jézus Szíve Templom-
ban. A Vitézi Rend újdonsült
tagjainak nagy része nagykani-
zsai. 

A hagyományok folytatásaként
városunkban került sor a Vitézi
Rend nyugat-magyarországi
törzskapitánysága által szervezett
eskütevõ ünnepségre, amelyet
egyszer Zala, másszor pedig Vas
megye valamely településén
szoktak szervezni – ezúttal Nagy-
kanizsára esett a választás. 

A Jézus Szíve Templomban
megrendezett ceremónia az
Árpádházi Szentek zászlóinak
ünnepélyes megszentelésével vet-
te kezdetét, majd a Fliszár Károly
esperes-plébános által celebrált
szentmisével folytatódott. Vitéz
zanati Kovács Imre József, Nyu-
gat-Magyarország törzskapitánya
köszöntötte a megjelenteket, s rö-
vid áttekintést adott az 1920-ban
alapított Vitézi Rend történetérõl,
céljairól. Elmondta: a vitézi rend
léte ugyan Árpád fejedelem korá-
tól datálható, ám a magyar törté-
nelem során mindig más és más
formában jelent meg. A mostani
rendet az elsõ világháború és Tri-
anon után, 1920-ban gróf Teleki
Pál miniszterelnök javaslatára vi-
téz nagybányai Horthy Miklós
kormányzó alapította egy olyan
idõszakban, amikor az ország
gazdasága romokban hevert. 

– A Vitézi Rend létrejötte azt a
célt szolgálta, hogy a kisemberek,
a katonák földhöz jussanak –

mondta Kovács Imre József. –
Ebben az idõszakban körülbelül
tízezer katasztrális hold földet
osztottak szét a háborúból haza-
tért katonák között, amely révén
azok megteremthették egzisztenci-
ájukat. A Rend 1944-ig tevékeny-
kedett, majd a debreceni ideigle-
nes kormány szüneteltette a mû-
ködését, ám külföldön ezután is
õrizték a lángot, mígnem 1992-
ben, Horthy Miklós kenderesi új-
ratemetése után a vitézi szék úgy
határozott, hazatelepül München-
bõl. A Vitézi Rend vezetõi eljártak
az ügyben az akkori köztársasági
elnöknél, majd a Fõvárosi Bíró-
ság is jóváhagyta a mûködést. A
Rend második világháború elõtti
létszáma huszonháromezer fõ
volt, most öt-hatezer körüli. Hi-
szem, hogy a Vitézi Rend eszméje
égõ oltárként világított és világít
a magyar ifjúság számára. Fel-
adatát már 1920-ban meghatá-
rozták: testben és lélekben egész-
séges, vallási érzülettõl áthatott
és magyarságtudattal rendelkezõ

magyar ifjúságot nevelni, akik ké-
pesek a közjó érdekében tevé-
kenykedni. Rendünk olyan érték-
õrzõ félkatonai szervezet, amely
kizárja magából az olyan szélsõ-
ségeket, mint a kommunizmus,
vagy a nyilaskeresztes párt és a
hungarista mozgalom. A Haza ja-
vát szolgáljuk minden idõben, jel-
szavaink: Isten, Haza, Család és
Becsület. 

A törzskapitány azt is megje-
gyezte, napjainkban saját jogon
és várományosként lehet a Rend-
be belépni, amihez azonban a he-
lyi vitézi elöljárók precíz vizsgá-
lata is szükséges. 

A nyugat-magyarországi törzs-
kapitány beszéde után Fliszár
Károly esperes-plébános megál-
dotta a Rend trianoni zászlaját,
majd sor került a leendõ új tagok
eskütételére. Zalából és Vasból
összesen huszonketten tettek es-
küt, akik közül tizennyolc zalai,
többségük nagykanizsai. Vitézzé
avatásukra október hatodikán, a
fõvárosban kerül sor. 

Az ünnepség ezt követõen a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontban folytatódott, ahol Marton
István polgármester köszöntötte a
megjelenteket, majd vitéz lovag
Erdõs László nyugállományú ez-
redes mondott beszédet.

Marton István hangsúlyozta,
öröm számára, hogy az esküt tett
leendõ vitézek körében több ge-
neráció is képviselteti magát, aki-
ket egybefûz a hazaszeretet. 

Erdõs László a tõle megszokott
keménységgel ostorozta hazánk
közállapotait. 

– Ismét össztûz alá vettek ben-
nünket – mondta a súlyos beteg-
ségen átesett nyugalmazott ezre-

des. – Ma fasiszta és náciveszélyt
kiáltanak, mert bandériumok és
gárdák jelentek meg. Mert a bel-
sõ gazdasági bajok, az ország
súlyos helyzete, és a polgárok eg-
zisztenciális helyzetének felbom-
lása közepette mindeni támadni
kell, ami nemzeti! Elsõként a
Szent Koronát, amire valameny-
nyien esküt tettünk. Szégyenletes,
hogy az ezer éves államiság jel-
képe az Ország Házában nemkí-
vánatossá vált Magyarország mi-
niszterelnöke számára. A magyar
államiság legfõbb közjogi méltó-
sága a Szent Korona, amely
egyesíti a Korona országait, és
azt a nemzetet, amit Trianonban
széttéptek. Ahol azok a nyugati
nagyhatalmak mondták ki az or-
szág szétszakíttatását, akikhez
most is dõrzsölõzködünk. Õk
döntöttek Párizsban arról, hogy
itt 93 ezer négyzetkilométer ma-
radjon, annak ellenére, hogy
ezeréves államiságunk alatt éle-
tünket és vérünket adtuk a ma-
gyar és egyetemes keresztény-ke-
resztyén kultúráért. A magyar
nemzet sorstragédiája után ala-
kult meg a Vitézi Rend, amelyre
ma azt mondják, hogy fasiszta és
náci. Meg hogy a felsõ tízezer és
az uralkodó osztály privilégiuma
volt a vitézség. De ez nem igaz,
amit az Önök személye is bizo-
nyít – mondta. 

Végül hozzátette: az ország sa-
nyarú helyzetében összefogásra
van szükség, s mindenkit arra
szólított fel, hogy csatlakozzon a
nemzeti oldalhoz, nem kell szé-
gyellni a Szent Koronát, a nem-
zeti lobogót és magyarságunkat. 

Erdõs László beszéde után el-
ismerõ oklevelek és kitüntetések
átadására került sor. 

Horváth Attila

A Dél-Zalai Víz- és Csatorna-
mû Vállalat Zrt. tulajdonosi
közgyûlése nagy többséggel vá-
lasztotta vezérigazgatónak Kas-
sai Zoltánt.

– Még csak ismerkedem a Víz-
mû mûködésével, a kollégákkal,
de az elsõ benyomásaim kedvezõ-
ek – mondta érdeklõdésünkre
Kassai Zoltán, aki húsz évig a
Zalahús Rt. kanizsai üzemének
mûszaki vezetõjeként dolgozott,
majd a késõbbiekben szakértõ-
ként vett részt több település, így
például Sárvár, Nagybajon fürdõ-
fejlesztésében is. – A gazdálko-
dásról azonban még korai bármit
is mondani, abból, amit eddig ta-
pasztaltam, nem lehet messze me-
nõ következtéseket levonni. Szük-
ségem van még néhány hétre,
hogy áttekintsem a dokumentu-
mokat. Természetesen tüzetesen
megvizsgálom majd a cég gazdál-
kodását és mûszaki lehetõségeit.

– Milyen célkitûzésekkel vette
át a vállalat irányítását?

– A Dél-Zalai Víz- és Csatorna-
mû Zrt. elsõdleges célja a fenntar-
tó nyolcvanöt település ivó- és
szennyvízellátása, az igények minél
magasabb nívójú kielégítése, Nagy
figyelmet szentelünk az uniós pá-
lyázatokon való részvételnek, ezért
elõtérbe kerül a tervezés, hogy kész
anyagokkal rendelkezzünk, mire a
pályázati kiírások megjelennek. 

– Gondolom, nem egyszerû
nyolcvanöt polgármester kedvére
tenni. Hogyan oldja meg majd a
feladatot?

– Bár ennek a feladatnak még
a legnagyobb jóindulat mellett
sem lehet maradéktalanul megfe-
lelni, minden erõmmel arra törek-
szem, hogy a lehetõ legjobb kap-
csolat alakuljon ki közöttünk, s a
lehetõségeinkhez képest a maxi-
mumot nyújtsuk a települések ve-
zetõinek és lakóinak. 

– A cég a korábbi években ép-
pen csak hogy nem lett vesztesé-
ges. Hogyan kívánják növelni a
bevételeket?

– Az idei üzleti terv is a null-
szaldó körüli eredményre törek-
szik – csodát tenni pedig ebben a
néhány hónapban már nem lehet.
Viszont a következõ év költségve-
tését, üzleti tervét már úgy kell
elõkészítenünk, hogy a Vízmû a
következõ évtõl eredményesebben
dolgozhasson. 

– A cég vezetését érintõ sze-
mélycserékben gondolkodik?

– Ezen a kérdésen nem gondol-
kodtam, nem aktuális. Most kizá-
rólag a cég tevékenységének mû-
szaki-gazdasági vonatkozásaira
koncentrálok, s elsõdlegesnek
tartom a nyugalom és a folyama-
tos építkezés feltételeinek megte-
remtését.    

H.A.

Cseresnyés Péter lépését, s hang-
súlyozta: a jelölés jogát a közgyû-
lés saját hatáskörébe vonta, s az
nem az alpolgármester privilégiu-
ma. Véleménye szerint a közgyû-
lési határozat nem megkerülhetõ. 

Marton István polgármester
megjegyezte, aki nem örül az ered-
ménynek, s politikai ügyet akar ab-
ból csinálni, az bátran forduljon a
közigazgatási hivatalhoz, amely
megállapítja, történt-e törvényte-
lenség, vagy nem. Véleménye sze-
rint nagy hiba lett volna, ha a há-
rom hónapja tartó huzavona után
Cseresnyés Péter nem vállalja fel a
kompromisszumos megoldást. 

Böröcz Zoltán úgy látja, az al-
polgármester megpróbálta ugyan
képviselni az eredeti közgyûlési
határozatot, azonban nem járt si-

kerrel. Ezért valóban szükség volt
egy kompromisszumos megol-
dásra, azt azonban elõzõleg jóvá
kellett volna hagyatni a képvise-
lõkkel egy rendkívüli közgyûlé-
sen, amit viszont elmulasztottak
összehívni. Szerinte az alpolgár-
mester ezért valóban jogszerûtle-
nül járt el, ám a vezérigazgató le-
gitimitása ettõl függetlenül meg-
kérdõjelezhetetlen.  

Cserti Tibor azon véleményé-
nek adott hangot, miszerint örül,
hogy végre pont került egy régóta
tisztázatlan jogi állapot végére.

Azzal pedig valamennyi hozzá-
szóló egyetértett, hogy Kassai
Zoltán a legalkalmasabb a vezér-
igazgatói feladatok ellátására.         

Horváth Attila

Bicsák Miklós (MSZP) a ko-
rábbi testület tagjaként azt mond-
ta, örültek volna, ha az a mélyga-
rázs, amit Cesena-ban láttak,
megvalósult volna Nagykanizsán
is. Belátja azonban, hogy hibáz-
tak, most már minél elõbb korri-
gálni kell a hibát és le kell vonni
a tanulságokat. 

Arról is döntöttek a képvise-
lõk, hogy városunk csatlakozik a
Magyar Önkormányzatok Szö-
vetségéhez, valamint testvérváro-
si kapcsolatot épít ki a boszniai
Bihács várossal, amelynek veze-
tõi ilyen irányú kéréssel fordultak
Nagykanizsa önkormányzati ve-
zetõihez. 

E napirend kapcsán Papp Fe-
renc (MSZDP) megjegyezte, ide-
je lenne a testvértelepülési kap-
csolatok ápolását kiterjeszteni a
lakosságra is, s egy-egy delegá-
ció indítása esetén nem ártana
esetleg városlakókat is toborozni
a politikusokból, közszereplõk-
bõl álló küldöttségbe. Szerinte
ugyanis így lehet igazán tarta-
lommal megtölteni a kétoldalú
kapcsolatokat. 

Az utolsó napirendi pontban a
szocialista Tóth László beadvá-
nyát tárgyalták a képviselõk, aki
a Dél-Zalai Víz- és Csatornamû
Zrt. vezérigazgató-választása so-
rán történteket, jelesül Cseres-
nyés Péter alpolgármester tevé-
kenységét tartotta aggályosnak.
Mint ismeretes, a baloldal sze-
rint az alpolgármester az ügyben
nem teljesítette a közgyûlés által
kiszabott határozatot, miszerint
Cseresnyés Péter csak Molnár
Szabolcsot jelölhette volna a
posztra, s nem Kassai Zoltánt,
akit végül elsöprõ többséggel
választottak meg a tulajdonos
önkormányzatok polgármesterei. 

Cseresnyés Péter a felvetések-
re úgy reagált: a Kassai Zoltán
jelölését jogszerûtlennek tartó
politikusok most egy lavórban
akarnak vihart gerjeszteni. Azt
mondta: e helyett inkább örülni
kellene a szerény eredménynek, s
felszólította a kételkedõket, hogy
fogadják el a nyolcvanfõs tulaj-
donosi közgyûlés döntését. 

Különösen Dr. Károlyi Attila
(MSZP) tartotta aggályosnak

Kanizsa – Közgyûlés 2007. szeptember 13. 5Kanizsa – Értékrend 2007. szeptember 13.12

Testvérvárosunk:
Bihács

Vízmû, utoljára

Uniós forrásokat is várnak

Jövõre már nyereséget 
remélnek a Vízmûnél

Száznegyvenkilenc elsõ évfo-
lyamos hallgató kezdte meg fel-
sõfokú tanulmányait a Pannon
Egyetem nagykanizsai képzési
helyén. 

Az ünnepségen Birkner Zoltán
oktatási igazgató köszöntötte a jelen-
lévõket, majd Cseresnyés Péter al-
polgármester lépett a mikrofonhoz.

– Büszkeséggel tölt el, hogy kö-
szönthetem a diákokat, hiszen tu-
dom, milyen sokan és mennyit
dolgoztak azért, hogy Nagykani-
zsán fõiskola mûködjön. Kitért
arra is, komoly érdeke fûzõdik a
városnak ahhoz, hogy a felsõfokú
végzettséget szerzõ fiatalok
Nagykanizsán maradjanak, s a
megszerzett tudásukkal hozzájá-
ruljanak a régió fejlõdéséhez. 

Dr. Husvéth Ferenc rektor helyet-
tes arra hívta fel figyelmet, hogy a
kanizsai kihelyezett képzési hely
példás összefogás eredményeként
jöhetett létre. Elmondta, az egyetem
vezetése elkötelezett a kanizsai kép-
zési hely további fejlesztésének ér-
dekében. Pozitív fejleményként em-
lítette, hogy idén örvendetesen nõtt
az ide jelentkezõk száma.

Hasonló véleményt fogalmazott
meg dr. Jancsik András dékán is. 

– Biztosíthatom Önöket, ha
vannak is bizonytalan jövõjû fel-
sõoktatási intézmények, a Pannon
Egyetem nem tartozik közéjük. Ezt
arra alapozom, az egyetem képzé-
sei iránt számottevõ az érdeklõ-
dés. Több szakunk esetében ez
még tovább fokozódott, például
Nagykanizsán. 

A dékán ugyanakkor sajnálko-
zását fejezte ki, hogy várhatóan
sokan kezdik majd munka nélkül
pályafutásukat.

A tanévnyitó záró aktusaként
Oláh Péter, a városunkban tanuló
hallgatók részére gyakorlati okta-
tást biztosító Hotel Karos SPA el-
nök-vezérigazgatója jutalmazta a
legjobb teljesítményt nyújtó diá-
kokat; majd Mádé Zsolt, a helyi
hallgatói önkormányzat elnöke
adta át a Hallgató a hallgatókért-
díjat Kálóczi Irmának.

Az ünnepség zárásaként kézfo-
gással fogadták egyetemi polgá-
rokká a dékánok az elsõéveseket.

Horváth Attila

Töretlenül
fejlõdve

Isten, haza, család, becsület

Kathy Toth erdélyi származású
svéd videómûvész és Brent Jones
skót származású újságfotós kiállí-
tása látható szeptember 14-éig a
Kodály Zoltán Mûvelõdési Ház-
ban. A két fiatal mûvész Pálfi
Zsuzsanna mestercukrásznak kö-
szönhetõen elsõként városunkban
mutatkozott be Magyarországon.
Kathy filmjei a víz és a gravitáci-
óval való kísérletezés eredményei.
Munkáját a vulkáni kitörések, a
tengerek mélye és a katasztrófák

utáni elhagyott városok inspirál-
ták. A vízzel feltöltött, akvárium-
ba helyezett miniatûr tárgyak fil-
mezésével egy álomszerû, nem lé-
tezõ világot teremtett, melyek
megnyugtató hatást gyakoroltak a
nézõre. Brent Jones mesterképzést
végez a Booltoni Egyetem utazás
és újságfotós szakán. Fotóival a
mindennapi élet pillanatait igyek-
szik megörökíteni. Képei a törö-
kök által elûzött ciprusi görög la-
kosok otthonait, a folyamatos af-

ganisztáni és iraki háború miatt
megváltozott brit társadalmat és a
rókavadászat elleni törvény miatt
magukra maradt kutyák életét mu-
tatják be. 2005-ben megnyerte a
nemzetközi Black and White Spi-
der Awards Újságfotós versenyt.
Felvételei szerepelnek A világ leg-
jobb fekete-fehér fotói címû, Bra-
zíliában kiadott könyvben. A kiál-
lítást Lehota János esztéta ajánlot-
ta a megjelentek figyelmébe.

B.E.

Kathy Toth és Brent Jones kiállítása
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A közelmúltban Nagy-Bri-
tanniában, egy Manchester
melletti településen járt tanul-
mányúton Marton István pol-
gármester és Schmidt László, az
NSP Hulladéklerakót Üzemel-
tetõ Kft. ügyvezetõ igazgatója.
Az angliai városban azt tanul-
mányozták, hogyan lehetne
hasznosítani a bagolai hul-
ladékdepóniákban keletkezõ
gázt. Hasonló megoldásra akár
egy éven belül városunkban is
nyílhat lehetõség, s a beruházás
az önkormányzatnak semmibe
sem kerül – viszont bevételhez
jut általa.

– Schmidt László, az NSP Hulla-
déklerakót Üzemeltetõ Kft. ügyve-
zetõ igazgatója már közel egy éve
dolgozik a hulladékdepó hasznosí-
tásának lehetõségein, s az ajánlat-
tevõk közül a számunkra legkedve-
zõbb konstrukciót kínáló referenci-
áját tekintettük meg a Manchester-
hez közeli Prestonban – mondta el

lapunknak Marton István polgár-
mester. – Az említett cég ezen a te-
rületen hazájában piacvezetõ, a pi-
ac csaknem húsz százalékát birto-
kolja. Tevékenységük abszolút ga-
ranciát jelent számunkra, hiszen
többek közt Kínába is szállítanak a
hulladékból keletkezõ gáz haszno-
sítására alkalmas berendezéseket, s
komolyan dolgoznak a kelet-euró-
pai terjeszkedésen is. Kétféle lehe-
tõséget kínáltak az együttmûködés-
re: az egyik szerint az önkormány-
zat tõkével is beszáll a projekt meg-
valósításába, s ennek megfelelõen
minden bevételbõl tõkearányosan
részesedünk. A másik szerint egy
fillért nem kell fizetnünk, a fejlesz-
tést teljes egészében õk finanszíroz-
zák, s a gáztermelésbõl keletkezõ
villanyáram ellenértékébõl egyfajta
jogdíjat fizetnek majd az önkor-
mányzatnak, ami az elõzetes számí-
tások szerint elérheti a havi három-
millió forintot. Úgy fogom fel, hogy
minden eltékozolt hónap ennyi
veszteséget jelent számunkra, ezért
eltökélt szándékunk, hogy egy éven
belül mûködõ berendezés legyen
Bagolán. Természetesen a két vál-
tozat közül én az utóbbit szorgal-
mazom, hiszen az önkormányzat
nincs túlzottan eleresztve pénzügyi-
leg. Reményeim szerint szeptember
végére, októberre közgyûlés elé ke-
rülhet az ügy.   

Schmidt László kérdésünkre el-
mondta: a depógáz hasznosítására
az Egységes Környezethasználati
Engedélyben kötelezték az NSP-t.
A témában több ajánlatot is kértek
a hulladékból keletkezõ gáz hasz-
nosításával foglalkozó cégektõl; a
felhívásra négy ajánlat érkezett,
amelyek technológiájukban meg-
egyeznek, a finanszírozás és a
gázból kivett teljesítmény tekinte-
tében azonban különböznek egy-
mástól. A Kanizsára tervezett be-
rendezés gyártója, az egyelõre a
legkedvezõbb ajánlatot adó Ener-
G cégcsoport szakembereinek szá-

mításai szerint a régi és az új hul-
ladékdepóból összesen egy mega-
wattnyi energia nyerhetõ.  

– A hulladék bomlása során
keletkezõ gáz mintegy ötven-öt-
venöt százalékát teszi ki a metán,
amit tulajdonképpen hasznosítani
tudunk – magyarázza a szakem-
ber. – Maga a folyamat a követ-
kezõképpen épül fel: a gázt egy
vákuumszivattyúval kiveszik a
hulladékból, rátermelik egy gáz-
motorra, ami ezt nyilván, üzem-
anyagként hasznosítja. A motor
meghajt egy generátort, ami
elektromos áramot állít elõ. A ke-

letkezõ áramot az ország villa-
mos hálózatába táplálja be a cég,
s az abból származó bevételbõl
havonta jogdíjat fizet az önkor-
mányzatnak. Maga a berendezés
nem nagyobb egy szobányi mére-
tû konténernél, a mûködése során
semmiféle közvetlen felügyeletet
nem igényel, az internet segítsé-
gével is üzemeltethetõ. Polgár-
mester úrral úgy gondoljuk, reá-
lis esély van arra, hogy egy éven
belül Bagolán is megkezdje a ter-
melést a berendezés. 

Horváth Attila
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984. Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1. Erzsébet tér 12.
987. Erzsébet tér 13.
988/1. Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.

A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.
II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000.Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

Streetball bajnokság az Autómentes Nap alkalmából
A verseny rendezõje: Nagykanizsa MJV Polgármesteri Hivatal, ideje:

2007. szeptember 21., péntek, 12.00, helye: Erzsébet tér, keleti oldal. A ver-
seny résztvevõi: a benevezett 3+1 fõs csapatok.

Kategóriák, korcsoportok: nõi, férfi. A vegyes csapatok a férfiak közé kerülnek
besorolásra. III. korcsoport: 1995-ben vagy késõbb születettek, IV. korcsoport:
1993/94-ben születettek, V. korcsoport: 1991/92-ben születettek, VI. korcsoport:
1989/90-ben születettek,  felnõttek: 1968/88-ban születettek, szeniorok: 1967-ben
vagy elõbb születettek.

Díjazás: Korcsoportonként és nemenként az I-III. helyezett csapatok
éremdíjazásban részesülnek. Nevezés: Ingyenes, elõzetesen csapatnévvel és a
csapattagok nevével, születési évével a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és
Sportosztályán (Erzsébet tér 7.) Jeszenõi Csabánál (500-753, 70/778-2945)
2007. szeptember 18-ig. Késõbbi nevezést csak korlátozott számban fogadunk
el. Egyebek: A verseny lebonyolítási formája a jelentkezõ csapatok számától
függ. Amennyiben valamelyik kategóriában háromnál kevesebb csapat jelent-
kezik, úgy egyes kategóriák összevonásra kerülhetnek. A játékidõt a lebonyolí-
tási mód határozza meg. Szabályok a túloldalon. Labdát a csapatok hozzanak
magukkal. Esõs idõ, vizes aszfalt esetén a verseny elmarad! Mindenkinek kel-
lemes hangulatú, sikeres játékot kívánnak a rendezõk!

VERSENYSZABÁLYOK
Csapatlétszám: 3+1 fõ. Minden csapat 3 fõvel kezdheti el a játékot, és legalább

kettõ fõnek a pályán kell lennie a mérkõzés végén. A verseny alatt csapattag nem
cserélhetõ ki más személyre, csak az elõre benevezettek játszhatnak, új játékos
nem állhat be. Csere: a labdát birtokló csapat cserélhet. A mérkõzés 10-16 pontig
vagy 10-20 percig tart (nevezéstõl függõen), futó órával. A megadott büntetõdo-
bást a játékidõ után is el kell végezni. Amennyiben a mérkõzés a játékidõ letelte-
kor döntetlen, úgy az "aranykosár" dönt. A támadó csapatot itt is a pályafelügyelõ
dönti el sorsolással. A támadó csapat 30 másodpercen belül el kell, hogy dobja a
labdát. Szándékos idõhúzás esetén a pályafelügyelõ a másik csapatnak ítéli a lab-
dát. A streetball mérkõzéseken a fair play szabályai az irányadóak! A pályafel-
ügyelõ nem játékvezetõ! Csak a jelzett, vitás esetekben dönt. A játékot kezdõ csa-
patot sorsolással (pénzfeldobással) a pályafelügyelõ dönti el. Minden egyes kosár
után automatikusan változik a labdát birtokló csapat. Kosár utáni labdabirtoklás
váltás esetén az ellenféllel kezeltetni kell a labdát a 2 pontos vonalon kívül. Ah-
hoz, hogy egy csapat érvényes kosarat tudjon elérni, legalább ketten kell, hogy
érintsék a labdát. 3 másodperces szabály nincs!  Védõlepattanó után a labdát ki
kell vinni vagy passzolni, a 2 pontos vonalon kívül.  Nincs feldobás, helyette min-
den esetben a védekezõ csapatot illeti a labda. Zsákolni tilos! Kizárást von maga
után. A palánktartó állvány és a védõszivacs nem tartozéka a pályának. Mérkõzé-
senként minden csapat egyszer kérhet idõt, de nem az utolsó 2 percben. Minden
kosár és büntetõ 1 pontot, a köríven kívüli dobás 2 pontot ér. A faultot, az mondja
be, aki ellen elkövetik. A sportszerûség itt is nagyon fontos! Ha a faultolt játékos
érvényes kosarat ért el, úgy az számít, és nem jár a szabálytalanságért büntetõdo-
bás. Dobás közbeni fault után - amennyiben nem ment be - mindig büntetõdobás
van, 1 vagy 2 (attól függõen, hogy hány pontot ért volna a dobás). A hatodik csa-
patszemélyi után minden egyes faultért büntetõdobás jár. A büntetõdobás elvégzé-
se után a labda mindig az ellenfelet illeti meg, függetlenül attól, hogy a büntetõdo-
bás bement-e vagy sem, ezért büntetõdobásnál nem kell a lepattanóért ugrani. Az
elsõ szándékos szabálytalanság után 1 büntetõdobás jár, a második után a vétkes
játékost ki kell zárni a mérkõzésbõl. Verekedés esetén mindkét csapatot ki kell
zárni a streetball versenysorozatból. A fent nem említett egyéb a kosárlabdához
kapcsolódó kérdésekben a kosárlabdázás versenyszabályai a mérvadók.

Autómentes Nap utcai kosárlabdával

2007. szeptember 21-én, pénteken Nagykanizsán az Autómentes
Napi rendezvények miatt a következõ autóbusz járatok útvonala módosul:

11.00-17.00 óra között az Erzsébet tér keleti oldalának lezárása miatt a 4-
es, a 4Y és a C7-es vonal járatai nem érintik a Dél-Zalai megállópárt egyik
irányból sem. 12.30-14.30 óra között a Fõ út Csengery út és Zárda utca közé
esõ szakaszának lezárása miatt a helyijáratú autóbuszok nem érintik a Dél-
Zalai megállópárt egyik irányból sem. Az útvonal keleti irányból:  … - Deák
tér - Sugár út - Rozgonyi út - Vásár út - Kalmár utca - … 

Nyugati irányból: … - Király úti körforgalom - Zrínyi utcai ideiglenes
megállóhely - Csengery út - Deák tér - … 

Autómentes Nap – buszútvonalak

ZALA MEGYE 
SPORTSZÖVETSÉGEK EGYESÜLÉSE

Tájékoztató 
sportoktatói tanfolyam 

indításáról

1. A képzés célja: A 157/2004(V.18.) Kormányrendelet elõírásainak meg-
felelõ végzettségû sportszakemberek képzése, akik választott sportágukban,
illetve testedzési águkban oktatói, gyakorlatvezetõi vagy edzõi munkakör be-
töltésére alkalmasak.

2. Az oktatás formái és idõkeretei: Az oktatás tanfolyami formában törté-
nik 2007. novembertõl – 2008. májusig Zalaegerszegen 11x9 órás konzultá-
ció, 2-3 hetente (péntek 8.30-16.00 óráig). A tanfolyam résztvevõit általános
elméleti és sportági szakmai ismereteket dolgoznak fel az alábbiak szerint.

a/ általános elméleti képzés: edzéselmélet-módszertan 22 óra, gimnasztika
20 óra, sportegészségtan 14 óra, sportpedagógia 14 óra, sportszervezés 12
óra, sportlélektan 10 óra.

b/ sportági szakmai képzés: gyakorlati tábor 40-80 óra (sportágtól függõ-
en). 2008 nyarán, késõbb kijelölendõ helyszínen, kb. 1 hét, vagy hétvégen-
ként 2-3 alkalommal.

3. A tanfolyam résztvevõi: A tanfolyam résztvevõje az lehet, aki 18. élet-
évét betöltötte, középiskola IV. évfolyamát elvégezte vagy szakmunkás bizo-
nyítvánnyal és megfelelõ sportszakmai gyakorlattal rendelkezik.

4. A tanfolyamon szerezhetõ képesítés: Sportoktatói képesítés mely az
adott sportágban illetve testedzési ágban oktatói és sporttanfolyamokon gya-
korlatvezetõi munkakör betöltésére képesít. A megszerzett képesítéssel vál-
lalkozói tevékenység is folytatható.

5. Tanulmányi és egyéb kötelezettségek: Az elméleti konferenciákon és a
szakmai gyakorlati táborban való részvétel. Az oktatók által elõírt feladatok és
a záróvizsgák teljesítése. A tandíj és vizsgadíj határidõre történõ befizetése.

6. A tanfolyam költségei: Az elméleti képzés költsége 80.000 Ft/fõ, mely
tartalmazza a tanfolyami díjat és a vizsgadíjat. A gyakorlati tábor szakmai
költsége (kb. 20.30.000 Ft között, sportáganként változó) és a részvételi díja
( helyszíntõl függõen kb. 10-25.000 Ft).

7. Jelentkezési határidõ: 2007. október 1.
További információk és jelentkezés: Zala Megyei Közgyûlés Hivatala

8900 Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10. Telefon: 92/500-753 Kámán Ferenc
címzetes vezetõ fõtanácsosnál.

Szeptember nyolcadikán rendez-
ték meg a hagyományos GE Csalá-
di Napot a Tungsram Sporttelepen.

A tíz órai megnyitó után töb-
bek közt a Varnyú Country együt-
tes koncertje, ebéd, a zalaegersze-
gi Gála Társastáncklub mûsora,
Sipos F. Tamás koncertje, vala-
mint a Mikroszkóp Színpad mû-
vészei, Beregi Péter és Heller Ta-
más Hacsek és Sajó címû produk-
ciója, valamint számos játékos
vetélkedõ várta a GE dolgozóit és
családtagjaikat a családi napon.  

H.A.

GE: Együtt szórakoztak a családok
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Hasznosítának a szemétlerakón keletkezõ biogázt
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Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök szerdánként 16 órától 17 óráig  tart fogadóórát a Batthyány
Lajos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége: 30/2040865, balogh.lasz-
lo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ünnepi hét keretén belül kerül megrendezés-
re az „Idõsek Sportnapja. Az eseményen lövészet, teke, ügyességi verseny,
sakk, célba rúgás és kosárra dobás sportágakban mérhetik össze tudásukat a
nyugdíjas résztvevõk.. A versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbányász tekepálya, Nagykanizsa, Zárda u. 16.
10.00 óra, lövészet – Városi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.
2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra – NTE-csarnok, Nagykanizsa, Ady E. u. 68.

ügyességi verseny, asztalitenisz, sakk, célba rúgás, kosárra dobás
A versenyre jelentkezhetnek Nagykanizsa város és környéke idõskorú nõi

és férfi lakossága körébõl azok, akik a versenyek feltételrendszereit vállalják,
és nyugdíjas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi Csabánál
a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán (500-753), valamint a
versenyek napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyugdíjast, aki szeret sportolni, és természetesen
azokat is, akik csak nézni szeretik a sportot, mert szurkolókra is szükség van.

Szervezõbizottság

„Idõsekért Nagykanizsán” ünnepi hét

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a háziorvosi ügyelet 2007. au-
gusztus 31. 16.00 órától új telephelyen mûködik, megváltozott telefon el-
érhetõséggel.

Ügyeleti idõ: munkanapokon: 16.00 – 08.00 óráig, munkaszüneti napokon
(szombat, vasárnap, fizetett ünnep): 08.00 – 08.00 óráig 

Központi Ügyelet – 8800 Nagykanizsa Szekeres J. u. 2-8. sz. Bejárat:
Bagolai sor (Mentõállomás mellett.) Telefon: 93/310-255.

ELLÁTÁSI TERÜLET: Eszteregnye, Surd, Rigyác, Alsórajk, Felsõrajk,
Belezna, Nemespátró, Sormás, Pötréte, Szepetnek, Kilimán, Gelsesziget,
Gelse, Magyarszentmiklós, Magyarszerdahely, Kacorlak, Zalaszentbalázs,
Pölöskefõ, Börzönce, Hahót, Bocska, Figyeház, Murakeresztúr, Zalasárszeg,
Nagybakónak, Nagyrécse, Kisrécse, Újudvar, Homokkomárom, Hosszú-
völgy, Fûzvölgy, Liszó, Nagykanizsa: Miklósfa városrész felnõtt lakossága,
Palin városrész felnõtt lakossága.

Vidéki háziorvosi ügyelet

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag elismert
magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diploma meg-
szerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a "Haza-
várunk" ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap letölthe-
tõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és Sportosztá-
lyon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi tér
5-9., Pf: 164.) nyilvános pályáztatás útján, bérleti formában üzemeltetésre ki-
adja az alábbi helyiségeket:

1.  A Magyar Plakát Ház (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 14-15, Kiskas-
tély mellett) épületében lévõ, 40 fõ befogadására alkalmas – berendezés és
felszerelés nélküli – helyiséget – kávézó funkcióra –, szociális helyiséggel
együtt. Kikiáltási ár: 30.000 Ft + áfa / hó + rezsiköltség

2. A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9.) földszintjén kialakításra került – 25 fõ befogadására alkalmas, beépí-
tett kiszolgáló bútorzattal, raktár és szociális helyiséggel ellátott – helyiséget,
kávézó funkcióra. Kikiáltási ár: 50.000 Ft +áfa / hó + rezsiköltség

A kávézó bérleti jogának elnyerõje jogosult – esetenként 5. 000 Ft + áfa
bérleti díjért – színháztermi és egyéb nagyrendezvények esetén a színháztermi
büfé üzemeltetésére.  

A pályázók részvételi feltételei: 30 napnál nem régebbi igazolás, hogy a pá-
lyázónak nincs adó- és vámtartozása, vállalkozói igazolvánnyal vagy cégbíró-
sági bejegyzés kivonatával igazolni kell az üzemeltetés jogosultságát, a vállal-
kozó, vagy a vállalkozás vezetõjének  3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizo-
nyítványa, elõzõ referenciák, rövid pályázat. A pályázatok kiértesítés után ver-
senytárgyaláson vesznek részt, ahol a licit alapja a bérlemények havi bérleti dí-
ja. Ajánlattételi határidõ: 2007. szeptember 17. 10 óra, leadási helye: Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központ, gazdasági iroda 8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9. A bérbe vehetõ helyiségek elõzetes idõpont egyeztetés után tekinthetõk
meg. A bérleti idõszak kezdete: 2007. október 1. A bérleti szerzõdés megköté-
sének feltétele: 3 havi bérleti díj letétbe helyezése a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ pénztárában. A helyiségek berendezésének belsõépítészeti kivitelezési
tervét a bérbeadóval elõzetesen egyeztetni kell. A bérleti szerzõdést a Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala hagyja jóvá.

További információ kérhetõ: Decs Szilvia gazdasági titkártól
Elérhetõségek: Telefon: 93/311-468, 30/693-2445
e-mail: hsmkgt@chello.hu

Pályázati felhívás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános pályáza-
tot hirdet ingatlanok ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslésére,
meghatározott, 3 éves idõtartamra, 2007. október 1.-tõl 2010. szeptem-
ber 30.-ig.

A pályázati dokumentációt 20.000 Ft + áfa, azaz húszezer forint + áfa
ellenértéken lehet megvásárolni, a dokumentáció kizárólag a befizetést iga-
zoló bizonylat bemutatásakor vehetõ át, a befizetést postai úton kell tel-
jesíteni, készpénzfizetési csekk az eljáró címén kapható.

A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 12. délelõtt 9 óra
Érdeklõdni Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó) és
a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslés

Thúry György Múzeum
A múzeumalapító etnográfus

Emlékülés Dr. Kerecsényi Edit néprajzos, múzeumigazgató
születésének 80. évfodulója akalmából

Idõpont: 2007. szeptember 17 
Helyszín: Nagykanizsa, Fõ út 5.

PROGRAM
10.00 óra

ELÕADÁSOK: 
Dr. Horváth László (régész, nyugalmazott múzeumigazgató): Kerecsényi Edit a múzeumala-
pító. Dr. Vándor László (régész, megyei múzeumigazgató): Újabb adatok Nagykanizsa kö-
zépkori topográfiájához. Kardos Ferenc (etnográfus, Halis István Városi Könyvtár): Zalai tá-
jak és csoportok egy etnográfus életmûvében. Lendvai Kepe Zoltán (etnográfus, Galéria Mú-
zeum Lendva): Kerecsényi Edit néprajzi munkássága Lendva-vidéken. Dr. Kostyál László
(mûvészettörténész, Göcseji Múzeum): Kerecsényi Edit, a mûvészettörténész emlékére

13.00 óra
Petánovics Katalin (etnográfus): „Fogadjon el lányának” (Házassági szokások Keszthely
környékén). Marx Mária (etnográfus, Göcseji Múzeum): Figurális damasztok a zalai
múzeumokban. Dr. Németh József (irodalomtörténész, nyugalmazott múzeumigazgató):
Babocsay József szabadkõmûves apológiája. Megyei Anna (történész, Göcseji
Múzeum): A keszthelyi kõfaragómûhely 18-19. századi emlékei Zalaegerszegen. Gyanó
Szilvia (etnográfus, Balatoni Múzem): A balatongyöröki plébánia története – a plébániai
irattár tükrében.

Napjaink sarkalatos kérdése
a környezet védelme, melyben
a cégeknek döntõ fontosságú
szerep jut.

Tizenegy éve az ISO 14001 szab-
vány tanúsításával bizonyíthatják a
vállaltok, hogy fontos számukra a
környezetvédelem ügye. A szabvány
lényege, hogy a tanúsítást megsze-
rezni akaró szervezet alakítson ki,
dokumentáljon, vezessen be, tartson

fenn és folyamatosan fejlesszen egy
környezetközpontú irányítási rend-
szert, e nemzetközi szabvány köve-
telményeinek megfelelõen. Napja-
inkra már közel százezerre tehetõ a
tanúsított vállalatok száma világ-
szerte. A DKG-EAST ZRT me-
nedzsmentje a múlt évben döntött
úgy, hogy belép a tanúsítással ren-
delkezõ vállalatok népes táborába. A
döntés egyrészt a vezetés környezet-
védelmi elkötelezettsége, másrészt a

hazai és a nemzetközi piac szereplõ-
inek a tanúsítás meglétével kapcso-
latos elvárása motiválta. A munka
2006 tavaszán indult. A rendszer ki-
építését négy fõs team végezte,
melynek munkáját a vállalat környe-
zetvédelmi megbízottja koordinálta.
Az irányítási rendszer dokumentáci-
ós bázis kialakítása mellett sok gya-
korlati probléma megszüntetésére
kellett megoldást találni. A rendszer
elméleti és gyakorlati része idén ta-

vaszára vált tanúsíthatóvá. A tanúsí-
tási auditot a TÜV Rheinland Inter-
cert Kft végezte, aki a DKG-EAST
ZRT-nél bevezetett a „Környezet-
központú Irányítási Rendszert” ta-
núsítására alkalmasnak találta, és ki-
adta a tanúsító okiratot. A munka a
tanúsítás megszerzésével természe-
tesen nem ért véget, hiszen a szab-
vány elõírásának megfelelõen a
rendszert folyamatosan fejleszteni
kell – tájékoztatta lapunkat Szabó
József PR-menedzser.

Környezettudatos irányítás a DKG-nál

A Gyümölcskert Zrt. négy-
száz hektárnyi gyümölcsösé-
nek legnagyobb részén körte
terem, a legkedveltebb fajták,
Vilmos, Bosc kobak, Clapp
kedveltje és Peckham’s. Már
javában zajlott a körte betaka-
rítása, amikor a múlt héten be-
köszöntött az esõs, hûvös idõ-
szak, így ideiglenesen szünetel-
tetni kellett a munkákat Kö-
zép-Európa legnagyobb körte-
ültetvényében.

Sipos Gyula elnök-vezérigaz-
gató lapunk érdeklõdésére el-
mondta, úgy a gyümölcs, mint a
szántóföldi kultúrák esetében
mintegy húsz százalékkal keve-
sebb termést tudnak betakarítani,
mint tavaly. A szakember azt
mondja, a múlt heti esõre nem
most, hanem egy hónappal ez-
elõtt lett volna szükség. Az elõze-
tes becslések szerint mintegy
3000-3300 tonna körte kerül a
hûtõházba és a piacra, amelybõl

négyszáz-ötszáz tonna még a fá-
kon van. 

Sipos Gyula az idei évet jó kö-
zepesként minõsíti, s mint mond-
ja: nem lehet okuk panaszra, mert
jó árak alakultak ki a piacon. 

S ebben az évben elsõsorban a
hazai piacról van szó, ugyanis a
Nyírségben és az ország más te-
rületein idén kevés termett az al-
mástermésûekbõl, ezért óriási
igény mutatkozik a kanizsai kör-
tére a hazai áruházláncok részé-
rõl.       

H.A.

Keresett a kanizsai körte
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A HSMK õszi-téli program-
ajánlatát ismertette évadkezdõ
sajtótájékoztatóján Papp Fe-
renc igazgató. Az építészetileg
megújult mûvelõdési központ-
nak szakmailag is kellett a meg-
újulás – hangsúlyozta. Ezért a
megújulás és a hagyományok
kettõse jegyében állították össze
a rendezvényeket. 

Az elsõ kezdeményezés a Tánc
bûvölete címû programsorozat,
melyben országos hírû balett- és
táncegyüttesek szerepelnek. No-
vemberben Román Sándor tánc-
színháza, az ExperiDanc Tánctár-
sulat, decemberben a Kanizsa
Táncegyüttes és a Magyar Feszti-
vál Balett, januárban a magyar Ál-
lami Népi Együttes, februárban a
Pécsi Balett lép színpadra. Sztár-
parádé Kossuth-díjasokkal cím-
mel, népszerû mûvészekkel indul
sorozat. Októberben Zorán, de-
cemberben Raksányi Gellért, ja-
nuárban Szakcsi Lakatos Béla és
Bodrogi Gyula, februárban pedig
Bródy János mûsorát láthatjuk.
Kanizsai Helikon címmel fiatal
kanizsai elõadók bemutatkozását
szervezik a legkülönbözõbb mû-
fajban. Októberben Pulai Viktória
balett és táncestje, novemberben
Vizeli Máté szerzõi és elõadói est-
je, Baráth István trombitaestje, de-
cemberben Laki Gabriella, Buvári
Réka és Pávlicz Erika népdalestje
szórakoztatja a közönséget. Kará-
csonyi hangulatok címmel Kovács
Szilva énekestje hozza közelebb
számunkra az ünnepet. A közel-
múltban elhunyt, városunkhoz kö-
tõdõ Nagy Gáspár költõ emlékére
városi versmondó versenyt hirdet
a HSMK középiskolások részére,
melynek bemutatója október 23-
án este lesz az intézmény Farkas
Ferenc termében. Szintén az új-
donsághoz tartozik a Magyaror-
szág Természeti Értékei címû elõ-
adássorozat, melyet kisiskolások
számára indítanak a Kaán Károly
Egyesülettel közösen azzal a cél-
lal, hogy minél többen ismerjék
meg hazánk nevezetességeit. A
Humánökológiai Szabadegyetem
fiatalokat és felnõtteket egyaránt
vár a globális éghajlatváltozásról
szóló elõadásokra. Továbbra is
lesz Alapítványi hónap december-
ben, a civil szervezetek bemutat-
kozásával. A bérletes színházi elõ-
adásokon öt színház mûvészei lép-
nek fel. A Veszprémi Pannon Vár-
színház, a kaposvári Csiky Ger-
gely Színház, a budapesti Körúti

Színház, a Budaörsi Játékszín és a
Fogi Színháza. A Hat hét, hat tánc
címû vígjátékban Vári Évát és
Kulka Jánost láthatjuk. Az év so-
rán természetesen lesznek szóló
színházi elõadások is. Zalaeger-
szegrõl idén nem vásároltak szín-
házi elõadást, mert egyrészt na-
gyon drágák, csaknem másfél sze-
resére emelték az árakat, másrészt
nem találkoztak olyan ajánlattal
mely elfogadható lett volna a szer-
vezõk számára. A felújítás után öt-
venhat székkel kevesebb bérletes-
nek tudnak helyet adni, a régi bér-
letek megújítása október 1-5-ig
történik. A bérletek árát emelni
kellett a két évvel ezelõtti árhoz
viszonyítva, mert jelentõsen meg-
drágultak a színházi produkciók,
és az önkormányzattól sem kaptak
támogatást. A gyermekszínházi
bérletes elõadásokon négy zenés
mesejátékot, musicalt és operettet

csodálhatnak meg az apróságok. A
hagyományos Nemzetközi Jazz-
fesztivált október 12-13-án rende-
zik meg. A PANKK könnyûzenei
sorozat folytatásához pályázat út-
ján félmillió forintot szerzett az
intézmény. Októberben a szek-
szárdi Prosectura, novemberben a
nagykanizsai Radioaktív, és a Bu-
dapest Harmonika Trió lép fel. A
felújított mûvelõdési ház alkalmas
bálok megtartására is. November-
ben Katalin bál, decemberben
Szilveszteri bál, februárban Far-
sangi Nosztalgia bál várja mind-
azokat, akik szeretnek táncolni.
Elkészült a kiállítási program, a
nagykanizsai születésû Õsze And-
rás szobrászmûvészrõl elnevezett
Õsze András galériában szeptem-
ber 20-án nyílik a Csontváry nyo-
mában címû ifjúsági rajzpályázat
kiállítása, október 12-én a 30. Éle-
tünk Országos Fotópályázat kiállí-

tása, és november 26-án a 150
éves Thúry György Kereskedelmi
és Szakképzõ Iskola kiállítása.
Decemberben Járási Ildikó ipar-
mûvész, januárban a kanizsai kép-
zõ- és iparmûvészek mutatják be
legújabb alkotásaikat. A ház foly-
tatja a nagysikerû Az én gyûjtemé-
nyem címû bemutató sorozatot,
melyre mindazok jelentkezhetnek,
akik szívesen bemutatnák hobbi-
gyûjteményüket. Az induló tizen-
egy tanfolyam között lesznek új-
szerûek is. Például Cini-cini mu-
zsika címmel zenés foglalkozás
indul bölcsõdéseknek és anyukák-
nak heti egy alkalommal, zenepe-
dagógus vezetésével. A másik, Le-
gyél boldog kismama, legyél bol-
dog anyuka! Életmód-tréning le-
endõ és kisgyermekes anyukák-
nak. 

B.E.

Kállai Csaba fõvajda a minap
nagykanizsai vajdává nevezte ki
Lakatos Ferenc vállalkozót, a
MÉH-Holdosi Fém Kkt. tulajdo-
nosát. A vállalkozó azt mondja,
számít támadásokra, ennek elle-
nére összefogást szeretne.

Több európai roma közösség-
ben a mai napig megmaradt a
vajdaság intézménye, Magyaror-
szágon azonban a XVIII. század-
ban végleg eltûnt az uralkodó ál-
tal kinevezett országos cigányvaj-
da a közösség élérõl. A közel-
múltban azonban elismert mûvé-
szek és roma vezetõk elhatároz-
ták, hogy újjáélesztik a cigány
kultúrát és hagyományokat. Úgy
gondolták, hogy ez a már majd-
nem elfelejtett vajdarendszer
visszaállításával lehetséges. 

Kállai Csaba újszászi vállalko-
zót, a helyi roma kisebbségi ön-
kormányzat elnökét 2005. május
20-án választotta meg országos
cigányvajdának az ország 260 ci-
gányvezetõje.

Ezt követõen az új fõvajda
több alkalommal járt Nagykani-
zsán, s a helyi roma közösség
ajánlására nevezte ki a kiskaniz-
sai Lakatos Ferencet roma vajdá-
vá – tudtuk meg magától az érin-
tettõl.

A fémhulladék-kereskedéssel
foglalkozó vállalkozó szintén úgy
gondolja, a vajdarendszer hatha-
tós segítséget nyújthat a romák
összetartásában és felzárkóztatá-
sában.  Reméli: a kisebbségi ön-
kormányzatok e szándékban a ro-
ma vajdák partnerei lesznek.  

– A vajdaság még nem bejegy-
zett szervezet ugyan, de a fõvaj-
dánk, Kállai Csaba erre törekszik
– mondta lapunknak Lakatos Fe-
renc. – Addig is tevékenyen sze-
retnénk részt venni a helyi köz-
életben. Célunk a romák képvise-

lete, akár egymással, akár a több-
ségi társadalommal összefogva.
A Romano Kriss (Roma Tör-
vény) alapján egyfajta békéltetõ
testületként is mûködünk majd, a
romák problémáit, egymás közti
sérelmeit szeretnénk mi magunk
megoldani, hogy ne jussanak el
az ügyek a bíróságra, hiszen az
senkinek sem jó. Persze, a roma
törvénykezés nem a vajda kezé-
ben összpontosul. Egy több fõbõl
testületet választok magam mellé,
amelynek tagjai a város köztisz-
teletben álló roma polgárai lesz-
nek, együtt talán könnyebben tu-
dunk jó döntéseket hozni. Számí-
tok a hatóságok megkeresésére,
örülnék annak, ha felvennék ve-

lem a kapcsolatot, hogy közösen
tudjunk dolgozni a romák érdeké-
ben. Természetesen kérem az ön-
kormányzat segítségét is, legin-
kább a foglalkoztatási problémák
megoldásában. Úgy vélem, meg
kellene vizsgálni annak lehetõsé-
gét, hogy miképpen lehetne létre-
hozni egy olyan céget, amely a
dolgozni akaró romákat foglal-
koztatná. Ehhez természetesen a
magam eszközeivel, a vállalkozá-
sommal én is hozzájárulnék. Szá-
mítok támadásokra is, ám ennek
ellenére szeretnék jó kapcsolatot
kiépíteni mindenkivel, aki segít-
het a romák felemelkedésében. A
legfontosabb, hogy politikamen-
tesen képviseljük a romatársadal-

mat, ami manapság sajnos, nem
jellemzõ. 

– Ön szerint napjainkban me-
lyek a kanizsai romák legna-
gyobb problémái?

– Elsõ helyen mindenképpen a
szociális problémák állnak, majd
a foglalkoztatás, a lakhatás ne-
hézségei. Lényeges elõrelépés
egyik területen sem történt az el-
múlt években, ezért sajnos, sok
még a tennivaló. A felemelkedés
azonban nem lehet felülrõl vezé-
relt, ezt csak alulról lehet megva-
lósítani, a cigányság bevonásával.
Hiszem, hogy erre alkalmas a
vajdarendszer. 

Horváth Attila
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Múltból a jövõbe – Roma
Központtól Esélyegyenlõségi
Központig címmel rendezett
konferenciát a CKÖ a minap a
Bogdán János Cigány Közössé-
gi Házban.

Elõbb Teleki László, a nagykani-
zsai cigány kisebbségi önkormány-
zat elnöke köszöntötte a megjelent
érdeklõdõket, partnereket, s néhány
mondatban ismertette azt a fejlõdé-
si pályát, ami a CKÖ elmúlt idõ-
szakát jellemzi. Mint azt hangsú-
lyozta, fontos, hogy saját intéz-
ményrendszere legyen a roma kö-
zösségeknek, ennek jegyében tevé-
kenykedtek õk is. Nagy hangsúlyt
fektettek az oktatás fejlesztésére,
ennek köszönhetõ, hogy a hétvégi
kollégium után létrejöhetett a tano-
da-program, s ma már érettségit
adó levelezõs képzéssel, illetve ha-
marosan fõiskolai képzéssel is ren-
delkeznek, nem beszélve azokról a
foglalkoztatási programokról, ame-
lyeket az osztrák partnerekkel kö-
zösen indítottak. Így ma már nyu-
godtan mondhatjuk: a Bogdán Já-
nos Cigány Közösségi Ház roma
központból esélyegyenlõségi köz-
ponttá nõtte ki magát.

– A kanizsai példa is azt mutat-
ja, hogy szisztematikus építkezés-
sel óriási fejlõdést lehet elérni a
kisebbségpolitikában – mondta
Rauh Edit, esélyegyenlõségi
szakállamtitkár. – Teleki Lászlóék
modellje a hamarosan induló fõ-

iskolai képzéssel valóban egyedi,
sajnos, nincs hasonló az ország-
ban. Pedig a romák integrációját
segítõ nemzetközi program kere-
tében hazánk is számos lépést tett
már. A szakma bevonásával elké-
szítettük a következõ évek hazai
stratégiai tervét, amit a kormány
és a parlament is elfogadott – jel-
zés értékû, hogy egyhangúlag.

Az államtitkár megjegyezte azt is,
hogy napjainkban a cigány fiatalok
82,5 százaléka rendelkezik általános
iskolai végzettséggel, de csak 5 szá-
zalékuknak van érettségije, s 1,2
százalékuknak felsõfokú képzettsé-
ge, emiatt ösztöndíjakra, a roma pe-
dagógusok számának emelésére, ta-
nodák indítására van szükség. Mivel
a foglalkoztatás terén hátrányos a
romák helyzete, a diszkrimináció
csökkentését, továbbképzéseket, ro-

ma foglalkoztatás-szervezõ hálóza-
tok fejlesztését is sürgetik. 

A szakállamtitkár hozzátette:
mivel Magyarországon még min-
dig 100-150 ezer ember, köztük
számos roma él embertelen körül-
mények között, újabb komplex
projektekre, szociális bérlakás-
programra van szükség. 

Az osztrák munkaügyi minisz-
térium képviseletében Stefan
Potmesil beszélt, aki az esély-
egyenlõségrõl szólva leszögezte,
még az osztrák társadalomban is
illúzió csupán, hogy mindenkinek
azonos joga legyen – ennek oka
azonban nem csak a vallási, etni-
kai hovatartozásban keresendõ.

A konferencia délután szekció-
ülésekkel zárult.

H.A.

Újabb programok kellenek

Hogy a romák összefogjanak
A kanizsai vajda nem gáncsoskodást, hanem közös munkát remél 
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Kibõvített ülést tartott a kö-
zelmúltban a város idõsügyi ta-
nácsa Kiskanizsán, a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Házban,
amelyen részt vett Balogh Lász-
ló, az Oktatási, Kulturális, Ifjú-
sági és Sportbizottság elnöke, s
megjelent Cseresnyés Péter al-
polgármester is. 

Horváthné Polai Mária, a ta-
nács társelnöke érdeklõdésünkre
elmondta, legfõbb témájuk az
idõsklubok és a mûvelõdési há-
zak kapcsolata volt, hiszen e szer-
vezetek többsége a város kulturá-
lis centrumaiban mûködik. Ko-
rábban egy, a témához kapcsoló-
dó kérdõívet, illetve regisztrációs
lapot juttattak el idõsügyi szerve-
zetekhez és a mûvelõdési házak-
hoz. Az öt mûvelõdési ház közül
valamennyi intézmény, míg a ti-
zenhét klub közül csak hét juttat-
ta vissza a kérdõíveket.

A visszaküldött adatokból ki-
derült, hogy jó az idõsügyi szer-
vezetek és a mûvelõdési házak
kapcsolata, de vannak problémák
is. Az idõsek általában a rendez-
vények összehangolását, a mûve-
lõdési intézmények és a szerveze-
tek vezetõségének még szorosabb

együttmûködését hiányolják. A
szervezetek többsége jelentõs
anyagi nehézséggel küzd, finan-
szírozásuk nem megoldott. A tag-
díjból befolyó bevétel nem túl
nagy összeg, fõleg, ha figyelembe
vesszük, hogy az átlagos létszám
ötven körüli. A társelnök rámuta-
tott: van olyan szervezõdés,
amely az idei évben sehonnan
nem kapott egyetlen fillér támo-
gatást sem. Ebben is segítséget
várnak a klubok az idõsügyi ta-
nácstól, s emellett más jellegû
együttmûködésre is számítanak.
Példának okáért szeretnék, ha
még több kulturális program len-
ne, jobban összefognák az egyes
klubokat, hatékonyabb nyugdíjas
érdekvédelem valósulna meg, s
magasabb szintre emelkedne az
egyedül élõ idõs emberek egész-
ségügyi és szociális ellátása. 

Horváthné Polai Mária azt
mondta, habár kevesen vannak
ahhoz, hogy valamennyi problé-
mát maguk oldják meg, igyekez-
nek eleget tenni a felmerülõ igé-
nyeknek, illetve továbbítják azo-
kat az illetékesekhez. 

Büki Erzsébet, a tanács másik
társelnöke mindehhez hozzáfûzte,
fontos lenne mihamarabb megal-

kotni az önkormányzat idõsügyi
koncepcióját, ilyen ugyanis jelen
pillanatban nem létezik. Ráadásul
egyelõre még az sem tisztázott,
miképpen juthatnak hozzá önkor-
mányzati forrásokhoz az idõsügyi
szervezetek.    

Balogh László, az OKISB el-
nöke kérdésünkre elmondta, el-
képzelhetõ, hogy a bizottság te-
vékenységi körét ki kell terjeszte-
ni az idõsügyre is, hogy még ha-
tékonyabban segíthessék az idõs-
ügyi szervezetek tevékenységét. 

Mint mondta, a legfontosabb,
hogy megfelelõ módon fogják
össze a kanizsai idõsklubokat, ezért
a jövõben akár arról is lehet szó,
hogy az említett szervezõdések díj-
mentesen használhatják a mûvelõ-
dési házak helyiségeit. Létre kell
hozni újabb finanszírozási lehetõ-
ségeket is, véleménye szerint több-
letforrást kellene a polgármesteri
keret mellé rendelni, amely fölött
maga a polgármester rendelkezne.
Így az idõsek által eddig igénybe
vett civil alap a civileké, a kulturá-
lis alap az úgynevezett magas kul-
túráé maradna, az idõsek pedig
kapnának egy önálló pénzalapot.  

Horváth Attila

Koncepció és pénz az idõseknek

Kanizsai Helikon, Sztárparádé, 
Magyarország Természeti Értékei
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A HSMK õszi-téli program-
ajánlatát ismertette évadkezdõ
sajtótájékoztatóján Papp Fe-
renc igazgató. Az építészetileg
megújult mûvelõdési központ-
nak szakmailag is kellett a meg-
újulás – hangsúlyozta. Ezért a
megújulás és a hagyományok
kettõse jegyében állították össze
a rendezvényeket. 

Az elsõ kezdeményezés a Tánc
bûvölete címû programsorozat,
melyben országos hírû balett- és
táncegyüttesek szerepelnek. No-
vemberben Román Sándor tánc-
színháza, az ExperiDanc Tánctár-
sulat, decemberben a Kanizsa
Táncegyüttes és a Magyar Feszti-
vál Balett, januárban a magyar Ál-
lami Népi Együttes, februárban a
Pécsi Balett lép színpadra. Sztár-
parádé Kossuth-díjasokkal cím-
mel, népszerû mûvészekkel indul
sorozat. Októberben Zorán, de-
cemberben Raksányi Gellért, ja-
nuárban Szakcsi Lakatos Béla és
Bodrogi Gyula, februárban pedig
Bródy János mûsorát láthatjuk.
Kanizsai Helikon címmel fiatal
kanizsai elõadók bemutatkozását
szervezik a legkülönbözõbb mû-
fajban. Októberben Pulai Viktória
balett és táncestje, novemberben
Vizeli Máté szerzõi és elõadói est-
je, Baráth István trombitaestje, de-
cemberben Laki Gabriella, Buvári
Réka és Pávlicz Erika népdalestje
szórakoztatja a közönséget. Kará-
csonyi hangulatok címmel Kovács
Szilva énekestje hozza közelebb
számunkra az ünnepet. A közel-
múltban elhunyt, városunkhoz kö-
tõdõ Nagy Gáspár költõ emlékére
városi versmondó versenyt hirdet
a HSMK középiskolások részére,
melynek bemutatója október 23-
án este lesz az intézmény Farkas
Ferenc termében. Szintén az új-
donsághoz tartozik a Magyaror-
szág Természeti Értékei címû elõ-
adássorozat, melyet kisiskolások
számára indítanak a Kaán Károly
Egyesülettel közösen azzal a cél-
lal, hogy minél többen ismerjék
meg hazánk nevezetességeit. A
Humánökológiai Szabadegyetem
fiatalokat és felnõtteket egyaránt
vár a globális éghajlatváltozásról
szóló elõadásokra. Továbbra is
lesz Alapítványi hónap december-
ben, a civil szervezetek bemutat-
kozásával. A bérletes színházi elõ-
adásokon öt színház mûvészei lép-
nek fel. A Veszprémi Pannon Vár-
színház, a kaposvári Csiky Ger-
gely Színház, a budapesti Körúti

Színház, a Budaörsi Játékszín és a
Fogi Színháza. A Hat hét, hat tánc
címû vígjátékban Vári Évát és
Kulka Jánost láthatjuk. Az év so-
rán természetesen lesznek szóló
színházi elõadások is. Zalaeger-
szegrõl idén nem vásároltak szín-
házi elõadást, mert egyrészt na-
gyon drágák, csaknem másfél sze-
resére emelték az árakat, másrészt
nem találkoztak olyan ajánlattal
mely elfogadható lett volna a szer-
vezõk számára. A felújítás után öt-
venhat székkel kevesebb bérletes-
nek tudnak helyet adni, a régi bér-
letek megújítása október 1-5-ig
történik. A bérletek árát emelni
kellett a két évvel ezelõtti árhoz
viszonyítva, mert jelentõsen meg-
drágultak a színházi produkciók,
és az önkormányzattól sem kaptak
támogatást. A gyermekszínházi
bérletes elõadásokon négy zenés
mesejátékot, musicalt és operettet

csodálhatnak meg az apróságok. A
hagyományos Nemzetközi Jazz-
fesztivált október 12-13-án rende-
zik meg. A PANKK könnyûzenei
sorozat folytatásához pályázat út-
ján félmillió forintot szerzett az
intézmény. Októberben a szek-
szárdi Prosectura, novemberben a
nagykanizsai Radioaktív, és a Bu-
dapest Harmonika Trió lép fel. A
felújított mûvelõdési ház alkalmas
bálok megtartására is. November-
ben Katalin bál, decemberben
Szilveszteri bál, februárban Far-
sangi Nosztalgia bál várja mind-
azokat, akik szeretnek táncolni.
Elkészült a kiállítási program, a
nagykanizsai születésû Õsze And-
rás szobrászmûvészrõl elnevezett
Õsze András galériában szeptem-
ber 20-án nyílik a Csontváry nyo-
mában címû ifjúsági rajzpályázat
kiállítása, október 12-én a 30. Éle-
tünk Országos Fotópályázat kiállí-

tása, és november 26-án a 150
éves Thúry György Kereskedelmi
és Szakképzõ Iskola kiállítása.
Decemberben Járási Ildikó ipar-
mûvész, januárban a kanizsai kép-
zõ- és iparmûvészek mutatják be
legújabb alkotásaikat. A ház foly-
tatja a nagysikerû Az én gyûjtemé-
nyem címû bemutató sorozatot,
melyre mindazok jelentkezhetnek,
akik szívesen bemutatnák hobbi-
gyûjteményüket. Az induló tizen-
egy tanfolyam között lesznek új-
szerûek is. Például Cini-cini mu-
zsika címmel zenés foglalkozás
indul bölcsõdéseknek és anyukák-
nak heti egy alkalommal, zenepe-
dagógus vezetésével. A másik, Le-
gyél boldog kismama, legyél bol-
dog anyuka! Életmód-tréning le-
endõ és kisgyermekes anyukák-
nak. 

B.E.

Kállai Csaba fõvajda a minap
nagykanizsai vajdává nevezte ki
Lakatos Ferenc vállalkozót, a
MÉH-Holdosi Fém Kkt. tulajdo-
nosát. A vállalkozó azt mondja,
számít támadásokra, ennek elle-
nére összefogást szeretne.

Több európai roma közösség-
ben a mai napig megmaradt a
vajdaság intézménye, Magyaror-
szágon azonban a XVIII. század-
ban végleg eltûnt az uralkodó ál-
tal kinevezett országos cigányvaj-
da a közösség élérõl. A közel-
múltban azonban elismert mûvé-
szek és roma vezetõk elhatároz-
ták, hogy újjáélesztik a cigány
kultúrát és hagyományokat. Úgy
gondolták, hogy ez a már majd-
nem elfelejtett vajdarendszer
visszaállításával lehetséges. 

Kállai Csaba újszászi vállalko-
zót, a helyi roma kisebbségi ön-
kormányzat elnökét 2005. május
20-án választotta meg országos
cigányvajdának az ország 260 ci-
gányvezetõje.

Ezt követõen az új fõvajda
több alkalommal járt Nagykani-
zsán, s a helyi roma közösség
ajánlására nevezte ki a kiskaniz-
sai Lakatos Ferencet roma vajdá-
vá – tudtuk meg magától az érin-
tettõl.

A fémhulladék-kereskedéssel
foglalkozó vállalkozó szintén úgy
gondolja, a vajdarendszer hatha-
tós segítséget nyújthat a romák
összetartásában és felzárkóztatá-
sában.  Reméli: a kisebbségi ön-
kormányzatok e szándékban a ro-
ma vajdák partnerei lesznek.  

– A vajdaság még nem bejegy-
zett szervezet ugyan, de a fõvaj-
dánk, Kállai Csaba erre törekszik
– mondta lapunknak Lakatos Fe-
renc. – Addig is tevékenyen sze-
retnénk részt venni a helyi köz-
életben. Célunk a romák képvise-

lete, akár egymással, akár a több-
ségi társadalommal összefogva.
A Romano Kriss (Roma Tör-
vény) alapján egyfajta békéltetõ
testületként is mûködünk majd, a
romák problémáit, egymás közti
sérelmeit szeretnénk mi magunk
megoldani, hogy ne jussanak el
az ügyek a bíróságra, hiszen az
senkinek sem jó. Persze, a roma
törvénykezés nem a vajda kezé-
ben összpontosul. Egy több fõbõl
testületet választok magam mellé,
amelynek tagjai a város köztisz-
teletben álló roma polgárai lesz-
nek, együtt talán könnyebben tu-
dunk jó döntéseket hozni. Számí-
tok a hatóságok megkeresésére,
örülnék annak, ha felvennék ve-

lem a kapcsolatot, hogy közösen
tudjunk dolgozni a romák érdeké-
ben. Természetesen kérem az ön-
kormányzat segítségét is, legin-
kább a foglalkoztatási problémák
megoldásában. Úgy vélem, meg
kellene vizsgálni annak lehetõsé-
gét, hogy miképpen lehetne létre-
hozni egy olyan céget, amely a
dolgozni akaró romákat foglal-
koztatná. Ehhez természetesen a
magam eszközeivel, a vállalkozá-
sommal én is hozzájárulnék. Szá-
mítok támadásokra is, ám ennek
ellenére szeretnék jó kapcsolatot
kiépíteni mindenkivel, aki segít-
het a romák felemelkedésében. A
legfontosabb, hogy politikamen-
tesen képviseljük a romatársadal-

mat, ami manapság sajnos, nem
jellemzõ. 

– Ön szerint napjainkban me-
lyek a kanizsai romák legna-
gyobb problémái?

– Elsõ helyen mindenképpen a
szociális problémák állnak, majd
a foglalkoztatás, a lakhatás ne-
hézségei. Lényeges elõrelépés
egyik területen sem történt az el-
múlt években, ezért sajnos, sok
még a tennivaló. A felemelkedés
azonban nem lehet felülrõl vezé-
relt, ezt csak alulról lehet megva-
lósítani, a cigányság bevonásával.
Hiszem, hogy erre alkalmas a
vajdarendszer. 

Horváth Attila

Kanizsa – Tervek 2007. szeptember 13. 9Kanizsa – Romavilág 2007. szeptember 13.8
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Múltból a jövõbe – Roma
Központtól Esélyegyenlõségi
Központig címmel rendezett
konferenciát a CKÖ a minap a
Bogdán János Cigány Közössé-
gi Házban.

Elõbb Teleki László, a nagykani-
zsai cigány kisebbségi önkormány-
zat elnöke köszöntötte a megjelent
érdeklõdõket, partnereket, s néhány
mondatban ismertette azt a fejlõdé-
si pályát, ami a CKÖ elmúlt idõ-
szakát jellemzi. Mint azt hangsú-
lyozta, fontos, hogy saját intéz-
ményrendszere legyen a roma kö-
zösségeknek, ennek jegyében tevé-
kenykedtek õk is. Nagy hangsúlyt
fektettek az oktatás fejlesztésére,
ennek köszönhetõ, hogy a hétvégi
kollégium után létrejöhetett a tano-
da-program, s ma már érettségit
adó levelezõs képzéssel, illetve ha-
marosan fõiskolai képzéssel is ren-
delkeznek, nem beszélve azokról a
foglalkoztatási programokról, ame-
lyeket az osztrák partnerekkel kö-
zösen indítottak. Így ma már nyu-
godtan mondhatjuk: a Bogdán Já-
nos Cigány Közösségi Ház roma
központból esélyegyenlõségi köz-
ponttá nõtte ki magát.

– A kanizsai példa is azt mutat-
ja, hogy szisztematikus építkezés-
sel óriási fejlõdést lehet elérni a
kisebbségpolitikában – mondta
Rauh Edit, esélyegyenlõségi
szakállamtitkár. – Teleki Lászlóék
modellje a hamarosan induló fõ-

iskolai képzéssel valóban egyedi,
sajnos, nincs hasonló az ország-
ban. Pedig a romák integrációját
segítõ nemzetközi program kere-
tében hazánk is számos lépést tett
már. A szakma bevonásával elké-
szítettük a következõ évek hazai
stratégiai tervét, amit a kormány
és a parlament is elfogadott – jel-
zés értékû, hogy egyhangúlag.

Az államtitkár megjegyezte azt is,
hogy napjainkban a cigány fiatalok
82,5 százaléka rendelkezik általános
iskolai végzettséggel, de csak 5 szá-
zalékuknak van érettségije, s 1,2
százalékuknak felsõfokú képzettsé-
ge, emiatt ösztöndíjakra, a roma pe-
dagógusok számának emelésére, ta-
nodák indítására van szükség. Mivel
a foglalkoztatás terén hátrányos a
romák helyzete, a diszkrimináció
csökkentését, továbbképzéseket, ro-

ma foglalkoztatás-szervezõ hálóza-
tok fejlesztését is sürgetik. 

A szakállamtitkár hozzátette:
mivel Magyarországon még min-
dig 100-150 ezer ember, köztük
számos roma él embertelen körül-
mények között, újabb komplex
projektekre, szociális bérlakás-
programra van szükség. 

Az osztrák munkaügyi minisz-
térium képviseletében Stefan
Potmesil beszélt, aki az esély-
egyenlõségrõl szólva leszögezte,
még az osztrák társadalomban is
illúzió csupán, hogy mindenkinek
azonos joga legyen – ennek oka
azonban nem csak a vallási, etni-
kai hovatartozásban keresendõ.

A konferencia délután szekció-
ülésekkel zárult.

H.A.

Újabb programok kellenek

Hogy a romák összefogjanak
A kanizsai vajda nem gáncsoskodást, hanem közös munkát remél 
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Kibõvített ülést tartott a kö-
zelmúltban a város idõsügyi ta-
nácsa Kiskanizsán, a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Házban,
amelyen részt vett Balogh Lász-
ló, az Oktatási, Kulturális, Ifjú-
sági és Sportbizottság elnöke, s
megjelent Cseresnyés Péter al-
polgármester is. 

Horváthné Polai Mária, a ta-
nács társelnöke érdeklõdésünkre
elmondta, legfõbb témájuk az
idõsklubok és a mûvelõdési há-
zak kapcsolata volt, hiszen e szer-
vezetek többsége a város kulturá-
lis centrumaiban mûködik. Ko-
rábban egy, a témához kapcsoló-
dó kérdõívet, illetve regisztrációs
lapot juttattak el idõsügyi szerve-
zetekhez és a mûvelõdési házak-
hoz. Az öt mûvelõdési ház közül
valamennyi intézmény, míg a ti-
zenhét klub közül csak hét juttat-
ta vissza a kérdõíveket.

A visszaküldött adatokból ki-
derült, hogy jó az idõsügyi szer-
vezetek és a mûvelõdési házak
kapcsolata, de vannak problémák
is. Az idõsek általában a rendez-
vények összehangolását, a mûve-
lõdési intézmények és a szerveze-
tek vezetõségének még szorosabb

együttmûködését hiányolják. A
szervezetek többsége jelentõs
anyagi nehézséggel küzd, finan-
szírozásuk nem megoldott. A tag-
díjból befolyó bevétel nem túl
nagy összeg, fõleg, ha figyelembe
vesszük, hogy az átlagos létszám
ötven körüli. A társelnök rámuta-
tott: van olyan szervezõdés,
amely az idei évben sehonnan
nem kapott egyetlen fillér támo-
gatást sem. Ebben is segítséget
várnak a klubok az idõsügyi ta-
nácstól, s emellett más jellegû
együttmûködésre is számítanak.
Példának okáért szeretnék, ha
még több kulturális program len-
ne, jobban összefognák az egyes
klubokat, hatékonyabb nyugdíjas
érdekvédelem valósulna meg, s
magasabb szintre emelkedne az
egyedül élõ idõs emberek egész-
ségügyi és szociális ellátása. 

Horváthné Polai Mária azt
mondta, habár kevesen vannak
ahhoz, hogy valamennyi problé-
mát maguk oldják meg, igyekez-
nek eleget tenni a felmerülõ igé-
nyeknek, illetve továbbítják azo-
kat az illetékesekhez. 

Büki Erzsébet, a tanács másik
társelnöke mindehhez hozzáfûzte,
fontos lenne mihamarabb megal-

kotni az önkormányzat idõsügyi
koncepcióját, ilyen ugyanis jelen
pillanatban nem létezik. Ráadásul
egyelõre még az sem tisztázott,
miképpen juthatnak hozzá önkor-
mányzati forrásokhoz az idõsügyi
szervezetek.    

Balogh László, az OKISB el-
nöke kérdésünkre elmondta, el-
képzelhetõ, hogy a bizottság te-
vékenységi körét ki kell terjeszte-
ni az idõsügyre is, hogy még ha-
tékonyabban segíthessék az idõs-
ügyi szervezetek tevékenységét. 

Mint mondta, a legfontosabb,
hogy megfelelõ módon fogják
össze a kanizsai idõsklubokat, ezért
a jövõben akár arról is lehet szó,
hogy az említett szervezõdések díj-
mentesen használhatják a mûvelõ-
dési házak helyiségeit. Létre kell
hozni újabb finanszírozási lehetõ-
ségeket is, véleménye szerint több-
letforrást kellene a polgármesteri
keret mellé rendelni, amely fölött
maga a polgármester rendelkezne.
Így az idõsek által eddig igénybe
vett civil alap a civileké, a kulturá-
lis alap az úgynevezett magas kul-
túráé maradna, az idõsek pedig
kapnának egy önálló pénzalapot.  

Horváth Attila

Koncepció és pénz az idõseknek

Kanizsai Helikon, Sztárparádé, 
Magyarország Természeti Értékei
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Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök szerdánként 16 órától 17 óráig  tart fogadóórát a Batthyány
Lajos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége: 30/2040865, balogh.lasz-
lo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ünnepi hét keretén belül kerül megrendezés-
re az „Idõsek Sportnapja. Az eseményen lövészet, teke, ügyességi verseny,
sakk, célba rúgás és kosárra dobás sportágakban mérhetik össze tudásukat a
nyugdíjas résztvevõk.. A versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbányász tekepálya, Nagykanizsa, Zárda u. 16.
10.00 óra, lövészet – Városi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.
2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra – NTE-csarnok, Nagykanizsa, Ady E. u. 68.

ügyességi verseny, asztalitenisz, sakk, célba rúgás, kosárra dobás
A versenyre jelentkezhetnek Nagykanizsa város és környéke idõskorú nõi

és férfi lakossága körébõl azok, akik a versenyek feltételrendszereit vállalják,
és nyugdíjas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi Csabánál
a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán (500-753), valamint a
versenyek napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyugdíjast, aki szeret sportolni, és természetesen
azokat is, akik csak nézni szeretik a sportot, mert szurkolókra is szükség van.

Szervezõbizottság

„Idõsekért Nagykanizsán” ünnepi hét

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a háziorvosi ügyelet 2007. au-
gusztus 31. 16.00 órától új telephelyen mûködik, megváltozott telefon el-
érhetõséggel.

Ügyeleti idõ: munkanapokon: 16.00 – 08.00 óráig, munkaszüneti napokon
(szombat, vasárnap, fizetett ünnep): 08.00 – 08.00 óráig 

Központi Ügyelet – 8800 Nagykanizsa Szekeres J. u. 2-8. sz. Bejárat:
Bagolai sor (Mentõállomás mellett.) Telefon: 93/310-255.

ELLÁTÁSI TERÜLET: Eszteregnye, Surd, Rigyác, Alsórajk, Felsõrajk,
Belezna, Nemespátró, Sormás, Pötréte, Szepetnek, Kilimán, Gelsesziget,
Gelse, Magyarszentmiklós, Magyarszerdahely, Kacorlak, Zalaszentbalázs,
Pölöskefõ, Börzönce, Hahót, Bocska, Figyeház, Murakeresztúr, Zalasárszeg,
Nagybakónak, Nagyrécse, Kisrécse, Újudvar, Homokkomárom, Hosszú-
völgy, Fûzvölgy, Liszó, Nagykanizsa: Miklósfa városrész felnõtt lakossága,
Palin városrész felnõtt lakossága.

Vidéki háziorvosi ügyelet

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag elismert
magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diploma meg-
szerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a "Haza-
várunk" ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap letölthe-
tõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és Sportosztá-
lyon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi tér
5-9., Pf: 164.) nyilvános pályáztatás útján, bérleti formában üzemeltetésre ki-
adja az alábbi helyiségeket:

1.  A Magyar Plakát Ház (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 14-15, Kiskas-
tély mellett) épületében lévõ, 40 fõ befogadására alkalmas – berendezés és
felszerelés nélküli – helyiséget – kávézó funkcióra –, szociális helyiséggel
együtt. Kikiáltási ár: 30.000 Ft + áfa / hó + rezsiköltség

2. A Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9.) földszintjén kialakításra került – 25 fõ befogadására alkalmas, beépí-
tett kiszolgáló bútorzattal, raktár és szociális helyiséggel ellátott – helyiséget,
kávézó funkcióra. Kikiáltási ár: 50.000 Ft +áfa / hó + rezsiköltség

A kávézó bérleti jogának elnyerõje jogosult – esetenként 5. 000 Ft + áfa
bérleti díjért – színháztermi és egyéb nagyrendezvények esetén a színháztermi
büfé üzemeltetésére.  

A pályázók részvételi feltételei: 30 napnál nem régebbi igazolás, hogy a pá-
lyázónak nincs adó- és vámtartozása, vállalkozói igazolvánnyal vagy cégbíró-
sági bejegyzés kivonatával igazolni kell az üzemeltetés jogosultságát, a vállal-
kozó, vagy a vállalkozás vezetõjének  3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizo-
nyítványa, elõzõ referenciák, rövid pályázat. A pályázatok kiértesítés után ver-
senytárgyaláson vesznek részt, ahol a licit alapja a bérlemények havi bérleti dí-
ja. Ajánlattételi határidõ: 2007. szeptember 17. 10 óra, leadási helye: Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központ, gazdasági iroda 8800 Nagykanizsa, Széchenyi
tér 5-9. A bérbe vehetõ helyiségek elõzetes idõpont egyeztetés után tekinthetõk
meg. A bérleti idõszak kezdete: 2007. október 1. A bérleti szerzõdés megköté-
sének feltétele: 3 havi bérleti díj letétbe helyezése a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ pénztárában. A helyiségek berendezésének belsõépítészeti kivitelezési
tervét a bérbeadóval elõzetesen egyeztetni kell. A bérleti szerzõdést a Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala hagyja jóvá.

További információ kérhetõ: Decs Szilvia gazdasági titkártól
Elérhetõségek: Telefon: 93/311-468, 30/693-2445
e-mail: hsmkgt@chello.hu

Pályázati felhívás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános pályáza-
tot hirdet ingatlanok ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslésére,
meghatározott, 3 éves idõtartamra, 2007. október 1.-tõl 2010. szeptem-
ber 30.-ig.

A pályázati dokumentációt 20.000 Ft + áfa, azaz húszezer forint + áfa
ellenértéken lehet megvásárolni, a dokumentáció kizárólag a befizetést iga-
zoló bizonylat bemutatásakor vehetõ át, a befizetést postai úton kell tel-
jesíteni, készpénzfizetési csekk az eljáró címén kapható.

A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 12. délelõtt 9 óra
Érdeklõdni Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó) és
a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Ingatlanforgalmi szakértõi értékbecslés

Thúry György Múzeum
A múzeumalapító etnográfus

Emlékülés Dr. Kerecsényi Edit néprajzos, múzeumigazgató
születésének 80. évfodulója akalmából

Idõpont: 2007. szeptember 17 
Helyszín: Nagykanizsa, Fõ út 5.

PROGRAM
10.00 óra

ELÕADÁSOK: 
Dr. Horváth László (régész, nyugalmazott múzeumigazgató): Kerecsényi Edit a múzeumala-
pító. Dr. Vándor László (régész, megyei múzeumigazgató): Újabb adatok Nagykanizsa kö-
zépkori topográfiájához. Kardos Ferenc (etnográfus, Halis István Városi Könyvtár): Zalai tá-
jak és csoportok egy etnográfus életmûvében. Lendvai Kepe Zoltán (etnográfus, Galéria Mú-
zeum Lendva): Kerecsényi Edit néprajzi munkássága Lendva-vidéken. Dr. Kostyál László
(mûvészettörténész, Göcseji Múzeum): Kerecsényi Edit, a mûvészettörténész emlékére

13.00 óra
Petánovics Katalin (etnográfus): „Fogadjon el lányának” (Házassági szokások Keszthely
környékén). Marx Mária (etnográfus, Göcseji Múzeum): Figurális damasztok a zalai
múzeumokban. Dr. Németh József (irodalomtörténész, nyugalmazott múzeumigazgató):
Babocsay József szabadkõmûves apológiája. Megyei Anna (történész, Göcseji
Múzeum): A keszthelyi kõfaragómûhely 18-19. századi emlékei Zalaegerszegen. Gyanó
Szilvia (etnográfus, Balatoni Múzem): A balatongyöröki plébánia története – a plébániai
irattár tükrében.

Napjaink sarkalatos kérdése
a környezet védelme, melyben
a cégeknek döntõ fontosságú
szerep jut.

Tizenegy éve az ISO 14001 szab-
vány tanúsításával bizonyíthatják a
vállaltok, hogy fontos számukra a
környezetvédelem ügye. A szabvány
lényege, hogy a tanúsítást megsze-
rezni akaró szervezet alakítson ki,
dokumentáljon, vezessen be, tartson

fenn és folyamatosan fejlesszen egy
környezetközpontú irányítási rend-
szert, e nemzetközi szabvány köve-
telményeinek megfelelõen. Napja-
inkra már közel százezerre tehetõ a
tanúsított vállalatok száma világ-
szerte. A DKG-EAST ZRT me-
nedzsmentje a múlt évben döntött
úgy, hogy belép a tanúsítással ren-
delkezõ vállalatok népes táborába. A
döntés egyrészt a vezetés környezet-
védelmi elkötelezettsége, másrészt a

hazai és a nemzetközi piac szereplõ-
inek a tanúsítás meglétével kapcso-
latos elvárása motiválta. A munka
2006 tavaszán indult. A rendszer ki-
építését négy fõs team végezte,
melynek munkáját a vállalat környe-
zetvédelmi megbízottja koordinálta.
Az irányítási rendszer dokumentáci-
ós bázis kialakítása mellett sok gya-
korlati probléma megszüntetésére
kellett megoldást találni. A rendszer
elméleti és gyakorlati része idén ta-

vaszára vált tanúsíthatóvá. A tanúsí-
tási auditot a TÜV Rheinland Inter-
cert Kft végezte, aki a DKG-EAST
ZRT-nél bevezetett a „Környezet-
központú Irányítási Rendszert” ta-
núsítására alkalmasnak találta, és ki-
adta a tanúsító okiratot. A munka a
tanúsítás megszerzésével természe-
tesen nem ért véget, hiszen a szab-
vány elõírásának megfelelõen a
rendszert folyamatosan fejleszteni
kell – tájékoztatta lapunkat Szabó
József PR-menedzser.

Környezettudatos irányítás a DKG-nál

A Gyümölcskert Zrt. négy-
száz hektárnyi gyümölcsösé-
nek legnagyobb részén körte
terem, a legkedveltebb fajták,
Vilmos, Bosc kobak, Clapp
kedveltje és Peckham’s. Már
javában zajlott a körte betaka-
rítása, amikor a múlt héten be-
köszöntött az esõs, hûvös idõ-
szak, így ideiglenesen szünetel-
tetni kellett a munkákat Kö-
zép-Európa legnagyobb körte-
ültetvényében.

Sipos Gyula elnök-vezérigaz-
gató lapunk érdeklõdésére el-
mondta, úgy a gyümölcs, mint a
szántóföldi kultúrák esetében
mintegy húsz százalékkal keve-
sebb termést tudnak betakarítani,
mint tavaly. A szakember azt
mondja, a múlt heti esõre nem
most, hanem egy hónappal ez-
elõtt lett volna szükség. Az elõze-
tes becslések szerint mintegy
3000-3300 tonna körte kerül a
hûtõházba és a piacra, amelybõl

négyszáz-ötszáz tonna még a fá-
kon van. 

Sipos Gyula az idei évet jó kö-
zepesként minõsíti, s mint mond-
ja: nem lehet okuk panaszra, mert
jó árak alakultak ki a piacon. 

S ebben az évben elsõsorban a
hazai piacról van szó, ugyanis a
Nyírségben és az ország más te-
rületein idén kevés termett az al-
mástermésûekbõl, ezért óriási
igény mutatkozik a kanizsai kör-
tére a hazai áruházláncok részé-
rõl.       

H.A.

Keresett a kanizsai körte
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A közelmúltban Nagy-Bri-
tanniában, egy Manchester
melletti településen járt tanul-
mányúton Marton István pol-
gármester és Schmidt László, az
NSP Hulladéklerakót Üzemel-
tetõ Kft. ügyvezetõ igazgatója.
Az angliai városban azt tanul-
mányozták, hogyan lehetne
hasznosítani a bagolai hul-
ladékdepóniákban keletkezõ
gázt. Hasonló megoldásra akár
egy éven belül városunkban is
nyílhat lehetõség, s a beruházás
az önkormányzatnak semmibe
sem kerül – viszont bevételhez
jut általa.

– Schmidt László, az NSP Hulla-
déklerakót Üzemeltetõ Kft. ügyve-
zetõ igazgatója már közel egy éve
dolgozik a hulladékdepó hasznosí-
tásának lehetõségein, s az ajánlat-
tevõk közül a számunkra legkedve-
zõbb konstrukciót kínáló referenci-
áját tekintettük meg a Manchester-
hez közeli Prestonban – mondta el

lapunknak Marton István polgár-
mester. – Az említett cég ezen a te-
rületen hazájában piacvezetõ, a pi-
ac csaknem húsz százalékát birto-
kolja. Tevékenységük abszolút ga-
ranciát jelent számunkra, hiszen
többek közt Kínába is szállítanak a
hulladékból keletkezõ gáz haszno-
sítására alkalmas berendezéseket, s
komolyan dolgoznak a kelet-euró-
pai terjeszkedésen is. Kétféle lehe-
tõséget kínáltak az együttmûködés-
re: az egyik szerint az önkormány-
zat tõkével is beszáll a projekt meg-
valósításába, s ennek megfelelõen
minden bevételbõl tõkearányosan
részesedünk. A másik szerint egy
fillért nem kell fizetnünk, a fejlesz-
tést teljes egészében õk finanszíroz-
zák, s a gáztermelésbõl keletkezõ
villanyáram ellenértékébõl egyfajta
jogdíjat fizetnek majd az önkor-
mányzatnak, ami az elõzetes számí-
tások szerint elérheti a havi három-
millió forintot. Úgy fogom fel, hogy
minden eltékozolt hónap ennyi
veszteséget jelent számunkra, ezért
eltökélt szándékunk, hogy egy éven
belül mûködõ berendezés legyen
Bagolán. Természetesen a két vál-
tozat közül én az utóbbit szorgal-
mazom, hiszen az önkormányzat
nincs túlzottan eleresztve pénzügyi-
leg. Reményeim szerint szeptember
végére, októberre közgyûlés elé ke-
rülhet az ügy.   

Schmidt László kérdésünkre el-
mondta: a depógáz hasznosítására
az Egységes Környezethasználati
Engedélyben kötelezték az NSP-t.
A témában több ajánlatot is kértek
a hulladékból keletkezõ gáz hasz-
nosításával foglalkozó cégektõl; a
felhívásra négy ajánlat érkezett,
amelyek technológiájukban meg-
egyeznek, a finanszírozás és a
gázból kivett teljesítmény tekinte-
tében azonban különböznek egy-
mástól. A Kanizsára tervezett be-
rendezés gyártója, az egyelõre a
legkedvezõbb ajánlatot adó Ener-
G cégcsoport szakembereinek szá-

mításai szerint a régi és az új hul-
ladékdepóból összesen egy mega-
wattnyi energia nyerhetõ.  

– A hulladék bomlása során
keletkezõ gáz mintegy ötven-öt-
venöt százalékát teszi ki a metán,
amit tulajdonképpen hasznosítani
tudunk – magyarázza a szakem-
ber. – Maga a folyamat a követ-
kezõképpen épül fel: a gázt egy
vákuumszivattyúval kiveszik a
hulladékból, rátermelik egy gáz-
motorra, ami ezt nyilván, üzem-
anyagként hasznosítja. A motor
meghajt egy generátort, ami
elektromos áramot állít elõ. A ke-

letkezõ áramot az ország villa-
mos hálózatába táplálja be a cég,
s az abból származó bevételbõl
havonta jogdíjat fizet az önkor-
mányzatnak. Maga a berendezés
nem nagyobb egy szobányi mére-
tû konténernél, a mûködése során
semmiféle közvetlen felügyeletet
nem igényel, az internet segítsé-
gével is üzemeltethetõ. Polgár-
mester úrral úgy gondoljuk, reá-
lis esély van arra, hogy egy éven
belül Bagolán is megkezdje a ter-
melést a berendezés. 

Horváth Attila
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984. Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1. Erzsébet tér 12.
987. Erzsébet tér 13.
988/1. Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.

A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.
II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000.Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

Streetball bajnokság az Autómentes Nap alkalmából
A verseny rendezõje: Nagykanizsa MJV Polgármesteri Hivatal, ideje:

2007. szeptember 21., péntek, 12.00, helye: Erzsébet tér, keleti oldal. A ver-
seny résztvevõi: a benevezett 3+1 fõs csapatok.

Kategóriák, korcsoportok: nõi, férfi. A vegyes csapatok a férfiak közé kerülnek
besorolásra. III. korcsoport: 1995-ben vagy késõbb születettek, IV. korcsoport:
1993/94-ben születettek, V. korcsoport: 1991/92-ben születettek, VI. korcsoport:
1989/90-ben születettek,  felnõttek: 1968/88-ban születettek, szeniorok: 1967-ben
vagy elõbb születettek.

Díjazás: Korcsoportonként és nemenként az I-III. helyezett csapatok
éremdíjazásban részesülnek. Nevezés: Ingyenes, elõzetesen csapatnévvel és a
csapattagok nevével, születési évével a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és
Sportosztályán (Erzsébet tér 7.) Jeszenõi Csabánál (500-753, 70/778-2945)
2007. szeptember 18-ig. Késõbbi nevezést csak korlátozott számban fogadunk
el. Egyebek: A verseny lebonyolítási formája a jelentkezõ csapatok számától
függ. Amennyiben valamelyik kategóriában háromnál kevesebb csapat jelent-
kezik, úgy egyes kategóriák összevonásra kerülhetnek. A játékidõt a lebonyolí-
tási mód határozza meg. Szabályok a túloldalon. Labdát a csapatok hozzanak
magukkal. Esõs idõ, vizes aszfalt esetén a verseny elmarad! Mindenkinek kel-
lemes hangulatú, sikeres játékot kívánnak a rendezõk!

VERSENYSZABÁLYOK
Csapatlétszám: 3+1 fõ. Minden csapat 3 fõvel kezdheti el a játékot, és legalább

kettõ fõnek a pályán kell lennie a mérkõzés végén. A verseny alatt csapattag nem
cserélhetõ ki más személyre, csak az elõre benevezettek játszhatnak, új játékos
nem állhat be. Csere: a labdát birtokló csapat cserélhet. A mérkõzés 10-16 pontig
vagy 10-20 percig tart (nevezéstõl függõen), futó órával. A megadott büntetõdo-
bást a játékidõ után is el kell végezni. Amennyiben a mérkõzés a játékidõ letelte-
kor döntetlen, úgy az "aranykosár" dönt. A támadó csapatot itt is a pályafelügyelõ
dönti el sorsolással. A támadó csapat 30 másodpercen belül el kell, hogy dobja a
labdát. Szándékos idõhúzás esetén a pályafelügyelõ a másik csapatnak ítéli a lab-
dát. A streetball mérkõzéseken a fair play szabályai az irányadóak! A pályafel-
ügyelõ nem játékvezetõ! Csak a jelzett, vitás esetekben dönt. A játékot kezdõ csa-
patot sorsolással (pénzfeldobással) a pályafelügyelõ dönti el. Minden egyes kosár
után automatikusan változik a labdát birtokló csapat. Kosár utáni labdabirtoklás
váltás esetén az ellenféllel kezeltetni kell a labdát a 2 pontos vonalon kívül. Ah-
hoz, hogy egy csapat érvényes kosarat tudjon elérni, legalább ketten kell, hogy
érintsék a labdát. 3 másodperces szabály nincs!  Védõlepattanó után a labdát ki
kell vinni vagy passzolni, a 2 pontos vonalon kívül.  Nincs feldobás, helyette min-
den esetben a védekezõ csapatot illeti a labda. Zsákolni tilos! Kizárást von maga
után. A palánktartó állvány és a védõszivacs nem tartozéka a pályának. Mérkõzé-
senként minden csapat egyszer kérhet idõt, de nem az utolsó 2 percben. Minden
kosár és büntetõ 1 pontot, a köríven kívüli dobás 2 pontot ér. A faultot, az mondja
be, aki ellen elkövetik. A sportszerûség itt is nagyon fontos! Ha a faultolt játékos
érvényes kosarat ért el, úgy az számít, és nem jár a szabálytalanságért büntetõdo-
bás. Dobás közbeni fault után - amennyiben nem ment be - mindig büntetõdobás
van, 1 vagy 2 (attól függõen, hogy hány pontot ért volna a dobás). A hatodik csa-
patszemélyi után minden egyes faultért büntetõdobás jár. A büntetõdobás elvégzé-
se után a labda mindig az ellenfelet illeti meg, függetlenül attól, hogy a büntetõdo-
bás bement-e vagy sem, ezért büntetõdobásnál nem kell a lepattanóért ugrani. Az
elsõ szándékos szabálytalanság után 1 büntetõdobás jár, a második után a vétkes
játékost ki kell zárni a mérkõzésbõl. Verekedés esetén mindkét csapatot ki kell
zárni a streetball versenysorozatból. A fent nem említett egyéb a kosárlabdához
kapcsolódó kérdésekben a kosárlabdázás versenyszabályai a mérvadók.

Autómentes Nap utcai kosárlabdával

2007. szeptember 21-én, pénteken Nagykanizsán az Autómentes
Napi rendezvények miatt a következõ autóbusz járatok útvonala módosul:

11.00-17.00 óra között az Erzsébet tér keleti oldalának lezárása miatt a 4-
es, a 4Y és a C7-es vonal járatai nem érintik a Dél-Zalai megállópárt egyik
irányból sem. 12.30-14.30 óra között a Fõ út Csengery út és Zárda utca közé
esõ szakaszának lezárása miatt a helyijáratú autóbuszok nem érintik a Dél-
Zalai megállópárt egyik irányból sem. Az útvonal keleti irányból:  … - Deák
tér - Sugár út - Rozgonyi út - Vásár út - Kalmár utca - … 

Nyugati irányból: … - Király úti körforgalom - Zrínyi utcai ideiglenes
megállóhely - Csengery út - Deák tér - … 

Autómentes Nap – buszútvonalak

ZALA MEGYE 
SPORTSZÖVETSÉGEK EGYESÜLÉSE

Tájékoztató 
sportoktatói tanfolyam 

indításáról

1. A képzés célja: A 157/2004(V.18.) Kormányrendelet elõírásainak meg-
felelõ végzettségû sportszakemberek képzése, akik választott sportágukban,
illetve testedzési águkban oktatói, gyakorlatvezetõi vagy edzõi munkakör be-
töltésére alkalmasak.

2. Az oktatás formái és idõkeretei: Az oktatás tanfolyami formában törté-
nik 2007. novembertõl – 2008. májusig Zalaegerszegen 11x9 órás konzultá-
ció, 2-3 hetente (péntek 8.30-16.00 óráig). A tanfolyam résztvevõit általános
elméleti és sportági szakmai ismereteket dolgoznak fel az alábbiak szerint.

a/ általános elméleti képzés: edzéselmélet-módszertan 22 óra, gimnasztika
20 óra, sportegészségtan 14 óra, sportpedagógia 14 óra, sportszervezés 12
óra, sportlélektan 10 óra.

b/ sportági szakmai képzés: gyakorlati tábor 40-80 óra (sportágtól függõ-
en). 2008 nyarán, késõbb kijelölendõ helyszínen, kb. 1 hét, vagy hétvégen-
ként 2-3 alkalommal.

3. A tanfolyam résztvevõi: A tanfolyam résztvevõje az lehet, aki 18. élet-
évét betöltötte, középiskola IV. évfolyamát elvégezte vagy szakmunkás bizo-
nyítvánnyal és megfelelõ sportszakmai gyakorlattal rendelkezik.

4. A tanfolyamon szerezhetõ képesítés: Sportoktatói képesítés mely az
adott sportágban illetve testedzési ágban oktatói és sporttanfolyamokon gya-
korlatvezetõi munkakör betöltésére képesít. A megszerzett képesítéssel vál-
lalkozói tevékenység is folytatható.

5. Tanulmányi és egyéb kötelezettségek: Az elméleti konferenciákon és a
szakmai gyakorlati táborban való részvétel. Az oktatók által elõírt feladatok és
a záróvizsgák teljesítése. A tandíj és vizsgadíj határidõre történõ befizetése.

6. A tanfolyam költségei: Az elméleti képzés költsége 80.000 Ft/fõ, mely
tartalmazza a tanfolyami díjat és a vizsgadíjat. A gyakorlati tábor szakmai
költsége (kb. 20.30.000 Ft között, sportáganként változó) és a részvételi díja
( helyszíntõl függõen kb. 10-25.000 Ft).

7. Jelentkezési határidõ: 2007. október 1.
További információk és jelentkezés: Zala Megyei Közgyûlés Hivatala

8900 Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10. Telefon: 92/500-753 Kámán Ferenc
címzetes vezetõ fõtanácsosnál.

Szeptember nyolcadikán rendez-
ték meg a hagyományos GE Csalá-
di Napot a Tungsram Sporttelepen.

A tíz órai megnyitó után töb-
bek közt a Varnyú Country együt-
tes koncertje, ebéd, a zalaegersze-
gi Gála Társastáncklub mûsora,
Sipos F. Tamás koncertje, vala-
mint a Mikroszkóp Színpad mû-
vészei, Beregi Péter és Heller Ta-
más Hacsek és Sajó címû produk-
ciója, valamint számos játékos
vetélkedõ várta a GE dolgozóit és
családtagjaikat a családi napon.  

H.A.

GE: Együtt szórakoztak a családok
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Két megye, Zala és Vas hu-
szonkét leendõ vitézének eskü-
tételére került sor szeptember
nyolcadikán, Szûz Mária szüle-
tése, azaz Kisboldogasszony
napján a Jézus Szíve Templom-
ban. A Vitézi Rend újdonsült
tagjainak nagy része nagykani-
zsai. 

A hagyományok folytatásaként
városunkban került sor a Vitézi
Rend nyugat-magyarországi
törzskapitánysága által szervezett
eskütevõ ünnepségre, amelyet
egyszer Zala, másszor pedig Vas
megye valamely településén
szoktak szervezni – ezúttal Nagy-
kanizsára esett a választás. 

A Jézus Szíve Templomban
megrendezett ceremónia az
Árpádházi Szentek zászlóinak
ünnepélyes megszentelésével vet-
te kezdetét, majd a Fliszár Károly
esperes-plébános által celebrált
szentmisével folytatódott. Vitéz
zanati Kovács Imre József, Nyu-
gat-Magyarország törzskapitánya
köszöntötte a megjelenteket, s rö-
vid áttekintést adott az 1920-ban
alapított Vitézi Rend történetérõl,
céljairól. Elmondta: a vitézi rend
léte ugyan Árpád fejedelem korá-
tól datálható, ám a magyar törté-
nelem során mindig más és más
formában jelent meg. A mostani
rendet az elsõ világháború és Tri-
anon után, 1920-ban gróf Teleki
Pál miniszterelnök javaslatára vi-
téz nagybányai Horthy Miklós
kormányzó alapította egy olyan
idõszakban, amikor az ország
gazdasága romokban hevert. 

– A Vitézi Rend létrejötte azt a
célt szolgálta, hogy a kisemberek,
a katonák földhöz jussanak –

mondta Kovács Imre József. –
Ebben az idõszakban körülbelül
tízezer katasztrális hold földet
osztottak szét a háborúból haza-
tért katonák között, amely révén
azok megteremthették egzisztenci-
ájukat. A Rend 1944-ig tevékeny-
kedett, majd a debreceni ideigle-
nes kormány szüneteltette a mû-
ködését, ám külföldön ezután is
õrizték a lángot, mígnem 1992-
ben, Horthy Miklós kenderesi új-
ratemetése után a vitézi szék úgy
határozott, hazatelepül München-
bõl. A Vitézi Rend vezetõi eljártak
az ügyben az akkori köztársasági
elnöknél, majd a Fõvárosi Bíró-
ság is jóváhagyta a mûködést. A
Rend második világháború elõtti
létszáma huszonháromezer fõ
volt, most öt-hatezer körüli. Hi-
szem, hogy a Vitézi Rend eszméje
égõ oltárként világított és világít
a magyar ifjúság számára. Fel-
adatát már 1920-ban meghatá-
rozták: testben és lélekben egész-
séges, vallási érzülettõl áthatott
és magyarságtudattal rendelkezõ

magyar ifjúságot nevelni, akik ké-
pesek a közjó érdekében tevé-
kenykedni. Rendünk olyan érték-
õrzõ félkatonai szervezet, amely
kizárja magából az olyan szélsõ-
ségeket, mint a kommunizmus,
vagy a nyilaskeresztes párt és a
hungarista mozgalom. A Haza ja-
vát szolgáljuk minden idõben, jel-
szavaink: Isten, Haza, Család és
Becsület. 

A törzskapitány azt is megje-
gyezte, napjainkban saját jogon
és várományosként lehet a Rend-
be belépni, amihez azonban a he-
lyi vitézi elöljárók precíz vizsgá-
lata is szükséges. 

A nyugat-magyarországi törzs-
kapitány beszéde után Fliszár
Károly esperes-plébános megál-
dotta a Rend trianoni zászlaját,
majd sor került a leendõ új tagok
eskütételére. Zalából és Vasból
összesen huszonketten tettek es-
küt, akik közül tizennyolc zalai,
többségük nagykanizsai. Vitézzé
avatásukra október hatodikán, a
fõvárosban kerül sor. 

Az ünnepség ezt követõen a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontban folytatódott, ahol Marton
István polgármester köszöntötte a
megjelenteket, majd vitéz lovag
Erdõs László nyugállományú ez-
redes mondott beszédet.

Marton István hangsúlyozta,
öröm számára, hogy az esküt tett
leendõ vitézek körében több ge-
neráció is képviselteti magát, aki-
ket egybefûz a hazaszeretet. 

Erdõs László a tõle megszokott
keménységgel ostorozta hazánk
közállapotait. 

– Ismét össztûz alá vettek ben-
nünket – mondta a súlyos beteg-
ségen átesett nyugalmazott ezre-

des. – Ma fasiszta és náciveszélyt
kiáltanak, mert bandériumok és
gárdák jelentek meg. Mert a bel-
sõ gazdasági bajok, az ország
súlyos helyzete, és a polgárok eg-
zisztenciális helyzetének felbom-
lása közepette mindeni támadni
kell, ami nemzeti! Elsõként a
Szent Koronát, amire valameny-
nyien esküt tettünk. Szégyenletes,
hogy az ezer éves államiság jel-
képe az Ország Házában nemkí-
vánatossá vált Magyarország mi-
niszterelnöke számára. A magyar
államiság legfõbb közjogi méltó-
sága a Szent Korona, amely
egyesíti a Korona országait, és
azt a nemzetet, amit Trianonban
széttéptek. Ahol azok a nyugati
nagyhatalmak mondták ki az or-
szág szétszakíttatását, akikhez
most is dõrzsölõzködünk. Õk
döntöttek Párizsban arról, hogy
itt 93 ezer négyzetkilométer ma-
radjon, annak ellenére, hogy
ezeréves államiságunk alatt éle-
tünket és vérünket adtuk a ma-
gyar és egyetemes keresztény-ke-
resztyén kultúráért. A magyar
nemzet sorstragédiája után ala-
kult meg a Vitézi Rend, amelyre
ma azt mondják, hogy fasiszta és
náci. Meg hogy a felsõ tízezer és
az uralkodó osztály privilégiuma
volt a vitézség. De ez nem igaz,
amit az Önök személye is bizo-
nyít – mondta. 

Végül hozzátette: az ország sa-
nyarú helyzetében összefogásra
van szükség, s mindenkit arra
szólított fel, hogy csatlakozzon a
nemzeti oldalhoz, nem kell szé-
gyellni a Szent Koronát, a nem-
zeti lobogót és magyarságunkat. 

Erdõs László beszéde után el-
ismerõ oklevelek és kitüntetések
átadására került sor. 

Horváth Attila

A Dél-Zalai Víz- és Csatorna-
mû Vállalat Zrt. tulajdonosi
közgyûlése nagy többséggel vá-
lasztotta vezérigazgatónak Kas-
sai Zoltánt.

– Még csak ismerkedem a Víz-
mû mûködésével, a kollégákkal,
de az elsõ benyomásaim kedvezõ-
ek – mondta érdeklõdésünkre
Kassai Zoltán, aki húsz évig a
Zalahús Rt. kanizsai üzemének
mûszaki vezetõjeként dolgozott,
majd a késõbbiekben szakértõ-
ként vett részt több település, így
például Sárvár, Nagybajon fürdõ-
fejlesztésében is. – A gazdálko-
dásról azonban még korai bármit
is mondani, abból, amit eddig ta-
pasztaltam, nem lehet messze me-
nõ következtéseket levonni. Szük-
ségem van még néhány hétre,
hogy áttekintsem a dokumentu-
mokat. Természetesen tüzetesen
megvizsgálom majd a cég gazdál-
kodását és mûszaki lehetõségeit.

– Milyen célkitûzésekkel vette
át a vállalat irányítását?

– A Dél-Zalai Víz- és Csatorna-
mû Zrt. elsõdleges célja a fenntar-
tó nyolcvanöt település ivó- és
szennyvízellátása, az igények minél
magasabb nívójú kielégítése, Nagy
figyelmet szentelünk az uniós pá-
lyázatokon való részvételnek, ezért
elõtérbe kerül a tervezés, hogy kész
anyagokkal rendelkezzünk, mire a
pályázati kiírások megjelennek. 

– Gondolom, nem egyszerû
nyolcvanöt polgármester kedvére
tenni. Hogyan oldja meg majd a
feladatot?

– Bár ennek a feladatnak még
a legnagyobb jóindulat mellett
sem lehet maradéktalanul megfe-
lelni, minden erõmmel arra törek-
szem, hogy a lehetõ legjobb kap-
csolat alakuljon ki közöttünk, s a
lehetõségeinkhez képest a maxi-
mumot nyújtsuk a települések ve-
zetõinek és lakóinak. 

– A cég a korábbi években ép-
pen csak hogy nem lett vesztesé-
ges. Hogyan kívánják növelni a
bevételeket?

– Az idei üzleti terv is a null-
szaldó körüli eredményre törek-
szik – csodát tenni pedig ebben a
néhány hónapban már nem lehet.
Viszont a következõ év költségve-
tését, üzleti tervét már úgy kell
elõkészítenünk, hogy a Vízmû a
következõ évtõl eredményesebben
dolgozhasson. 

– A cég vezetését érintõ sze-
mélycserékben gondolkodik?

– Ezen a kérdésen nem gondol-
kodtam, nem aktuális. Most kizá-
rólag a cég tevékenységének mû-
szaki-gazdasági vonatkozásaira
koncentrálok, s elsõdlegesnek
tartom a nyugalom és a folyama-
tos építkezés feltételeinek megte-
remtését.    

H.A.

Cseresnyés Péter lépését, s hang-
súlyozta: a jelölés jogát a közgyû-
lés saját hatáskörébe vonta, s az
nem az alpolgármester privilégiu-
ma. Véleménye szerint a közgyû-
lési határozat nem megkerülhetõ. 

Marton István polgármester
megjegyezte, aki nem örül az ered-
ménynek, s politikai ügyet akar ab-
ból csinálni, az bátran forduljon a
közigazgatási hivatalhoz, amely
megállapítja, történt-e törvényte-
lenség, vagy nem. Véleménye sze-
rint nagy hiba lett volna, ha a há-
rom hónapja tartó huzavona után
Cseresnyés Péter nem vállalja fel a
kompromisszumos megoldást. 

Böröcz Zoltán úgy látja, az al-
polgármester megpróbálta ugyan
képviselni az eredeti közgyûlési
határozatot, azonban nem járt si-

kerrel. Ezért valóban szükség volt
egy kompromisszumos megol-
dásra, azt azonban elõzõleg jóvá
kellett volna hagyatni a képvise-
lõkkel egy rendkívüli közgyûlé-
sen, amit viszont elmulasztottak
összehívni. Szerinte az alpolgár-
mester ezért valóban jogszerûtle-
nül járt el, ám a vezérigazgató le-
gitimitása ettõl függetlenül meg-
kérdõjelezhetetlen.  

Cserti Tibor azon véleményé-
nek adott hangot, miszerint örül,
hogy végre pont került egy régóta
tisztázatlan jogi állapot végére.

Azzal pedig valamennyi hozzá-
szóló egyetértett, hogy Kassai
Zoltán a legalkalmasabb a vezér-
igazgatói feladatok ellátására.         

Horváth Attila

Bicsák Miklós (MSZP) a ko-
rábbi testület tagjaként azt mond-
ta, örültek volna, ha az a mélyga-
rázs, amit Cesena-ban láttak,
megvalósult volna Nagykanizsán
is. Belátja azonban, hogy hibáz-
tak, most már minél elõbb korri-
gálni kell a hibát és le kell vonni
a tanulságokat. 

Arról is döntöttek a képvise-
lõk, hogy városunk csatlakozik a
Magyar Önkormányzatok Szö-
vetségéhez, valamint testvérváro-
si kapcsolatot épít ki a boszniai
Bihács várossal, amelynek veze-
tõi ilyen irányú kéréssel fordultak
Nagykanizsa önkormányzati ve-
zetõihez. 

E napirend kapcsán Papp Fe-
renc (MSZDP) megjegyezte, ide-
je lenne a testvértelepülési kap-
csolatok ápolását kiterjeszteni a
lakosságra is, s egy-egy delegá-
ció indítása esetén nem ártana
esetleg városlakókat is toborozni
a politikusokból, közszereplõk-
bõl álló küldöttségbe. Szerinte
ugyanis így lehet igazán tarta-
lommal megtölteni a kétoldalú
kapcsolatokat. 

Az utolsó napirendi pontban a
szocialista Tóth László beadvá-
nyát tárgyalták a képviselõk, aki
a Dél-Zalai Víz- és Csatornamû
Zrt. vezérigazgató-választása so-
rán történteket, jelesül Cseres-
nyés Péter alpolgármester tevé-
kenységét tartotta aggályosnak.
Mint ismeretes, a baloldal sze-
rint az alpolgármester az ügyben
nem teljesítette a közgyûlés által
kiszabott határozatot, miszerint
Cseresnyés Péter csak Molnár
Szabolcsot jelölhette volna a
posztra, s nem Kassai Zoltánt,
akit végül elsöprõ többséggel
választottak meg a tulajdonos
önkormányzatok polgármesterei. 

Cseresnyés Péter a felvetések-
re úgy reagált: a Kassai Zoltán
jelölését jogszerûtlennek tartó
politikusok most egy lavórban
akarnak vihart gerjeszteni. Azt
mondta: e helyett inkább örülni
kellene a szerény eredménynek, s
felszólította a kételkedõket, hogy
fogadják el a nyolcvanfõs tulaj-
donosi közgyûlés döntését. 

Különösen Dr. Károlyi Attila
(MSZP) tartotta aggályosnak
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Testvérvárosunk:
Bihács

Vízmû, utoljára

Uniós forrásokat is várnak

Jövõre már nyereséget 
remélnek a Vízmûnél

Száznegyvenkilenc elsõ évfo-
lyamos hallgató kezdte meg fel-
sõfokú tanulmányait a Pannon
Egyetem nagykanizsai képzési
helyén. 

Az ünnepségen Birkner Zoltán
oktatási igazgató köszöntötte a jelen-
lévõket, majd Cseresnyés Péter al-
polgármester lépett a mikrofonhoz.

– Büszkeséggel tölt el, hogy kö-
szönthetem a diákokat, hiszen tu-
dom, milyen sokan és mennyit
dolgoztak azért, hogy Nagykani-
zsán fõiskola mûködjön. Kitért
arra is, komoly érdeke fûzõdik a
városnak ahhoz, hogy a felsõfokú
végzettséget szerzõ fiatalok
Nagykanizsán maradjanak, s a
megszerzett tudásukkal hozzájá-
ruljanak a régió fejlõdéséhez. 

Dr. Husvéth Ferenc rektor helyet-
tes arra hívta fel figyelmet, hogy a
kanizsai kihelyezett képzési hely
példás összefogás eredményeként
jöhetett létre. Elmondta, az egyetem
vezetése elkötelezett a kanizsai kép-
zési hely további fejlesztésének ér-
dekében. Pozitív fejleményként em-
lítette, hogy idén örvendetesen nõtt
az ide jelentkezõk száma.

Hasonló véleményt fogalmazott
meg dr. Jancsik András dékán is. 

– Biztosíthatom Önöket, ha
vannak is bizonytalan jövõjû fel-
sõoktatási intézmények, a Pannon
Egyetem nem tartozik közéjük. Ezt
arra alapozom, az egyetem képzé-
sei iránt számottevõ az érdeklõ-
dés. Több szakunk esetében ez
még tovább fokozódott, például
Nagykanizsán. 

A dékán ugyanakkor sajnálko-
zását fejezte ki, hogy várhatóan
sokan kezdik majd munka nélkül
pályafutásukat.

A tanévnyitó záró aktusaként
Oláh Péter, a városunkban tanuló
hallgatók részére gyakorlati okta-
tást biztosító Hotel Karos SPA el-
nök-vezérigazgatója jutalmazta a
legjobb teljesítményt nyújtó diá-
kokat; majd Mádé Zsolt, a helyi
hallgatói önkormányzat elnöke
adta át a Hallgató a hallgatókért-
díjat Kálóczi Irmának.

Az ünnepség zárásaként kézfo-
gással fogadták egyetemi polgá-
rokká a dékánok az elsõéveseket.

Horváth Attila

Töretlenül
fejlõdve

Isten, haza, család, becsület

Kathy Toth erdélyi származású
svéd videómûvész és Brent Jones
skót származású újságfotós kiállí-
tása látható szeptember 14-éig a
Kodály Zoltán Mûvelõdési Ház-
ban. A két fiatal mûvész Pálfi
Zsuzsanna mestercukrásznak kö-
szönhetõen elsõként városunkban
mutatkozott be Magyarországon.
Kathy filmjei a víz és a gravitáci-
óval való kísérletezés eredményei.
Munkáját a vulkáni kitörések, a
tengerek mélye és a katasztrófák

utáni elhagyott városok inspirál-
ták. A vízzel feltöltött, akvárium-
ba helyezett miniatûr tárgyak fil-
mezésével egy álomszerû, nem lé-
tezõ világot teremtett, melyek
megnyugtató hatást gyakoroltak a
nézõre. Brent Jones mesterképzést
végez a Booltoni Egyetem utazás
és újságfotós szakán. Fotóival a
mindennapi élet pillanatait igyek-
szik megörökíteni. Képei a törö-
kök által elûzött ciprusi görög la-
kosok otthonait, a folyamatos af-

ganisztáni és iraki háború miatt
megváltozott brit társadalmat és a
rókavadászat elleni törvény miatt
magukra maradt kutyák életét mu-
tatják be. 2005-ben megnyerte a
nemzetközi Black and White Spi-
der Awards Újságfotós versenyt.
Felvételei szerepelnek A világ leg-
jobb fekete-fehér fotói címû, Bra-
zíliában kiadott könyvben. A kiál-
lítást Lehota János esztéta ajánlot-
ta a megjelentek figyelmébe.

B.E.

Kathy Toth és Brent Jones kiállítása
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Horoszkóp

A magánéletedben fontossá válik,
hogy lehetõséged nyíljon a kikapcsoló-
dásra – hétvégére szervezz szórakoztató
programot, amelyet családtagjaiddal is
megoszthatsz! 

Nagy lendületet adna, ha a munkahelye-
den elismernék a tehetségedet, de erre
nem nagyon számíthatsz. Otthon is
egyedül érzed magad, mert senki nem
veszi le válladról az otthoni munkákat. 

Energikus vagy, egész nap pörögsz. Ha
monotonnak érzed munkádat, az elveszi
a kedved. Hétvégén nagy szükséged
lenne csendes estékre, beszélgetésre, ro-
mantikára, hogy újra feltöltõdj.

Változékony a hangulatod, akár az idõjá-
rás. Munkatársaid azonban nehezen ke-
zelik ezt, s ez sok bonyodalom forrása le-
het. Magánéletedben kellene valami, ami
felráz, egy szép nõ, vagy egy jó pasi. 

Rengeteg munka vár a napokban, jól oszd
be az idõd. Otthon is nagyobb szükséged
lenne párod kedvességére, odafigyelésé-
re. Mivel senki sem gondolatolvasó, kö-
zöld vele, valójában mit szeretnél.

Néha két ember helyett dolgozol, ami-
nek meglesz az eredménye. Elõfordul-
hat, hogy pénz áll a házhoz. Otthon
nyugalomra, gyengédségre vágysz, s ha
nem kapod meg könnyen megsértõdsz.

Minden erõtartalékodra szükséged lesz a
héten. Annyire elfáradhatsz, hogy szükséged
lehet egy-két szabadnapra is. A magánélet-
edben kedvetlenebb, morcosabb vagy, nincs
erõd ahhoz, hogy odafigyelj párodra.

Bármennyire is idegesítenek a többiek,
kénytelen vagy alkalmazkodni. Légy
kedvesebb. Nem vagy túl optimista
hangulatban, így gyakran vagy lehang-
olt. Lásd meg a jót is, a szépet!

Gondozd jobban ismeretségi köröd, mert
az a kapcsolati tõkéd. A magánéletben
igaz, hogy szinte minden idõdet ked-
veseddel töltenéd, de vigyázz, annyira bir-
tokolni akarod, hogy az már féltékenység!

Te szívesen vállalod a vezetõ szerepét.
Óriási tehetséged van a szervezésben. A
magánéletedben családtagjaid szeretét
élvezed, amit ne feledd viszonozni is
kell. Lepd meg párod apró ajándékkal.

Legyél kedvesebb munkatársaiddal,
akkor számíthatsz a segítségükre is.
Párkapcsolatodban kevés az önbizal-
mad, de így is kellemes napjaid lesznek,
ha többet törõdsz magaddal.

Nagyon naprakésznek kell lenned, hiszen
ha megfelelsz a követelményeknek, elõ-
reléphetsz a munkahelyi hierarchiában. A
hétvégét azonban töltsd családoddal, ne
gondolj a munkára.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Szeptember hatodikán soron
kívül ülésezett a képviselõ-tes-
tület. Rögtön az ülése kezdetén
Tóth László szocialista frakció-
vezetõ azt kérte Marton István
polgármestertõl, hogy vegye le
a napirendrõl a jegyzõválasz-
tással kapcsolatos elõterjesz-
tést, mert közgyûlési felhatal-
mazás nélkül került sor a pá-
lyázati kiírás módosítására,
amikor a jelölteknek pszicholó-
giai tesztet kellett kitölteni. Be-
jelentette, amennyiben a pol-
gármester nem vonja vissza az
aggályos napirendi pontot, úgy
az MSZP-frakció nem vesz
részt a döntésben. 

Marton István polgármester re-
agálásában azt válaszolta, sok je-
lentkezõ volt a posztra, ezért az
alkalmatlanok kiszûrése miatt
szükség volt a vizsgálatra. Utalt
arra, a város életében eddig az
ahány év, annyi jegyzõ – elv érvé-
nyesült, aminek szeretnének vé-
get vetni, hiszen nem jó a bizony-
talanság. Ezért nem vette le a na-
pirendrõl az elõterjesztést. 

Elsõ napirendi pontban a város
költségvetési rendeletének módo-
sítását tárgyalta a testület. Cserti
Tibor (Városvédõk) azon vélemé-
nyének adott hangot, miszerint a
költségvetés instabil. A képviselõ
megjegyezte, úgy látja, finanszí-
rozási problémák léphetnek fel a
kórház esetében is, szerinte idõ-
ben kellene lépni annak érdeké-
ben, hogy a következõ közgyûlé-
sen ne kelljen forrás-kiegészítést
kérnie a kórháznak. 

A polgármester jelezte, a kór-
ház ügyében nem pesszimista.
Röst János (SZDSZ) szerint in-
tézkedési tervet kellene készíteni
a hátralévõ negyedévre. Marton
István megjegyezte, az minden-
képpen bizakodásra ad okot,
hogy a folyószámla-hitel tekinte-
tében az 1,1 milliárdos kereten
belül sikerült maradni az elmúlt
idõszakban. 

Karádi Ferenc (Fidesz-KDNP)
az elõterjesztésben szereplõ egyik
tételt firtatta, amely szerint az ön-
kormányzatnak nyolcszázezer fo-
rintot kellene átadni a Sauberma-
cher-Pannónia részére, ugyanis
ekkora az az összeg, amit a hulla-

dékszállítást igénybe vevõ város-
lakók évrõl-évre nem fizetnek ki.
A polgármester jelezte, kénytele-
nek a nem fizetõ városlakók he-
lyett rendezni a számlát, ugyanis
öt-hat évvel ezelõtt ilyen szerzõ-
dés köttetett az akkori önkor-
mányzat és a szolgáltató között. 

Végül elfogadták a városatyák
a költségvetés módosítását. 

Döntöttek a képviselõk a ka-
posvári Duráczky József Pedagó-
giai Fejlesztõ és Módszertani
Központtal kötendõ együttmûkö-
dési megállapodásról is, amely
értelmében tizenöt kanizsai hal-
lássérült gyermek ellátása folyta-
tódhat. 

A közgyûlésen tették le esküjü-
ket a megüresedett bizottsági he-
lyekre delegált új tagok. A VKIB
tagja az MSZP által delegált Var-
ga László, az OKISB tagja pedig
Muravölgyi Zsuzsanna (Fidesz-
KDNP) lett. Nem tudott viszont
megjelenni a közgyûlésen
Polainé Major Mária, akit a Ka-
nizsa Uszoda Kft. felügyelõ bi-
zottságába delegál a Fidesz-
KDNP. 

Arról is határozott a testület,
hogy 2008. március 31.-ig meg-
hosszabbítja lapunk fõszerkesztõ-
je, Dóró János munkaviszonyát. 

Eredménytelenül zárult azon-
ban a jegyzõválasztás, amelynek
idejére zárt ülést rendeltek el.
Mint arról Marton István polgár-
mester tájékoztatta a sajtó mun-
katársait, a tíz jelentkezõ közül
négy már korábban visszalépett, a
hat versenyben maradó közül pe-
dig senki nem kapta meg a poszt
betöltéséhez szükséges közgyûlé-
si többséget – ilyen értelemben
akár pártsemlegesnek is nevezhe-
tõ a döntés. Rövid idõn belül
újabb pályázat kiírására kerül sor,
addig továbbra is dr. Gyergyák
Krisztina aljegyzõ látja el a fel-
adatot. 

Következõ napirendként tár-
gyalta a közgyûlés az önkor-

mányzat vagyonáról, a tulajdono-
si jogok gyakorlásáról és a va-
gyongazdálkodás szabályairól
szóló elõterjesztést, mely szerint
a vagyontárgyak értékesítését és
vásárlását a korábbi ötmillió fo-
rint helyett tízmillió forintos ér-
tékhatárig tartozott volna a pol-
gármester hatáskörébe, míg a
Pénzügyi Bizottság a korábbi öt-
húsz millió forintos értékhatár
helyett tíz-húszmilliós értékhatá-
rig dönthetett volna.

Böröcz Zoltán (MSZP) jelezte,
nem járul hozzá ahhoz, hogy bár-
milyen formában csorbítsák a
közgyûlés hatáskörét, annak elle-
nére sem, hogy a frakciónak és
személy szerint neki is megvan a
bizalma a polgármester iránt.
Bene Csaba (Fidesz-KDNP) frak-
cióvezetõ örömét fejezte ki, s
hangsúlyozta, hasonlóképpen a
Fidesz-frakció bizalmát is élvezi
Marton István, s ha már ekkora a
bizalom, akkor meg kell szavazni
az elõterjesztést. Röst János a ha-
gyományoknak megfelelõen azt
kérte a polgármestertõl, hogy
vonja vissza az elõterjesztést.
Tóth László megjegyezte: Böröcz
Zoltán a polgármesterbe vetett bi-
zalom kapcsán minden bizonnyal
csak a maga nevében beszélt, ami
a Marton István iránti lojalitásá-
ból fakad. 

Végül az elõterjesztést jóvá-
hagyta a közgyûlés. 

Marton István ezt követõen
visszavonta az önkormányzati
bérlakásokról szóló rendelet
azon pontját, amely szabad ke-
zet adott volna a mindenkori
polgármesternek évi tíz bérla-
kás kiutalásában. Ellenben el-
fogadták a tervezet azon ré-
szét, amely arról szól, hogy a
bérlakás-igények vizsgálatára
egy úgynevezett Lakásügyi
Elõkészítõ Bizottságot hoznak
létre. 

Elfogadta a testület a Hermann
Ottó utcai tömbbelsõ szabályozá-
si tervérõl szóló elõterjesztést is,
amely alapján az érintett terület
zöldfelületként kerül a város ren-
dezési tervébe. 

Védetté nyilvánította a testület
az Erzsébet tért 13. alatti udvar-
ban található csüngõ ágú japán-

akácot is – a kezdeményezésrõl
lapunk is beszámolt. 

Elfogadta a testület a Bursa
Hungarica ösztöndíjpályázatban
való részvételrõl szóló elõterjesz-
tést is. 

Régi és sokakat bosszantó
problémára tett pontot a képvise-
lõ-testület, amikor teljes össz-
hangban arról döntött, hogy fel-
bontja a szerzõdést a mélygará-
zsok építésére vállalkozó Siló-
parking Hungary Zrt.-vel, s intéz-
kedik az Erzsébet térti gödrök be-
temetésérõl, az eredeti állapot
visszaállításáról. 

Cserti Tibor a napirendi pont
kapcsán azt mondta, õ már a
kezdetek kezdetén, még az elõzõ
ciklusban kötött szerzõdések
elõkészítése során figyelmeztet-
te képviselõtársait és az akkori
városvezetést arra, hogy a céget
nem szabad komolyan venni, de
hiába. Mint mondta, az elmúlt
idõszakban legalább három al-
kalom kínálkozott arra, hogy az
önkormányzat kihátráljon a
szerzõdésbõl, erre azonban nem
került sor egyszer sem, mostan-
ra pedig már mintegy ötven-
százmillió forintos kár keletke-
zett, hiszen az Erzsébet téri göd-
röket az önkormányzat pénzén
kell betemetni. 

Marton István polgármester
reagálásában elmondta, a szerzõ-
dést még az elõzõ testület kötöt-
te, õ pedig a választások után
egy hónappal nem akarta azt fe-
lülbírálni, mert bizonyosan szá-
mos bírálat érte volna a másik
oldalról.

Hangsúlyozta, már korábban
sem értett egyet a koncepcióval,
ugyanis teljesen értelmetlen a vá-
rosközpontba mélygarázst építe-
ni, ha közben forgalomcsillapítás-
ról beszélünk.

Dr. Károlyi Attila (MSZP) ha-
tározott jogi lépésekre szólította
fel a városvezetést, ugyanis az
elõterjesztésben nem szerepel
adat arra vonatkozóan, hogy pél-
dául, ki viseli a helyreállítás költ-
ségeit? 

Marton István polgármester ki-
jelentette, ha jelképesen is, de
másnap a képviselõ-testület tagja-
ival hozzálátnak a gödrök bete-
metésének, amelynek meggyorsí-
tására akár társadalmi mozgalmat
is lehetne indítani.

Temetjük a múltat

Ki fizeti a számlát?

„Pártsemleges döntés
jegyzõ-ügyben”

Bérlakás rendelet,
Bursa Hungarica

Határtalan bizalom

Ébredés 
a mélygarázs-álomból

Gondoskodtak
a hallássérültekrõl

Új bizottsági tagok

Minden, ami az újságban van, és még több

M E G H Í V Ó
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlését 

KÖZMEGHALLGATÁS céljából 
2007. szeptember 25-én (kedd) 17.00 órára összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház, Nagykanizsa, Sugár u. 5.
Javasolt napirendi pont: Egyéb választópolgári kérdések 

A közgyûlésre tisztelettel meghívom.

Marton István, polgármester
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ÁLLÁS

SZOLGÁLTATÁS

JÁRMÛ

BÉRLET

„A magam útját jártam” – e
címmel nyílik kiállítás a Thúry
György Múzeumban Magyaror-
szág elsõ felelõs kormányának
miniszterelnöke, gróf Batthyány
Lajos életmûvéhez kapcsolódóan. 

A leginkább dokumentumokra
épülõ, a Balassi Bálint Kulturális

Intézet Nemzeti Évfordulók Tit-
kársága támogatásával megvaló-
suló idõszaki kiállítást a múzeum
munkatársai állítják össze, ame-
lyet október ötödikétõl az év vé-
géig látogathat az érdeklõdõ kö-
zönség. 

– A kiállításon a reformkor, il-
letve az 1848-as forradalom és
szabadságharc jelentõs állam-
férfijának, az elsõ magyar fele-
lõs kormány elnökének életútját,
miniszterelnökként tett erõfeszí-
téseit szeretnénk bemutatni úgy,
hogy közben kitérünk családja és
személye Zalához, illetve Deák
Ferenchez fûzõdõ kapcsolatára –
mondta lapunknak Kunics Zsu-
zsanna (képünkön), a Thúry
György Múzeum muzeológusa.
– A tárlat összeállítása során el-
sõsorban a zalai közgyûjtemé-
nyekben, a Zala Megyei Levél-
tárban, a Helikon Kastélymúze-
umban, a Göcseji, Balatoni és a
Thúry György Múzeumban õr-
zött tárgyi és dokumentumanyag-
ra, valamint a múzeumok képzõ-

mûvészeti gyûjteményeiben fel-
lelhetõ, Batthyány Lajost és kor-
társait, eszmetársait ábrázoló
portrékra, litográfiákra, metsze-
tekre, olajfestményekre támasz-
kodunk. Emellett szeretnénk szá-
mos, a Magyar Országos Levél-
tárban, a Nemzeti Múzeumban,
valamint a Budapesti Történeti
Múzeumban található dokumen-
tumról készült másolatokat is a
közönség elé tárni.    

Kunics Zsuzsanna elmondta,
kevesen tudják, de Batthyány
Lajos családja révén szorosan
kötõdik Nagykanizsához is. Ér-
dekesség, hogy a volt miniszter-
elnök emlékkiállításának ott-
hont adó Thúry György Múze-
um napjainkban a valamikori
Batthyány-kúria tiszttartó épü-
letében mûködik. Sõt, hazánk
elsõ miniszterelnökének egyik
õse, a vele azonos nevet viselõ
példaképe alapította meg az el-
sõ kanizsai gimnáziumot 1765-
ben. 

H.A.

Kanizsa – Kiállítás2007. szeptember 13. 3Kanizsa – Apró 2007. szeptember 13.14

VEGYESINGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben
87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõtér-
rel, kerttel, garázzsal, pincével, telje-
sen felújítottan eladó azonnali
beköltözéssel. Kisebb lakást beszámí-
tok. Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-
es, földszinti, 1,5 szobás, felújított,
egyedi fûtéses, önkormányzati lakáso-
mat egyszobás, önkormányzatira.
Érd.: 30/958-7390, 93/322-537
(6092K)

Nk-án kétszobás lakás albérletbe
kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/313-4565, 93/324-789 (6088K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-
526 (6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai
ingatlanért eltartási szerzõdést köt-
nék! Egy gyermeket egyedül neve-
lõ, dolgozó, becsületes, leinformál-
ható nõ keresi azt az idõs nénit, aki
családi harmóniára, õszinte szeretet-
re, törõdésre vágyik. Nehéz a meg-
élhetés, fáradságos a házimunka?
Szolid, becsületes emberek levelét
várom. “Együtt könnyebb” jeligére,
a 8801 Nagykanizsa, Pf.: 508-ra.
(6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármi-
lyen betegségben szenvedõ személyt
ápolna, gondozna. Felbélyegzett vá-
laszborítékot kérek: Nagykanizsa, Pf.:
484 (6089K)

Szakdolgozatok, egyéb anya-
gok gépelését, számítógépes
szerkesztést vállalok rövid ha-
táridõvel. Érd.: 30/9932-534
(6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásáro-
lok régi dísz és használati tárgyat, por-
celánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Alma értékesítés: Gála és Elstár faj-
tákból Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c.
szám alatt házhoz szállítással is. Tel.:
93/312-479, 20/570-7717 (6084K)

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

minõsített hegesztõ szakirányú megegyezés szerint
pincér szakirányú megegyezés szerint
pultos szakirányú megegyezés szerint
virágkötõ szakirányú 80.000 – 100.000 Ft
temetkezési dolgozó ált.iskola 65.500 – 80.000 Ft
elektromûszerész szakirányú 125.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
vezetõ recepciós (német) fõiskola megegyezés szerint
könnyûgépkezelõ szakirányú 75.000 – 80.000 Ft
lakatos szakirányú 65.500 – 100.000 Ft
autószerelõ szakirányú megegyezés szerint
elektormûszerész szakirányú 125.000 Ft
gyengeáramú villamosmérnök fõiskola megegyezés szerint 

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Túra
Szeptember 15. 
Esztergom
IVV Túra
Indulás: 6.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés: 19.30 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala: kiírás szerint
Táv: 10,20 km
Részvételi díj: 600 Ft

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

A Nagykanizsai 
Cukorbetegek Egyesülete 

28-án pénteken, a kórház ta-
nácstermében, 15.30-kor
tartja klubfoglalkozását,
amelyen Dr. Csitkei Szilvia
doktornõ tart elõadást 
A diabeteses neuropathia
címmel. 

A férfi, aki a maga útját járta
Batthyány-kiállítás nyílik októberben a Thúry György Múzeumban

Gátizom torna nõknek (intim
torna): 8 órás; heti 1x1 óra; rész-
vételi díj: 3500 Ft; Fitness-aero-
bic (nõi torna): heti 2x1 óra; rész-
vételi díj 2800 Ft/hó; Gerinctor-
na: heti 2x1 óra; részvételi díj:
3000 Ft/hó; "Idõsebbek is el-
kezdhetik!"- délelõtti wellness
torna: heti 2x1 óra; részvételi díj:
2800 Ft/hó; Legyél boldog kis-
mama, legyél boldog anyuka!
Életmód-tréning leendõ és kis-
gyermekes anyukáknak: 20
órás; heti 1x2 óra; részvételi díj:
6000 Ft; Cini-cini muzsika - ze-
nés foglalkozások bölcsõdések-
nek és anyukáknak: heti egy al-
kalommal; Társastánc kezdõk-
nek: 20 órás; heti 1x2 óra; rész-
vételi díj: 4000 Ft; Mûvészeti
tanfolyam felnõtteknek: 20 órás;
heti 1x2 óra; részvételi díj: 5000
Ft; Népi szövõ, gyöngyszövõ
tanfolyam: 20 órás; heti 1x2 óra;
részvételi díj: 4000 Ft; Foltvarró
tanfolyam: 21 órás; heti 1x3 óra;
részvételi díj: 4000 Ft.

A HSMK induló tanfolyama-
ira jelentkezni szeptember
25-éig, a HSMK információs
szolgálatánál (telefon: 311-468)
lehet.

„Indián nyár 2007 - a
Nagy Generáció” 

a HSMK elõtt
Szeptember 15. 13 óra
Fellépõ együttesek: Késõ Bánat, Teurgia,
Perforált Vakbélgyulladás, Old Mix
Kartell, Old Mix, Vigadó, Little Flam-
ingó, Fix, Mustang
18 és 20 órától a felújított HSMK
bemutatása az érdeklõdõk részére.

Szeptember 16. 13 óra
Fellépõ együttesek: Self-Destruction,
Mélypont, Lorenzo, Gold, The Inno-
cents, No Problem, Radioaktív, Alarm,
Orpheus, Flatrock Revival Band, Szikla
Mindkét napon hangszerkiállítás és vásár a
HSMK aulájában.   

A rendezvényekre 
a belépés díjtalan.
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Az NTE-csarnokban rendezték
meg a FIAT Primo Kosárlabda
Kupa férfi tornát., melyen a házi-
gazda Kanizsa KK-DKG East
gárdája mellett a Kaposvári
Egyetem-Meló-Diák KK, a Flex-
tronics KSZC Sárvár és a Bajai
Bácska FKE csapata vett részt. A
másodosztályú együttesek elõször
a két elõdöntõben mérkõztek elõ-
ször egymással, majd a harmadik
helyrõl döntõ meccs után követ-
kezhetett a finálé. A hazaiak elsõ-
ként a kaposváriakkal meccsel-
tek, s az elsõ negyed után biztos
vezetésre tettek szert Kovács

Nándor kosarasai, majd mintha a
Kanizsa leblokkolt volna, úgy
jöttek fel a somogyiak. Ennek
nem is lehetett más a vége, mint a
Kaposvár gyõzelme (102-87), va-
gyis a vendéglátók csak a harma-
dik helyért játszhattak. A másik
ágon a Sárvár magabiztosan kere-
kedett a bajaiak fölé (82-60), így
a döntõben Sárvár – Kaposvár
párosításra került sor. Elõbb
azonban a hazaiak 96-72-re le-
gyõzték a Duna-partiakat, a min-
dent eldöntõ találkozón pedig va-
si siker született, a sárváriak 103-
70-nel hódították el a kupát. A

kanizsaiaknál az elsõ meccsükön
Kasza Dániel volt a legeredmé-
nyesebb játékos 25/9-es ponttel-
jesítménnyel, míg a másodikon
Szabó Balázs sziporkázott, s ju-
tott 26 pontig. Ennek megfelelõ-
en nem meglepõ, hogy a legjobb
hazai játékosnak Kasza Dánielt
választották, míg összességében a
legtöbb pontot kanizsai oldalon
Szabó Balázs szerezte (45). A ku-
pa küzdelmei a szakmai stáb sze-
rint jól szolgálta a felkészülés
menetét.

P.L.

A labdarúgó NB III Dráva cso-
portjának legutóbbi, negyedik for-
dulójában az NTE 1866 MÁV
csapata a Beremend gárdáját fo-
gadta az NTE-pályán – mintegy
négyszáz nézõ elõtt. A találkozó
elõtt nagy volt a várakozás, hiszen
kimondva-kimondatlanul az esé-
lyeket latolgatók már gyõzelem-
mel kalkuláltak, de a végére kide-
rült, a baranyai átok egyelõre még
hat, hiszen az ellenfél egy pontra
jó volt, vagyis ahogy azt a vég-
eredmény is mutatta: 1-1 jutott
mindkét oldalra. A vezetést Cs.
Horváth Gábor góljával a hazaiak
szerezték meg, majd kínálkoztak
számukra még újabb kecsegtetõ
lehetõségek, viszont ezeknek a vé-
ge az lett, hogy egyenlített az el-
lenfél – még szintén az elsõ játék-
részben. Tóth Attila edzõ labdarú-
gói egyáltalán nem játszottak alá-
rendelt szerepet, amit a második
játékrészben is bizonyítottak,
újabb találatot azonban nem sike-
rült már szerezniük. 

P.L.

Nagyon szép, talán nem is re-
mélt sikerrel szerepelt hazai asz-
talok mellett az ETTU Kupa
küzdelmeiben a Bojtor Busz-Ka-
nizsa Sörgyár SE nõi asztalite-
nisz csapata. Az együttes újonc-
ként az elõzõ bajnoki szezonban
a hatodik helyet szerezte meg az
Extraliga küzdelmeiben, ami fel-
jogosította az európai kupapo-
rondon való indulásra a klub el-
sõ hármasát. Akkor jött az ötlet,
hogy Kanizsán kellene megren-
dezni az elsõ kupakör küzdelme-
it, s a sörgyáriak meg is kapták a
lehetõséget, így belga, holland

és török csapatot fogadhattak.
Idõközben a Kanizsa Sörgyár
SE kirakat-csapatának játékosai
kicserélõdtek, így a biztos pont
Mariana Stoian mellé Németh
Ágnes és Kacsándi Rita érkezett.
Az új felállással rögtön mélyvíz-
be is kerültek, de láss csodát, a
kanizsai ping-pongosok a hol-
land Den Helder mögött a máso-
dik helyen végeztek és továbbju-
tottak a következõ körbe –  im-
már a legjobb negyven csapat
közé az ETTU Kupában.

A németalföldiek ellen ugyan
Stoianék simán kikaptak (0:3),

viszont a török Cukurova együt-
tesét 3:0-lal, a belga Charleroi-
át pedig 3:1-gyel küldték haza.
A továbbjutás annak tükrében
nagy bravúr, hogy a kanizsaiak
gyakorlatilag még a hazai Extra-
liga küzdelmeit is csak ízlelge-
tik, most pedig már európai to-
vábbjutást ünnepelhettek. Az
együttes vezére ezúttal is Mari-
ana Stoian volt, aki gyõzelmeit
biztosan zsebelte be, nagy lökést
adva ezzel Jakabfi Imre edzõ tri-
ójának.

Polgár László

A városi temetõben található
Rétfalvi Sándor alkotása,
amely a második világháború
és a fasizmus áldozatainak állít
emléket. Sajnos azonban, (vél-
hetõen ideológiai okok miatt) a
város már hosszú évek óta nem
ezt használja a hagyományos
õszi emlékezéshez, hanem a kö-
zeli kopjafát. 

Pedig az alkotás jobb sorsra
lenne érdemes, ha valamire azt
lehet mondani, hogy városi ösz-
szefogással készült, akkor erre
igen, ugyanis cégek, vállalatok,
magánszemélyek járultak hozzá
az elkészítéshez. Rétfalvi Sán-
dornak a rendszerváltás elõtt ké-
szített alkotását a Hazafias Nép-
front honismereti köre állíttatta,
Boros Antal nyugalmazott peda-
gógus, a Népfront akkori elnöke,
és az azóta elhunyt dr. Cseke Fe-
renc középiskolai tanár kezde-
ményezésére.

– A nyolcvanas évek második
felében született az ötlet, hogy
kellene valami elfogadható mi-
nõségû emlékmûvet állítani a
második világháború áldozatai-
nak – mondta Boros Antal. – Ez
akkoriban egyébként országos
mozgalom volt, több település
csatlakozott hozzá, többek közt
Nagykanizsa is. Elõször úgy
képzeltük el, hogy készül egy
márványtábla, némi szöveggel.
Aztán kiderült, hogy ilyen már
van a városban. Arra gondol-
tunk, mi lenne, ha keresnénk
egy olyan, minõségében méltó
megoldást, amely valóban em-
léket állít a hõsöknek? A helyi
zsidó hitközség akkori vezetõjé-
nek tanácsára felkerestem a fõ-
városban Schõner Alfréd orszá-
gos fõrabbit, aki nagyon kedve-

sen, segítõkészen fogadott, s azt
mondta, menjünk ki a Kozma
úti temetõbe, ott van egy raktá-
ruk, válasszam ki, mi az, ami
esetleg tetszik, és arról egyez-
kedhetünk. Találtam is két em-
lékmû-darabot, amiket végül
Schõner úr adományaként hoz-

hattam haza. Ezeket Rétfalvi
Sándor dolgozta, gyúrta egybe.
A két darabot egy carrarai
márványból készült, kibomló fe-
hér szalaggal „kötötte össze”, s
meg kell, hogy mondjam, na-
gyon szép, méltósággal teli em-
lékmû lett belõle. A márvány-
táblára pedig a következõ Pi-
linszky-idézetet vésettük: „…
elfelejtett kiáltani, mielõtt föld-
re roskadt…” Érdekesség, hogy
a kanizsai kockakövekbõl épí-
tett talapzat azt a bombatöl-
csért szimbolizálja, ami szinte
majdnem az emlékmû helyén tá-
tongott a második világháború
idején, köszönhetõen annak a
bombának, amit az egyetlen ka-
nizsai szõnyegbombázás során
a Csengery utca felõl sodort ide
a szél. Vallom és hiszem, hogy
ez az 1989-ben felállított em-
lékmû méltó emléket állít a hõ-
söknek, ennek ellenére mai ál-
lapota nagyon sanyarú. A koc-
kakövek közt fû nõ, magát az

emlékmûvet pedig meg kellene
tisztítatni. 

– Már több polgármestert is
kivittünk az emlékmûhöz, s kér-
tük a segítségüket, hogy méltó-
képpen használja a város ezt az
alkotást, mert még ha a rend-
szerváltás elõtti idõszakot idézi
is, tiszta szívvel és nemes szán-
dékkal állíttattuk – veszi át a
szót Temesvári Andor, a Haza-
fias Népfront egykori titkára. –
Úgy érezzük, nem ezt a sorsot
érdemli, fontos lenne, hogy job-
ban figyeljünk rá. Mára ugyan-
is számos hozzá tartozó szerke-
zeti elemet elloptak mellõle. 

– Nem kérünk mást, csak any-
nyit, tegyék rendbe az emlékmû-
vet, s használják arra, amiért ké-
szült. Nagyon jó lenne, ha az õszi
megemlékezés már nem csak a
kopjafa, hanem a Rétfalvi-alkotás
mellett is zajlana – mondta végül
Boros Antal. 

Horváth Attila  

Kedves Nézõink! A vetítés a
szükséges források hiánya mi-
att elmarad – valószínûleg ez a
szöveg futna a vetítõvásznon,
ha most lenne ismét mozi Kani-
zsán. Igaz, ha így lenne, akkor
értelmét is vesztette volna e
cikk már az elején. 

Immár több hónapja annak,
hogy a filmkedvelõk nagy részé-
nek csillagos égig érõ jegyárakkal
dolgozó multiplex mozi az ala-
csony nézõszám miatt bezárta ka-
puit, felszedett mindent, ami
mozdítható, s odébbállt. 

Azóta történtek egyeztetések
egy kisebb, alacsonyabb techni-
kai színvonalú, de minden bi-
zonnyal hangulatosabb mûvész-
mozi kialakításáról, azonban a
tárgyalások nem jártak ered-
ménnyel. Közben kiderült, hogy
a Honvéd Kaszinóban megvan-
nak még a régi vetítõgépek, s
Halmos Ildikó igazgató a film
nagy rajongójaként felvetette, va-
jon nem lehetne-e az intézmény-

ben kialakítani egy mozit? A szót
majdnem tett követte, de mint
tudjuk, a pénz nagy úr. 

– Miután a katonavárosi idõ-
szakból maradt itt két öreg vetí-
tõgép, arra gondoltunk, át kelle-
ne nézni ezeket, vajon alkalma-
sak-e még vetítésre – mondta
Halmos Ildikó kicsit szomorúan,
merthogy mára kiderült: az álom
csak álom marad, egyelõre. –
Marton István polgármester úr
abszolút támogatott bennünket,
ezért hozzáértõkkel megnézettük
a gépeket, kerestünk filmforgal-
mazót is, de hiába. Bár mûködõ-
képesek, de annyira régi techno-
lógiát képviselnek, hogy speciá-
lis átalakítás szükséges ahhoz,
hogy a mai filmeket le tudják
játszani. Erre pedig nincs pén-
zünk. Az önkormányzatban meg-
lett volna a hajlandóság, de mi-
nél többet gondolkodtunk az öt-
let megvalósításán, egyre több
problémával szembesültünk. Azt
hiszem, ezek a gépek az átalakí-
tás után sem elégítették volna ki

a mai mozihoz szokott közönség
igényeit. Ráadásul, mivel a
Honvéd Kaszinó funkciója nem
mozi, s a tükörteremre szüksé-
günk van, nagyon be lett volna
határolva, hogy mikor lehetett
volna itt filmet vetíteni. A széke-
ink sem túl kényelmesek filmné-
zéshez, összességében sajnos,
nem lehetett volna túl színvona-
las dolgot létrehozni ebbõl –
mondta a ház vezetõje, aki meg-
jegyezte, egyelõre félretették a
mozi tervét, azonban megfelelõ
pályázati lehetõségek esetén is-
mét megpróbálják visszahozni
Nagykanizsára a mozgókép va-
rázsát – hacsak addig nem szüle-
tik valamilyen megoldás. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter kérdésünkre azt mondta, van-
nak információi arról, hogy a vá-
rosban folynak tárgyalások egy új
mozi létrehozásáról, ezek azon-
ban nem az önkormányzat bevo-
násával zajlanak. 

H.A.
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Már az európai negyven között a sörgyáriak

A vetítés pénzhiány miatt elmarad

Az elfeledett emlékmû
Sárvárra került a FIAT Primo Kosárlabda Kupa

Sajtótájékoztató keretében a
Aquaprofit – NTSK sakk-baj-
nokcsapatának vezetõsége ismer-
tette a következõ szezonra vo-
natkozó terveit. Takács Zoltán
alelnök és Flumbort András csa-
patvezetõ tájékoztatása szerint az
idei sakk BEK küzdelmeit októ-
ber 2-10. Között Törökországban
rendezik, ahol az Aquaprofit gár-
dáját ötvenbõl a 16. Helyre rang-
sorolták. A Bajnokcsapatok Eu-
rópa Kupája küzdelmeiben
Kotroniasz Vaszililosz (görög),
Constantin Lupulescu (román),
Luka Lenic (szlovén), Faragó

Iván, Bokros Albert, Szabó Ger-
gely és Bérczes Dávid ülhetnek
majd a táblákhoz, s a klubverse-
nyen az elsõ tizenötbe bekerülni
már hatalmas fegyvertény lenne.
Az együttesbõl a fõbb távozók
Vajda Szidónia, Vajda Levente és
Horváth Péter nagy mester vol-
tak, míg érkezett a szlovén ál-
lampolgár Márkus Róbert, a gö-
rög Halkiasz Szteilosz, a már
húsz éve Magyarországon élõ
Alexander Chernin, a lengyel
Piotr Bobras, a szlovén Adrian
Mihalcisin, valamint a fiatal hul-
lám képviselõi Mihók Olivér,

Barátosi Dániel és Ignácz Má-
ria. A hazai porondon egyértel-
mû a célkitûzés, a bajnoki cím-
védésre hajt rá (a sajtótájékozta-
tón elhangzottak szerint) az or-
szág legerõsebb és legprofibb
együttese. Az elsõ forduló küz-
delmeit amúgy október 14-én
rendezik, s akkor az Aquaprofit a
szombathelyi Haladáshoz láto-
gat. Természetesen a sakkozók
eddigi sikereit Nádasi Tamás, a
névadó fõszponzor Aquaprofit
elsõ embere és Nagykanizsa elsõ
embere, Marton István is hossza-
san méltatta.

P.L.

Aquaprofit: jelentõs erõsítések

Újabb gyûjtemény, vetélkedõ és konferencia

Gyõzelem
nélkül

Folytatódtak a baseball bajnok-
ság küzdelmei, melyben a Nagyka-
nizsa Ants gárdája az elõdöntõbeli
csatározások során a Jánossomorja
Rascals csapatával került össze.
Minden úgy alakult, ahogy a kani-
zsaiak már a két héttel korábbi ku-
padöntõn is kalkuláltak, vagyis si-
került mindkét találkozót megnyer-
ni. Az elsõ összecsapáson a helyi
Hangyák ellentmondást nem tûrõen
gázolták el a jánossomorjaiakat, s
lett a vége 11-1. A második felvo-
násban éppen csak annyit adtak ki
magukból, ami szükséges volt, de
így is diadalmaskodtak 9-6-ra. A két
nyert meccs azt jelenti, hogy a há-
rom gyõzelemig tartó párharcban
máris 2-0-ra vezetnek. 

Gondi Zoltán a kanizsaiak csa-
patvezetõje: – Innen már nagy
blama lenne, ha elvéreznénk,
ugyanakkor a másik elõdöntõn a
szentendreiek bevetették a csoda-
japánjukat, ami meg is látszik az
összetett álláson.

P.L.

Finálé felé
a hangyák

Szóljon hozzá
! M

erre tart a
 nõi kosárlabda?

www.kanizsaujsag.hu

Kis János, az Európai Sport Ha-
gyományõrzõ Egyesület elnöke ti-
zedik könyvét mutatta be Határmen-
ti civil regiszter címmel. A több, a
sport lexikális részeivel foglalkozó
szervezet elsõ embere elmondta, a
könyv nem csupán a sport, hanem a
kulturális egyesületek terén is segít-

séget kíván nyújtani olyan civil
szervezõdéseknek, melyek határo-
kon túlnyúló kapcsolatokban gon-
dolkodnak. A gyûjtemény Románia
erdélyi, Szlovákia felvidéki, vala-
mint Szerbia vajdasági egyleteit ku-
tatta fel, nem nélkülözve természe-
tesen a magyarországi szervezõdé-

sek elérhetõségeinek felsorolását
sem. Kis János emellett beszámolt
arról is, hogy a sport iránt érdeklõdõ
kanizsai és zalai élõ lexikonok már
a VI. Országos Sporttörténeti Vetél-
kedõre készülnek.

P.L.
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Múlt hét péntekén a képvise-
lõk – élükön Marton István pol-
gármesterrel és Cseresnyés Pé-
ter alpolgármesterrel – lapátot
ragadtak, s a szakadó esõben
hozzáláttak az Erzsébet téri
gödrök betemetéséhez. 

Sokak szerint erõsen pr-szaga
volt a dolognak, azt azonban nem
lehet megkérdõjelezni, hogy sok
kanizsai autós átkozta a percet,
amikor az elõzõ városvezetés alá-

írta a megállapodást a Silópark-
ing Hungary Zrt. elõdjével, hi-
szen a munkaterület ezt követõ
bekerítésével a város legkedvel-
tebb felszíni parkolóját veszítette
el Nagykanizsa autóstársadalma.
Ebben az értelemben pedig vitat-
hatatlan, hogy az új, tavaly októ-
ber elseje óta hivatalban lévõ tes-
tület egyik legnépszerûbb dönté-
sét hozta meg a gödörtemetést
megelõzõ napon tartott rendkívüli
közgyûlésen, amikor nagy egyet-

értésben úgy határozott: felbontja
a szerzõdést a Silóparkinggal, le-
bontatja a városközpontot hosszú
ideje elcsúfító palánkot, betemet-
teti a gödröt és ismét felszíni par-
kolót alakít ki a helyükön. 

Apropó, gödörtemetés: Marton
István polgármester a közgyûlé-
sen felvetette, hogy akár társadal-
mi mozgalmat is lehetne szervez-
ni az ügyben.       

H.A.

Mosolygós, vidám temetés a fõtéren

183,6 millió forint jut a nagyka-
nizsai kórháznak abból a 670 mil-
lióból, amit az egészségügyi tárca
Zala megyei egészségügyi intéz-
ményeinek oszt vissza a megszorí-
tások és átalakítások következté-
ben keletkezett OEP-nyereségbõl
– a témában az SZDSZ helyi poli-
tikusai, Röst János, a városi szer-
vezet alelnöke és Halász Gyula
ügyvivõ szólaltak meg. 

Utóbbi elmondta: országos szin-
ten huszonötmilliárd forint többlet-
bevétel származott a végrehajtott át-
alakításból, s az idei az elsõ év, ami-
kor a társadalombiztosításnál nem
keletkezik hiány. Ebbõl a pénzbõl
670 millió forint jut Zalának, 344,5
milliót a Zala Megyei Kórház,
183,6 milliót a nagykanizsai Kani-
zsai Dorottya Kórház, 50,1 milliót a
keszthelyi, negyvenkettõ, illetve
negyvenötmilliót pedig a két hévízi
egészségügyi intézmény kap. 

Mint azt Halász Gyula megje-
gyezte, az elosztás arányait befo-
lyásolta az is, hogy az egyes kór-
házak vezetõi hogyan hajtották
végre a reformokat. 

Emlékeztetett arra is, dr. Hor-
váth Ágnes egészségügyi minisz-
ter korábban megígérte, hogy a
szigorítások során a rendszerbõl
kivett pénzt visszaadják a kórhá-
zaknak, amit azok az ellátás mi-
nõségét javító fejlesztésekre for-
díthatnak. Az ügyvivõ rámutatott:
a miniszter betartotta ígéretét.

A pénz két részletben, szeptem-
berben és októberben érkezik
majd meg a kórházakba. 

H.A.

Az 
eminensek
többet
kaptak
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Egy az Isten, egy a Nemzet
címmel az Ossián, a Kárpátia és
a Lord együttes koncertet adott
péntek este a nagykanizsai
MÁV NTE Sportcsarnokban. A
teltházas, késõ éjszakába nyúló
koncert szünetében a Kárpátia
együttes vezetõjével, énekesé-
vel, Petrás Jánossal beszélget-
tünk.

–  Egy az Isten, egy a Nemzet,
a mai koncert és egyben egy da-
lotok címe is. Az állítás elsõ ré-
szével nem szállnék vitába, de
ami a nemzet egységét illeti, két-
ségeim vannak…

– Az Isten egy nemzetet terem-
tett. Az, hogy egy nemzetet meg-
osztanak, arról nem az Isten tehet
és kedvét sem leli benne. Az is le-
hetséges, hogy a megosztókat nem
is Õ teremtette. Én a nemzet alatt
a Szent Korona országának egy-
ségét értem, a székelyekkel, já-

szokkal, kunokkal, palócokkal, te-
hát mindenkivel, aki a történelmi
Nagy-Magyarországhoz tartozik.

– Dalaitokban többször emlí-
titek, vesszen Trianon! Ez lenne
ma a magyarság legégetõbb prob-
lémája, nincs ennél nagyobb baj?

– Nincs! Minden bajnak ez a
gyökere. A jelenlegi országvesztés-
nek is ott az eredõje. Ami meg je-
lenleg folyik, az maga a tragédia.
Nagyon felgyorsult az ország

kiárusítása. Egy biztos, annak nem
lesz sehol sem maradása, békéje,
aki egy nemzetet így megnyomorít.

– Két szám között említést tet-
tetek a nagy vihart kavart Magyar
Gárdáról, mi a véleményed ró-
luk?

– Minden olyan kezdeménye-
zés hasznos az országnak, amely
egy nemzet felemelkedését, épü-
lését szolgálja. Nekem személyes
ismerõseim is vannak ott. Semmi
kétségem a jó szándékukat ille-
tõen. Azok, akiknek a gárda léte-
zése csípi a szemét, nem az or-
szág érdekeit szolgálják. Sõt.

– Az egyik számotokban egy
eskü volt hallható…

– Ez egy elsõ világháborús ka-
tonai eskü részlete, amelynek ma-
napság is érvényesnek kellene
lenni. Mondom ezt a nagy eskü-
szegések idején. Gondoljunk bele,
a mai parlamentben mindenki le-
tette az esküt.

– A több ezres közönség vevõ a
szövegeitekre. Identitástudatot
akartok adni nekik?

– Nem errõl van szó. Mi csak a
kezdõ lépést adjuk meg, hogy job-
ban eligazodjanak a rájuk zúduló
álságos információk között. Na-
gyon fontos lenne a továbbiakban

a család szerepe. Úgy gondolom
ismert problémát érintettem, hi-
szen a legkisebb közösség, a csa-
lád ellen is megindult a hadjárat.
Mi a magunk módján harcolunk a
drogozás, a másság és mindenféle
liberális eltévelyedés ellen.

– Milyen terveitek vannak a jö-
võt illetõen?

– Hatodik nagylemezünk bemu-
tató koncert sorozata után, jövõre
már nem vállalunk évi száz kon-
certnél többet, de ugyanúgy járjuk
Nagy-Magyarország területét.

– Az elcsatolt országrészeken
milyen a zenekar fogadtatása?
Nem volt a szövegek miatt prob-
lémátok?

– Nem. Nagyon jó a fogadtatás.
Bár a propaganda gyakran azzal
vádol bennünket, hogy mi eljövünk,
a közönség meg ott marad. Lenne
tudomásunk arról, ha valakinek a
koncert után bántódása esne.

– És mi a helyzet az itthoni ha-
talommal?

– Kénytelek vagyunk tudomást
venni a hatalomról, ahogy a ha-
talom is kénytelen tudomást venni
rólunk. Ki-ki munkálkodik a má-
sik ellen. 

Czene Csaba

a másság és mindenféle liberális 

Kárpátia: Egy az Isten...
„Mi a magunk módján harcolunk a drogozás, 

eltévelyedés ellen.”

Ciklusokon átívelve

Átadták a Thury-városrészt

Ünnepélyes körülmények kö-
zött átadták az egykori Thúry-
laktanya helyén kialakított új
városrészt, amely – természete-
sen – továbbra is a legendás
várkapitány nevét viseli majd. 

A Thúry György laktanya 2002.
novemberében került a város tulajdo-
nába, a területen lévõ épületek akkor-
ra már jelentõsen amortizálódtak.
Bár a laktanya kiürítésekor még
használhatók voltak a közmûvek, az

idõ múlásával nagy részük tönkre-
ment, s amúgy sem feleltek már meg
az érvényben lévõ mûszaki elõírá-
soknak, így a rendszert abban a for-
májában semmiképpen nem lehetett
csatlakoztatni a városi hálózathoz. 

A rehabilitáció tehát elengedhe-
tetlenné vált, ezért az akkori ön-
kormányzat pályázatot nyújtott be
a Nemzeti Fejlesztési Terv Regio-
nális Operatív Fejlesztési Prog-
ramra, aminek eredményeként
mintegy 666.028.480 forinttal tá-
mogatta a projektet az Európai
Unió. A projekthez 137.237.667
forintot biztosított a kormány,
míg a saját erõ 88.807.350 forint-
ra rúgott, amelybõl csaknem 35,5
millió forint volt az önkormány-
zati tõke, a többi pedig a Belügy-
minisztérium EU-Önerõ Alap tá-
mogatása volt. 

A kivitelezést meghívásos köz-
beszerzési eljárás keretében a
Szabadics Közmû- és Mélyépítõ
Kft. nyerte el. A munkálatok so-
rán tizennyolc épületet bontottak
el, 26000 négyzetméternyi bazalt-
beton térburkolatot szedtek fel, s
daráltak le törmelékesre. 

(folytatás a 2. oldalon)

Helyreigazítás
A 2007. február 8-i lapszá-

munkban a „Perre mentek” cí-
mû újságcikkben valótlanul ál-
lítottuk, hogy a Litter Nándor,
Röst János, dr. Kelemen Mar-
cell nevével fémjelzett önkor-
mányzati ciklusban a polgár-
mesteri hivatal, illetve a képvi-
selõ-testület által hozott határo-
zatok, vagy más miatt indult
perekben az önkormányzat per-
vesztéseiért, az önkormányza-
tot ért károkért dr. Kelemen
Marcell felelõs. Valótlan követ-
keztetés levonását lehetõvé te-
võ módon utaltunk arra, hogy a
jegyzõ, mint a „törvényesség
õre” ne látta volna el a jegyzõi
minõségébõl következõ felada-
tait. A valóság ezzel szemben
az, hogy dr. Kelemen Marcell
jegyzõ az önkormányzat per-
vesztéseiért, az önkormányza-
tot ért károkért nem felel és el-
látta jegyzõi feladatait.

Cseresnyés Péter alpolgármester, Marton István polgármester és Szabadics Zoltán elnök-vezérigazgató
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A fogorvosi hivatása mellett
három fiú gyerkõc édesanyja,
vagyis élete igencsak tempós.
Ha ehhez hozzáadjuk, hogy
szabadidejében dr. Lubics Szil-
via serényen gyûjtögeti a kilo-
métereket – két lábon, lévén
hogy hobbiból ultrafutó, hát
akkor életében tényleg nincs
megállás. De mint mondja, ez
így van rendjén, s a napokban
egyik nagy álma teljesült, ami-
kor a hollandiai Winschoten vá-
roskájában indulhatott a 100
km-es EB-n és egyben Világ
Kupán, pedig…

– Tulajdonképpen az orvosi
egyetem befejezéséig anti-
sportoló voltam, ha szabad ezzel a
kifejezéssel élnem – kezdte a jász-
sági származású doktornõ. – A pé-
csi évek után aztán Zalaegerszeg-
re kerültem, ahol már belekóstol-
tam az aerobikozásba, majd az
életem úgy alakult, hogy nagyka-
nizsai lettem. Ebbõl persze, még
nem következik, hogy ultrafutó
lesz valaki, de második gyerme-
kem születése után már vettem
magamnak a fáradságot, s elkezd-
tem kocogni.  Ez olyan jól ment,
hogy néhány hét alatt már egyhu-
zamban letudtam 14 km-t, s elõ-
ször 2004-ben már a fél-marato-
nit is lefutottam.

– Gondolom ebbõl, még nem
következik, hogy valaki az igazán
nagy távok rabjává válik…

– Természetesen nem, s igazi
komolysággal talán négy éve csi-
nálom a futást, illetve ultrafutó-
ként egy éve ûzöm a sportot. Az
országos versenyeken ugyanak-
kor nem csupán kijelölt hosszúsá-
gú távokon lehet indulni, hiszen
van, amikor 6-12-24 vagy éppen
48 órás idõlimitet határoznak

meg, s az a döntõ, ki mennyit bír
ezalatt teljesíteni.

– Mégis, mi a döntõ tényezõ
abban, hogy valaki hosszú távon
bírja az iramot?

– Olyan edzésmunkát kell vé-
gezni, ami az állóképességet fej-
leszti, s szoktatni kell az izmokat,
csontokat, izületeket az ilyen fokú
terheléshez, mivel csak így képe-
sek alkalmazkodni a nagy igény-
bevételhez. Amúgy azon, hogy
mennyit bír a láb, talán ha
harminc százalék múlik, a többi a
fej és a gyomor kérdése. Ami pe-
dig az edzéstávokat illeti, havonta
350-400 kilométert szoktam lefut-
ni, mindezt persze amatõrként,
vagyis a hivatásom mellett a csa-
ládommal is foglalkozva.

– S miként került a képbe a
hollandiai világverseny?

– Mint már említettem, egy éve
vetõdött fel komolyabban, hogy
ezt a 100 km-es versenyt érdemes
lenne megcéloznom, majd idén
tavasszal a veszprémi hat órás,
valamint a sárvári tizenkét órás
távon is gyõztem, amelyek tovább
erõsítették az elhatározást.

– Aztán hipp-hopp, le is lett
tudva a 100 kilométer?

– Ez azért nem volt ilyen egy-
szerû, már csupán azért sem, hi-
szen a távot 9:40:23 óra alatt si-
került teljesítenem. Ez egyébként
jobb idõ volt annál, mint amire
számítottam, de a hatvanöt-het-
ven kilométer között jelentkezett
egy olyan fokú holtpont, ami ná-
lam még soha nem fordult elõ.
Akkor tényleg feje tetejére állt a
világ, s valóban beugrott, na most
eddig és ne tovább. Amit lehetett,
mindent be kellett vetni, hogy
folytatni tudjam, majd a kritikus
idõszak lezárulta után már nem
volt semmi probléma.

– Milyen környezetben futot-
tak?

– Alapvetõen ilyenkor meditatív
állapotban vagyunk, de természe-
tesen azt nagyon jó érzés volt hal-
lani, hogy a 10 kilométer hosszú
körön bonyolított versenyen a
szurkolók sok esetben nevén szó-
lítva a futót drukkoltak. Megadták
a körítést a szervezõk, hiszen az
utcákon, ahol elhaladt a mezõny,
minden fel volt díszítve, léggöm-
bök ezrei voltak a fejünk fölött,
szóval valóban nagy élmény volt
indulni és persze célba érni.

– Milyen helyezést ért az idõ-
eredménye?

– Az Eb-futam számításában a
nõknél 27. lettem, ez összesítésben a
86. helyet jelentette, míg a Világ
Kupa mezõnyében a nõi mezõnyben
a 44. helyet szereztem meg. Ezen túl
még a válogatottak idõeredményét
és helyezését is számolták, s a ma-
gyar nõi csapat – rajtam kívül még
két futóval – az Eb-n hatodik lett.

– További tervek?
– Most, hogy már tudom, mi-

lyen egy 100 km-es verseny, ezen
a távon szeretnék javítani, ezért a
Bécs-Budapest távon nem is na-
gyon gondolkodom. Emellett
nagy általánosságban azt tudom
mondani, hogy az ultrafutás a
hétköznapi életben is kiegyensú-
lyozottabbá tesz, mivel az ember
egy kicsit önmaga korlátjait is át-
lépi, s jólesõ érzés azt tudomásul
venni, hogy képes voltam rá, ami
erõt is ad a továbbiakhoz.

Itt tartottunk, amikor végszóra
jött a telefon, hogy futás a legna-
gyobb fiúért, hiszen nemsokára vé-
ge a karate-edzésének, s oda kell
érni érte. Egy újabb kihívás, még
ha ez nem is volt 100 kilométer…

Polgár László

Miklósfán hamarosan elhe-
lyezik a már egy éve elkészült
Szent Miklós szobrot – tudtuk
meg Karádi Ferenctõl, a város-
rész önkormányzati képviselõ-
jétõl. 

– A szobrot Csávás Csaba fa-
ragta, a munkálatokat a Közmû-
velõdési és Városszépítõ Egyesü-

let finanszírozta – mondta Karádi
Ferenc. – Az alkotás tavaly nyár-
ra készült el, s hogy azóta miért
nem került a helyére, azt ponto-
san magam sem tudom, de úgy
vélem, hogy akik kitalálták a szo-
borállítást, nem mérték fel kellõ-
en, hogy ennek komoly talapzat
kell, ha pedig közterületre kerül,
akkor valamiféle engedélyeztetés-
re is szükség van. Azt hiszem, ma-
ga a szoborállítás volt az elsõ
gondolat, arról pedig valóban
mindenki megfeledkezett, hogy ez
némi procedúrával is jár. 

Karádi Ferenc azt mondta, vár-
hatóan december hatodikán, Mik-
lós napján helyezik ki a csaknem
két és fél méter magas szobrot,
méghozzá a Kápolna tér és a Bem
József utca sarkára. A munkálato-
kat a városrészben mûködõ lokál-
patrióta szervezetek tagjai végzik
majd.  

A képviselõvel körzete más jel-

legû problémáiról is váltottunk
szót. Karádi Ferenc kérdésünkre
elmondta, a közvilágítás rekonst-
rukciós programjának elõkészíté-
se során kérte, hogy a városba ve-
zetõ kerékpárút, amely egyúttal
gyalogos közlekedésre is szolgál,
teljes hosszában kapjon közvilá-
gítást, s hasonló problémára hívta
fel a figyelmet a Gárdonyi utcai
buszforduló és a Sörgyár utca
kapcsán is. A városatya szintén az
önkormányzat felhívására tolmá-
csolta a ligetvárosi iparterület
dolgozóinak kérését, miszerint a
Ligetvárosig közlekedõ autóbusz-
járatok a jövõben a Miklósfa utca
végén forduljanak meg, ahol
ezért egy autóbusz-forduló kiala-
kítására is szükség van.

Horváth Attila

(folytatás a címlapról)
Szükség volt lõszermentesítésre

is, valamint a földbe süllyesztett
üzemanyagtartályok kiemelésére,
a környezõ, üzemanyaggal szeny-
nyezett talaj eltávolítására, elszál-
lítására. Kiépítették az ivóvíz- a
csapadékvíz-elvezetõ és a szenny-
vízcsatorna-hálózatot, valamint út
és kerékpárút épült – az eredeti
tervekhez képest kevesebb,
ugyanis közben kiderült, hogy a
projekt csak részben finanszíroz-
ható az uniós forrásokból, így
tervmódosításra volt szükség, amit
elsõsorban az úthálózat bánt. 

A kivitelezõ végezte a parkosí-
tást is, mintegy hatvanezer négy-
zetméteren füvesített, és több
száz cserjét ültetett el.

Az avatáson Marton István
polgármester és Cseresnyés Péter
alpolgármester is a beruházás
kapcsán kibontakozó összefogást
méltatta.

– A mai napon egy hosszú idõ-
szak végére kerül pont – mondta
Marton István polgármester. – A
mintegy negyven hektáros terület-
re a VÁTI Kht. már 2000-ben
részletes szabályozási tervet ké-
szített, azaz a laktanya rehabilitá-
ciója még a harmadik önkor-
mányzat idején indult, s most már
az ötödik regnál. A szabályozási
terv szerint a régi sportpályák
helyén lakóterületeket kell kiala-
kítani, a keleti szektorban pedig
ipari, gazdasági terület lett kije-
lölve. A kettõ között közpark ké-
szült. Ennek egyik eleme a nyu-
gatról kelet felé haladó kerékpár-
út, s a terület keleti részére kép-
zelték el a szakemberek a majda-
ni sportcsarnokot. Mindannyiunk
nevében köszönöm azok munká-
ját, akik bármilyen módon hozzá-
járultak egy régi álom megvaló-
sulásához. 

Cseresnyés Péter beszédében
azt mondta, senki nem sajátíthat-
ja ki magának az eredményeket,
hiszen azokat egy közösség érte
el. Egyúttal a város nevében szin-
tén megköszönte mindazok mun-
káját, akik részt vettek a projekt
megvalósításában. 

Ezt követõen a kivitelezõ cég
elnök-vezérigazgatója, Szabadics
Zoltán készre jelentette a beruhá-
zást, végül sor került az ünnepé-
lyes szalagátvágásra. 

A ceremónia a Medgyaszay Ház-
ban folytatódott az elvégzett mun-
kálatok részletes ismertetésével.

H.A.
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Neve napján avatják

Már a környéken lakók és a
vandálok is birtokba vették
Nagykanizsa legfiatalabb vá-
rosrészét, egyesek szemétlera-
kónak használják, erõs embe-
rek pedig kihúzkodják az elül-
tetett fák mellé letûzött karó-
kat, széttördelik a fákat. 

Szabó Attila, a kivitelezõ
Szabadics Zrt. építésvezetõje el-
mondta, a volt Thúry-laktanya re-
habilitációja során a szemétgyûj-
tés sok munkát adott a szakembe-
reknek. A területen ugyanis újra,
meg újra megjelennek a szemét-
kupacok, ismeretlen személyek
szemétlerakónak nézik a leendõ
városrészt és folyamatosan hord-
ják ide a kommunális hulladékot.
A kivitelezõ több alkalommal is
jelezte a történteket a Közterület-
felügyelet és a rendõrség számá-
ra, s bár a hatóságok a maguk ré-
szérõl mindent megtesznek, vál-
tozás mégsem tapasztalható.
Amióta a kerítést elbontották, a

terület több pontján is megjelent
a lakossági szemét. 

– Az úthálózat gyakorlatilag
teljesen bejárható, és ezt meg
is teszik a környéken lakók, an-
nak ellenére, hogy a behajtást
tiltó táblákat kihelyeztük –
mondja Szabó Attila. – A rend-
õrök gyakran megjelennek itt,
és komoly bírságokat szabnak
ki a területen felbukkanó autó-
sokra. De van itt más probléma
is: az U1-es út (ez köti össze a
keleti városrészt a Kaposvári
úttal) mindkét oldalán török-
mogyoró-csemetéket ültettünk,
minden egyes fát három karó-
val öveztünk. A karókat illeték-
telenek kihúzkodják, a cseme-
tékbõl pedig többet derékban
kettétörtek.

A szakemberek szerint a na-
gyobb károk elkerülése érdeké-
ben mihamarabb meg kell oldani
a Thúry-városrész õrzését. 

H.A.

Szalagvágás és rongálás

A szeptemberi Városi Séták
elsõ két állomásaként a Város-
történeti mozaikok címû gyûjte-
ményt gondozó Czupi Kiadó a
Csengery út 86. alá, az egykori
Kávégyárhoz, illetve a Deák
térre szervezte találkozóit. Az
érdeklõdõk két-kétórás séta ke-
retében Kunics Zsuzsa és
Tarnóczky Attila szerzõpárossal
közösen barangolhatták be a vá-
rosrészeket úgy, hogy közben
élõszóban szerezhettek ismere-
teket az útba esõ neves kanizsai
épületek történetérõl. A sorozat
záró részét szeptember 25-én,
kedden tartják 16 órától. A Ka-
nizsa történetével megismer-
kedni és sétálni vágyók ezúttal
is a Deák térrõl indulnak körút-
jukra a két helytörténettel
foglalkozó szakemberrel.

P.L.

Séták 
a város 
múltjában

Erõt ad a hétköznapi élethez

Az elmúlt hétvégén a horvátor-
szági Virje városában rendezett
nemzetközi felkészülési kupán
vett részt a KKK DKG-EAST
férfi kosárlabda-csapata három
horvát II. ligás horvát csapat tár-
saságában. A kanizsaiak az elsõ
mérkõzésüket végig vezetve
nyerték meg a Djurdjevac csapata
ellen, majd a késõ esti döntõben a
hazai Podravac Virje csapatával
küzdöttek. Jó színvonalú mérkõ-
zésen a vendégek ugyan kezdet-

ben vezettek, de a hazaiak idõvel
kihasználták megingásainkat és
átvették az irányítást. Ekkor még
nem volt veszve semmi, de az
utolsó negyedben egy kétperces
rövidzárlat elegendõ volt a ven-
déglátóknak ahhoz, hogy eldönt-
sék a mérkõzést az addigra elfá-
radó kanizsaiak ellen. A KKK
eredményei:

Kanizsa KK DKG-EAST –
Durdevac  68 - 61 (18-15, 20-
13, 15-15, 15-18.)

Kanizsa KK DKG-EAST: Kasza
18/6, Beck 8/6, Becze 7/3, Murvai
5/3, Zsámár 16/3. Csere: Millei 3,
Fodor 9/3, Horváth, Nagy 2, Silló,
Lovas. Edzõ: Kovács Nándor

Podravac Virje – Kanizsa
KK DKG-EAST 89 - 74 (19-
27, 23-13, 18-20, 25-14.)

Kanizsa KK DKG-EAST: Ka-
sza 18/3, Beck 10/3, Fodor 13/6,
Zsámár 9, Millei 7. Csere: Mur-
vai 9, Becze 3/3, Nagy, Horváth,
Silló 3, Lovas 2.

P.L.

Ezúttal „Horvátban” készültek

Nagyon belekezdtek. A
Kiskanizsai Sáskák csapata a me-
gyei másodosztályban a szép soro-
zat kellõs közepén áll, hiszen a fel-
nõtt, a tartalék- és a serdülõcsapat is
pontveszteség nélkül áll a tabella
élén. A nagyok a legutóbbi forduló-
ban  Páka csapatát gyõzték le 2-1-re,
s állnak az elsõ helyen öt nyert
meccsel, 19-4-es gólkülönbséggel.
A tartalékoknál és a serdülõknél
nyáron annyi változás történt, hogy
mindkét gárda edzéseit Magyar An-
tal irányítja, s játékosai eddig még
nem ízleltették meg vele a pontvesz-
tés keserûségét. Ez annyit tesz, hogy
a kicsiknél a Sáskák a Zalaapátit 4-
3-ra, Tótszentmártont 12-1-re, míg
Zalaszentbalázst 10-0-ra gyõzték le.
A tartalékoknál eddig Zalaszabar
(10-1), Tófej (5-0), Lovászi (12-0),
Molnári (8-0) és Páka (2-0) látta ká-
rát a kiskanizsaiakkal vívott mérkõ-
zésnek. Ugyan még messze a sze-
zon vége, de többen már hármas
bajnoki címrõl beszélnek a meccseit
továbbra is a Bányász-pályán játszó
Sáskákkal kapcsolatban.

Gyõzelemmel hangoltak.
Keszthely II. – Avantgard Kanizsa
NFE 0:6 (0-3). Keszthely, 50
nézõ. Játékvezetõ: Nagy T. Góllö-
võk: Kanizsai D. (2), Somogyi Zs.
(2), Vitykó A., Uber N. A megyei
nõi nagypályás labdarúgó bajnok-
ságban a Keszthelyen vendégeske-
dõ kanizsaiak megérdemelt gyõzel-
met arattak. A siker remek felveze-
tõje lehet az Avantgard elsõ hazai
mérkõzésének, melyen a tavalyi
bajnok Kertvárosi LSC-t fogadják
szeptember 23-án vasárnap 10 órá-
tól a miklósfai futball-pályán. 

Nyugaton a helyzet változat-
lan: döntõsök… A Nagykanizsa
Ants baseball-csapata gyakorlati-
lag hozta a kötelezõt, vagyis a
bajnoki elõdöntõben a Jánosso-
morja Rascals együttesét legyõz-
ve bejutott a fináléba. A három
nyert mérkõzésig tartó meccs-so-
rozat elsõ két hazai összecsapását
biztosan nyerte hazai pályán a ka-
nizsai alakulat, így csupán a
Gyõr-Moson-Sopron megyei
helyszínen még egy strigulát kel-
lett behúzni. Nos, ez sikerült is,
hiszen végül Hajdu Lászlóék 5:2-
vel nyertek, így 2004 után ismét
bekerültek a fináléba. Ugyan az
Ants csapata a hazai pontvadá-
szatban sokáig egyeduralkodó
volt, utoljára négy esztendeje,
2003-ban nyert bajnoki címet,
akkor a Szentendre Sleepwalkers
gárdáját gyõzték le. Az ellenfél
idén is a Duna-parti együttes lesz. 
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SZOLGÁLTATÁS

Várhatóan október végén,
november elején elhelyezhetik
a város minden idõk talán
legsikeresebb polgármesteré-
nek emléktábláját a róla elne-
vezett utcában. Dr. Sabján
Gyula emlékmûvének ügyét
unokája dr. Varga-Sabján
László, illetve munkásságának
kutatója, dr. Károlyi Attila ka-
rolta fel.

Dr. Sabján Gyulát Vécsey
Zsigmond halála után, 1913 no-
vemberében választották pol-
gármesterré. Munkásságának
legnagyobb erénye, hogy ma is
mûködõképes városi rendelete-
ket alkotott. A háború után min-
den erejével azon fáradozott,
hogy a meginduló nagyarányú
középítkezésekhez kölcsönt
szerezzen. A Sugár úti volt hon-
védlaktanyában lévõ gimnázi-
um számára megfelelõ körül-
ményeket biztosított az épület
átalakításával, polgármestersé-
ge alatt 1926-ban új városi bér-
ház épült, tetõ alá került a
kiskanizsai elemi iskola és
megtörtént a közkórház részle-
ges renoválása is. Ebben az év-
ben épült fel az új színház,
1928-ra pedig befejezõdött a
vízvezeték-rendszer bõvítése,
majd a csatornázás. Sabján
Gyula sokat tett a város egész-
ségügyi ellátásának fejlesztése
érdekében is, többek közt létre-
hozta a Stefánia Anya- és Cse-
csemõvédõ Intézetet. Polgár-
mesterségének idõszakában be-
ruházások egész sora indult el
és valósult meg, Nagykanizsa a
városi infrastruktúra új elemei-
vel gyarapodott. Hivatalát
1930. február 10-ig töltötte be.

A közelmúltban a képviselõ-
testület döntött arról, hogy a
kommunizmus évei alatt Terv
utcára átkeresztelt, eredetileg a
polgármester nevét viselõ utca
visszakapja régi nevét. Úgy tû-
nik, a több évtizedes elhallga-
tás után dr. Sabján Gyula élet-
mûve kapcsán méltó megbe-
csülés kezd kibontakozni, hi-
szen hamarosan kikerülhet a
róla elnevezett utcába a volt
polgármestert ábrázoló emlék-
tábla is. 

– A dombormû gipszöntvényét
már elkészítette Móritz István,
ám a bronzba öntésre még egy
kicsit várnunk kell – mondta la-
punknak dr. Károlyi Attila, aki
lelkes lokálpatriótaként karolta

fel többek között dr. Sabján
Gyula életmûvének, munkássá-
gának népszerûsítését, emléké-
nek méltó ápolását. – Ugyanis
az adományozó, dr. Varga-Sab-
ján László, a paksi atomerõmû
személyügyi vezérigazgató-he-
lyettese egyéb okok miatt még
nem tudta átutalni az ehhez
szükséges pénzt. Amúgy õ a volt
polgármester unokája, s amint
rendezõdik az ügy, végleges for-
mába öntjük a szobrot, majd ün-
nepélyes körülmények között
felavatjuk. Reményeink szerint
ez év október végén, november
elején következhet be.

Dr. Károlyi Attila azt is
megjegyezte, hogy egy, az ak-
kor már elhunyt polgármestert

ábrázoló festmény megfestésé-
rõl, síremléke elkészítésérõl és
az akkoriban még csak épülõ
rendõrségi palota melletti utca

Sabján Gyuláról való elneve-
zésérõl már a harmincas évek-
ben döntött a nagykanizsai
képviselõ-testület. Ezért a
mostani testületi határozat nem
újdonság, csupán a hetven év-
vel ezelõtti rendelkezések vég-
rehajtása. 

A helytörténész-jogász érdek-
lõdésünkre még elmondta, hogy
további céljai közt szerepel Bu-
da Ernõ, a közelmúltban el-
hunyt olajipari mérnök zala-
egerszegi szobra nagykanizsai
másolatának elhelyezése, a
bakónaki mártírok emlékmûvé-
nek újjáépítése, valamint
Krátky István polgármester
szobrának elkészítése. 

Horváth Attila
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Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb
lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi

fûtéses, önkormányzati lakásomat egys-
zobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
42 m2-es, félkomfortos, udvari, önkor-
mányzati lakásomat nagyobb önkor-
mányzatira értékegyeztetéssel. Érd.: 93-
322-537 (6093K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai
ingatlanért eltartási szerzõdést kötnék!
Egy gyermeket egyedül nevelõ, dolgo-
zó, becsületes, leinformálható nõ kere-
si azt az idõs nénit, aki családi harmó-
niára, õszinte szeretetre, törõdésre vá-
gyik. Nehéz a megélhetés, fáradságos
a házimunka? Szolid, becsületes em-

berek levelét várom. “Együtt köny-
nyebb” jeligére, a 8801 Nagykanizsa,
Pf.: 508-ra. (6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármilyen
betegségben szenvedõ személyt ápolna,
gondozna. Felbélyegzett válaszborítékot
kérek: Nagykanizsa, Pf.: 484 (6089K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok
gépelését, számítógépes szerkesz-
tést vállalok rövid határidõvel.
Érd.: 30/9932-534 (6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Gála és Elstár
fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.
2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717
(6084K)

Túra
Szeptember 23. Kanizsa
Napok - teljesítménytúra
Indulás: 7.35 autóbuszállomás
Kalmár utca
Érkezés: 17.00 autóbusz-állomás
Gyalogtúra útvonala:
10, 15 km-es gyalogos, 
kerékpáros útvonal

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-
zsai Kirendeltség és Szolgáltató Központ tájékoztat minden munka-
lehetõség iránt érdeklõdõ személyt, hogy munkahelyeket ajánló
munkáltatók részvételével a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központban
(Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-9.) 2007. szeptember 26-án 9-12
óráig állásbörzét szervez. 

Állásbörze

Készül a Dr. Sabján Gyula-emlékmû

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

INDULÓ 
TANFOLYAMAINK:

09.24-én 16 órakor hétközi
09.29-én 8.30 órakor 

hétvégi elõadásokkal
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

09.25-én 16 órakor 
könnyû és nehézgépkezelõ 

(alap- és típusvizsga)
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Fõiskolai képzést indít szep-
tember huszonnegyedikétõl a
Cigány Kisebbségi Önkor-
mányzat. Teleki László, a CKÖ
elnöke lapunknak elmondta,
hogy a megnövekedett felada-
tok ellátására terveik között
szerepel a Bogdán János Ci-
gány Kisebbségi Közösségi Ház
tetõtér-beépítése is.

– Több, mint három éve vetõdött
fel az ötlet, hogy a már meglévõ ok-
tatási rendszerünk teljessé válhatna,
ha a CKÖ égisze alatt valamilyen
diplomához is juthatnának a nem-
csak roma fiatalok – mondta Teleki
László. – Megkerestük az ügyben a
Pannon Egyetem nagykanizsai kép-
zési helyének oktatási igazgatóját,
Birkner Zoltánt, s arra kértük, se-
gítsen, hogy a Veszprémi Egyetem-
mel közösen elindítsuk egy ilyen
képzés akkreditációját. Õ örömmel
segített, elindította az akkreditációs
folyamatot, ám ezt követõen sajnos,
két év sem volt elég arra, hogy a
képzés valóban mûködõképes le-
gyen. Ekkor úgy döntöttünk, fel-
vesszük a kapcsolatot a Pécsi Tudo-
mányegyetemmel is, s cirka másfél-
két hónapnyi egyeztetés után elju-
tottunk oda, hogy az egyetem kihe-
lyezett képzési tagozatává válha-
tunk. A feltételük csak annyi volt,
hogy minimum harmincöt fõ vállal-

ja a költségtérítéses, levelezõ tago-
zatos fõiskolai képzést. Mi a szüksé-
ges feltételeket megteremtettük, a
„hallgató-toborzás” sikeres volt,
így három hét leforgása alatt negy-
venkét fõ részére kérhettük a felvé-
teli eljárás megindítását.

Teleki László azt mondja, a most
indított, hat féléves andragógia
szak hallgatóinak a negyedik félév-
tõl kell szakirányt választaniuk,
amelynek megfelelõen személy-
ügyi szervezõ, mûvelõdésszervezõ,
munkavállalási tanácsadó, vagy
felnõttképzési szervezõ diplomát
kaphatnak majd kézhez. A hallga-
tók havi egy alkalommal három na-
pig tartó konzultáció alkalmával sa-
játíthatják el a képesítéshez szüksé-
ges ismereteket, természetesen a

Bogdán János Cigány Kisebbségi
Közösségi Házban, ami már egy-
fajta esélyegyenlõségi központtá
nõtte ki magát, hiszen itt már vala-
mennyi, az oktatásban ismert kép-
zési forma jelen van.

S mivel itt egyre kevesebb a
rendelkezésre álló hely, ezért ter-
vezik az „u” alakú épület teljes
tetõterének beépítését is, az erre
vonatkozó mûszaki tervek már
készülnek. 

Teleki László kérdésünkre el-
mondta, a fent említett képzések
mellett szeretnék, ha szociológus
és szociális munkás szakok is in-
dulhatnának Kanizsán – esetleg
már a következõ tanévtõl.

H.A.
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Horoszkóp

Kiemelkedõ teljesítményt nyújthat
ezen a héten. Még segítséget sem kell
kérnie barátaitól, könnyedén legyõzheti
a napi problémákat. Céltudatossága, bá-
torsága elbûvöli a párját.

Ügyeljen jobban az egészségére. Ne uta-
sítson vissza semmilyen munkalehetõsé-
get, mert az elkövetkezõ napok sikereket
hoznak. Gondolkodjon saját vállalkozáson
is. A szerelem terén is sikerre számíthat. 

Ha úgy érzi, nem mennek jól a dolgai,
nem kell elkeserednie. Nem fogott össze a
világ ön ellen, csupán meg kell dolgoznia
az eredményért. Nem árt, ha idõnként
meghallgatja a párja véleményét is.

Ha nem kedvezõen alakultak az elmúlt
hetek, most pozitív fordulatra számíthat.
Bátran vállalja társaságban a véleményét,
és örüljön az életnek. Ha még keresi a
párját, szánjon több idõt az ismerkedésre.

Szerencsésen alakulhatnak a dolgai. A ko-
rábban kigondolt ötleteit érdemes megvaló-
sítani. Ennek érdekében kérje hozzáértõ is-
merõse véleményét. Hagyja magát sodortat-
ni az élettel, így hamarabb rátalál az igazira. 

Ismét elõtérbe kerülhetnek azok a felada-
tok, amelyekre kevés idõt szánt. Higgad-
tan tervezze meg a lépéseket, ne pazarolja
energiáját. Ha magányos, ne búslakodjon,
a lehetõségek ön elõtt sétálnak.

Élje ki magát a munkájában, a karrierjében.
Kitartó munkával most egy régi álmát
megvalósíthatja, de ne feledje, ha nem si-
kerül, próbálja újra. Ha magányos, még
szeptemberben találkozhat a szerelemmel.

Úgy érzi, nem sikerül visszazökkeni a ré-
gi kerékvágásba, és nem érzi jól magát a
bõrében. Ismerõsei fontos dologban kér-
hetik ki véleményét, amit ezúttal érdemes
halogatni, mert megbánthat másokat. 

Kedvezõ fordulatra számíthat, ha eddig
nem is mentek jól dolgai. Keresse a be-
szélgetés lehetõségét azzal az ismerõsével,
akivel kerülték egymást mostanában. A bé-
külés megnyugtató lesz mindkettejüknek.

Legyen türelmesebb a környezetével,
még akkor is, ha a hétvégén kellemet-
lenségek érik. Ha magányos, induljon
párkeresõ útra, sokféle hétvégi program
közül válogathat.

A Mars kellemetlen hatása miatt napolja el
fontos ügyeit. Ha az élet úgy hozza, álljon
ki a saját elhatározása mellett, és céljaiért.
Kapcsolatába vigyen egy kis változatossá-
got, játékosságot, mert megéri.

Ha nem úgy mennek a dolgai, mint ahogy
szeretné, ne csüggedjen el. Hamarosan
fordul a kocka, és ismét sikeres lesz. Ha
még keresi az igazit, ne küldje el csak
azért, mert elsõ látásra nem tetszik.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Minden, ami az újságban van, és még több

Elsõ alkalommal, hagyo-
mányteremtõ szándékkal ren-
dezik meg szeptember harmin-
cadikán az Õrtilos és Belezna
közti Szentmihályhegyen az Új-
Zrínyivár Várjátékot és Kultu-
rális Bemutatót. A rendezvény
folytatása, vagy inkább betetõ-
zése azoknak az ásatásoknak,
amelyek révén bebizonyosodott,
hogy valóban itt állt a Zrínyi
Miklós által építtetett palánk-
vár, ami élénk tiltakozást váltott
ki a Habsburg-udvarból. 

A kutatások még 1996-ban indul-
tak, amikor a Zrínyi Miklós Nemzet-
védelmi Egyetem munkatársai fel-
vették a kapcsolatot Belezna önkor-
mányzatával. A tárgyalások eredmé-
nyesek voltak, közös szándéknyilat-
kozatok születtek arra vonatkozóan,
hogy ki, milyen feladatokat vállal
magára a kutatások során. 

– A végcélunk az, hogy emlék-
hellyé minõsíttessük a Szent Mi-
hály-hegy lábánál lévõ területet –
mondta lapunknak Papp Ferenc
alezredes, a Zrínyi Miklós Nem-
zetvédelmi Egyetem humánpoliti-
kai osztályának fõelõadója, az
ásatások irányítója.  – Az ehhez
szükséges lépések meg is történ-
tek, mind horvát, mind magyar ol-
dalon egy-egy szép emlékmû ta-
núskodik arról, hogy 1661. és
1664. között ezen a helyen állt Új-
Zrínyivár. Magyarországon 2003-
ban egy nagyon szép ünnepség
keretében fel is avattuk ezt az em-
lékhelyet. Három éve úgynevezett
Zrínyi-táborokat szervezünk ide
az egyetem hadtörténeti tanszék-
ének hallgatói részére, a Zala, il-
letve Somogy Megyei Múzeumok
Igazgatósága és a HM Hadtörté-
neti Intézet és Múzeum szakembe-
reinek bevonásával. Velük próbál-

kozunk valamiféle részleges feltá-
rással, s az elmúlt két évben több,
mint kétszáz tárgyi emléket talál-
tunk itt. Ezek többsége korabeli
puskagolyó, amelyek egy része ar-
ról tanúskodik, hogy csak úgy
vaktában lõtték ki, másik részérõl
viszont nagyon pontosan megálla-
pítható, hogy mibe csapódott,
csontba, avagy páncélba. Kutatá-
sainkkal sikerült bizonyítanunk
azt, amit dr. Vándor László, a Za-
la Megyei Múzeumok Igazgatósá-
ga vezetõje már a hetvenes évek-
ben sejtett, hogy itt, a hegyen állt
Új-Zrínyivár, amelybõl több alka-
lommal sikerrel verték vissza a tö-
rök támadásokat. 

Igaz, nem volt egyszerû idáig
eljutni, ugyanis az ötvenes évek-
ben megbolygatták a területet, s a
térségben egy hatalmas erõdrend-
szert alakítottak ki Jugoszláviával
szemben. Futóárkok készültek,
rengeteg földet mozgattak meg,
ami nem kedvezett a maradvá-
nyoknak. Ennek ellenére a szak-

embereknek sikerült egy török
sáncárokra bukkanniuk az ásatá-
sok során, amelyben számos tár-
gyi emlék, ha úgy tetszik, bizo-
nyíték rejtõzött.

Miután a vár helyére vonatkozó
sejtés immár bizonyosság lett, ter-
mészetes igényként fogalmazó-
dott meg, hogy a Zrínyi-táborok
folytatásaként egyfajta kulturális
program helyszíne legyen a vár
helye. Ezért idén elsõ alkalom-
mal, szeptember harmincadikán
kerül sor a horvát oldalról légrádi,
csáktornyai és alsódomborúi, míg
a hazai oldalról beleznai, õrtilosi,
murakeresztúri és nagykanizsai
együttmûködéssel megvalósuló I.
Új-Zrínyivár Várjáték és Kulturá-
lis bemutatóra. A hagyományte-
remtõ rendezvényre meghívást
kapott a csáktornyai és a szigetvá-
ri Zrínyi Gárda, dr. Szekeres Imre
honvédelmi miniszter, a HM Zrí-
nyi SE Végvári Haditorna Szak-
osztálya, a horvát és a török nagy-
követ, valamint a három ország

Új-Zrínyivár életre kel

Fõiskolai képzés a CKÖ-nél

A Bogdán János Közösségi Ház. Nagyobb sebességre kapcsolnak.

A Nagykanizsai Kistérség
Többcélú Társulásának polgár-
mesterei fél óra alatt megtár-
gyalták az ülés valamennyi napi-
rendi pontját. Elfogadták a
2007-es év elsõ félévi beszámoló-
ját, valamint a költségvetési elõi-
rányzat módosítását.

Marton István polgármester, a
társulás elnöke a fentebbiek kap-
csán megjegyezte, az elsõ félévben
nem merült fel likviditási probléma
a társulás gazdálkodását illetõen.
Az állami támogatások a megadott
ütemezés szerint érkeztek, s az elsõ
félévben a bevételek 47 százaléka,
míg a kiadások 34 százaléka telje-
sült az elõzetesen meghatározot-
takhoz képest. A polgármesterek
ötszázezer forintnyi támogatást
szavaztak meg a városkörnyéki di-
ákolimpia megszervezésére, mivel
a korábbi évekhez képest kisebb
mértékû támogatások miatt a tár-
sulás segítségét kérték a szervezõk. 

Végül a polgármesterek meg-
hallgatták Horváth Balázs, a
Saubermacher-Pannónia Kft. ügy-
vezetõjének tájékoztatását a nagy-
térségi hulladékgazdálkodásról.

H.A.

Jó gazda
az NKTT

Gyalogos és kerékpáros túra
A Városi Természetbarát Bizottság és az Olajipari Természetbarát

Egyesület 2007. szeptember 23-án (vasárnap) gyalogos és kerékpá-
ros túrát szervez. A túra útvonala: nagykanizsai Csónakázó-tó büfé
– Gáspár hegy – Erzsébet telep – Csákányháza – nagykanizsai Csó-
nakázó-tó büfé. Táv: 10 km-es könnyû, 15 km-es középnehéz és 15
km-es kerékpáros túra. Rajt és cél: Csónakázó-tó büfé. Nevezés: a
rajtnál 8.30 és 10 óra között. Nevezési díj nincs. 

A rendezvényt az idõjárási körülményektõl függetlenül megtart-
ják, azon mindenki a saját felelõsségére vehet részt.
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A Móricz Zsigmond Mûvelõ-
dési Házban nagysikerû kon-
certet adott az Alegre Correa
Horváth Kornél duó. A dél-
Amerikai népzenei motívu-
mokban bõvelkedõ produkció
után Hováth Kornéllal beszél-
gettünk.

– A koncerten elhangzott, hogy
Ausztriában egy gitárfesztiválon
találkoztak, ott vetõdött fel az
együttzenélés gondolata. Egy-
mástól távol élnek, hogyan oldot-
ták meg a próbákat, és egyáltalán
mennyi felkészülési idejük volt a
látott, hallott produkcióra?

– Bécsben találkoztunk nem
egészen egy éve. A produkció
azonban nagyon friss, ugyanis
Alegre szeptember tizenegyedikén
érkezett Budapestre. Másnap volt
egy próbanapunk, azután már
Szolnokon koncerteztünk.

– Dél-Amerikai népzenei ele-
meket tartalmazó produkciót hal-
lottunk. Alegre szerzeményei?

– Lehet, hogy meglepõ, de az
egész koncert tulajdonképpen
improvizáció volt. Vadonatúj ze-
nét hallott a közönség. Annyira
újat, hogy többségük itt született
a színpadon.

– Ehhez nagyon passzolni kell
két muzsikus zenei világának….

– Ez így van! Nekem nagyon
nagy szerencsém van, mert a kez-
detekben, amikor zenélni kezdtem
– a hetvenes évekrõl van szó –,
nagyon sok brazil zenét hallgat-
tam, de nem játszottam. Most
Alegrével játszom is ezt a zenét.
Próbálom megtanulni, de igazán
tökéletesen talán sohasem fog
menni. Lehet, a produkcióban az
a kuriózum, hogy egy magyar
ütõhangszeres játszik egy brazil
gitárossal, ami nyílván más
hangzás, mintha két brazil játsza-
na együtt.

– Fúvós hangszeren kezdte a
zenélést, hogyan lett ütõhangsze-
res?

– Így hozta a sors és persze a
megélhetés. A megélhetés azon-
ban többszörös idézõjelben ér-
tendõ, mert nagy kedvencem
mindenféle ritmus és ütõhang-
szer. Eredetileg fuvolista voltam
és zenekarokban játszottam,
amikor éppen nem volt fuvolázni

való, akkor a kezembe vettem
valamit, hogy segítsem a rit-
must. Ez a tevékenységem ké-
sõbb egyre inkább eltolódott a
különbözõ, egyre újabb ritmus-
hangszerek irányába. A hetvenes
években egyébként hatalmas
lendületet vett ezek gyártása és

minden zenében, így a jazzben is
egyre nagyobb szerepet kaptak e
hangszerek. Igyekeztem mind-
egyiket beszerezni, a végén már
annyi lett, hogy ki se látszottam
belõlük.

– Ha már a különbözõ ütõ-
hangszereknél tartunk, ma este is
elbarikádozta magát velük a szín-
padon. Készített leltárt arról,
hogy szám szerint hány „zsib-
árun” játszik?

– Konkrét leltárom nincs, de
voltam ütõhangszer-forgalmazó
is. El lehet képzelni, hogy akkor
mi volt nálunk. Jelenleg száz-

százötven ütõ- és ritmushangsze-
ren játszom, beleértve a különbö-
zõ csengettyûket is.

– Amerre jár a világban, min-
denhol beszerzi a különlegessé-
geket?

– Hogyne, ez természetes. En-
nél tovább megyek, mindent meg-

ütögetek, még a háztartási alkal-
matosságokat is.

– Érintettük a hetvenes éveket,
akkoriban a Kaszakõ Együttesben
játszott, többek között László At-
tilával és Lattman Bélával. A két
zenésszel manapság is gyakran
együtt muzsikál és nem csak
jazz-t.

– Lattman Bélával töretlen a
kapcsolatunk. Különbözõ neves
zenészek, szólisták kísérõzene-
karában játszunk. Hamarosan
Zoránnal jövünk ide Nagykani-
zsára. László Attilával huszon-
nyolc évig játszottunk együtt.

Azóta történt egy fajta stílusvál-
tás, aminek én nagyon örülök.
Ennek a váltásnak a következ-
ménye, hogy ma Alegrével játsz-
hatom. Ennek az együtt muzsi-
kálásnak végtelenül örülök,
mert én önzõ módon nagyon sok
mindent próbálok ellesni, elta-
nulni tõle. A frissítésre, az új
dolgokra feltétlenül szükség
van.

– A jazz zenekarok, formációk
általában nem hosszú életûek.
Színvonalas produkciók jönnek
létre, aztán mindenki megy a ma-
ga útján. Jobb esetben az utókor
számára marad egy-két lemez.
Milyen érzés ez?

– Mi az együttzenélés kezde-
tén tartunk. A Budapesti Jazz-
fesztivál után még az idén õsz-
szel tervezünk egy ausztriai tur-
nét, remélem ezt követõen Ale-
gre jövõre újra ellátogat hoz-
zánk. Ami a lemezfelvételt illeti,
éppen az elõbb beszélgettünk
arról, hogy DVD formájában
meg kellene örökíteni ezt a pro-
dukciót. 

Czene Csaba

A hétvégén, a Kulturális
Örökség Napjaihoz kapcsolódó-
an a Zsinagóga rossz állapotára
hívták fel a figyelmet a kanizsai
liberálisok egy jazz-koncert se-
gítségével. 

Halász Gyula, az SZDSZ
nagykanizsai szervezetének ügy-
vivõje múlt heti sajtótájékoztató-
ján elmondta, a Kulturális Örök-
ség Napjai rendezvénysorozat
elõzménye 1984-re nyúlik vissza.
Franciaországban ekkor indult út-
jára a Történelmi Mûemlékek
Nyílt Napja címet viselõ mozga-
lom, amelynek az volt a célja,
hogy e napokon olyan jelentõs
építészeti értéket képviselõ épüle-
tek is megtekinthetõek legyenek a
nagyközönség számára, amelyek
egyébként ritkán, vagy egyáltalán
nem látogathatóak. Az Európai
Unió 1991-ben Kulturális Örök-
ség Napjai néven hivatalosan is
intézményesítette ezt az összeu-
rópai mozgalmat, amelyhez nyolc
évvel késõbb hazánk is csatlako-
zott. A Kulturális Örökség Napja-
inak rendezvényeire városunkban
szeptember 15-én és 16-án került
sor.

– Idén „Haza és Haladás”
szlogen alatt a reformkor és a
klasszicizmus építészete kerül a
középpontba – mondta Halász
Gyula. – A Kanizsai Liberálisok
ennek kapcsán azt tûzték ki célul,
hogy egy jazz-koncerttel hívják fel
a figyelmet a város egyik legérté-
kesebb mûemlékének, a Zsinagó-
gának a megmentésére. Az ingye-
nes koncertre a múlt szombaton a
Honvéd Kaszinóban kerül sor a
Tiborcz Quartet közremûködésé-
vel.

A kanizsai zsinagógát 200 éve,
1807-ben kezdték el építeni és
1821. szeptember 14-én avatták
fel. A klasszicista stílusú mûem-
lék épület több évtizede felújítás-
ra szorul, de a tetõszerkezet fel-
újításán kívül csupán egy-két ab-
lak üvegezésére futotta, amit még
az elõzõ ciklusban jómagam in-
dítványoztam. Az épület aljzatá-
nak szigetelése és a csapadékvíz
elvezetésének megoldása halaszt-
hatatlan feladat, hiszen az épület
állagának további romlását csak
így lehet elkerülni. Úgy vélem, a
Norvég Alaptól remélt támogatás
mellett külön is kellene forráso-
kat biztosítani az épület felújítá-

sára, kis lépésekkel, évrõl évre
sok mindent el lehetne érni,
ahogy ez más városokban, példá-
ul Gyõrben is történt.

Halász Gyula megjegyezte, a
jazz-koncert másik apropóját az
adta, hogy 120 éve született Sig-
mund Romberg, azaz Rosenberg
Zsigmond világhírûvé vált nagyka-
nizsai zeneszerzõ, akinek kétezer
dalát és hetvennyolc musicaljét ját-
szották, játsszák ma is a világon. 

Horváth Attila

Jól halad a kiskanizsai rendõr-
ségi szolgálati hely létrehozása ér-
dekében elindított aláírásgyûjtés. 

Polai József, a városrész egyik
önkormányzati képviselõje, a kez-
deményezés elindítója elmondta,
õ már csaknem hatszáz aláírást
gyûjtött, amihez még hozzájön a
segítõk gyûjtése, tehát várhatóan
több, mint ezer aláírással támaszt-
hatják alá igényüket a kiskanizsa-
iak. A városrész lakói tevõlegesen
is szeretnének hozzájárulni a rend-
õrségi szolgálati hely mûködteté-
séhez, ezért díjmentesen a rendõr-
ség rendelkezésére bocsátanának
egy helyiséget is a polgármesteri
hivatal kirendeltségében. 

Polai József azt is hozzátette, õ
maga pedig kezdeményezi a vá-
ros költségvetésének összeállítása
során, hogy évi egymillió forintot
tervezzenek be a szolgálati jármû
üzemeltetésének költségeire. 

Egyúttal kijelentette, a
kiskanizsaiak nem akarják kisajá-
títani a városrész majdani rend-
õreit, ezért javasolni fogja, hogy
a szolgálati helyrõl rendszeresen
ellenõrizzék a város többi perem-
területét, külsõ városrészeit is –
ehhez pedig kéri a képviselõtár-
sak támogatását. 

H.A.

katonai attaséi. A Zrínyi korát idé-
zõ programok közül érdemes ki-
emelni a vívásoktatást, az íjásza-
tot, a kelevéz (azaz lándzsa) – ve-
tést, a csatacsillag-dobást, ólom
puskagolyó-öntést, s nem utolsó-
sorban az ásatás eredményeit fel-
vonultató fotó- és leletkiállítást. 

– Célunk, hogy mutassunk egy
kicsit abból a hadikultúrából, ami
a tizenhetedik század környékén
volt tapasztalható, illetve bemutat-
kozási lehetõséget adjunk törökök-
nek, horvátoknak és magyarok-
nak, hogy megismertethessék egy-
mással a saját kultúrájukat. Ez a
nap egybeesik a hagyományos
szentmihályhegyi búcsúval, ami-
kor ideiglenes határnyitásra kerül
sor Légrád és Õrtilos között,
ilyenkor a magyarok és a horvá-
tok szívesen látogatják egymást –
reményeink szerint ez nemzetközi-
vé szélesíti a rendezvényt. 

Horváth Attila
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Ezer aláírás

Tóth Nándor, a kiskanizsai 14-
es számú választókörzet önkor-
mányzati képviselõje egy számí-
tógépet adott át a Templom téri
Általános Iskolában tanuló Ko-
vács Géza hetedik osztályos tanu-
lónak, akit nagyszülei nevelnek.
A jó tanulmányi eredménnyel bí-
ró gyermeknek eddig csak a szá-
mítástechnika tantárgyat nem si-
került jelesre teljesítenie, ugyanis
számítógép hiányában nem tudott
otthon gyakorolni. Ezért a család
azt kérte a képviselõtõl, hogy se-
gítse hozzá a kisfiút egy compu-
terhez. A kérés teljesült, a Bat-
thyány Lajos Gimnázium leselej-
tezett számítógépei közül ajánlott
fel egyet Dénes Sándor igazgató. 

Számítógép ajándékba

Megvárjuk-e, amíg a böl-
csisek kiöregszenek? – ezt, az
akár költõiként is értelmezhetõ
kérdést tette fel sajtótájékozta-
tóján Bárdosi Gábor, az MSZP
önkormányzati képviselõje, aki
azt firtatta, vajon miért nem
történtek érdemi lépések a júli-
usi közgyûlésen, a bölcsõdei
csoportbõvítéssel kapcsolatban
hozott képviselõ-testületi hatá-
rozat végrehajtása ügyében?

Bárdosi Gábor emlékeztetett
arra, hogy a közgyûlés már há-
rom alkalommal, márciusban,
májusban, s legutóbb júliusban is
foglalkozott a témával, ugyanis a
város bölcsõdéi már a száznegy-
ven százalékot is meghaladó lét-
számtöbblettel dolgoznak, s
kénytelenek folyamatosan eluta-
sítani az ellátást igénylõ családo-
kat. Annak ellenére, hogy a köz-
gyûlés két hónappal ezelõtt úgy
határozott, hogy szeptember har-
mincadikai határidõvel egy cso-

porttal bõvüljenek a bölcsõdei fé-
rõhelyek, majd a késõbbiekben
folyamatos gondozói létszám-nö-
velés mellett újabb csoport indul-
jon, hogy megoldódjon a bölcsõ-
dei elhelyezések egyre dagadó
problémája városunkban. 

– A képviselõ-testület elé  a
következõ közgyûlésen még csak
egy több variációs megoldandó
feladat kerül, amirõl ismét dön-
teni kell – mondta Bárdosi Gá-
bor. – Miközben korábban már
született egy, a csoportbõvítésre
vonatkozó határozat, amit sze-
rintem nem kérdés, hogy kinek,
kiknek kellett volna már rég
végrehajtani. De eddig csak
annyi történt, hogy lássuk, Bár-
dosi Gábor képviselõ elég kitar-
tó-e… No, meg az is kérdés szá-
momra, hogy a halogatás ho-
gyan illeszkedik az Isten, Haza,
Család, három gyerek, három
szoba, négy kerék programját
meghirdetõ pártok elképzelésé-
be?

A képviselõ hozzátette, a prob-
léma megoldása érdekében kívá-
natosnak tartaná, ha a bölcsõde-
komplexumot átköltöztetnék az
Egészségügyi Alapellátási Intéz-
mény épületébe. 

H.A.

Bölcsõdei férõhely, csigatempóban

Szeptember 8. az Írás-olvasás Vi-
lágnapja. Ebbõl az alkalomból ha-
gyományteremtõ szándékkal elõ-
ször rendeztek olvasást népszerûsítõ
elõadásokat a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban. A tanórák közti
szünetekben könnyedebb hangvéte-
lû mûveket adtak elõ a diákok, bíz-
va abban, hogy jó élménnyel gazda-
godva társaik is kedvet kapnak az
olvasáshoz. A tanulókat a felolvasá-
son kívül rendhagyó könyvtári órák-
ra is várták, ahol a könyvhasználat
titkaival és az elektronikus könyvtár
mûködésével ismerkedhettek meg.
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Jazz-zenével a Zsinagógáért

Alegre Correa és Horváth Kornél
improvizációi Kiskanizsán 
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– Kiállításának címe technikai
és tematikai sokszínûségre utal. 

– Keresztmetszetet kívántam ad-

ni az utóbbi évek munkáiból – vá-
laszolta a festõmûvész. – Azt hi-
szem, ars poeticám az állandó kí-

sérletezés. Lehet, hogy szakmai
körökben az lenne a megfelelõ, ha
kikötnék egyfajta vonal mellett, és
egybõl felismerhetõk lennének a
képeim, de voltak már a mûvészet-
történetben kísérletezõ emberek,
akiket a pillanatnyi inspiráció mo-
tivált és elvetették a sémákban va-
ló gondolkodást. Ezért sokszor fel-
áldozom azt, hogy úgymond bizo-
nyos stíluselemek alapján megkü-
lönböztethetõ legyek és inkább
alárendelem a témának a külön-
bözõ megoldásokat. Másképp al-
kalmazkodom egy õszi vízparthoz,
mint egy kontrasztos színû tanya
falán megcsillanó fényhez. Más-
képp kezelem a jazzt, mint egy ba-
lerinás témát. Ezért ilyen változa-
tos a kanizsai kiállításom.

– Sok képet készített zalai ha-
tás alapján. 

– A jazz Zalának köszönhetõ,
és az itteni mûvésztelepnek. Zala
a legkedvesebb megyém. A táj
formagazdagsága, a Balaton kö-
zelsége miatt sokszor jobban ér-
zem itt magam, mint Bács-Kiskun
megyében. Sopronban születtem,
úgy látszik génjeimben dombos-
völgyes tájra vagyok kódolva.
Õszintén szólva nem sokon mú-

lott, hogy Kecskemétrõl ideköl-
tözzek.  Itt az emberek mások, és
vonzanak az általam kedvelt
szomszédos országok is. Bele-
csöppentem az ország talán leg-
jobb mûvésztelepébe, amit Ludvig
Zoltán szervez. Szerintem erre-
felé nagyobb az érdeklõdés a mû-
vészetek iránt. Örülök, hogy ilyen
sokan eljöttek a kiállításomra. 

– Különleges, akril és pasztell
technikával készült három tájképe
viszont egyéni, walteres megoldás.

– Mások is dolgoznak akrillal,
de a képeim árnyaltabb, fino-
mabb megoldásai, összetevõi
alapján úgy gondolom, hogy ezek
csak rám jellemzõk, és a maga-
ménak tudhatom. De nem fogok
ennél leragadni, mert az olajat és
az akvarellt is szeretem. Sokféle
anyagot igyekszem kipróbálni. 

A kiállítást Lehota M. János
esztéta ajánlotta a megjelentek fi-
gyelmébe. A Petró Galéria elma-
radhatatlan sorsolásán Walter Gá-
bor, Út a pusztába címû képét dr.
Mátz Lászlóné nyerte. A megnyi-
tón Tiborcz Iván és Farkas Nor-
bert mûködött közre.

Bakonyi Erzsébet
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Walternativák címmel Walter Gábor kecskeméti festõmûvész ki-
állítása látható szeptember 29-ig a Petró Galériában. Walter Gábor
a szegedi tanárképzõ fõiskolán végzett. Évek óta jól ismert arc a
Kendlimajori Mûvésztelepen. Mûvészeti szemléletét a zebegényi
szabadiskola rendszeres látogatójaként alakította ki. Fõ témái a
magyar táj, az akt, a jazz. A látvány képpé formálásában elsõsor-
ban a bensõséges hangulatok irányítják. Képei megtalálhatók ma-
gángyûjteményekben és a kecskeméti képtárban. 2006-ban meg-
kapta Bács-Kiskun Megye Mûvészeti-díját. 

Walternativák
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Nagykanizsa Megyei jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága pályázatot hirdet a 2007. évi Szociális Alap támogatásának
elnyerésére. 

A pályázat célja: Olyan közösségi programok, karitatív és érdekvédelmi
tevékenységek, természetbeni támogatások, szociális formák közvetlen támo-
gatása, melyek hozzájárulnak a hátrányos helyzetben lévõk szociális élet-
helyzetének minõségi javulásához. A támogatás nem használható fel a felso-
rolt célokkal összefüggõ mûködési költségek (dologi kiadások, személyi jut-
tatások) finanszírozására.  

Pályázók köre: Nagykanizsa Megyei Jogú Város közigazgatási területén
mûködõ intézmények, minden bejegyzett nagykanizsai székhelyû civil szer-
vezetek, egyesületek, alapítványok és egyéb szervezetek, melyek pályázatuk-
kal a fenti célok megvalósítását szolgálják. 

A pályázaton nem indulhatnak: pártok, politikai tevékenységet folytatók. 
A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 30. 
Benyújtás módja: A pályázati adatlapot zárt borítékban "Szociális

Alap támogatása" jeligével lehet benyújtani. Pályázati alaplap a Szociá-
lis Osztályon igényelhetõ, illetve letölthetõ a www.nagykanizsa.hu. web
oldalról.

Benyújtás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Szociális Osztálya Nagykanizsa, Eötvös tér 16. (I. em. 103. sz. iroda)

A pályázatnak tartalmaznia kell: a pályázó nevét, a pályázó címét,
székhelyét, a pályázó nyilvántartásáról szóló igazolás másolatát, az igé-
nyelt támogatás összegét, a kérelem tételes indokolását, a megvalósítás
módját. 

A pályázati bírálat határideje: 2007. október 20. A határidõre beérkezett
pályázatokat a Szociális és Egészségügyi Bizottság bírálja el. 

Az elnyert támogatások kifizetésének határideje: 2007. november 20. Az
elnyert támogatások felhasználásának határideje: 2007. december 31. Az
odaítélt támogatások elszámolásának határideje: 2008. január 31. 

Dr. Csákai Iván, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 

Szociális Alap 2007.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag el-

ismert magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diplo-
ma megszerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a
„Hazavárunk” ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap le-
tölthetõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a
Polgármesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és
Sportosztályon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

M E G H Í V Ó
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlését 

KÖZMEGHALLGATÁS céljából 
2007. szeptember 25-én (kedd) 17.00 órára összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház, Nagykanizsa, Sugár u. 5.
Javasolt napirendi pont: Egyéb választópolgári kérdések 

A közgyûlésre tisztelettel meghívom

Marton István, polgármester

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök szerdánként 16 órától 17 óráig  tart fogadóórát a Batthyány La-
jos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége: 30/2040865, balogh.lasz-
lo61@chello.hu

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19 óráig a
kiskanizsai kirendeltség épületében.

Papp Ferenc önkormányzati képviselõ fogadóórát tart szeptember 21-én
(pénteken) 17-tõl 18 óráig a dr. Mezõ Ferenc Gimnáziumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügy-
félfogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgár-
mesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat
célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. szeptem-
ber 25. (kedd) 10-11 óráig. A bérlemény nem örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Tájékoztatásul közöljük, hogy a Nagykanizsa, Városkapu körút 14. szám
alatti Társasház, illetve a Nagykanizsa, Városkapu körút 16. szám alatti Tár-
sasház az Országos Lakás és Építésügyi Hivatal által kiírt „LKFT-2006-LA-2
– Iparosított technológiával épült lakóépületek energiatakarékos felújításának
és környezetük felújításának támogatása" címû pályázat keretén belül támo-
gatást nyert el. A Társasházak a kivitelezõ kiválasztására hirdetménnyel
induló egyszerû közbeszerzési eljárást kezdeményeztek. A kapcsolódó hirdet-
mények a Közbeszerzési Értesítõ 2007. szeptember 14-én megjelent, XIII.
évfolyam, 105. számában találhatóak meg az alábbi iktatási szám alatt: 

Nagykanizsa, Városkapu körút 14. szám alatti Társasház: KÉ 14281/2007
Nagykanizsa, Városkapu körút 16. szám alatti Társasház: KÉ 14282/2007

FELHÍVÁS 
KIVITELEZÕI AJÁNLATTÉTELRE!

32.qxd  2007.09.19.  10:36  Page 11



A közmûvelõdésben ma egyre
nagyobb szerep jut az intézmé-
nyektõl független civil szerveze-
teknek, közösségeknek, magán-
személyeknek, kulturális célú
vállalkozásoknak. E csoportok
igényt formálnak arra is, hogy el-
mondhassák véleményüket a he-
lyi közmûvelõdés tervezésével,
feltételrendszerének kialakulásá-
val kapcsolatban. Ezt a konzultá-
ló, véleményformáló szerepet
igyekszenek betölteni az egyre
több településen mûködõ közmû-
velõdési tanácsok. 

A Nagykanizsai Közmûvelõdési
Tanácsot kilenc szervezet hozta lét-
re. A szervezet elnöke Nagy Csaba
(Értékközvetítõ Kanizsa Alapít-
vány), elnökségi tagja Dolmányos
Erzsébet (Kiskanizsai Polgári Ol-
vasókör) és Budavölgyi Kálmán
(Anima Társadalmi és Kulturális
Innovációs Egyesület) lett. A ta-
nács munkája iránt érdeklõdõk te-
lefonon a 93-509-527 és a 30-
9893-676 számon kérhetnek to-
vábbi információt. 

Indián nyár 2007. címmel kétnapos rock-pop fesztivál volt Nagyka-
nizsán. Az elmúlt, közel félévszázad helyi zenekarai felidézték az egy-
kori boldog, szép napokat. A Nagy Generáció mellett színpadra léptek a
jövõ ígéretes csapatai is. Képünkön a Radioaktív együttes.

Bernáth Miklós közgazdász pe-
dagógus Szépségvadászat címû
fotókiállítása látható október
másodikáig a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnázium galériájában. 

A kiállítást Homonnay Sza-
bolcs pedagógus nyitotta meg. A
mûsorban közremûködtek az is-
kola diákjai, Németh Renáta ve-
zetésével. 

Az eredeti szakmáját tekintve
erdõmérnök Bernáth Miklós, zö-

mében orchideákról készült fotóit
mutatta be, melyeket a Keszthe-
lyi hegységben fényképezett. A
megnyitót követõen megjegyez-
te, a különleges formavilágú vé-
dett virágokról készített fotóiból
szívesen ajándékoz egy-egy má-
solatot azoknak a diákoknak,
akik hazavinnének ily módon
egy-egy szálat.

B.E.

Kanizsa – Városháza 2007. szeptember 20. 7Kanizsa – Kultúra 2007. szeptember 20.10
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984 Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1 Erzsébet tér 12.
987 Erzsébet tér 13.
988/1 Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000 Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és
Egészségügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000.
(XII.13.) számú helyi rendelet alapján pályázatot hirdet az
alábbi üres önkormányzati bérlakások bérleti jogának szo-
ciális alapon  történõ elnyerésére:

CSERÉRE VAGY GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szobás, komfortos, belvárosi

terület. A lakás épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. A
lakásbérleti díj összege: 26.128 Ft. A lakás állapota: felújí-
tott. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekin-
tésének idõpontja: 2007. szeptember 25. 13-14.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Csengery u. 117/13. fsz. 3.
A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szobás, komfortos, egyéb

városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: földszinti
lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.917 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007.  szeptember 26. 14-15
óráig. 

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/15. fsz. 5.
A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szobás, komfortos, egyéb

városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: földszinti
lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.120 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007. szeptember 26. 13-14
óráig. 

HÁROM VAGY TÖBB GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u. 14/B. 5/31.
A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szobás, összkomfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 5.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.130 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 24. 1 2 -
13.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u. 1/B. 9/58.
A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 9.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege:  19.900 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 25. 13-
14.30 óráig. 

GYERMEKTELEN  PÁR RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkotmány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1 szobás, komfort nélküli,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
udvari lakás. A lakásbérleti díj összege: 1.964 Ft. A lakás
állapota:  nem felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év . A lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember
26. 14-15.30 óráig. 

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet

továbbá az alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának elnyerésére. Elhelyezésre a 35.
életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogosultak
lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap
idõtartamig, elhelyezésük átmeneti megoldásával és
takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 10.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos. A

lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület.  A lakás
épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati
díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bér-
leti jogviszony idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás
megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 24. 14-15.30
óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  I. em. 7.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület.   A lakás épületen belüli fekvése: I.
emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:  14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított . A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. A lakás megtekintésének idõpontja:
2007. szeptember 24. 14-15.30 óráig

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007.
október 10. Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályázati nyomtatvány ugyanitt
kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati 
bérlakás-pályázat

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ün-
nepi hét keretén belül kerül megren-
dezésre az „Idõsek Sportnapja”. Az
eseményen lövészet, teke, ügyességi
verseny, sakk, célba rúgás és kosárra
dobás sportágakban mérhetik össze
tudásukat a nyugdíjas résztvevõk.. A
versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbá-

nyász tekepálya, Nagykanizsa, Zár-
da u. 16. 10.00 óra, lövészet – Vá-
rosi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.

2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra NTE-csarnok,

Nagykanizsa, Ady E. u. 68. ügyes-
ségi verseny, asztalitenisz, sakk,
célba rúgás, kosárra dobás

A versenyre jelentkezhetnek
Nagykanizsa város és környéke
idõskorú nõi és férfi lakossága kö-
rébõl azok, akik a versenyek felté-
telrendszereit vállalják, és nyugdí-
jas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas
Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi
Csabánál a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályán
(500-753), valamint a versenyek
napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyug-
díjast, aki szeret sportolni, és termé-
szetesen azokat is, akik csak nézni
szeretik a sportot, mert szurkolókra
is szükség van.

Idõsekért
Nagykanizsán

Szépségvadászat
Kossuth Tivadar vajdasági

festõmûvész Cirkusz az egész
világ címû kiállítása látható ok-
tóber elsejéig a Hevesi Sándor
Általános Iskola galériájában. 

Az ünnepélyes tárlatmegnyitón
az alkotó munkásságáról Réti
Mária mûvészettörténész, a Kul-
turális Örökségvédelmi Hivatal
kutatója mondott bevezetõt. Köz-
remûködtek a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti
Iskola zene tagozatos hallgatói,
valamint a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola és a Tungsram Radnóti
Díjas versmondó körének tagjai. 

Kossuth Tivadar 1947-ben, a
vajdasági Törökbecsén született
(ma Szerbia). A festészettel kis-
gyermekként, otthon ismerkedett
meg. Édesanyja ikonfestéssel is
foglalkozott. Mûvészeti diplomá-
ja megszerzését követõen, szülõ-
városában a csempegyár finom-

kerámia termékeirõl híres részle-
gének lesz vezetõje, ahol egyedi,
kézzel festett csempéket gyárta-
nak. Közben szobrokat és nagy-
méretû mozaikképeket készít.
Húsz éve szabad foglakozású fes-
tõ. Csak néhány év telik el, és
munkái által ismert lesz Francia-
országtól az Egyesült Államokon
és Ausztrálián át Japánig. 2000-
ben a német Herder Kiadó a
frankfurti könyvvásárra jelentette
meg azt a reprezentatív albumot,
amely a Jézust megörökítõ híres
festményekbõl válogat. Ebben
Leonardo, Rubens, Chagall és
más nagy mesterek mûvei mellé
Kossuth Tivadar két munkáját, az
Utolsó vacsora és a Krisztus be-
vonulása Jeruzsálembe címû fest-
ményeket is beválogatták. 1993
óta Magyarországon él, a Szeged
melletti Szatymazon.

B.E.

Cirkusz az egész világ

Közmûvelõdési Tanács
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Németh Lajos futball-edzõrõl
írt könyvet a kiskanizsai Szalai
Ferenc, aki korábbi munkájá-
ban a magyar futball sanyarú
sorsával foglalkozott. 

– Tudom, hogy nem én vagyok a
legilletékesebb, hogy méltassam
Németh Lajos munkásságát, de az
igazság az, hogy pont azok feled-
keztek meg róla, akik, amikor baj-
ban voltak, segítségül hívták –
mondja az autodidakta szerzõ. –
Ha én nem írom meg e könyvet, ak-
kor tudom, hogy senki nem emléke-
zik meg arról a labdarúgó-edzõrõl,
aki a nagykanizsai labdarúgás te-
rületén a legmaradandóbbat alkot-
ta. Németh Lajos azon ritka szak-
emberek közé tartozik, akinek tevé-
kenysége okán soha nem bontottak
szerzõdést idõ elõtt. Olyan rendkí-
vüli talentummal rendelkezik,
amely nagyon kevés magyar edzõ-
nek adatott meg. Bizonyára lesznek
olyanok, akik elfogultsággal vádol-
nak majd, mert tudják, s én nem is
tagadom, hogy erõs, baráti kötelé-
kek fûznek a szakemberhez. Ám,
amit leírtam, azt a tények birtoká-
ban tettem, állításaimat bármikor
alá lehet támasztani adatokkal, in-
formációkkal, tényekkel. Bizton ál-
líthatom, hogy a könyvemben nincs
semmiféle túlzás.

– Mi az apropója a kötet meg-
jelentetésének?

– Az, hogy az általam oly nagy-

ra tartott szakember ma már „het-
venkedik”, s ebbõl az alkalomból
sehol nem jelent meg semmiféle
méltatás róla. Ezért én úgy gon-
doltam, nem árt, ha az utókor szá-
mára íródik egy olyan tanulmány,
ami hozzájárulhat ahhoz, hogy a
szakember munkája ne menjen fe-
ledésbe. Nála sokkal nevesebb
edzõk dolgoztak Kanizsán, s sokkal
szerényebb eredményeket produ-
káltak, ráadásul õ soha nem hagy-
ta cserben a várost. Ha baj volt,
neki szóltak, õ pedig mindig jött, és
szívesen segített. Soha nem kérke-
dett a képességeivel, nem tartozott
az önként jelentkezõk közé, s talpra
állította az Olajbányászt is, amikor
az más edzõk tevékenysége kap-
csán a földre került. 

H.A.

Csaknem száznegyvenen vág-
tak neki a háromezer, ötezer,
tízezer és a félmaratoni, hu-
szonegyezer kilométeres távnak
a Kanizsa Futóklub és Szabad-
idõsport Egyesület második al-
kalommal megrendezett Pan-
non-Work II. Kanizsai Futó-
versenyen. 

Fiatalok és idõsebbek, gyere-
kek és felnõttek, kicsik és nagyok
egyaránt indultak a múlt szomba-
ti, Kiskanizsán megrendezett II.
Pannon-Work Futófesztiválon. A
futósport több jeles képviselõje
részt vett a megmérettetésen, így
az etiópiai Erkolo Ashenafi, több
maraton elsõ helyezettje, a szintén

etiópiai Mossisa Fayessa, a hazai
élvonalat pedig Bérczes Edit,
Nagy György és Keresztes Kinga
képviselte. A mezõny legfiata-
labbja a hét éves Valusek Cintia
volt. A délelõtti futásban pedig jó
példát mutatva részt vett Balogh
László, az Oktatási, Kulturális, If-
júsági és Sportbizottság elnöke,
valamint Birkner Zoltán, a Pan-
non Egyetem Nagykanizsai Kép-
zési Helye oktatási igazgatója is.

– A lassan hagyományossá vá-
ló futófesztiválunk célja, hogy
minél több gyereket és fiatalt
tudjunk megmozgatni, hiszen a
nevünkbõl fakadóan nem csak az
élsport, hanem a szabadidõspor-
tok népszerûsítését is feladatunk-

Immár ötödik alkalommal
rendezték meg Kiskanizsán a
Sáskajárás-Sáskavarázs címû
programot, amely ezúttal nem
csak a rétesevészet, hanem a
gasztronómia és a kulináris él-
vezetek jegyében is zajlott. 

A program fõ vonulatát a ti-
zenhárom órakor kezdõdõ szüreti
felvonulás nyitotta huszárokkal,
hintókkal, lovas kocsikkal, gó-
lyalábasokkal, és kerékpárosok-
kal. A vidám menet a Ho-
mokkomáromi utcától indult, vé-
gighaladtak a Bajcsy-Zsilinszky
utcán, majd a Varasdi utcán,
hogy a Kisrác utca érintésével
megérkezzenek a Nagyrác úti is-
kola épületéhez, ahol az önkor-
mányzat nevében Balogh László,
az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági
és Sport Bizottság elnöke kö-
szöntötte a megjelenteket. 

Itt a kanizsai gólyalábasok be-
mutatója, a Holle Anyó zenés me-
sejátéka, a Honvéd Kaszinó Mo-
dern Tánccsoportja, a zalaeger-
szegi Hevesi Sándor Színház mû-
vészeinek operett-délutánja, a
Bojtár Együttes, valamint az Ár-
vácska Dalkör mûsora várta az

érdeklõdõket. A városrész feszti-
válja a Zserbó Duó báljával, vala-
mint Reny és David mûsorával
(Bemutatásuk olvasható honla-
punkon) zárult. 

– Immár negyedik éve rendez-
zük meg a Sáskajárás-
Sáskavarázst, aminek vagy az
idõpontja, vagy a helyszíne vál-
tozik minden évben – utalt elöljá-
róban Farkas Tibor, a fõ szerve-
zõ Móricz Zsigmond Mûvelõdési
Ház igazgatója a rendezvény kö-
rül kialakult áldatlan állapotokra.
– Sõt, a korábbi évekhez képest a
tematikája is változott, hiszen
ugyan annak idején rétesfesz-
tiválként indult, rá kellett jön-
nünk, hogy kiskanizsai rétes nél-
kül kiskanizsai rétesfesztivált
rendezni, hát, hogy is mondjam
csak… Nem egyszerû feladat.
Sajnos, nem sikerült rávennünk a
kiskanizsaiakat arra, hogy süsse-
nek rétest, ezért most arra gon-
doltunk, jobb, ha a kulturális-ku-
lináris ínyencségekre helyezzük a
hangsúlyt. Egy bogrács étel elké-
szítése sem fizikailag, sem pénz-
ügyileg nem túl megerõltetõ,
ezért csapatok jelentkezését vár-
tuk. Tét nincs, zsûri nincs, az

gyõz, akinek a fõztje hamarabb
elfogy, mert az azt jelenti, hogy
ízlett az embereknek…

Nos, sajnos, a bográcsos étel-
készítés sem dobogtatta meg a
kiskanizsai szíveket, ugyanis csak
három csapat nevezett. A helyi ál-
talános iskola csapata Jókai-bab-
levest készített, az Olvasókör csa-
pata pincepörköltet, míg a Szandi
Baráti Kör tagjai tejfölös vargá-
nyalevest fõztek. 

Hasonló „érdeklõdés” mellett
zajlott a kakas-szépségverseny is,
pedig a tollas jószágokat ezúttal
senki nem akarta megenni. A fel-
hívás szlogenje, „Ne szégyelld a
kakasodat!” ellenére nem sokan
hozták el hazulról a tyúkudvar ki-
rályát, így aztán a mezõnyt köny-
nyen verte az egyedüliként induló
József kakas, akit kis gazdája, So-
mogyi Dániel nevezett be a meg-
mérettetésre. Igaz, volt egy öreg-
úr, aki váltig azt állította, hogy az
õ kakasa sokkal jóképûbb, s meg
is fenyegette a büszkén feszítõ
József kakast és Danit, hogy
mindjárt hozza a világ legszebb
kakasát, ám lapzártánkig nem ér-
kezett meg sem a kakas, sem a
gazda.

Horváth Attila 
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Értesítés építéshatósági eljárás
megindításáról és helyszíni szemle
idõpontjáról. Szám:6/2334-2/2007. A
közigazgatási hatósági eljárás és szolgál-
tatás általános szabályairól szóló 2004.
évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.)
29. § (6) alapján értesítem az érintette-
ket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Vá-
ros Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztályára építésügyi hatósági engedély
iránti kérelem érkezett, melynek tárgya a
Nagykanizsa, Kanizsai Dorottya u. 1.
szám alatti 1839/97. hrsz-ú ingatlanon 4
lakásos lakóépület és kerítés építésére
irányuló építési engedély iránti kérelem.
A Ket. 29. § (7) bekezdése értelmében
fenti üggyel kapcsolatban az alábbi tájé-
koztatást adom.

A tervezett létesítmény, tevékenység
rövid ismertetése: a fenti érintett ingat-
lan tulajdonosa az ingatlanon földszint +
emeletes, négylakásos hagyományos
építési módú, beépítetlen magastetõs ki-
alakítású lakóépületet és kerítést kíván
építeni. A kérelemmel érintett ingatlan
valamint az érintett ingatlannal közös
határvonalú (telekhatárú) ingatlanok
(hatásterület):  Nagykanizsa 1839/97.
hrsz-ú ingatlan, valamint az 1839/91. és
1839/98. hrsz-ú társasházi tulajdonban
lévõ ingatlanok. Az érintettek az ügy
irataiba és a tervekbe a Polgármesteri
Hivatal Építéshatósági Osztályán, az
alábbi helyen és idõpontban tekinthet-
nek be: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III.
emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szer-
da: 8-12, 13-18, péntek: 8-12.

Egyben értesítem az érintetteket, hogy
a fenti ügyben a Nagykanizsa, Kanizsa
Dorottya u. 1. szám alatti 1839/97. hrsz-ú
ingatlanon 2007. szeptember 24-én (hét-
fõn) 9.00-kor helyszíni szemlét tartok.
Találkozás: az érintett ingatlan elõtti, a
Dózsa György utcáról nyíló 1839/92.
hrsz-ú közút területén.

Kérem a kérelmezõt ill. ingatlantu-
lajdonosokat, hogy a helyszíni szemle
feltételeit a fenti idõpontban biztosítani
szíveskedjen, valamint a kiértesítettek,
hogy az eljárás lefolytatását a szemlén
való részvételükkel szíveskedjenek elõ-
segíteni. Továbbá tájékoztatom az érin-
tetteket, hogy a helyszíni szemlén az ér-
dekelt ügyfelek - személyazonosságuk
megfelelõ igazolása mellett – részt ve-
hetnek, véleményüket ott elõadhatják,
de megjelenésük nem kötelezõ.

Mivel a fenti eljárással érintett ingat-
lannal közvetlenül szomszédos ingatla-
nokkal rendelkezni jogosultak száma je-
lentõs, az eljárás megindításáról az érin-
tetteket a Ket. 29. § (6) bekezdése értel-
mében hirdetményi úton értesítjük.

A hirdetmény 2007. szeptember 13-
tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Polgármesteri Hivatala hi-
vatalos hirdetõtábláján.

Nagykanizsa, 2007.09.13.
Junger Mónika, ügyintézõ

Jelen eljárás során ügyfélnek
minõsülnek:
– Kérelmezõ
– Tervezõ
– Érintett szakhatóságok, közmûvek
– Az érintett ingatlannal közvetlenül

szomszédos – a határozattal érintett in-
gatlannal közös határvonalú (telekhatárú)
– ingatlanokkal rendelkezni jogosultak:

- Nagykanizsa, 1839/91. hrsz-ú 
ingatlan tulajdonosai
- Nagykanizsa, 1839/98. hrsz-ú 
ingatlan tulajdonosai

Hirdetmény

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye 

Nagykanizsa, Kalmár u. 6. szám alatti Vásárcsarnok 
I. emeletén található 

különbözõ alapterületû (20-42 m2) üzlethelyiségeket

Nagykanizsa, Petõfi u. 5. szám alatti 
különbözõ alapterületû irodahelyiséget

Nagykanizsa, Ady u. 1. szám alatti 
337 m2 alapterületû (több kisebb részre bontható) 

I. és II. emeleti irodahelyiségeket

Nagykanizsa, Rozgonyi u. 1. szám alatti
99 m2, és 41 m2 alapterületû irodahelyiséget

Érdeklõdni lehet: 
Ingatlankezelési Intézmény 

Nagykanizsa, Deák tér 5. (Telefon: 311-241)

BÉRBE ADJA

Szégyellték a kakasukat

Óriás pöffeteget talált a minap a
volt kiskanizsai lõtér közelében
Polai Ferenc. Az emberfejnél is
nagyobb méretû gomba súlya
3997 gramm volt és több, mint
negyven centiméteres átmérõvel
rendelkezett. A múlt idõ használa-
ta amúgy jogos, hiszen az óriás
pöffeteget azóta jóízûen elfo-
gyasztotta a szerencsés megtaláló
és családja.

H.A.  

Lõtéri óriás
Egészségügyi elõadás-soroza-

tot indított útjára a miklósfai
Közmûvelõdési és Városszépítõ
Egyesület. Elsõ alkalommal
Soósné Jeszták Andrea, egész-
ségnevelõ pedagógus az egészsé-
ges életmód nyolc alapelvérõl
beszélt a Mindenki Házában.

A szakember szerint a hosszú
élet hét titka a következõ: alud-
junk napi hét-nyolc órát, reggeliz-
zünk rendszeresen, ne együnk két
étkezés között, õrizzük meg az
ideális testsúlyunkat, végezzünk
rendszeresen, legalább heti négy
alkalommal testmozgást, ne fo-
gyasszunk alkoholt, és természe-
tesen ne dohányozzunk. 

Az életmód egy gyûjtõfogalom,
ami két témakört ölel fel: mit te-
szünk a testünkkel, és mit teszünk a
testünkbe. Betegségeink a rossz
életmódból fakadnak. Megfigyel-
hetõ, az emberek életmódját alapja-
iban meghatározza, hogy gyermek-
korukban milyen szokásokat sajátí-
tottak el a családban. Úgy fogalma-

zott, a genetikai adottságok töltik
meg a fegyvert, az életmód, a szo-
kásrend pedig meghúzza a ravaszt. 

A tipikus életmód-betegségek
közé tartozik a rák, a cukorbeteg-
ség, a csontritkulás, az elhízás és
a különbözõ szív- és érrendszeri
megbetegedések.  

Az elõadó szólt a helyes étrend
fontosságáról is. Elmondta, kutatá-
sok szerint a napi étrend ötven
százalékát a cukor teszi ki, har-
minc-negyven százalékát a zsír, a
fehérjebevitel pedig 150-200
gramm között alakul, a szükséges
húsz-harminc helyett. Azaz, tulaj-
donképpen zsírt és cukrot eszünk. 

A szakember leszögezte, elsõ-
sorban a rostdús ételekre, teljes
kiõrlésû gabonafélékre, zöldsé-
gekre és gyümölcsökre kellene
épülnie étrendünknek ahhoz, hogy
egészségünket megõrizhessük. 

A programsorozat hétfõn Dr.
Kiss Annamária szemész szakor-
vos elõadásával folytatódott.

H.A.

Az leszel, amit megeszel

Kanizsai futóverseny
etióp résztvevõkkel

nak tartjuk – mondta lapunknak
Ferenczy Lehel, a Kanizsa Futó-
klub és Szabadidõsport Egyesület
elnöke. – A versenyzõk között
azért természetesen profikat is ta-
lálunk, de többségük csak kedvte-
lésbõl sportol, akiknek nagy
öröm egy-egy gyõzelem – titkon
azonban azt reméljük, hogy a
profiknak is az. 

A futókat Takács Tibor és Her-
czegh Károly, a fõ támogató képvi-
selõi köszöntötték, s természetesen
Balogh László, az OKISB elnöke,
aki a futás egészségre gyakorolt
pozitív hatását hangsúlyozta.

A beszédek után tízperces idõ-
közökkel rajtol el a mezõny. 

Horváth Attila  

A sikeredzõrõl írt könyvet

Családi nap a DKG-ban
A hûvös, esõs idõ miatt az idén

kevesebben jöttek el ünnepelni a
DKG East Zrt. családi napjára. A
gyerekeket sokféle játék, izgal-
mas program várta. 

– A nyílt nappal azt akarjuk elérni
– mondta Mádé Károly elnök-vezér-
igazgató –, hogy a nyugdíjasaink
lássák, jól sáfárkodunk azzal a tu-
dással, amit tõlük tanultunk. A gye-
rekek és unokák ismerkedjenek meg

édesapjuk, nagyapjuk munkahelyé-
vel és legyenek rá büszkék. A gyár
gazdaságilag jól áll, 8 milliárdos
összbevétel mellett, 300-350 millió
forint nyereség várható. Ezévben
húsz új dolgozót vettünk fel. A kedve-
zõ piacnak köszönhetõen jövõre már
kétmilliárd forintos megrendelésünk
van.

B.E.
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Németh Lajos futball-edzõrõl
írt könyvet a kiskanizsai Szalai
Ferenc, aki korábbi munkájá-
ban a magyar futball sanyarú
sorsával foglalkozott. 

– Tudom, hogy nem én vagyok a
legilletékesebb, hogy méltassam
Németh Lajos munkásságát, de az
igazság az, hogy pont azok feled-
keztek meg róla, akik, amikor baj-
ban voltak, segítségül hívták –
mondja az autodidakta szerzõ. –
Ha én nem írom meg e könyvet, ak-
kor tudom, hogy senki nem emléke-
zik meg arról a labdarúgó-edzõrõl,
aki a nagykanizsai labdarúgás te-
rületén a legmaradandóbbat alkot-
ta. Németh Lajos azon ritka szak-
emberek közé tartozik, akinek tevé-
kenysége okán soha nem bontottak
szerzõdést idõ elõtt. Olyan rendkí-
vüli talentummal rendelkezik,
amely nagyon kevés magyar edzõ-
nek adatott meg. Bizonyára lesznek
olyanok, akik elfogultsággal vádol-
nak majd, mert tudják, s én nem is
tagadom, hogy erõs, baráti kötelé-
kek fûznek a szakemberhez. Ám,
amit leírtam, azt a tények birtoká-
ban tettem, állításaimat bármikor
alá lehet támasztani adatokkal, in-
formációkkal, tényekkel. Bizton ál-
líthatom, hogy a könyvemben nincs
semmiféle túlzás.

– Mi az apropója a kötet meg-
jelentetésének?

– Az, hogy az általam oly nagy-

ra tartott szakember ma már „het-
venkedik”, s ebbõl az alkalomból
sehol nem jelent meg semmiféle
méltatás róla. Ezért én úgy gon-
doltam, nem árt, ha az utókor szá-
mára íródik egy olyan tanulmány,
ami hozzájárulhat ahhoz, hogy a
szakember munkája ne menjen fe-
ledésbe. Nála sokkal nevesebb
edzõk dolgoztak Kanizsán, s sokkal
szerényebb eredményeket produ-
káltak, ráadásul õ soha nem hagy-
ta cserben a várost. Ha baj volt,
neki szóltak, õ pedig mindig jött, és
szívesen segített. Soha nem kérke-
dett a képességeivel, nem tartozott
az önként jelentkezõk közé, s talpra
állította az Olajbányászt is, amikor
az más edzõk tevékenysége kap-
csán a földre került. 

H.A.

Csaknem száznegyvenen vág-
tak neki a háromezer, ötezer,
tízezer és a félmaratoni, hu-
szonegyezer kilométeres távnak
a Kanizsa Futóklub és Szabad-
idõsport Egyesület második al-
kalommal megrendezett Pan-
non-Work II. Kanizsai Futó-
versenyen. 

Fiatalok és idõsebbek, gyere-
kek és felnõttek, kicsik és nagyok
egyaránt indultak a múlt szomba-
ti, Kiskanizsán megrendezett II.
Pannon-Work Futófesztiválon. A
futósport több jeles képviselõje
részt vett a megmérettetésen, így
az etiópiai Erkolo Ashenafi, több
maraton elsõ helyezettje, a szintén

etiópiai Mossisa Fayessa, a hazai
élvonalat pedig Bérczes Edit,
Nagy György és Keresztes Kinga
képviselte. A mezõny legfiata-
labbja a hét éves Valusek Cintia
volt. A délelõtti futásban pedig jó
példát mutatva részt vett Balogh
László, az Oktatási, Kulturális, If-
júsági és Sportbizottság elnöke,
valamint Birkner Zoltán, a Pan-
non Egyetem Nagykanizsai Kép-
zési Helye oktatási igazgatója is.

– A lassan hagyományossá vá-
ló futófesztiválunk célja, hogy
minél több gyereket és fiatalt
tudjunk megmozgatni, hiszen a
nevünkbõl fakadóan nem csak az
élsport, hanem a szabadidõspor-
tok népszerûsítését is feladatunk-

Immár ötödik alkalommal
rendezték meg Kiskanizsán a
Sáskajárás-Sáskavarázs címû
programot, amely ezúttal nem
csak a rétesevészet, hanem a
gasztronómia és a kulináris él-
vezetek jegyében is zajlott. 

A program fõ vonulatát a ti-
zenhárom órakor kezdõdõ szüreti
felvonulás nyitotta huszárokkal,
hintókkal, lovas kocsikkal, gó-
lyalábasokkal, és kerékpárosok-
kal. A vidám menet a Ho-
mokkomáromi utcától indult, vé-
gighaladtak a Bajcsy-Zsilinszky
utcán, majd a Varasdi utcán,
hogy a Kisrác utca érintésével
megérkezzenek a Nagyrác úti is-
kola épületéhez, ahol az önkor-
mányzat nevében Balogh László,
az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági
és Sport Bizottság elnöke kö-
szöntötte a megjelenteket. 

Itt a kanizsai gólyalábasok be-
mutatója, a Holle Anyó zenés me-
sejátéka, a Honvéd Kaszinó Mo-
dern Tánccsoportja, a zalaeger-
szegi Hevesi Sándor Színház mû-
vészeinek operett-délutánja, a
Bojtár Együttes, valamint az Ár-
vácska Dalkör mûsora várta az

érdeklõdõket. A városrész feszti-
válja a Zserbó Duó báljával, vala-
mint Reny és David mûsorával
(Bemutatásuk olvasható honla-
punkon) zárult. 

– Immár negyedik éve rendez-
zük meg a Sáskajárás-
Sáskavarázst, aminek vagy az
idõpontja, vagy a helyszíne vál-
tozik minden évben – utalt elöljá-
róban Farkas Tibor, a fõ szerve-
zõ Móricz Zsigmond Mûvelõdési
Ház igazgatója a rendezvény kö-
rül kialakult áldatlan állapotokra.
– Sõt, a korábbi évekhez képest a
tematikája is változott, hiszen
ugyan annak idején rétesfesz-
tiválként indult, rá kellett jön-
nünk, hogy kiskanizsai rétes nél-
kül kiskanizsai rétesfesztivált
rendezni, hát, hogy is mondjam
csak… Nem egyszerû feladat.
Sajnos, nem sikerült rávennünk a
kiskanizsaiakat arra, hogy süsse-
nek rétest, ezért most arra gon-
doltunk, jobb, ha a kulturális-ku-
lináris ínyencségekre helyezzük a
hangsúlyt. Egy bogrács étel elké-
szítése sem fizikailag, sem pénz-
ügyileg nem túl megerõltetõ,
ezért csapatok jelentkezését vár-
tuk. Tét nincs, zsûri nincs, az

gyõz, akinek a fõztje hamarabb
elfogy, mert az azt jelenti, hogy
ízlett az embereknek…

Nos, sajnos, a bográcsos étel-
készítés sem dobogtatta meg a
kiskanizsai szíveket, ugyanis csak
három csapat nevezett. A helyi ál-
talános iskola csapata Jókai-bab-
levest készített, az Olvasókör csa-
pata pincepörköltet, míg a Szandi
Baráti Kör tagjai tejfölös vargá-
nyalevest fõztek. 

Hasonló „érdeklõdés” mellett
zajlott a kakas-szépségverseny is,
pedig a tollas jószágokat ezúttal
senki nem akarta megenni. A fel-
hívás szlogenje, „Ne szégyelld a
kakasodat!” ellenére nem sokan
hozták el hazulról a tyúkudvar ki-
rályát, így aztán a mezõnyt köny-
nyen verte az egyedüliként induló
József kakas, akit kis gazdája, So-
mogyi Dániel nevezett be a meg-
mérettetésre. Igaz, volt egy öreg-
úr, aki váltig azt állította, hogy az
õ kakasa sokkal jóképûbb, s meg
is fenyegette a büszkén feszítõ
József kakast és Danit, hogy
mindjárt hozza a világ legszebb
kakasát, ám lapzártánkig nem ér-
kezett meg sem a kakas, sem a
gazda.

Horváth Attila 
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Értesítés építéshatósági eljárás
megindításáról és helyszíni szemle
idõpontjáról. Szám:6/2334-2/2007. A
közigazgatási hatósági eljárás és szolgál-
tatás általános szabályairól szóló 2004.
évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.)
29. § (6) alapján értesítem az érintette-
ket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Vá-
ros Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztályára építésügyi hatósági engedély
iránti kérelem érkezett, melynek tárgya a
Nagykanizsa, Kanizsai Dorottya u. 1.
szám alatti 1839/97. hrsz-ú ingatlanon 4
lakásos lakóépület és kerítés építésére
irányuló építési engedély iránti kérelem.
A Ket. 29. § (7) bekezdése értelmében
fenti üggyel kapcsolatban az alábbi tájé-
koztatást adom.

A tervezett létesítmény, tevékenység
rövid ismertetése: a fenti érintett ingat-
lan tulajdonosa az ingatlanon földszint +
emeletes, négylakásos hagyományos
építési módú, beépítetlen magastetõs ki-
alakítású lakóépületet és kerítést kíván
építeni. A kérelemmel érintett ingatlan
valamint az érintett ingatlannal közös
határvonalú (telekhatárú) ingatlanok
(hatásterület):  Nagykanizsa 1839/97.
hrsz-ú ingatlan, valamint az 1839/91. és
1839/98. hrsz-ú társasházi tulajdonban
lévõ ingatlanok. Az érintettek az ügy
irataiba és a tervekbe a Polgármesteri
Hivatal Építéshatósági Osztályán, az
alábbi helyen és idõpontban tekinthet-
nek be: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III.
emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szer-
da: 8-12, 13-18, péntek: 8-12.

Egyben értesítem az érintetteket, hogy
a fenti ügyben a Nagykanizsa, Kanizsa
Dorottya u. 1. szám alatti 1839/97. hrsz-ú
ingatlanon 2007. szeptember 24-én (hét-
fõn) 9.00-kor helyszíni szemlét tartok.
Találkozás: az érintett ingatlan elõtti, a
Dózsa György utcáról nyíló 1839/92.
hrsz-ú közút területén.

Kérem a kérelmezõt ill. ingatlantu-
lajdonosokat, hogy a helyszíni szemle
feltételeit a fenti idõpontban biztosítani
szíveskedjen, valamint a kiértesítettek,
hogy az eljárás lefolytatását a szemlén
való részvételükkel szíveskedjenek elõ-
segíteni. Továbbá tájékoztatom az érin-
tetteket, hogy a helyszíni szemlén az ér-
dekelt ügyfelek - személyazonosságuk
megfelelõ igazolása mellett – részt ve-
hetnek, véleményüket ott elõadhatják,
de megjelenésük nem kötelezõ.

Mivel a fenti eljárással érintett ingat-
lannal közvetlenül szomszédos ingatla-
nokkal rendelkezni jogosultak száma je-
lentõs, az eljárás megindításáról az érin-
tetteket a Ket. 29. § (6) bekezdése értel-
mében hirdetményi úton értesítjük.

A hirdetmény 2007. szeptember 13-
tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Polgármesteri Hivatala hi-
vatalos hirdetõtábláján.

Nagykanizsa, 2007.09.13.
Junger Mónika, ügyintézõ

Jelen eljárás során ügyfélnek
minõsülnek:
– Kérelmezõ
– Tervezõ
– Érintett szakhatóságok, közmûvek
– Az érintett ingatlannal közvetlenül

szomszédos – a határozattal érintett in-
gatlannal közös határvonalú (telekhatárú)
– ingatlanokkal rendelkezni jogosultak:

- Nagykanizsa, 1839/91. hrsz-ú 
ingatlan tulajdonosai
- Nagykanizsa, 1839/98. hrsz-ú 
ingatlan tulajdonosai

Hirdetmény

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye 

Nagykanizsa, Kalmár u. 6. szám alatti Vásárcsarnok 
I. emeletén található 

különbözõ alapterületû (20-42 m2) üzlethelyiségeket

Nagykanizsa, Petõfi u. 5. szám alatti 
különbözõ alapterületû irodahelyiséget

Nagykanizsa, Ady u. 1. szám alatti 
337 m2 alapterületû (több kisebb részre bontható) 

I. és II. emeleti irodahelyiségeket

Nagykanizsa, Rozgonyi u. 1. szám alatti
99 m2, és 41 m2 alapterületû irodahelyiséget

Érdeklõdni lehet: 
Ingatlankezelési Intézmény 

Nagykanizsa, Deák tér 5. (Telefon: 311-241)

BÉRBE ADJA

Szégyellték a kakasukat

Óriás pöffeteget talált a minap a
volt kiskanizsai lõtér közelében
Polai Ferenc. Az emberfejnél is
nagyobb méretû gomba súlya
3997 gramm volt és több, mint
negyven centiméteres átmérõvel
rendelkezett. A múlt idõ használa-
ta amúgy jogos, hiszen az óriás
pöffeteget azóta jóízûen elfo-
gyasztotta a szerencsés megtaláló
és családja.

H.A.  

Lõtéri óriás
Egészségügyi elõadás-soroza-

tot indított útjára a miklósfai
Közmûvelõdési és Városszépítõ
Egyesület. Elsõ alkalommal
Soósné Jeszták Andrea, egész-
ségnevelõ pedagógus az egészsé-
ges életmód nyolc alapelvérõl
beszélt a Mindenki Házában.

A szakember szerint a hosszú
élet hét titka a következõ: alud-
junk napi hét-nyolc órát, reggeliz-
zünk rendszeresen, ne együnk két
étkezés között, õrizzük meg az
ideális testsúlyunkat, végezzünk
rendszeresen, legalább heti négy
alkalommal testmozgást, ne fo-
gyasszunk alkoholt, és természe-
tesen ne dohányozzunk. 

Az életmód egy gyûjtõfogalom,
ami két témakört ölel fel: mit te-
szünk a testünkkel, és mit teszünk a
testünkbe. Betegségeink a rossz
életmódból fakadnak. Megfigyel-
hetõ, az emberek életmódját alapja-
iban meghatározza, hogy gyermek-
korukban milyen szokásokat sajátí-
tottak el a családban. Úgy fogalma-

zott, a genetikai adottságok töltik
meg a fegyvert, az életmód, a szo-
kásrend pedig meghúzza a ravaszt. 

A tipikus életmód-betegségek
közé tartozik a rák, a cukorbeteg-
ség, a csontritkulás, az elhízás és
a különbözõ szív- és érrendszeri
megbetegedések.  

Az elõadó szólt a helyes étrend
fontosságáról is. Elmondta, kutatá-
sok szerint a napi étrend ötven
százalékát a cukor teszi ki, har-
minc-negyven százalékát a zsír, a
fehérjebevitel pedig 150-200
gramm között alakul, a szükséges
húsz-harminc helyett. Azaz, tulaj-
donképpen zsírt és cukrot eszünk. 

A szakember leszögezte, elsõ-
sorban a rostdús ételekre, teljes
kiõrlésû gabonafélékre, zöldsé-
gekre és gyümölcsökre kellene
épülnie étrendünknek ahhoz, hogy
egészségünket megõrizhessük. 

A programsorozat hétfõn Dr.
Kiss Annamária szemész szakor-
vos elõadásával folytatódott.

H.A.

Az leszel, amit megeszel

Kanizsai futóverseny
etióp résztvevõkkel

nak tartjuk – mondta lapunknak
Ferenczy Lehel, a Kanizsa Futó-
klub és Szabadidõsport Egyesület
elnöke. – A versenyzõk között
azért természetesen profikat is ta-
lálunk, de többségük csak kedvte-
lésbõl sportol, akiknek nagy
öröm egy-egy gyõzelem – titkon
azonban azt reméljük, hogy a
profiknak is az. 

A futókat Takács Tibor és Her-
czegh Károly, a fõ támogató képvi-
selõi köszöntötték, s természetesen
Balogh László, az OKISB elnöke,
aki a futás egészségre gyakorolt
pozitív hatását hangsúlyozta.

A beszédek után tízperces idõ-
közökkel rajtol el a mezõny. 

Horváth Attila  

A sikeredzõrõl írt könyvet

Családi nap a DKG-ban
A hûvös, esõs idõ miatt az idén

kevesebben jöttek el ünnepelni a
DKG East Zrt. családi napjára. A
gyerekeket sokféle játék, izgal-
mas program várta. 

– A nyílt nappal azt akarjuk elérni
– mondta Mádé Károly elnök-vezér-
igazgató –, hogy a nyugdíjasaink
lássák, jól sáfárkodunk azzal a tu-
dással, amit tõlük tanultunk. A gye-
rekek és unokák ismerkedjenek meg

édesapjuk, nagyapjuk munkahelyé-
vel és legyenek rá büszkék. A gyár
gazdaságilag jól áll, 8 milliárdos
összbevétel mellett, 300-350 millió
forint nyereség várható. Ezévben
húsz új dolgozót vettünk fel. A kedve-
zõ piacnak köszönhetõen jövõre már
kétmilliárd forintos megrendelésünk
van.

B.E.
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A közmûvelõdésben ma egyre
nagyobb szerep jut az intézmé-
nyektõl független civil szerveze-
teknek, közösségeknek, magán-
személyeknek, kulturális célú
vállalkozásoknak. E csoportok
igényt formálnak arra is, hogy el-
mondhassák véleményüket a he-
lyi közmûvelõdés tervezésével,
feltételrendszerének kialakulásá-
val kapcsolatban. Ezt a konzultá-
ló, véleményformáló szerepet
igyekszenek betölteni az egyre
több településen mûködõ közmû-
velõdési tanácsok. 

A Nagykanizsai Közmûvelõdési
Tanácsot kilenc szervezet hozta lét-
re. A szervezet elnöke Nagy Csaba
(Értékközvetítõ Kanizsa Alapít-
vány), elnökségi tagja Dolmányos
Erzsébet (Kiskanizsai Polgári Ol-
vasókör) és Budavölgyi Kálmán
(Anima Társadalmi és Kulturális
Innovációs Egyesület) lett. A ta-
nács munkája iránt érdeklõdõk te-
lefonon a 93-509-527 és a 30-
9893-676 számon kérhetnek to-
vábbi információt. 

Indián nyár 2007. címmel kétnapos rock-pop fesztivál volt Nagyka-
nizsán. Az elmúlt, közel félévszázad helyi zenekarai felidézték az egy-
kori boldog, szép napokat. A Nagy Generáció mellett színpadra léptek a
jövõ ígéretes csapatai is. Képünkön a Radioaktív együttes.

Bernáth Miklós közgazdász pe-
dagógus Szépségvadászat címû
fotókiállítása látható október
másodikáig a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnázium galériájában. 

A kiállítást Homonnay Sza-
bolcs pedagógus nyitotta meg. A
mûsorban közremûködtek az is-
kola diákjai, Németh Renáta ve-
zetésével. 

Az eredeti szakmáját tekintve
erdõmérnök Bernáth Miklós, zö-

mében orchideákról készült fotóit
mutatta be, melyeket a Keszthe-
lyi hegységben fényképezett. A
megnyitót követõen megjegyez-
te, a különleges formavilágú vé-
dett virágokról készített fotóiból
szívesen ajándékoz egy-egy má-
solatot azoknak a diákoknak,
akik hazavinnének ily módon
egy-egy szálat.

B.E.
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984 Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1 Erzsébet tér 12.
987 Erzsébet tér 13.
988/1 Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000 Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és
Egészségügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000.
(XII.13.) számú helyi rendelet alapján pályázatot hirdet az
alábbi üres önkormányzati bérlakások bérleti jogának szo-
ciális alapon  történõ elnyerésére:

CSERÉRE VAGY GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szobás, komfortos, belvárosi

terület. A lakás épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. A
lakásbérleti díj összege: 26.128 Ft. A lakás állapota: felújí-
tott. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekin-
tésének idõpontja: 2007. szeptember 25. 13-14.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Csengery u. 117/13. fsz. 3.
A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szobás, komfortos, egyéb

városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: földszinti
lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.917 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007.  szeptember 26. 14-15
óráig. 

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/15. fsz. 5.
A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szobás, komfortos, egyéb

városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: földszinti
lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.120 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007. szeptember 26. 13-14
óráig. 

HÁROM VAGY TÖBB GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u. 14/B. 5/31.
A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szobás, összkomfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 5.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.130 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 24. 1 2 -
13.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u. 1/B. 9/58.
A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 9.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege:  19.900 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 25. 13-
14.30 óráig. 

GYERMEKTELEN  PÁR RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkotmány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1 szobás, komfort nélküli,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
udvari lakás. A lakásbérleti díj összege: 1.964 Ft. A lakás
állapota:  nem felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év . A lakás megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember
26. 14-15.30 óráig. 

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet

továbbá az alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának elnyerésére. Elhelyezésre a 35.
életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogosultak
lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap
idõtartamig, elhelyezésük átmeneti megoldásával és
takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 10.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos. A

lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület.  A lakás
épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati
díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bér-
leti jogviszony idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás
megtekintésének idõpontja:  2007. szeptember 24. 14-15.30
óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  I. em. 7.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület.   A lakás épületen belüli fekvése: I.
emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:  14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított . A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. A lakás megtekintésének idõpontja:
2007. szeptember 24. 14-15.30 óráig

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007.
október 10. Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályázati nyomtatvány ugyanitt
kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati 
bérlakás-pályázat

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ün-
nepi hét keretén belül kerül megren-
dezésre az „Idõsek Sportnapja”. Az
eseményen lövészet, teke, ügyességi
verseny, sakk, célba rúgás és kosárra
dobás sportágakban mérhetik össze
tudásukat a nyugdíjas résztvevõk.. A
versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbá-

nyász tekepálya, Nagykanizsa, Zár-
da u. 16. 10.00 óra, lövészet – Vá-
rosi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.

2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra NTE-csarnok,

Nagykanizsa, Ady E. u. 68. ügyes-
ségi verseny, asztalitenisz, sakk,
célba rúgás, kosárra dobás

A versenyre jelentkezhetnek
Nagykanizsa város és környéke
idõskorú nõi és férfi lakossága kö-
rébõl azok, akik a versenyek felté-
telrendszereit vállalják, és nyugdí-
jas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas
Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi
Csabánál a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályán
(500-753), valamint a versenyek
napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyug-
díjast, aki szeret sportolni, és termé-
szetesen azokat is, akik csak nézni
szeretik a sportot, mert szurkolókra
is szükség van.

Idõsekért
Nagykanizsán

Szépségvadászat
Kossuth Tivadar vajdasági

festõmûvész Cirkusz az egész
világ címû kiállítása látható ok-
tóber elsejéig a Hevesi Sándor
Általános Iskola galériájában. 

Az ünnepélyes tárlatmegnyitón
az alkotó munkásságáról Réti
Mária mûvészettörténész, a Kul-
turális Örökségvédelmi Hivatal
kutatója mondott bevezetõt. Köz-
remûködtek a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti
Iskola zene tagozatos hallgatói,
valamint a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola és a Tungsram Radnóti
Díjas versmondó körének tagjai. 

Kossuth Tivadar 1947-ben, a
vajdasági Törökbecsén született
(ma Szerbia). A festészettel kis-
gyermekként, otthon ismerkedett
meg. Édesanyja ikonfestéssel is
foglalkozott. Mûvészeti diplomá-
ja megszerzését követõen, szülõ-
városában a csempegyár finom-

kerámia termékeirõl híres részle-
gének lesz vezetõje, ahol egyedi,
kézzel festett csempéket gyárta-
nak. Közben szobrokat és nagy-
méretû mozaikképeket készít.
Húsz éve szabad foglakozású fes-
tõ. Csak néhány év telik el, és
munkái által ismert lesz Francia-
országtól az Egyesült Államokon
és Ausztrálián át Japánig. 2000-
ben a német Herder Kiadó a
frankfurti könyvvásárra jelentette
meg azt a reprezentatív albumot,
amely a Jézust megörökítõ híres
festményekbõl válogat. Ebben
Leonardo, Rubens, Chagall és
más nagy mesterek mûvei mellé
Kossuth Tivadar két munkáját, az
Utolsó vacsora és a Krisztus be-
vonulása Jeruzsálembe címû fest-
ményeket is beválogatták. 1993
óta Magyarországon él, a Szeged
melletti Szatymazon.

B.E.

Cirkusz az egész világ

Közmûvelõdési Tanács
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– Kiállításának címe technikai
és tematikai sokszínûségre utal. 

– Keresztmetszetet kívántam ad-

ni az utóbbi évek munkáiból – vá-
laszolta a festõmûvész. – Azt hi-
szem, ars poeticám az állandó kí-

sérletezés. Lehet, hogy szakmai
körökben az lenne a megfelelõ, ha
kikötnék egyfajta vonal mellett, és
egybõl felismerhetõk lennének a
képeim, de voltak már a mûvészet-
történetben kísérletezõ emberek,
akiket a pillanatnyi inspiráció mo-
tivált és elvetették a sémákban va-
ló gondolkodást. Ezért sokszor fel-
áldozom azt, hogy úgymond bizo-
nyos stíluselemek alapján megkü-
lönböztethetõ legyek és inkább
alárendelem a témának a külön-
bözõ megoldásokat. Másképp al-
kalmazkodom egy õszi vízparthoz,
mint egy kontrasztos színû tanya
falán megcsillanó fényhez. Más-
képp kezelem a jazzt, mint egy ba-
lerinás témát. Ezért ilyen változa-
tos a kanizsai kiállításom.

– Sok képet készített zalai ha-
tás alapján. 

– A jazz Zalának köszönhetõ,
és az itteni mûvésztelepnek. Zala
a legkedvesebb megyém. A táj
formagazdagsága, a Balaton kö-
zelsége miatt sokszor jobban ér-
zem itt magam, mint Bács-Kiskun
megyében. Sopronban születtem,
úgy látszik génjeimben dombos-
völgyes tájra vagyok kódolva.
Õszintén szólva nem sokon mú-

lott, hogy Kecskemétrõl ideköl-
tözzek.  Itt az emberek mások, és
vonzanak az általam kedvelt
szomszédos országok is. Bele-
csöppentem az ország talán leg-
jobb mûvésztelepébe, amit Ludvig
Zoltán szervez. Szerintem erre-
felé nagyobb az érdeklõdés a mû-
vészetek iránt. Örülök, hogy ilyen
sokan eljöttek a kiállításomra. 

– Különleges, akril és pasztell
technikával készült három tájképe
viszont egyéni, walteres megoldás.

– Mások is dolgoznak akrillal,
de a képeim árnyaltabb, fino-
mabb megoldásai, összetevõi
alapján úgy gondolom, hogy ezek
csak rám jellemzõk, és a maga-
ménak tudhatom. De nem fogok
ennél leragadni, mert az olajat és
az akvarellt is szeretem. Sokféle
anyagot igyekszem kipróbálni. 

A kiállítást Lehota M. János
esztéta ajánlotta a megjelentek fi-
gyelmébe. A Petró Galéria elma-
radhatatlan sorsolásán Walter Gá-
bor, Út a pusztába címû képét dr.
Mátz Lászlóné nyerte. A megnyi-
tón Tiborcz Iván és Farkas Nor-
bert mûködött közre.

Bakonyi Erzsébet

Kanizsa – Galéria 2007. szeptember 20. 11Kanizsa – Városháza 2007. szeptember 20.6

Walternativák címmel Walter Gábor kecskeméti festõmûvész ki-
állítása látható szeptember 29-ig a Petró Galériában. Walter Gábor
a szegedi tanárképzõ fõiskolán végzett. Évek óta jól ismert arc a
Kendlimajori Mûvésztelepen. Mûvészeti szemléletét a zebegényi
szabadiskola rendszeres látogatójaként alakította ki. Fõ témái a
magyar táj, az akt, a jazz. A látvány képpé formálásában elsõsor-
ban a bensõséges hangulatok irányítják. Képei megtalálhatók ma-
gángyûjteményekben és a kecskeméti képtárban. 2006-ban meg-
kapta Bács-Kiskun Megye Mûvészeti-díját. 

Walternativák
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Nagykanizsa Megyei jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága pályázatot hirdet a 2007. évi Szociális Alap támogatásának
elnyerésére. 

A pályázat célja: Olyan közösségi programok, karitatív és érdekvédelmi
tevékenységek, természetbeni támogatások, szociális formák közvetlen támo-
gatása, melyek hozzájárulnak a hátrányos helyzetben lévõk szociális élet-
helyzetének minõségi javulásához. A támogatás nem használható fel a felso-
rolt célokkal összefüggõ mûködési költségek (dologi kiadások, személyi jut-
tatások) finanszírozására.  

Pályázók köre: Nagykanizsa Megyei Jogú Város közigazgatási területén
mûködõ intézmények, minden bejegyzett nagykanizsai székhelyû civil szer-
vezetek, egyesületek, alapítványok és egyéb szervezetek, melyek pályázatuk-
kal a fenti célok megvalósítását szolgálják. 

A pályázaton nem indulhatnak: pártok, politikai tevékenységet folytatók. 
A pályázat benyújtásának határideje: 2007. szeptember 30. 
Benyújtás módja: A pályázati adatlapot zárt borítékban "Szociális

Alap támogatása" jeligével lehet benyújtani. Pályázati alaplap a Szociá-
lis Osztályon igényelhetõ, illetve letölthetõ a www.nagykanizsa.hu. web
oldalról.

Benyújtás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Szociális Osztálya Nagykanizsa, Eötvös tér 16. (I. em. 103. sz. iroda)

A pályázatnak tartalmaznia kell: a pályázó nevét, a pályázó címét,
székhelyét, a pályázó nyilvántartásáról szóló igazolás másolatát, az igé-
nyelt támogatás összegét, a kérelem tételes indokolását, a megvalósítás
módját. 

A pályázati bírálat határideje: 2007. október 20. A határidõre beérkezett
pályázatokat a Szociális és Egészségügyi Bizottság bírálja el. 

Az elnyert támogatások kifizetésének határideje: 2007. november 20. Az
elnyert támogatások felhasználásának határideje: 2007. december 31. Az
odaítélt támogatások elszámolásának határideje: 2008. január 31. 

Dr. Csákai Iván, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 

Szociális Alap 2007.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata állandó nagyka-
nizsai lakóhellyel rendelkezõ, magyar állampolgárságú, államilag el-

ismert magyarországi felsõoktatási intézmény nappali tagozatán elsõ diplo-
ma megszerzése érdekében tanulmányokat folytató fiataloknak meghirdeti a
„Hazavárunk” ösztöndíj elnyerésének lehetõségét.

Az ösztöndíj összege a lakóhelytõl az iskolalátogatási bizonyítványt kiállí-
tó intézmény székhelyéig, havi egy alkalommal történõ oda-vissza utazás
költsége. Az ösztöndíj megállapítása az adott pályázati félév elején érvényes
másodosztályú vasúti menetjegy, illetve vasúti összeköttetés hiányában autó-
buszjegy diákigazolvánnyal igénybe vehetõ kedvezményes ára alapján törté-
nik. Az igényléshez benyújtandó a hallgatói jogviszony igazolása és a diák-
igazolvány másolata.

Az ösztöndíj két egymást követõ tanulmányi félévre (azaz 10 hónapra)
szól. A Polgármesteri Hivatal félévente, utólag utalja a támogatást.

Az ösztöndíj kiírása, az azt szabályozó rendelet és a pályázati ûrlap le-
tölthetõ a www.nagykanizsa.hu város honlapjáról, valamint beszerezhetõ a
Polgármesteri Hivatal Erzsébet téri portáján, továbbá a Mûvelõdési és
Sportosztályon.

Érdeklõdni a Mûvelõdési és Sportosztályon lehet az 500-780 és az 500-
753 számokon.

Beadási határidõ: 2007. szeptember 30.

„Hazavárunk”

M E G H Í V Ó
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlését 

KÖZMEGHALLGATÁS céljából 
2007. szeptember 25-én (kedd) 17.00 órára összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház, Nagykanizsa, Sugár u. 5.
Javasolt napirendi pont: Egyéb választópolgári kérdések 

A közgyûlésre tisztelettel meghívom

Marton István, polgármester

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület képviselõje,
OKISB-elnök szerdánként 16 órától 17 óráig  tart fogadóórát a Batthyány La-
jos Gimnáziumban. A képviselõ elérhetõsége: 30/2040865, balogh.lasz-
lo61@chello.hu

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19 óráig a
kiskanizsai kirendeltség épületében.

Papp Ferenc önkormányzati képviselõ fogadóórát tart szeptember 21-én
(pénteken) 17-tõl 18 óráig a dr. Mezõ Ferenc Gimnáziumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügy-
félfogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgár-
mesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat
célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. szeptem-
ber 25. (kedd) 10-11 óráig. A bérlemény nem örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Tájékoztatásul közöljük, hogy a Nagykanizsa, Városkapu körút 14. szám
alatti Társasház, illetve a Nagykanizsa, Városkapu körút 16. szám alatti Tár-
sasház az Országos Lakás és Építésügyi Hivatal által kiírt „LKFT-2006-LA-2
– Iparosított technológiával épült lakóépületek energiatakarékos felújításának
és környezetük felújításának támogatása" címû pályázat keretén belül támo-
gatást nyert el. A Társasházak a kivitelezõ kiválasztására hirdetménnyel
induló egyszerû közbeszerzési eljárást kezdeményeztek. A kapcsolódó hirdet-
mények a Közbeszerzési Értesítõ 2007. szeptember 14-én megjelent, XIII.
évfolyam, 105. számában találhatóak meg az alábbi iktatási szám alatt: 

Nagykanizsa, Városkapu körút 14. szám alatti Társasház: KÉ 14281/2007
Nagykanizsa, Városkapu körút 16. szám alatti Társasház: KÉ 14282/2007

FELHÍVÁS 
KIVITELEZÕI AJÁNLATTÉTELRE!
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A Móricz Zsigmond Mûvelõ-
dési Házban nagysikerû kon-
certet adott az Alegre Correa
Horváth Kornél duó. A dél-
Amerikai népzenei motívu-
mokban bõvelkedõ produkció
után Hováth Kornéllal beszél-
gettünk.

– A koncerten elhangzott, hogy
Ausztriában egy gitárfesztiválon
találkoztak, ott vetõdött fel az
együttzenélés gondolata. Egy-
mástól távol élnek, hogyan oldot-
ták meg a próbákat, és egyáltalán
mennyi felkészülési idejük volt a
látott, hallott produkcióra?

– Bécsben találkoztunk nem
egészen egy éve. A produkció
azonban nagyon friss, ugyanis
Alegre szeptember tizenegyedikén
érkezett Budapestre. Másnap volt
egy próbanapunk, azután már
Szolnokon koncerteztünk.

– Dél-Amerikai népzenei ele-
meket tartalmazó produkciót hal-
lottunk. Alegre szerzeményei?

– Lehet, hogy meglepõ, de az
egész koncert tulajdonképpen
improvizáció volt. Vadonatúj ze-
nét hallott a közönség. Annyira
újat, hogy többségük itt született
a színpadon.

– Ehhez nagyon passzolni kell
két muzsikus zenei világának….

– Ez így van! Nekem nagyon
nagy szerencsém van, mert a kez-
detekben, amikor zenélni kezdtem
– a hetvenes évekrõl van szó –,
nagyon sok brazil zenét hallgat-
tam, de nem játszottam. Most
Alegrével játszom is ezt a zenét.
Próbálom megtanulni, de igazán
tökéletesen talán sohasem fog
menni. Lehet, a produkcióban az
a kuriózum, hogy egy magyar
ütõhangszeres játszik egy brazil
gitárossal, ami nyílván más
hangzás, mintha két brazil játsza-
na együtt.

– Fúvós hangszeren kezdte a
zenélést, hogyan lett ütõhangsze-
res?

– Így hozta a sors és persze a
megélhetés. A megélhetés azon-
ban többszörös idézõjelben ér-
tendõ, mert nagy kedvencem
mindenféle ritmus és ütõhang-
szer. Eredetileg fuvolista voltam
és zenekarokban játszottam,
amikor éppen nem volt fuvolázni

való, akkor a kezembe vettem
valamit, hogy segítsem a rit-
must. Ez a tevékenységem ké-
sõbb egyre inkább eltolódott a
különbözõ, egyre újabb ritmus-
hangszerek irányába. A hetvenes
években egyébként hatalmas
lendületet vett ezek gyártása és

minden zenében, így a jazzben is
egyre nagyobb szerepet kaptak e
hangszerek. Igyekeztem mind-
egyiket beszerezni, a végén már
annyi lett, hogy ki se látszottam
belõlük.

– Ha már a különbözõ ütõ-
hangszereknél tartunk, ma este is
elbarikádozta magát velük a szín-
padon. Készített leltárt arról,
hogy szám szerint hány „zsib-
árun” játszik?

– Konkrét leltárom nincs, de
voltam ütõhangszer-forgalmazó
is. El lehet képzelni, hogy akkor
mi volt nálunk. Jelenleg száz-

százötven ütõ- és ritmushangsze-
ren játszom, beleértve a különbö-
zõ csengettyûket is.

– Amerre jár a világban, min-
denhol beszerzi a különlegessé-
geket?

– Hogyne, ez természetes. En-
nél tovább megyek, mindent meg-

ütögetek, még a háztartási alkal-
matosságokat is.

– Érintettük a hetvenes éveket,
akkoriban a Kaszakõ Együttesben
játszott, többek között László At-
tilával és Lattman Bélával. A két
zenésszel manapság is gyakran
együtt muzsikál és nem csak
jazz-t.

– Lattman Bélával töretlen a
kapcsolatunk. Különbözõ neves
zenészek, szólisták kísérõzene-
karában játszunk. Hamarosan
Zoránnal jövünk ide Nagykani-
zsára. László Attilával huszon-
nyolc évig játszottunk együtt.

Azóta történt egy fajta stílusvál-
tás, aminek én nagyon örülök.
Ennek a váltásnak a következ-
ménye, hogy ma Alegrével játsz-
hatom. Ennek az együtt muzsi-
kálásnak végtelenül örülök,
mert én önzõ módon nagyon sok
mindent próbálok ellesni, elta-
nulni tõle. A frissítésre, az új
dolgokra feltétlenül szükség
van.

– A jazz zenekarok, formációk
általában nem hosszú életûek.
Színvonalas produkciók jönnek
létre, aztán mindenki megy a ma-
ga útján. Jobb esetben az utókor
számára marad egy-két lemez.
Milyen érzés ez?

– Mi az együttzenélés kezde-
tén tartunk. A Budapesti Jazz-
fesztivál után még az idén õsz-
szel tervezünk egy ausztriai tur-
nét, remélem ezt követõen Ale-
gre jövõre újra ellátogat hoz-
zánk. Ami a lemezfelvételt illeti,
éppen az elõbb beszélgettünk
arról, hogy DVD formájában
meg kellene örökíteni ezt a pro-
dukciót. 

Czene Csaba

A hétvégén, a Kulturális
Örökség Napjaihoz kapcsolódó-
an a Zsinagóga rossz állapotára
hívták fel a figyelmet a kanizsai
liberálisok egy jazz-koncert se-
gítségével. 

Halász Gyula, az SZDSZ
nagykanizsai szervezetének ügy-
vivõje múlt heti sajtótájékoztató-
ján elmondta, a Kulturális Örök-
ség Napjai rendezvénysorozat
elõzménye 1984-re nyúlik vissza.
Franciaországban ekkor indult út-
jára a Történelmi Mûemlékek
Nyílt Napja címet viselõ mozga-
lom, amelynek az volt a célja,
hogy e napokon olyan jelentõs
építészeti értéket képviselõ épüle-
tek is megtekinthetõek legyenek a
nagyközönség számára, amelyek
egyébként ritkán, vagy egyáltalán
nem látogathatóak. Az Európai
Unió 1991-ben Kulturális Örök-
ség Napjai néven hivatalosan is
intézményesítette ezt az összeu-
rópai mozgalmat, amelyhez nyolc
évvel késõbb hazánk is csatlako-
zott. A Kulturális Örökség Napja-
inak rendezvényeire városunkban
szeptember 15-én és 16-án került
sor.

– Idén „Haza és Haladás”
szlogen alatt a reformkor és a
klasszicizmus építészete kerül a
középpontba – mondta Halász
Gyula. – A Kanizsai Liberálisok
ennek kapcsán azt tûzték ki célul,
hogy egy jazz-koncerttel hívják fel
a figyelmet a város egyik legérté-
kesebb mûemlékének, a Zsinagó-
gának a megmentésére. Az ingye-
nes koncertre a múlt szombaton a
Honvéd Kaszinóban kerül sor a
Tiborcz Quartet közremûködésé-
vel.

A kanizsai zsinagógát 200 éve,
1807-ben kezdték el építeni és
1821. szeptember 14-én avatták
fel. A klasszicista stílusú mûem-
lék épület több évtizede felújítás-
ra szorul, de a tetõszerkezet fel-
újításán kívül csupán egy-két ab-
lak üvegezésére futotta, amit még
az elõzõ ciklusban jómagam in-
dítványoztam. Az épület aljzatá-
nak szigetelése és a csapadékvíz
elvezetésének megoldása halaszt-
hatatlan feladat, hiszen az épület
állagának további romlását csak
így lehet elkerülni. Úgy vélem, a
Norvég Alaptól remélt támogatás
mellett külön is kellene forráso-
kat biztosítani az épület felújítá-

sára, kis lépésekkel, évrõl évre
sok mindent el lehetne érni,
ahogy ez más városokban, példá-
ul Gyõrben is történt.

Halász Gyula megjegyezte, a
jazz-koncert másik apropóját az
adta, hogy 120 éve született Sig-
mund Romberg, azaz Rosenberg
Zsigmond világhírûvé vált nagyka-
nizsai zeneszerzõ, akinek kétezer
dalát és hetvennyolc musicaljét ját-
szották, játsszák ma is a világon. 

Horváth Attila

Jól halad a kiskanizsai rendõr-
ségi szolgálati hely létrehozása ér-
dekében elindított aláírásgyûjtés. 

Polai József, a városrész egyik
önkormányzati képviselõje, a kez-
deményezés elindítója elmondta,
õ már csaknem hatszáz aláírást
gyûjtött, amihez még hozzájön a
segítõk gyûjtése, tehát várhatóan
több, mint ezer aláírással támaszt-
hatják alá igényüket a kiskanizsa-
iak. A városrész lakói tevõlegesen
is szeretnének hozzájárulni a rend-
õrségi szolgálati hely mûködteté-
séhez, ezért díjmentesen a rendõr-
ség rendelkezésére bocsátanának
egy helyiséget is a polgármesteri
hivatal kirendeltségében. 

Polai József azt is hozzátette, õ
maga pedig kezdeményezi a vá-
ros költségvetésének összeállítása
során, hogy évi egymillió forintot
tervezzenek be a szolgálati jármû
üzemeltetésének költségeire. 

Egyúttal kijelentette, a
kiskanizsaiak nem akarják kisajá-
títani a városrész majdani rend-
õreit, ezért javasolni fogja, hogy
a szolgálati helyrõl rendszeresen
ellenõrizzék a város többi perem-
területét, külsõ városrészeit is –
ehhez pedig kéri a képviselõtár-
sak támogatását. 

H.A.

katonai attaséi. A Zrínyi korát idé-
zõ programok közül érdemes ki-
emelni a vívásoktatást, az íjásza-
tot, a kelevéz (azaz lándzsa) – ve-
tést, a csatacsillag-dobást, ólom
puskagolyó-öntést, s nem utolsó-
sorban az ásatás eredményeit fel-
vonultató fotó- és leletkiállítást. 

– Célunk, hogy mutassunk egy
kicsit abból a hadikultúrából, ami
a tizenhetedik század környékén
volt tapasztalható, illetve bemutat-
kozási lehetõséget adjunk törökök-
nek, horvátoknak és magyarok-
nak, hogy megismertethessék egy-
mással a saját kultúrájukat. Ez a
nap egybeesik a hagyományos
szentmihályhegyi búcsúval, ami-
kor ideiglenes határnyitásra kerül
sor Légrád és Õrtilos között,
ilyenkor a magyarok és a horvá-
tok szívesen látogatják egymást –
reményeink szerint ez nemzetközi-
vé szélesíti a rendezvényt. 

Horváth Attila
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Ezer aláírás

Tóth Nándor, a kiskanizsai 14-
es számú választókörzet önkor-
mányzati képviselõje egy számí-
tógépet adott át a Templom téri
Általános Iskolában tanuló Ko-
vács Géza hetedik osztályos tanu-
lónak, akit nagyszülei nevelnek.
A jó tanulmányi eredménnyel bí-
ró gyermeknek eddig csak a szá-
mítástechnika tantárgyat nem si-
került jelesre teljesítenie, ugyanis
számítógép hiányában nem tudott
otthon gyakorolni. Ezért a család
azt kérte a képviselõtõl, hogy se-
gítse hozzá a kisfiút egy compu-
terhez. A kérés teljesült, a Bat-
thyány Lajos Gimnázium leselej-
tezett számítógépei közül ajánlott
fel egyet Dénes Sándor igazgató. 

Számítógép ajándékba

Megvárjuk-e, amíg a böl-
csisek kiöregszenek? – ezt, az
akár költõiként is értelmezhetõ
kérdést tette fel sajtótájékozta-
tóján Bárdosi Gábor, az MSZP
önkormányzati képviselõje, aki
azt firtatta, vajon miért nem
történtek érdemi lépések a júli-
usi közgyûlésen, a bölcsõdei
csoportbõvítéssel kapcsolatban
hozott képviselõ-testületi hatá-
rozat végrehajtása ügyében?

Bárdosi Gábor emlékeztetett
arra, hogy a közgyûlés már há-
rom alkalommal, márciusban,
májusban, s legutóbb júliusban is
foglalkozott a témával, ugyanis a
város bölcsõdéi már a száznegy-
ven százalékot is meghaladó lét-
számtöbblettel dolgoznak, s
kénytelenek folyamatosan eluta-
sítani az ellátást igénylõ családo-
kat. Annak ellenére, hogy a köz-
gyûlés két hónappal ezelõtt úgy
határozott, hogy szeptember har-
mincadikai határidõvel egy cso-

porttal bõvüljenek a bölcsõdei fé-
rõhelyek, majd a késõbbiekben
folyamatos gondozói létszám-nö-
velés mellett újabb csoport indul-
jon, hogy megoldódjon a bölcsõ-
dei elhelyezések egyre dagadó
problémája városunkban. 

– A képviselõ-testület elé  a
következõ közgyûlésen még csak
egy több variációs megoldandó
feladat kerül, amirõl ismét dön-
teni kell – mondta Bárdosi Gá-
bor. – Miközben korábban már
született egy, a csoportbõvítésre
vonatkozó határozat, amit sze-
rintem nem kérdés, hogy kinek,
kiknek kellett volna már rég
végrehajtani. De eddig csak
annyi történt, hogy lássuk, Bár-
dosi Gábor képviselõ elég kitar-
tó-e… No, meg az is kérdés szá-
momra, hogy a halogatás ho-
gyan illeszkedik az Isten, Haza,
Család, három gyerek, három
szoba, négy kerék programját
meghirdetõ pártok elképzelésé-
be?

A képviselõ hozzátette, a prob-
léma megoldása érdekében kívá-
natosnak tartaná, ha a bölcsõde-
komplexumot átköltöztetnék az
Egészségügyi Alapellátási Intéz-
mény épületébe. 

H.A.

Bölcsõdei férõhely, csigatempóban

Szeptember 8. az Írás-olvasás Vi-
lágnapja. Ebbõl az alkalomból ha-
gyományteremtõ szándékkal elõ-
ször rendeztek olvasást népszerûsítõ
elõadásokat a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban. A tanórák közti
szünetekben könnyedebb hangvéte-
lû mûveket adtak elõ a diákok, bíz-
va abban, hogy jó élménnyel gazda-
godva társaik is kedvet kapnak az
olvasáshoz. A tanulókat a felolvasá-
son kívül rendhagyó könyvtári órák-
ra is várták, ahol a könyvhasználat
titkaival és az elektronikus könyvtár
mûködésével ismerkedhettek meg.
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Jazz-zenével a Zsinagógáért

Alegre Correa és Horváth Kornél
improvizációi Kiskanizsán 
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Fõiskolai képzést indít szep-
tember huszonnegyedikétõl a
Cigány Kisebbségi Önkor-
mányzat. Teleki László, a CKÖ
elnöke lapunknak elmondta,
hogy a megnövekedett felada-
tok ellátására terveik között
szerepel a Bogdán János Ci-
gány Kisebbségi Közösségi Ház
tetõtér-beépítése is.

– Több, mint három éve vetõdött
fel az ötlet, hogy a már meglévõ ok-
tatási rendszerünk teljessé válhatna,
ha a CKÖ égisze alatt valamilyen
diplomához is juthatnának a nem-
csak roma fiatalok – mondta Teleki
László. – Megkerestük az ügyben a
Pannon Egyetem nagykanizsai kép-
zési helyének oktatási igazgatóját,
Birkner Zoltánt, s arra kértük, se-
gítsen, hogy a Veszprémi Egyetem-
mel közösen elindítsuk egy ilyen
képzés akkreditációját. Õ örömmel
segített, elindította az akkreditációs
folyamatot, ám ezt követõen sajnos,
két év sem volt elég arra, hogy a
képzés valóban mûködõképes le-
gyen. Ekkor úgy döntöttünk, fel-
vesszük a kapcsolatot a Pécsi Tudo-
mányegyetemmel is, s cirka másfél-
két hónapnyi egyeztetés után elju-
tottunk oda, hogy az egyetem kihe-
lyezett képzési tagozatává válha-
tunk. A feltételük csak annyi volt,
hogy minimum harmincöt fõ vállal-

ja a költségtérítéses, levelezõ tago-
zatos fõiskolai képzést. Mi a szüksé-
ges feltételeket megteremtettük, a
„hallgató-toborzás” sikeres volt,
így három hét leforgása alatt negy-
venkét fõ részére kérhettük a felvé-
teli eljárás megindítását.

Teleki László azt mondja, a most
indított, hat féléves andragógia
szak hallgatóinak a negyedik félév-
tõl kell szakirányt választaniuk,
amelynek megfelelõen személy-
ügyi szervezõ, mûvelõdésszervezõ,
munkavállalási tanácsadó, vagy
felnõttképzési szervezõ diplomát
kaphatnak majd kézhez. A hallga-
tók havi egy alkalommal három na-
pig tartó konzultáció alkalmával sa-
játíthatják el a képesítéshez szüksé-
ges ismereteket, természetesen a

Bogdán János Cigány Kisebbségi
Közösségi Házban, ami már egy-
fajta esélyegyenlõségi központtá
nõtte ki magát, hiszen itt már vala-
mennyi, az oktatásban ismert kép-
zési forma jelen van.

S mivel itt egyre kevesebb a
rendelkezésre álló hely, ezért ter-
vezik az „u” alakú épület teljes
tetõterének beépítését is, az erre
vonatkozó mûszaki tervek már
készülnek. 

Teleki László kérdésünkre el-
mondta, a fent említett képzések
mellett szeretnék, ha szociológus
és szociális munkás szakok is in-
dulhatnának Kanizsán – esetleg
már a következõ tanévtõl.

H.A.
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Horoszkóp

Kiemelkedõ teljesítményt nyújthat
ezen a héten. Még segítséget sem kell
kérnie barátaitól, könnyedén legyõzheti
a napi problémákat. Céltudatossága, bá-
torsága elbûvöli a párját.

Ügyeljen jobban az egészségére. Ne uta-
sítson vissza semmilyen munkalehetõsé-
get, mert az elkövetkezõ napok sikereket
hoznak. Gondolkodjon saját vállalkozáson
is. A szerelem terén is sikerre számíthat. 

Ha úgy érzi, nem mennek jól a dolgai,
nem kell elkeserednie. Nem fogott össze a
világ ön ellen, csupán meg kell dolgoznia
az eredményért. Nem árt, ha idõnként
meghallgatja a párja véleményét is.

Ha nem kedvezõen alakultak az elmúlt
hetek, most pozitív fordulatra számíthat.
Bátran vállalja társaságban a véleményét,
és örüljön az életnek. Ha még keresi a
párját, szánjon több idõt az ismerkedésre.

Szerencsésen alakulhatnak a dolgai. A ko-
rábban kigondolt ötleteit érdemes megvaló-
sítani. Ennek érdekében kérje hozzáértõ is-
merõse véleményét. Hagyja magát sodortat-
ni az élettel, így hamarabb rátalál az igazira. 

Ismét elõtérbe kerülhetnek azok a felada-
tok, amelyekre kevés idõt szánt. Higgad-
tan tervezze meg a lépéseket, ne pazarolja
energiáját. Ha magányos, ne búslakodjon,
a lehetõségek ön elõtt sétálnak.

Élje ki magát a munkájában, a karrierjében.
Kitartó munkával most egy régi álmát
megvalósíthatja, de ne feledje, ha nem si-
kerül, próbálja újra. Ha magányos, még
szeptemberben találkozhat a szerelemmel.

Úgy érzi, nem sikerül visszazökkeni a ré-
gi kerékvágásba, és nem érzi jól magát a
bõrében. Ismerõsei fontos dologban kér-
hetik ki véleményét, amit ezúttal érdemes
halogatni, mert megbánthat másokat. 

Kedvezõ fordulatra számíthat, ha eddig
nem is mentek jól dolgai. Keresse a be-
szélgetés lehetõségét azzal az ismerõsével,
akivel kerülték egymást mostanában. A bé-
külés megnyugtató lesz mindkettejüknek.

Legyen türelmesebb a környezetével,
még akkor is, ha a hétvégén kellemet-
lenségek érik. Ha magányos, induljon
párkeresõ útra, sokféle hétvégi program
közül válogathat.

A Mars kellemetlen hatása miatt napolja el
fontos ügyeit. Ha az élet úgy hozza, álljon
ki a saját elhatározása mellett, és céljaiért.
Kapcsolatába vigyen egy kis változatossá-
got, játékosságot, mert megéri.

Ha nem úgy mennek a dolgai, mint ahogy
szeretné, ne csüggedjen el. Hamarosan
fordul a kocka, és ismét sikeres lesz. Ha
még keresi az igazit, ne küldje el csak
azért, mert elsõ látásra nem tetszik.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Minden, ami az újságban van, és még több

Elsõ alkalommal, hagyo-
mányteremtõ szándékkal ren-
dezik meg szeptember harmin-
cadikán az Õrtilos és Belezna
közti Szentmihályhegyen az Új-
Zrínyivár Várjátékot és Kultu-
rális Bemutatót. A rendezvény
folytatása, vagy inkább betetõ-
zése azoknak az ásatásoknak,
amelyek révén bebizonyosodott,
hogy valóban itt állt a Zrínyi
Miklós által építtetett palánk-
vár, ami élénk tiltakozást váltott
ki a Habsburg-udvarból. 

A kutatások még 1996-ban indul-
tak, amikor a Zrínyi Miklós Nemzet-
védelmi Egyetem munkatársai fel-
vették a kapcsolatot Belezna önkor-
mányzatával. A tárgyalások eredmé-
nyesek voltak, közös szándéknyilat-
kozatok születtek arra vonatkozóan,
hogy ki, milyen feladatokat vállal
magára a kutatások során. 

– A végcélunk az, hogy emlék-
hellyé minõsíttessük a Szent Mi-
hály-hegy lábánál lévõ területet –
mondta lapunknak Papp Ferenc
alezredes, a Zrínyi Miklós Nem-
zetvédelmi Egyetem humánpoliti-
kai osztályának fõelõadója, az
ásatások irányítója.  – Az ehhez
szükséges lépések meg is történ-
tek, mind horvát, mind magyar ol-
dalon egy-egy szép emlékmû ta-
núskodik arról, hogy 1661. és
1664. között ezen a helyen állt Új-
Zrínyivár. Magyarországon 2003-
ban egy nagyon szép ünnepség
keretében fel is avattuk ezt az em-
lékhelyet. Három éve úgynevezett
Zrínyi-táborokat szervezünk ide
az egyetem hadtörténeti tanszék-
ének hallgatói részére, a Zala, il-
letve Somogy Megyei Múzeumok
Igazgatósága és a HM Hadtörté-
neti Intézet és Múzeum szakembe-
reinek bevonásával. Velük próbál-

kozunk valamiféle részleges feltá-
rással, s az elmúlt két évben több,
mint kétszáz tárgyi emléket talál-
tunk itt. Ezek többsége korabeli
puskagolyó, amelyek egy része ar-
ról tanúskodik, hogy csak úgy
vaktában lõtték ki, másik részérõl
viszont nagyon pontosan megálla-
pítható, hogy mibe csapódott,
csontba, avagy páncélba. Kutatá-
sainkkal sikerült bizonyítanunk
azt, amit dr. Vándor László, a Za-
la Megyei Múzeumok Igazgatósá-
ga vezetõje már a hetvenes évek-
ben sejtett, hogy itt, a hegyen állt
Új-Zrínyivár, amelybõl több alka-
lommal sikerrel verték vissza a tö-
rök támadásokat. 

Igaz, nem volt egyszerû idáig
eljutni, ugyanis az ötvenes évek-
ben megbolygatták a területet, s a
térségben egy hatalmas erõdrend-
szert alakítottak ki Jugoszláviával
szemben. Futóárkok készültek,
rengeteg földet mozgattak meg,
ami nem kedvezett a maradvá-
nyoknak. Ennek ellenére a szak-

embereknek sikerült egy török
sáncárokra bukkanniuk az ásatá-
sok során, amelyben számos tár-
gyi emlék, ha úgy tetszik, bizo-
nyíték rejtõzött.

Miután a vár helyére vonatkozó
sejtés immár bizonyosság lett, ter-
mészetes igényként fogalmazó-
dott meg, hogy a Zrínyi-táborok
folytatásaként egyfajta kulturális
program helyszíne legyen a vár
helye. Ezért idén elsõ alkalom-
mal, szeptember harmincadikán
kerül sor a horvát oldalról légrádi,
csáktornyai és alsódomborúi, míg
a hazai oldalról beleznai, õrtilosi,
murakeresztúri és nagykanizsai
együttmûködéssel megvalósuló I.
Új-Zrínyivár Várjáték és Kulturá-
lis bemutatóra. A hagyományte-
remtõ rendezvényre meghívást
kapott a csáktornyai és a szigetvá-
ri Zrínyi Gárda, dr. Szekeres Imre
honvédelmi miniszter, a HM Zrí-
nyi SE Végvári Haditorna Szak-
osztálya, a horvát és a török nagy-
követ, valamint a három ország

Új-Zrínyivár életre kel

Fõiskolai képzés a CKÖ-nél

A Bogdán János Közösségi Ház. Nagyobb sebességre kapcsolnak.

A Nagykanizsai Kistérség
Többcélú Társulásának polgár-
mesterei fél óra alatt megtár-
gyalták az ülés valamennyi napi-
rendi pontját. Elfogadták a
2007-es év elsõ félévi beszámoló-
ját, valamint a költségvetési elõi-
rányzat módosítását.

Marton István polgármester, a
társulás elnöke a fentebbiek kap-
csán megjegyezte, az elsõ félévben
nem merült fel likviditási probléma
a társulás gazdálkodását illetõen.
Az állami támogatások a megadott
ütemezés szerint érkeztek, s az elsõ
félévben a bevételek 47 százaléka,
míg a kiadások 34 százaléka telje-
sült az elõzetesen meghatározot-
takhoz képest. A polgármesterek
ötszázezer forintnyi támogatást
szavaztak meg a városkörnyéki di-
ákolimpia megszervezésére, mivel
a korábbi évekhez képest kisebb
mértékû támogatások miatt a tár-
sulás segítségét kérték a szervezõk. 

Végül a polgármesterek meg-
hallgatták Horváth Balázs, a
Saubermacher-Pannónia Kft. ügy-
vezetõjének tájékoztatását a nagy-
térségi hulladékgazdálkodásról.

H.A.

Jó gazda
az NKTT

Gyalogos és kerékpáros túra
A Városi Természetbarát Bizottság és az Olajipari Természetbarát

Egyesület 2007. szeptember 23-án (vasárnap) gyalogos és kerékpá-
ros túrát szervez. A túra útvonala: nagykanizsai Csónakázó-tó büfé
– Gáspár hegy – Erzsébet telep – Csákányháza – nagykanizsai Csó-
nakázó-tó büfé. Táv: 10 km-es könnyû, 15 km-es középnehéz és 15
km-es kerékpáros túra. Rajt és cél: Csónakázó-tó büfé. Nevezés: a
rajtnál 8.30 és 10 óra között. Nevezési díj nincs. 

A rendezvényt az idõjárási körülményektõl függetlenül megtart-
ják, azon mindenki a saját felelõsségére vehet részt.
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Várhatóan október végén,
november elején elhelyezhetik
a város minden idõk talán
legsikeresebb polgármesteré-
nek emléktábláját a róla elne-
vezett utcában. Dr. Sabján
Gyula emlékmûvének ügyét
unokája dr. Varga-Sabján
László, illetve munkásságának
kutatója, dr. Károlyi Attila ka-
rolta fel.

Dr. Sabján Gyulát Vécsey
Zsigmond halála után, 1913 no-
vemberében választották pol-
gármesterré. Munkásságának
legnagyobb erénye, hogy ma is
mûködõképes városi rendelete-
ket alkotott. A háború után min-
den erejével azon fáradozott,
hogy a meginduló nagyarányú
középítkezésekhez kölcsönt
szerezzen. A Sugár úti volt hon-
védlaktanyában lévõ gimnázi-
um számára megfelelõ körül-
ményeket biztosított az épület
átalakításával, polgármestersé-
ge alatt 1926-ban új városi bér-
ház épült, tetõ alá került a
kiskanizsai elemi iskola és
megtörtént a közkórház részle-
ges renoválása is. Ebben az év-
ben épült fel az új színház,
1928-ra pedig befejezõdött a
vízvezeték-rendszer bõvítése,
majd a csatornázás. Sabján
Gyula sokat tett a város egész-
ségügyi ellátásának fejlesztése
érdekében is, többek közt létre-
hozta a Stefánia Anya- és Cse-
csemõvédõ Intézetet. Polgár-
mesterségének idõszakában be-
ruházások egész sora indult el
és valósult meg, Nagykanizsa a
városi infrastruktúra új elemei-
vel gyarapodott. Hivatalát
1930. február 10-ig töltötte be.

A közelmúltban a képviselõ-
testület döntött arról, hogy a
kommunizmus évei alatt Terv
utcára átkeresztelt, eredetileg a
polgármester nevét viselõ utca
visszakapja régi nevét. Úgy tû-
nik, a több évtizedes elhallga-
tás után dr. Sabján Gyula élet-
mûve kapcsán méltó megbe-
csülés kezd kibontakozni, hi-
szen hamarosan kikerülhet a
róla elnevezett utcába a volt
polgármestert ábrázoló emlék-
tábla is. 

– A dombormû gipszöntvényét
már elkészítette Móritz István,
ám a bronzba öntésre még egy
kicsit várnunk kell – mondta la-
punknak dr. Károlyi Attila, aki
lelkes lokálpatriótaként karolta

fel többek között dr. Sabján
Gyula életmûvének, munkássá-
gának népszerûsítését, emléké-
nek méltó ápolását. – Ugyanis
az adományozó, dr. Varga-Sab-
ján László, a paksi atomerõmû
személyügyi vezérigazgató-he-
lyettese egyéb okok miatt még
nem tudta átutalni az ehhez
szükséges pénzt. Amúgy õ a volt
polgármester unokája, s amint
rendezõdik az ügy, végleges for-
mába öntjük a szobrot, majd ün-
nepélyes körülmények között
felavatjuk. Reményeink szerint
ez év október végén, november
elején következhet be.

Dr. Károlyi Attila azt is
megjegyezte, hogy egy, az ak-
kor már elhunyt polgármestert

ábrázoló festmény megfestésé-
rõl, síremléke elkészítésérõl és
az akkoriban még csak épülõ
rendõrségi palota melletti utca

Sabján Gyuláról való elneve-
zésérõl már a harmincas évek-
ben döntött a nagykanizsai
képviselõ-testület. Ezért a
mostani testületi határozat nem
újdonság, csupán a hetven év-
vel ezelõtti rendelkezések vég-
rehajtása. 

A helytörténész-jogász érdek-
lõdésünkre még elmondta, hogy
további céljai közt szerepel Bu-
da Ernõ, a közelmúltban el-
hunyt olajipari mérnök zala-
egerszegi szobra nagykanizsai
másolatának elhelyezése, a
bakónaki mártírok emlékmûvé-
nek újjáépítése, valamint
Krátky István polgármester
szobrának elkészítése. 

Horváth Attila
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Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb
lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi

fûtéses, önkormányzati lakásomat egys-
zobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
42 m2-es, félkomfortos, udvari, önkor-
mányzati lakásomat nagyobb önkor-
mányzatira értékegyeztetéssel. Érd.: 93-
322-537 (6093K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Idõsebbek figyelmébe! Kanizsai
ingatlanért eltartási szerzõdést kötnék!
Egy gyermeket egyedül nevelõ, dolgo-
zó, becsületes, leinformálható nõ kere-
si azt az idõs nénit, aki családi harmó-
niára, õszinte szeretetre, törõdésre vá-
gyik. Nehéz a megélhetés, fáradságos
a házimunka? Szolid, becsületes em-

berek levelét várom. “Együtt köny-
nyebb” jeligére, a 8801 Nagykanizsa,
Pf.: 508-ra. (6081K)

Érettségizett fiatal hölgy bármilyen
betegségben szenvedõ személyt ápolna,
gondozna. Felbélyegzett válaszborítékot
kérek: Nagykanizsa, Pf.: 484 (6089K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok
gépelését, számítógépes szerkesz-
tést vállalok rövid határidõvel.
Érd.: 30/9932-534 (6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Gála és Elstár
fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.
2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717
(6084K)

Túra
Szeptember 23. Kanizsa
Napok - teljesítménytúra
Indulás: 7.35 autóbuszállomás
Kalmár utca
Érkezés: 17.00 autóbusz-állomás
Gyalogtúra útvonala:
10, 15 km-es gyalogos, 
kerékpáros útvonal

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-
zsai Kirendeltség és Szolgáltató Központ tájékoztat minden munka-
lehetõség iránt érdeklõdõ személyt, hogy munkahelyeket ajánló
munkáltatók részvételével a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központban
(Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-9.) 2007. szeptember 26-án 9-12
óráig állásbörzét szervez. 

Állásbörze

Készül a Dr. Sabján Gyula-emlékmû

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

INDULÓ 
TANFOLYAMAINK:

09.24-én 16 órakor hétközi
09.29-én 8.30 órakor 

hétvégi elõadásokkal
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

09.25-én 16 órakor 
könnyû és nehézgépkezelõ 

(alap- és típusvizsga)
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A fogorvosi hivatása mellett
három fiú gyerkõc édesanyja,
vagyis élete igencsak tempós.
Ha ehhez hozzáadjuk, hogy
szabadidejében dr. Lubics Szil-
via serényen gyûjtögeti a kilo-
métereket – két lábon, lévén
hogy hobbiból ultrafutó, hát
akkor életében tényleg nincs
megállás. De mint mondja, ez
így van rendjén, s a napokban
egyik nagy álma teljesült, ami-
kor a hollandiai Winschoten vá-
roskájában indulhatott a 100
km-es EB-n és egyben Világ
Kupán, pedig…

– Tulajdonképpen az orvosi
egyetem befejezéséig anti-
sportoló voltam, ha szabad ezzel a
kifejezéssel élnem – kezdte a jász-
sági származású doktornõ. – A pé-
csi évek után aztán Zalaegerszeg-
re kerültem, ahol már belekóstol-
tam az aerobikozásba, majd az
életem úgy alakult, hogy nagyka-
nizsai lettem. Ebbõl persze, még
nem következik, hogy ultrafutó
lesz valaki, de második gyerme-
kem születése után már vettem
magamnak a fáradságot, s elkezd-
tem kocogni.  Ez olyan jól ment,
hogy néhány hét alatt már egyhu-
zamban letudtam 14 km-t, s elõ-
ször 2004-ben már a fél-marato-
nit is lefutottam.

– Gondolom ebbõl, még nem
következik, hogy valaki az igazán
nagy távok rabjává válik…

– Természetesen nem, s igazi
komolysággal talán négy éve csi-
nálom a futást, illetve ultrafutó-
ként egy éve ûzöm a sportot. Az
országos versenyeken ugyanak-
kor nem csupán kijelölt hosszúsá-
gú távokon lehet indulni, hiszen
van, amikor 6-12-24 vagy éppen
48 órás idõlimitet határoznak

meg, s az a döntõ, ki mennyit bír
ezalatt teljesíteni.

– Mégis, mi a döntõ tényezõ
abban, hogy valaki hosszú távon
bírja az iramot?

– Olyan edzésmunkát kell vé-
gezni, ami az állóképességet fej-
leszti, s szoktatni kell az izmokat,
csontokat, izületeket az ilyen fokú
terheléshez, mivel csak így képe-
sek alkalmazkodni a nagy igény-
bevételhez. Amúgy azon, hogy
mennyit bír a láb, talán ha
harminc százalék múlik, a többi a
fej és a gyomor kérdése. Ami pe-
dig az edzéstávokat illeti, havonta
350-400 kilométert szoktam lefut-
ni, mindezt persze amatõrként,
vagyis a hivatásom mellett a csa-
ládommal is foglalkozva.

– S miként került a képbe a
hollandiai világverseny?

– Mint már említettem, egy éve
vetõdött fel komolyabban, hogy
ezt a 100 km-es versenyt érdemes
lenne megcéloznom, majd idén
tavasszal a veszprémi hat órás,
valamint a sárvári tizenkét órás
távon is gyõztem, amelyek tovább
erõsítették az elhatározást.

– Aztán hipp-hopp, le is lett
tudva a 100 kilométer?

– Ez azért nem volt ilyen egy-
szerû, már csupán azért sem, hi-
szen a távot 9:40:23 óra alatt si-
került teljesítenem. Ez egyébként
jobb idõ volt annál, mint amire
számítottam, de a hatvanöt-het-
ven kilométer között jelentkezett
egy olyan fokú holtpont, ami ná-
lam még soha nem fordult elõ.
Akkor tényleg feje tetejére állt a
világ, s valóban beugrott, na most
eddig és ne tovább. Amit lehetett,
mindent be kellett vetni, hogy
folytatni tudjam, majd a kritikus
idõszak lezárulta után már nem
volt semmi probléma.

– Milyen környezetben futot-
tak?

– Alapvetõen ilyenkor meditatív
állapotban vagyunk, de természe-
tesen azt nagyon jó érzés volt hal-
lani, hogy a 10 kilométer hosszú
körön bonyolított versenyen a
szurkolók sok esetben nevén szó-
lítva a futót drukkoltak. Megadták
a körítést a szervezõk, hiszen az
utcákon, ahol elhaladt a mezõny,
minden fel volt díszítve, léggöm-
bök ezrei voltak a fejünk fölött,
szóval valóban nagy élmény volt
indulni és persze célba érni.

– Milyen helyezést ért az idõ-
eredménye?

– Az Eb-futam számításában a
nõknél 27. lettem, ez összesítésben a
86. helyet jelentette, míg a Világ
Kupa mezõnyében a nõi mezõnyben
a 44. helyet szereztem meg. Ezen túl
még a válogatottak idõeredményét
és helyezését is számolták, s a ma-
gyar nõi csapat – rajtam kívül még
két futóval – az Eb-n hatodik lett.

– További tervek?
– Most, hogy már tudom, mi-

lyen egy 100 km-es verseny, ezen
a távon szeretnék javítani, ezért a
Bécs-Budapest távon nem is na-
gyon gondolkodom. Emellett
nagy általánosságban azt tudom
mondani, hogy az ultrafutás a
hétköznapi életben is kiegyensú-
lyozottabbá tesz, mivel az ember
egy kicsit önmaga korlátjait is át-
lépi, s jólesõ érzés azt tudomásul
venni, hogy képes voltam rá, ami
erõt is ad a továbbiakhoz.

Itt tartottunk, amikor végszóra
jött a telefon, hogy futás a legna-
gyobb fiúért, hiszen nemsokára vé-
ge a karate-edzésének, s oda kell
érni érte. Egy újabb kihívás, még
ha ez nem is volt 100 kilométer…

Polgár László

Miklósfán hamarosan elhe-
lyezik a már egy éve elkészült
Szent Miklós szobrot – tudtuk
meg Karádi Ferenctõl, a város-
rész önkormányzati képviselõ-
jétõl. 

– A szobrot Csávás Csaba fa-
ragta, a munkálatokat a Közmû-
velõdési és Városszépítõ Egyesü-

let finanszírozta – mondta Karádi
Ferenc. – Az alkotás tavaly nyár-
ra készült el, s hogy azóta miért
nem került a helyére, azt ponto-
san magam sem tudom, de úgy
vélem, hogy akik kitalálták a szo-
borállítást, nem mérték fel kellõ-
en, hogy ennek komoly talapzat
kell, ha pedig közterületre kerül,
akkor valamiféle engedélyeztetés-
re is szükség van. Azt hiszem, ma-
ga a szoborállítás volt az elsõ
gondolat, arról pedig valóban
mindenki megfeledkezett, hogy ez
némi procedúrával is jár. 

Karádi Ferenc azt mondta, vár-
hatóan december hatodikán, Mik-
lós napján helyezik ki a csaknem
két és fél méter magas szobrot,
méghozzá a Kápolna tér és a Bem
József utca sarkára. A munkálato-
kat a városrészben mûködõ lokál-
patrióta szervezetek tagjai végzik
majd.  

A képviselõvel körzete más jel-

legû problémáiról is váltottunk
szót. Karádi Ferenc kérdésünkre
elmondta, a közvilágítás rekonst-
rukciós programjának elõkészíté-
se során kérte, hogy a városba ve-
zetõ kerékpárút, amely egyúttal
gyalogos közlekedésre is szolgál,
teljes hosszában kapjon közvilá-
gítást, s hasonló problémára hívta
fel a figyelmet a Gárdonyi utcai
buszforduló és a Sörgyár utca
kapcsán is. A városatya szintén az
önkormányzat felhívására tolmá-
csolta a ligetvárosi iparterület
dolgozóinak kérését, miszerint a
Ligetvárosig közlekedõ autóbusz-
járatok a jövõben a Miklósfa utca
végén forduljanak meg, ahol
ezért egy autóbusz-forduló kiala-
kítására is szükség van.

Horváth Attila

(folytatás a címlapról)
Szükség volt lõszermentesítésre

is, valamint a földbe süllyesztett
üzemanyagtartályok kiemelésére,
a környezõ, üzemanyaggal szeny-
nyezett talaj eltávolítására, elszál-
lítására. Kiépítették az ivóvíz- a
csapadékvíz-elvezetõ és a szenny-
vízcsatorna-hálózatot, valamint út
és kerékpárút épült – az eredeti
tervekhez képest kevesebb,
ugyanis közben kiderült, hogy a
projekt csak részben finanszíroz-
ható az uniós forrásokból, így
tervmódosításra volt szükség, amit
elsõsorban az úthálózat bánt. 

A kivitelezõ végezte a parkosí-
tást is, mintegy hatvanezer négy-
zetméteren füvesített, és több
száz cserjét ültetett el.

Az avatáson Marton István
polgármester és Cseresnyés Péter
alpolgármester is a beruházás
kapcsán kibontakozó összefogást
méltatta.

– A mai napon egy hosszú idõ-
szak végére kerül pont – mondta
Marton István polgármester. – A
mintegy negyven hektáros terület-
re a VÁTI Kht. már 2000-ben
részletes szabályozási tervet ké-
szített, azaz a laktanya rehabilitá-
ciója még a harmadik önkor-
mányzat idején indult, s most már
az ötödik regnál. A szabályozási
terv szerint a régi sportpályák
helyén lakóterületeket kell kiala-
kítani, a keleti szektorban pedig
ipari, gazdasági terület lett kije-
lölve. A kettõ között közpark ké-
szült. Ennek egyik eleme a nyu-
gatról kelet felé haladó kerékpár-
út, s a terület keleti részére kép-
zelték el a szakemberek a majda-
ni sportcsarnokot. Mindannyiunk
nevében köszönöm azok munká-
ját, akik bármilyen módon hozzá-
járultak egy régi álom megvaló-
sulásához. 

Cseresnyés Péter beszédében
azt mondta, senki nem sajátíthat-
ja ki magának az eredményeket,
hiszen azokat egy közösség érte
el. Egyúttal a város nevében szin-
tén megköszönte mindazok mun-
káját, akik részt vettek a projekt
megvalósításában. 

Ezt követõen a kivitelezõ cég
elnök-vezérigazgatója, Szabadics
Zoltán készre jelentette a beruhá-
zást, végül sor került az ünnepé-
lyes szalagátvágásra. 

A ceremónia a Medgyaszay Ház-
ban folytatódott az elvégzett mun-
kálatok részletes ismertetésével.

H.A.
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Neve napján avatják

Már a környéken lakók és a
vandálok is birtokba vették
Nagykanizsa legfiatalabb vá-
rosrészét, egyesek szemétlera-
kónak használják, erõs embe-
rek pedig kihúzkodják az elül-
tetett fák mellé letûzött karó-
kat, széttördelik a fákat. 

Szabó Attila, a kivitelezõ
Szabadics Zrt. építésvezetõje el-
mondta, a volt Thúry-laktanya re-
habilitációja során a szemétgyûj-
tés sok munkát adott a szakembe-
reknek. A területen ugyanis újra,
meg újra megjelennek a szemét-
kupacok, ismeretlen személyek
szemétlerakónak nézik a leendõ
városrészt és folyamatosan hord-
ják ide a kommunális hulladékot.
A kivitelezõ több alkalommal is
jelezte a történteket a Közterület-
felügyelet és a rendõrség számá-
ra, s bár a hatóságok a maguk ré-
szérõl mindent megtesznek, vál-
tozás mégsem tapasztalható.
Amióta a kerítést elbontották, a

terület több pontján is megjelent
a lakossági szemét. 

– Az úthálózat gyakorlatilag
teljesen bejárható, és ezt meg
is teszik a környéken lakók, an-
nak ellenére, hogy a behajtást
tiltó táblákat kihelyeztük –
mondja Szabó Attila. – A rend-
õrök gyakran megjelennek itt,
és komoly bírságokat szabnak
ki a területen felbukkanó autó-
sokra. De van itt más probléma
is: az U1-es út (ez köti össze a
keleti városrészt a Kaposvári
úttal) mindkét oldalán török-
mogyoró-csemetéket ültettünk,
minden egyes fát három karó-
val öveztünk. A karókat illeték-
telenek kihúzkodják, a cseme-
tékbõl pedig többet derékban
kettétörtek.

A szakemberek szerint a na-
gyobb károk elkerülése érdeké-
ben mihamarabb meg kell oldani
a Thúry-városrész õrzését. 

H.A.

Szalagvágás és rongálás

A szeptemberi Városi Séták
elsõ két állomásaként a Város-
történeti mozaikok címû gyûjte-
ményt gondozó Czupi Kiadó a
Csengery út 86. alá, az egykori
Kávégyárhoz, illetve a Deák
térre szervezte találkozóit. Az
érdeklõdõk két-kétórás séta ke-
retében Kunics Zsuzsa és
Tarnóczky Attila szerzõpárossal
közösen barangolhatták be a vá-
rosrészeket úgy, hogy közben
élõszóban szerezhettek ismere-
teket az útba esõ neves kanizsai
épületek történetérõl. A sorozat
záró részét szeptember 25-én,
kedden tartják 16 órától. A Ka-
nizsa történetével megismer-
kedni és sétálni vágyók ezúttal
is a Deák térrõl indulnak körút-
jukra a két helytörténettel
foglalkozó szakemberrel.

P.L.

Séták 
a város 
múltjában

Erõt ad a hétköznapi élethez

Az elmúlt hétvégén a horvátor-
szági Virje városában rendezett
nemzetközi felkészülési kupán
vett részt a KKK DKG-EAST
férfi kosárlabda-csapata három
horvát II. ligás horvát csapat tár-
saságában. A kanizsaiak az elsõ
mérkõzésüket végig vezetve
nyerték meg a Djurdjevac csapata
ellen, majd a késõ esti döntõben a
hazai Podravac Virje csapatával
küzdöttek. Jó színvonalú mérkõ-
zésen a vendégek ugyan kezdet-

ben vezettek, de a hazaiak idõvel
kihasználták megingásainkat és
átvették az irányítást. Ekkor még
nem volt veszve semmi, de az
utolsó negyedben egy kétperces
rövidzárlat elegendõ volt a ven-
déglátóknak ahhoz, hogy eldönt-
sék a mérkõzést az addigra elfá-
radó kanizsaiak ellen. A KKK
eredményei:

Kanizsa KK DKG-EAST –
Durdevac  68 - 61 (18-15, 20-
13, 15-15, 15-18.)

Kanizsa KK DKG-EAST: Kasza
18/6, Beck 8/6, Becze 7/3, Murvai
5/3, Zsámár 16/3. Csere: Millei 3,
Fodor 9/3, Horváth, Nagy 2, Silló,
Lovas. Edzõ: Kovács Nándor

Podravac Virje – Kanizsa
KK DKG-EAST 89 - 74 (19-
27, 23-13, 18-20, 25-14.)

Kanizsa KK DKG-EAST: Ka-
sza 18/3, Beck 10/3, Fodor 13/6,
Zsámár 9, Millei 7. Csere: Mur-
vai 9, Becze 3/3, Nagy, Horváth,
Silló 3, Lovas 2.

P.L.

Ezúttal „Horvátban” készültek

Nagyon belekezdtek. A
Kiskanizsai Sáskák csapata a me-
gyei másodosztályban a szép soro-
zat kellõs közepén áll, hiszen a fel-
nõtt, a tartalék- és a serdülõcsapat is
pontveszteség nélkül áll a tabella
élén. A nagyok a legutóbbi forduló-
ban  Páka csapatát gyõzték le 2-1-re,
s állnak az elsõ helyen öt nyert
meccsel, 19-4-es gólkülönbséggel.
A tartalékoknál és a serdülõknél
nyáron annyi változás történt, hogy
mindkét gárda edzéseit Magyar An-
tal irányítja, s játékosai eddig még
nem ízleltették meg vele a pontvesz-
tés keserûségét. Ez annyit tesz, hogy
a kicsiknél a Sáskák a Zalaapátit 4-
3-ra, Tótszentmártont 12-1-re, míg
Zalaszentbalázst 10-0-ra gyõzték le.
A tartalékoknál eddig Zalaszabar
(10-1), Tófej (5-0), Lovászi (12-0),
Molnári (8-0) és Páka (2-0) látta ká-
rát a kiskanizsaiakkal vívott mérkõ-
zésnek. Ugyan még messze a sze-
zon vége, de többen már hármas
bajnoki címrõl beszélnek a meccseit
továbbra is a Bányász-pályán játszó
Sáskákkal kapcsolatban.

Gyõzelemmel hangoltak.
Keszthely II. – Avantgard Kanizsa
NFE 0:6 (0-3). Keszthely, 50
nézõ. Játékvezetõ: Nagy T. Góllö-
võk: Kanizsai D. (2), Somogyi Zs.
(2), Vitykó A., Uber N. A megyei
nõi nagypályás labdarúgó bajnok-
ságban a Keszthelyen vendégeske-
dõ kanizsaiak megérdemelt gyõzel-
met arattak. A siker remek felveze-
tõje lehet az Avantgard elsõ hazai
mérkõzésének, melyen a tavalyi
bajnok Kertvárosi LSC-t fogadják
szeptember 23-án vasárnap 10 órá-
tól a miklósfai futball-pályán. 

Nyugaton a helyzet változat-
lan: döntõsök… A Nagykanizsa
Ants baseball-csapata gyakorlati-
lag hozta a kötelezõt, vagyis a
bajnoki elõdöntõben a Jánosso-
morja Rascals együttesét legyõz-
ve bejutott a fináléba. A három
nyert mérkõzésig tartó meccs-so-
rozat elsõ két hazai összecsapását
biztosan nyerte hazai pályán a ka-
nizsai alakulat, így csupán a
Gyõr-Moson-Sopron megyei
helyszínen még egy strigulát kel-
lett behúzni. Nos, ez sikerült is,
hiszen végül Hajdu Lászlóék 5:2-
vel nyertek, így 2004 után ismét
bekerültek a fináléba. Ugyan az
Ants csapata a hazai pontvadá-
szatban sokáig egyeduralkodó
volt, utoljára négy esztendeje,
2003-ban nyert bajnoki címet,
akkor a Szentendre Sleepwalkers
gárdáját gyõzték le. Az ellenfél
idén is a Duna-parti együttes lesz. 
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Egy az Isten, egy a Nemzet
címmel az Ossián, a Kárpátia és
a Lord együttes koncertet adott
péntek este a nagykanizsai
MÁV NTE Sportcsarnokban. A
teltházas, késõ éjszakába nyúló
koncert szünetében a Kárpátia
együttes vezetõjével, énekesé-
vel, Petrás Jánossal beszélget-
tünk.

–  Egy az Isten, egy a Nemzet,
a mai koncert és egyben egy da-
lotok címe is. Az állítás elsõ ré-
szével nem szállnék vitába, de
ami a nemzet egységét illeti, két-
ségeim vannak…

– Az Isten egy nemzetet terem-
tett. Az, hogy egy nemzetet meg-
osztanak, arról nem az Isten tehet
és kedvét sem leli benne. Az is le-
hetséges, hogy a megosztókat nem
is Õ teremtette. Én a nemzet alatt
a Szent Korona országának egy-
ségét értem, a székelyekkel, já-

szokkal, kunokkal, palócokkal, te-
hát mindenkivel, aki a történelmi
Nagy-Magyarországhoz tartozik.

– Dalaitokban többször emlí-
titek, vesszen Trianon! Ez lenne
ma a magyarság legégetõbb prob-
lémája, nincs ennél nagyobb baj?

– Nincs! Minden bajnak ez a
gyökere. A jelenlegi országvesztés-
nek is ott az eredõje. Ami meg je-
lenleg folyik, az maga a tragédia.
Nagyon felgyorsult az ország

kiárusítása. Egy biztos, annak nem
lesz sehol sem maradása, békéje,
aki egy nemzetet így megnyomorít.

– Két szám között említést tet-
tetek a nagy vihart kavart Magyar
Gárdáról, mi a véleményed ró-
luk?

– Minden olyan kezdeménye-
zés hasznos az országnak, amely
egy nemzet felemelkedését, épü-
lését szolgálja. Nekem személyes
ismerõseim is vannak ott. Semmi
kétségem a jó szándékukat ille-
tõen. Azok, akiknek a gárda léte-
zése csípi a szemét, nem az or-
szág érdekeit szolgálják. Sõt.

– Az egyik számotokban egy
eskü volt hallható…

– Ez egy elsõ világháborús ka-
tonai eskü részlete, amelynek ma-
napság is érvényesnek kellene
lenni. Mondom ezt a nagy eskü-
szegések idején. Gondoljunk bele,
a mai parlamentben mindenki le-
tette az esküt.

– A több ezres közönség vevõ a
szövegeitekre. Identitástudatot
akartok adni nekik?

– Nem errõl van szó. Mi csak a
kezdõ lépést adjuk meg, hogy job-
ban eligazodjanak a rájuk zúduló
álságos információk között. Na-
gyon fontos lenne a továbbiakban

a család szerepe. Úgy gondolom
ismert problémát érintettem, hi-
szen a legkisebb közösség, a csa-
lád ellen is megindult a hadjárat.
Mi a magunk módján harcolunk a
drogozás, a másság és mindenféle
liberális eltévelyedés ellen.

– Milyen terveitek vannak a jö-
võt illetõen?

– Hatodik nagylemezünk bemu-
tató koncert sorozata után, jövõre
már nem vállalunk évi száz kon-
certnél többet, de ugyanúgy járjuk
Nagy-Magyarország területét.

– Az elcsatolt országrészeken
milyen a zenekar fogadtatása?
Nem volt a szövegek miatt prob-
lémátok?

– Nem. Nagyon jó a fogadtatás.
Bár a propaganda gyakran azzal
vádol bennünket, hogy mi eljövünk,
a közönség meg ott marad. Lenne
tudomásunk arról, ha valakinek a
koncert után bántódása esne.

– És mi a helyzet az itthoni ha-
talommal?

– Kénytelek vagyunk tudomást
venni a hatalomról, ahogy a ha-
talom is kénytelen tudomást venni
rólunk. Ki-ki munkálkodik a má-
sik ellen. 

Czene Csaba

a másság és mindenféle liberális 

Kárpátia: Egy az Isten...
„Mi a magunk módján harcolunk a drogozás, 

eltévelyedés ellen.”

Ciklusokon átívelve

Átadták a Thury-városrészt

Ünnepélyes körülmények kö-
zött átadták az egykori Thúry-
laktanya helyén kialakított új
városrészt, amely – természete-
sen – továbbra is a legendás
várkapitány nevét viseli majd. 

A Thúry György laktanya 2002.
novemberében került a város tulajdo-
nába, a területen lévõ épületek akkor-
ra már jelentõsen amortizálódtak.
Bár a laktanya kiürítésekor még
használhatók voltak a közmûvek, az

idõ múlásával nagy részük tönkre-
ment, s amúgy sem feleltek már meg
az érvényben lévõ mûszaki elõírá-
soknak, így a rendszert abban a for-
májában semmiképpen nem lehetett
csatlakoztatni a városi hálózathoz. 

A rehabilitáció tehát elengedhe-
tetlenné vált, ezért az akkori ön-
kormányzat pályázatot nyújtott be
a Nemzeti Fejlesztési Terv Regio-
nális Operatív Fejlesztési Prog-
ramra, aminek eredményeként
mintegy 666.028.480 forinttal tá-
mogatta a projektet az Európai
Unió. A projekthez 137.237.667
forintot biztosított a kormány,
míg a saját erõ 88.807.350 forint-
ra rúgott, amelybõl csaknem 35,5
millió forint volt az önkormány-
zati tõke, a többi pedig a Belügy-
minisztérium EU-Önerõ Alap tá-
mogatása volt. 

A kivitelezést meghívásos köz-
beszerzési eljárás keretében a
Szabadics Közmû- és Mélyépítõ
Kft. nyerte el. A munkálatok so-
rán tizennyolc épületet bontottak
el, 26000 négyzetméternyi bazalt-
beton térburkolatot szedtek fel, s
daráltak le törmelékesre. 

(folytatás a 2. oldalon)

Helyreigazítás
A 2007. február 8-i lapszá-

munkban a „Perre mentek” cí-
mû újságcikkben valótlanul ál-
lítottuk, hogy a Litter Nándor,
Röst János, dr. Kelemen Mar-
cell nevével fémjelzett önkor-
mányzati ciklusban a polgár-
mesteri hivatal, illetve a képvi-
selõ-testület által hozott határo-
zatok, vagy más miatt indult
perekben az önkormányzat per-
vesztéseiért, az önkormányza-
tot ért károkért dr. Kelemen
Marcell felelõs. Valótlan követ-
keztetés levonását lehetõvé te-
võ módon utaltunk arra, hogy a
jegyzõ, mint a „törvényesség
õre” ne látta volna el a jegyzõi
minõségébõl következõ felada-
tait. A valóság ezzel szemben
az, hogy dr. Kelemen Marcell
jegyzõ az önkormányzat per-
vesztéseiért, az önkormányza-
tot ért károkért nem felel és el-
látta jegyzõi feladatait.

Cseresnyés Péter alpolgármester, Marton István polgármester és Szabadics Zoltán elnök-vezérigazgató
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Kanizsa
A korábbinál nagyobb szerep

juthat a kanizsai alkotóknak,
szerzõknek a régió legnívósabb
kulturális folyóiratában, a Pan-
non Tükörben – reméli Balogh
László, aki a lap legújabb, júli-
us-augusztusi számától kezdve
a periodika szerkesztõbizottsá-
gi elnöki posztját is betölti. 

– A kanizsai jelenlétet erõsíti
az is, hogy az alapító fõszerkesz-
tõ, Pék Pál továbbra is jelentõs
szerephez jut a lap készítésében, s
rajta kívül a szerkesztõbizottság
tagja Papp Ferenc, a HSMK
igazgatója, a külsõs munkatársak
között pedig ott van Kardos Fe-
renc, a Halis István Városi
Könyvtár igazgatóhelyettese –
mondja Balogh László. – Szá-
momra pedig hatalmas megtisz-
teltetés, hogy megkerestek és fel-
kértek az elnöki posztra, s hogy
„uomo dilettante”-ként, azaz kí-
váncsi emberként egy ilyen rend-
kívül nívós lap közelébe kerülhe-
tek, részt vehetek a készítésében.

Én ezt úgy fogom fel, hogy Nagy-
kanizsa kapott egy lehetõséget,
azaz remélem, hogy a városnak
nagyobb szelet jut majd ebbõl a
„tortából”.

– Vélhetõen, már számos terv
megérlelõdött önben a lap továb-
bi mûködése kapcsán… 

– Mint mondtam, Nagykanizsa
jelenléte a lapban ma sem megol-
dott teljesen, pedig számos erõfe-
szítést tettek ebbe az irányba a
lap szerkesztõi. Legfontosabb fel-
adatomnak tartom, hogy ezen
változtassunk. A jelenlegi szerzõk
–akik több-kevesebb rendszeres-
séggel szerepelnek a lapban– kö-
re az utóbbi években sajnos, nem
változott: Pék Pál, Lehota János,
Lehota M. János, Kardos Ferenc,
újabban Lukács Zsolt mûfordító,
akivel számolni lehet. Sajnálatos,
hogy fiatal szerzõk nem jelentkez-
nek, sem irodalmi, sem szakmai
téren. Véleményem szerint az el-
származott tehetségekre is több
figyelmet kellene fordítani. Több-
ször felmerült egy Hevesi Sándor-

konferencia szükségessége is, ám
ennek megszervezése komoly
szellemi és anyagi ráfordítást kí-
ván, amire eddig nem futotta. To-
vábbra is kiemelten szeretnénk
kezelni a vizuális mûfajokat, elsõ-
sorban a képzõmûvészetet. Több-
ször írtunk a kendlimajori nem-
zetközi mûvészteleprõl, a Ludvig
Zoltánnal készült interjút decem-
beri számunkban közöljük. Leho-
ta János korábban méltatta Rét-
falvi Sándor szobrászmûvész élet-
mû albumát. Most ötödik számun-
kon dolgozunk, amely a Nõ, a nõi
princípium és az esélyegyenlõség
jegyében készül. A tematikus
szám Zalaegerszeg uniós pályá-
zatához kapcsolódik, amelyet ok-

tóber 12-én Brüsszelben muta-
tunk be – ebben is helyet kapnak
kanizsai szerzõk és a városhoz
kötõdõ interjúalanyok.

H.A.

Kanizsai térnyerés a Pannon Tükörben
A hangsúly felénk tolódik
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A Magyar Dráma Napját
Madách Imre Az ember tragé-
diája címû mûvének 1883. szep-
tember 21-i õsbemutatójára
emlékezve 1984. óta rendezik
meg, hogy ráirányítsák a figyel-
met a magyar drámairodalom
értékeire, s új mûvek születését
ösztönözzék.

A Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
tanulói rendhagyó irodalomóra
keretében emlékeztek e napra. A
könyvtárban Savanyú Zsófia és
Bajgár Ramóna tanulók Karinthy
Frigyes Az emberke tragédiája cí-

mû paródiából mutattak be rész-
leteket, majd Kincsesné Gerõ
Jusztina könyvtáros egy-egy kor-
szak híres drámai mûvét felvil-
lantva, a magyar dráma történeté-
vel ismertette meg a tanulókat. A
csoportmunkában kapott felada-
tokkal mind a hagyományos,
mind az elektronikus dokumentu-
mokban való keresést szeretnék
fejleszteni azzal a céllal, hogy is-
mereteiket nemcsak könyvekbõl,
hanem más forrásokból is bõvít-
hetik a diákok. 

B.E.

A Magyar Dráma Napján
a Mezõ gimnáziumban

Hamarosan szélfogó ajtókat
építenek a Vásárcsarnok bejá-
rataihoz – tájékoztatta lapun-
kat a csarnok árusainak kom-
fortérzetét növelõ beruházásról
Karádi Ferenc önkormányzati
képviselõ, aki Marton István
polgármester megbízásából vesz
részt a csarnok intézõbizottsá-
gának munkájában.

Karádi Ferenc elmondta, a ko-
fák és a kereskedõk régi problé-
mája, hogy hideg, szeles téli na-
pokon egy-egy betérõ vendéggel
együtt jelentõs mennyiségû hideg
levegõ is betódul a csarnokba a
nyitott ajtókon keresztül. Hama-
rosan megoldás születik a problé-
mára, ugyanis a Csarnok Üzletház
finanszírozásában, mintegy más-
félmillió forintos darabonkénti
költséggel külsõ szélfogók épül-
hetnek valamennyi bejárathoz,
amelyek tetejére légkondicionáló
berendezések is kerülnek.

Mire a tél beköszönt, várhatóan
a beruházás is megvalósul.     

H.A.

Szélfogók
kerülnek 
a csarnokra

Egy uniós projekt kapcsán
gazdasági és várospolitikai sí-
kon is jelentõs együttmûködés
jöhet létre Nagykanizsa és a
szlovéniai Ptuj között.

Szlovéniai delegáció járt a
múlt héten Nagykanizsán, Mar-
ton István polgármester Ptuj vá-
ros elsõ emberével, Stefan Celan-
nal tárgyalt, aki ezt követõen a
helyi gazdaság szereplõivel foly-
tatott zártkörû megbeszélést.

Marton István polgármester
elöljáróban elmondta, hogy az
amúgy is jó szlovén-magyar kap-
csolatok gazdasági területének erõ-
sítését szorgalmazza az ottani ma-
gyar nagykövet, Czukor József, aki
még a tavasz folyamán egy mun-

kavacsorán igyekezett hozzásegí-
teni a határ innensõ és túlsó olda-
lán lévõ települések vezetõit a két-
oldalú kapcsolatok fejlesztéséhez,
szélesítéséhez. Ennek az eredmé-
nye a mostani látogatás, amely al-
kalmával Stefan Celan nem üres
kézzel, hanem konkrét ajánlattal
jött Nagykanizsára. Marton István
kifejezte azon reményét, ha a vala-
mikor egy megyébe tartozó telepü-
lések vezetõi és a két megye elöl-
járói segítik a gazdasági folyama-
tok élénkítését, akkor nagyot lép-
het elõre mindkét fél. 

– Ha számszerûen is meg kelle-
ne fogalmazni, akkor nem lennék
meglepve, ha három éven belül
megkétszerezõdne a két város üz-
letemberei közötti kapcsolatok,

gazdasági együttmûködések szá-
ma – mondta Marton István. 

Stefan Celan hangsúlyozta,
ahol megvan az egyetértés, a ba-
rátság, ott megvan arra is az
esély, hogy a két város vezetésé-
nek segítségével bõvüljön a vál-
lalkozók közötti kapcsolat.

A ptuji polgármester újságírói
kérdésre elmondta, az általa irá-
nyított önkormányzat a jövõ év-
ben egy Interreg-projektet kíván
megvalósítani, s felkínálja a lehe-
tõséget Nagykanizsának, illetve a
város vezetésének, hogy együtt-
mûködõ partnerként vegyen részt
a programban. Az ajánlatot Mar-
ton István polgármester örömmel
elfogadta. 

Horváth Attila 

3-2, így megvan az elsõ

Nagykanizsa új partnere, Ptuj
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Naponta fris
s hírek!

www.kanizsaujsag.hu

A labdarúgó NB III Dráva cso-
portjának 6. fordulójáig kellett
várni, amíg megszületett az NTE
1866 elsõ gyõzelme. A Tóth Attila
edzette kanizsaiak Tamási gárdáját
múlták felül 3-2-vel úgy, hogy ez-
úttal szakítottak azzal a hagyo-
mánnyal, hogy elõnyüket nem
tudják megtartani. A vezetést meg-
szerezték, majd a vendégek fordí-
tottak, s ekkor következett a kelle-
mes fordulat: ezúttal az NTE visz-

szavette az elõnyt, s szurkolói
nagy örömére már ki sem engedte
kezébõl azt. Külön értéke a siker-
nek, hogy a házi góllövõlistát ve-
zetõ Cs. Horváth Gábor ismét
eredményes volt, vagyis az egykor
még a legfelsõ osztályban is be-
mutatkozott (mi több, az Újpest-
nek be is találó) futballista nem fe-
lejtette el góllövõ tudományát.

P.L.
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Az egészségügyi reform hatá-
sairól és az ezzel kapcsolatos in-
tézkedésekrõl tartott összdolgo-
zói értekezletet dr. Kovács Jó-
zsef, a Kanizsai Dorottya Kór-
ház fõigazgatója a Medgyaszay
Házban.

Az ezt megelõzõ sajtótájékoz-
tatón kiemelte, nagyon fontos-
nak ítéli a kórház idei évét, hi-
szen ilyen mértékû változások
nem voltak az elmúlt évtizedek-
ben. Az ezév márciusában ho-
zott minisztériumi határozat az
addig 516 aktív és 122 krónikus
ággyal mûködõ városi fenntartá-
sú fekvõbeteg szakellátást végzõ
kórházban az aktív ágyak szá-
mát 360-ra csökkentette. A kró-
nikus ágyakét minimális mér-
tékben, hússzal növelte. A re-

form pénzügyi része 2007-ben
közel 362 millió forint. Ez az
összeg jóval kevesebb a tavalyi
évhez képest. Nyilvánvaló, a
döntéshozók a költségvetés ter-
vezésekor a lakosságra hárítot-
tak egy jelentõs összeget, ami
vizitdíj és napidíj formájában
került bevezetésre. 

A parlament úgy rendelkezett,
hogy a kórházak aktív fekvõbe-
teg szakellátására és krónikus
beteg szakellátására 2007-ben
362 millió forintot fordít. Ám
ezek az összegek nem érkeztek
meg, és ebbõl adódnak a kani-
zsai kórház problémái is. A meg-
szorító intézkedések következté-
ben száz fõvel kellett csökkente-
ni a dolgozói létszámot, és
ugyanígy, egyes osztályokat meg
kellett szüntetni. Néhány orvos
eltávozott, de ez természetes
fluktuáció, mert a kórházban
alapvetõen orvoshiány tapasztal-
ható. Például kiemelten a gyer-
mekgyógyászaton, a fül-orr gé-
gészeten, a patológián és a labo-
ratóriumnál. Most is vannak tá-
vozó diplomások, akik elsõsor-
ban külföldre orientálódnak –
tette hozzá a fõigazgató. 

Jelentõs ágyszámveszteség érte
a belgyógyászatot, a sebészetet, a
szülészet-nõgyógyászatot, a cse-
csemõ és gyermekosztályt, neu-
rológiát, intenzív osztályt és a
pszichiátriát. Az általános sebé-
szet esetében az évek óta jól mû-

ködõ érsebészeti részleget kellett
megszüntetni. Azóta az osztályra
a zsúfoltság a jellemzõ. A lecsök-
kentett fekvõbeteg-kapacitás mi-
att a betegek több, mint 20 száza-
léka kiszorult az ellátásból. Ezen
betegek gyógykezelése céljából a
minisztérium pályáztatási eljárás-
tól függõen új szolgáltatások be-
vezetését tervezték – egynapos
sebészet, kúraszerû és nappali
kórházi ellátás. Az Egynapos Se-
bészetre benyújtott pályázatot
azonban elutasították. 

A megüresedett kórtermek
hasznosítása és az egészségügyi
szakdolgozók megtartása érde-
kében a finanszírozott ágyak
mellett nem OEP-finanszírozott,
térítéses ápolási egységeket hoz-
tak létre. Az év elsõ felében
11680 esetet látott el a kórház,
2488 fõvel kevesebbet, mint az
elõzõ év azonos idõszakában.
550 beteg ellátását az Országos
Egészségbiztosítási Pénztár nem
finanszírozta. A kapacitás és a
Teljesítmény Volumen Korlát
(TVK) csökkentése miatt az elsõ
félévben a kórház az elõzõ évi-
hez képest 20 százalékkal keve-
sebb aktív beteget látott el, így a
bevétel 295 millió forinttal csök-
kent. A takarékos elsõ félévi
gazdálkodás eredményeként a
bevételkiesést a költségek 144
millió forintos csökkentésével
sikerült részben kompenzálni. A
2006-os év közepétõl a költsé-
gek meghaladják a bevételeket,
azóta a Kanizsai Dorottya Kór-
ház felélte a mûködési tartaléka-
it, de mégis stabil pénzügyi
helyzetnek örvend, szemben
azokkal az intézményekkel,
amelyek nulla állapotról indul-
tak, és most jelentõs adósságál-
lománnyal rendelkeznek. Az in-
tézet fizetõképessége stabil, le-
járt határidejû szállítói követelé-
sük nem képzõdött. A kórház
mind járó-, mind fekvõbeteg el-
látás tekintetében közvetlenül el-
látja a Zala megyei déli kistérség
103 ezer lakosát. Évente 20-22
ezer fekvõbeteget és mintegy

500 ezer járóbeteget lát el az évi
4,5 milliárd forintos költségve-
tésbõl. 

A sajtótájékoztatón és az össz-
dolgozói értekezleten megjelent
Cseresnyés Péter alpolgármester
megjegyezte, a reformról teljesen
más elképzelései vannak. Ami az
országban történt az elmúlt más-
fél évben, azt kapkodásnak, for-
ráselvonásnak szabad nevezni, és
nem reformnak. Viszont a gazda-
sági, társadalmi vagy szociális
problémákra, ez a kormány nem
tud megfelelõ megoldást adni.
Ezért van a kapkodás, ami szinte
a kormány megalakítása után el-
sõként elérte az egészségügyet.
Végül megígérte, erejéhez mérten
a város mindent meg fog tenni
annak érdekében, hogy a gyógyí-
tásban elért eredményeket meg-
tartsa a kórház. 

Dr. Cser Ágnes, az Egészség-
ügyi Dolgozók Demokratikus
Szakszervezete elnöke beszédét
azzal indította, hogy régóta ké-
szül Kanizsára, de nem tehette
meg, és kritikus hangnemben azt
is megjegyezte, hogy tavaly ta-
vasszal kilépett az EDDSZ-bõl a
kanizsai kórház azzal az indok-
kal, hogy a vezetõje politizál. A
szakszervezetnek kötelessége el-
mondani az ilyen helyi találkozó-
kon, hogy az õket vezetõ orszá-
gos fõhatóságok hogyan viszo-
nyulnak hozzájuk.  Például, hogy
mit ér az egészségügyi dolgozó,
ha magyar? Cser Ágnes vélemé-
nye szerint: útban van. Központi-
lag segítik elõ, hogy külföldre
szerzõdtessék a közpénzen kép-
zett szakdolgozókat és orvosokat.
Egyetlen céljuk, hogy a miniszté-
riumot visszavegye a szocialista
többségû kormány, mert neolibe-
rális vezetéssel nem tudják elérni
azt, hogy megõrizzék a betegellá-
tást, és ezen keresztül a minõségi
egészségügyi közszolgáltatást és
a munkahelyeket. Az EDDSZ
nemcsak itthon, hanem külföldön
is képviseli az érdekeket, és ta-
valy decemberben az Európai
Parlament petíciós bizottságához
fordultak.

Bakonyi Erzsébet

Az NTE 1866 vívóinál is javá-
ban zajlik már az õszi verseny-
évad, melynek indítója még au-
gusztusban egy tíz napos edzõtá-
bor volt. Szeptember elején aztán
a fõvárosban a Józsefvárosi Ku-
pán indultak elsõként, s a nõi
kadett korosztályban kard fegy-
vernemben Mátyás Szabina leg-

jobb eredményként egy harmadik
helyet szerzett. Lengyelországba
aztán egy nagy nemzetközi
kadett-korú kard megmérettetésre
utazhatott a kanizsai klub négy
lány és egy fiú sportolója, ami a
magyaroknak egyben válogató is
volt. A legjobban ismét Mátyás
Szabina szerepelt, aki a tizenhat

közé került, s lett végül tizenötö-
dik. az eredményeken túl egy he-
lyi, vagyis kanizsai illetõségû hír,
hogy az elõzetes tárgyalások sze-
rint, szeptember 23-tól egy héten
át a Rózsa utcai vívóteremben
edz a német öttusa válogatott.

P.L.

A lábtoll-labdások Újszászon
rendezték meg a világbajnokság
elõtt az utolsó felkészítõ versenyü-
ket, az Újszász Kupa országos
ranglista versenyt. A Zemplén SE
játékosai kiváló eredményekkel bi-
zonyították, hogy sikeres volt a fel-
készülésük a világversenyre, mivel
a hét kategóriából hatban az élen
végeztek, megelõzve a felnõtt él-
mezõnyt. A versenyen a Magyar
Lábtoll-labda Szövetség elnökségi
ülést tartott, ahol a világbajnokság-
gal kapcsolatos feladatok voltak

elõtérben, s ez a számos kanizsai
érintettség miatt volt lényeges. A
világbajnokságot október 6-10. kö-
zött Szolnokon a Tiszaligeti Fõis-
kolai Sportcsarnokban rendezik
meg. Nagykanizsát hét játékos
képviseli a nemzeti csapatban, név
szerint Barócsi Andor, Csizmadia
Tamás, Hartai Attila, Takács End-
re, Budavölgyi Veronika, Gozdán
Ágota, Végh Dóra, az „A” váloga-
tott szövetségi kapitánya pedig
edzõjük Budavölgyi Kálmán lesz. 

Az újszászi verseny legjobb ka-

nizsai eredményei, férfi hármas
(11 induló egység): 1. Barócsi An-
dor, Csizmadia Tamás, Hartai At-
tila, Takács Endre. Férfi páros
(17): 1. Hartai Attila, Takács End-
re. Férfi egyéni (30): 2. Hartai At-
tila. Nõi hármas (7): 1. Budavölgyi
Veronika, Dominkó Dóra, Gozdán
Ágota, Végh Dóra. Nõi páros (12):
1. Budavölgyi Veronika, Gozdán
Ágota. Nõi egyéni (20): 1.
Budavölgyi Veronika, 2. Gozdán
Ágota. Vegyes páros (20): 1. Har-
tai Attila, Budavölgyi Veronika.

P.L.
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Gausz Tamás a távol-keleti
Wing Tsun harcmûvészeti ágá-
nak negyedik mesterfokozatú
mûvelõje már tizenhatodik esz-
tendeje foglalkozik az önvédel-
mi sportok ezen irányzatával.
Bár, mint mondja, a tanulás
örök ennél a sportágnál is, hi-
szen már a tanuló fokozat is
több mint tíz lépcsõfokot foglal
magában.

– A Wing Tsun kezdetei tulaj-
donképpen az ezerhétszázas évek-
re nyúlnak vissza, amikor egy tá-
vol-keleti apáca konkrétan megha-
tározta fogásait. Az elgondolás lé-
nyege abban állt, hogy a kisebb
termetû emberek is meg tudják
magukat védeni, s a leegyszerûsí-
tett elemekkel az ellenfél gyenge
pontjait kell támadni. Nagyon fon-
tos szempontok voltak az úgymond
lényegre törõ, gyors mozdulatok
és a dinamikus akciók.

– Van-e gyakorlati alkalmazási
területe is ennek a fajta harcmû-
vészeti ágnak?

– Hogyne, hiszen a különbözõ
rendvédelmi szerveknél is tanít-
juk fogásait, hogy ne tekintsünk
messze, a zalaegerszegi bünte-
tés-végrehajtásban is ezt sajátí-
tották el a börtönõrök. Ettõl né-
mileg eltér, amit a civilek számá-
ra tanítunk, hiszen ott más a cél,
mint a rendvédelmi feladatok el-
látásánál. 

– Mint sportágnak, milyen a
szervezeti betagozódása a Wing
Tsunnak?

– Létezik egy világszövetség,
azon belül természetesen külön az
európai, s ez a kontinentális egy-
ség tagozódik régiós szekciókra.
Mi magyarok például a kelet-eu-
rópaihoz tartozunk vezetõként, s
öt-hat tagállamot fogunk össze a
Baltikumtól Romániáig bezáró-
lag. A különbözõ mesterfokoza-

tokkal bírók pedig instruktorok
irányítása alatt állnak, s azt sem
árt ehhez hozzátenni, hogy ez a
harcmûvészet is több ágazatra
oszlik.

– A szervezettség kanizsai vi-
szonylatban hogy áll jelenleg?

– Ez az idõszak a tagfelvétel
ideje, s jelenleg egy tucat spor-
toló tartozik az irányításom alá,
akik már komoly szintre jutot-
tak. A legmagasabb tanulói fo-
kozattal, tizenkettõvel Benkõ
László büszkélkedik, s õ mutat-
hat példát az újonnan érkezõk-
nek, hogy kitartással sokáig le-
het jutni.

– Mikor és hol tartják a foglal-
kozásokat?

– A Bolyai Általános Iskola
tornatermében kedden és csütör-
tökön 18 órától van bemutató és
tagfelvétel.

Polgár László

A test, a lélek és a szellem harmóniája

Sikeres hangolás a vb-re

Szezonkezdet a német öttusa válogatottal

Ahogy az várható volt, a Nagyka-
nizsa Ants pályáján kezdõdött base-
ball bajnoki döntõn a vendég Szent-
endre Sleepwalkers csapata irányí-
tott, s két találkozó után 2-0-s össze-
sített elõnyt szerzett. Az elsõ össze-
csapáson a negyedik játékrészig a

generációváltás kelõs közepén tartó
kanizsaiak jól tartották magukat,
utána viszont egy 0-3-as és 0-2-es
szakasz megfogta õket, így lett az
elsõ meccs végeredménye 4-9. A
másodikon már nem sok kétséget
hagytak a látogatók afelõl, hogy je-
lenleg melyik a jobb csapat, hiszen
14-5-tel hozták a mérkõzést úgy,

hogy fennállt a hazaiak leléptetésé-
nek lehetõsége is. Darabos Gáborék
úgy utazhatnak Szentendrére, hogy
halvány esély még maradt a négy
gyõzelemig tartó sorozatban – bár
látva az ellenfél erejét, az tényleg
csak egy halványka sansz…

P.L.

Papírforma

A TRI-CO Triatlon Klub
szeptember 29-én rendezi meg
hagyományos Õszi Duatlon ver-
senyét a Sétakertben. A verse-
nyen az óvodásoktól a nyugdíja-
sokig mindenki elindulhat a kor-
osztályának megfelelõ távokon.
Az elsõ futam, az ovisok rajtja 10
órakor kezdõdik, majd a többi
korcsoport 20 percenként rajtol
egészen 11.20-ig. Nevezni a
helyszínen lehet 9.20-tól a rajto-
kat megelõzõ tíz percig, az ered-
ményhirdetés 12 órakor lesz. 

(Az érdeklõdõk bõvebb infor-
mációt a www.kanizsaujsag.hu
címen kaphatnak.)

Az NTE 1866 MÁV klubjá-
nak dzsúdósai a paksi Atom Ku-
pa Nemzetközi Judo Versenyen is
képviseltették magukat, melyen
hat országból (Ausztria, Szlová-
kia, Románia, Szerbia, Szlovénia,
Magyarország) közel háromszáz
diák-korú fiatal indult. Az U10-es
mezõnyben Huszár Martin 36
kg-ban tizenegy indulóból pará-
dés szerepléssel és technikai bra-
vúrok sorozatával az elsõ helyet
szerezte meg, U12-ben Csonka
Richárd 41 kg-ban hat indulóból
szintén az elsõ helyen végzett, s
ez azért is figyelemreméltó ered-
mény, mivel a sportoló felfelé
súlycsoportot váltott, s máris si-
kerrel próbálkozott.

A Nagykanizsai Polgári
Sportlövész egylet sportolói
remekül szerepeltek a Göcsej
SE által hagyományosan szer-
vezett Szent István Kupán, me-
lyen Szombathely, Ják, Keszt-
hely, Zalaegerszeg, és Gellén-
háza lövõi indultak. A légpus-
kás 20 lövéses serdülõ leány
mezõnyben Racskó Tímea 169
körrel elsõ lett csakúgy, mint a
kispuskás 30 lövéses kategóriá-
ban a nõknél Pölöskeiné Herte-
lendi Erika (270 kör). A férfi
kispuskásoknál a 30 lövést
Obermaier Nándor 286 körrel
teljesítette, ami a második hely-
re volt elegendõ, Horváth Kár-
oly pedig 284 körrel harmadik-
ként zárt. Csapatban (Pölös-
keiné, Obermaier, Horváth K.)
840 körös eredménnyel maga-
san verve a mezõnyt lettek el-
sõk a kanizsaiak. A szlovén-ma-
gyar liga hatodik fordulójában
csapatban a kanizsai PSLE elsõ-
ként zárt, melyhez az egyéniben
elsõ Szobolics János 275 körrel
járult hozzá.

Mérleget vont a kórház fõigazgatója
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JÁRMÛ

ÁLLÁS

VEGYES
INGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb
lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egys-

zobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
42 m2-es, félkomfortos, udvari, önkor-
mányzati lakásomat nagyobb önkor-
mányzatira értékegyeztetéssel. Érd.: 93-
322-537 (6093K)

Városkapu krt-on garázs bérleti joga
eladó. Érd.: 30/385-1088 (6096K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Szakdolgozatok, egyéb anya-
gok gépelését ,  számítógépes
szerkesztést vállalok rövid ha-

táridõvel .  Érd.:  30/9932-534
(6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Gála és Elstár
fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.
2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717
(6084K)

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
esztergályos szakirányú 90.000 – 110.000 Ft
hegesztõ szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
festõ-mázoló szakirányú 70.000 – 100.000 Ft
bõrszabász szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
gépészmérnök                        fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Túra
Szeptember 30. 
Rádiháza - DKK túra

Indulás:
7.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés:
19.00 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala:
Szentpéterfölde – “K” Tófeji
hegy – Rádiháza – Szentkoz-
madombja
Táv: 14 km
Részvételi díj: 500 Ft

Újra megnyílt! 
a Tandem 

Autókereskedés

Nagykanizsa, 
Király u. 3.

Öt év után ismét fõorvos ve-
zeti a kórház járóbeteg-szak-
rendelését, a fõvárosból Nagy-
kanizsára került dr. Bicsak Ág-
nes személyében. A fõorvos-asz-
szony olyan szakrendelõt sze-
retne, ahol a beteg és az egész-
ségügyi dolgozó egyaránt jól ér-
zi magát. Megszüntetné a szak-
rendelések zsúfoltságát, az ese-
tenként több órás várakozást. 

– Alapvetõen gyermekgyógyász
vagyok, a pályafutásomat azonban
mégsem egy kórházban, hanem a
gyógyszerkutatással kezdtem, ezu-
tán kerültem a váci kórház gyer-
mekgyógyászati osztályára – mond-
ta lapunknak elöljáróban dr. Bicsak
Ágnes. – Majd a László Kórházban,
ezt követõen pedig egy csecsemõott-
honban dolgoztam, utóbbi helyen
hosszú ideig, csaknem tizennégy
évig. Ez idõ alatt pszichológus dip-
lomát szereztem az ELTE-n, majd
egy menedzserképzõt is elvégeztem.
Ezután a közigazgatásba mentem
dolgozni, az egyik fõvárosi önkor-
mányzatban én voltam az egyetlen,
egészségüggyel foglalkozó ember.
Közben letettem a közigazgatási
szakvizsgát. Amikor megláttam a
nagykanizsai kórház pályázati kiírá-
sát, nem sokat tétováztam, hiszen a
férjem egész családja erre a vidékre
való, így sokat jártam itt, s nagyon
megtetszett Zala. Bízok magamban,
azt remélem, hogy az elmúlt négy év
tapasztalata elég arra, hogy egy
szakrendelõt irányítsak, hiszen a
XIX. kerületi önkormányzat, ahol
dolgoztam, egymilliárd forintos
költségvetésû szakrendelõ mûködé-
sét felügyelte. Úgy vélem, tisztában
vagyok a rendszer buktatóival, s
kész terveim vannak arra vonatko-
zóan, hogy milyen intézkedéseket le-
het és kell bevezetni, amelyek min-
denki számára pozitív változást hoz-
hatnak. Hankiss Elemér írja azt a

Társadalmi csapdák címû könyvé-
ben, hogy ha a szereplõk tekintettel
vannak egymásra, mûködik a belátó
képességük, empatikusak és jó tár-
sadalmi szerzõdéseket tudnak kötni,
akkor nem egymás kárára dolgoz-
nak, hanem a legmesszebbmenõkig
figyelembe veszik a közös érdeket. A
szakrendelõ pedig tipikusan ezt a
helyzetet képezi le, itt valóban egy-
másra vannak utalva az egyes szak-
mák. A szakrendelések munkáját
ezért úgy gondolom megszervezni,
hogy a beteg otthonosan érezze ma-
gát, ne várakozzon sokat. A beteg-
nek nem szabad úgy éreznie, hogy
nálunk kiszolgáltatott. Partnernek
tekintjük, akinek a személyiségi jo-
gait tiszteletben tartjuk – annak el-
lenére is, hogy a mostani „reform”
egy kicsit kiégette a szakmát. Az
egészségügyi dolgozók manapság
túlságosan sokat foglalkoznak ma-
gukkal, ami érthetõ egy olyan hely-
zetben, amelyben „megnyomorít-
ják” a kórházunkat. Nem kell mesz-
sze menni a példáért, itt van a mi
kórházunk, ahol elvették a kórházi
ágyak egyharmadát, méghozzá úgy,
hogy a szakmát senki nem kérdezte
meg, vajon jó lesz-e így? Ugyanis
egy ilyen, „eszi, nem eszi, nem kap
mást” helyzetben mindenki sértve
érzi magát, mert úgy érzi, rá megint
nem figyelt senki. Eközben az ágy-
szám-csökkentés miatt éves szinten
több mint négyezer beteggel keve-
sebbet tudunk ellátni, s ez a szakmá-
ban lelkiismereti válságot is okoz.
Aki az ágy mellett dolgozik, annak
nehéz ezt a helyzetet feldolgoznia, s
az ebbõl adódó feszültség esetleg a
beteg, vagy a kollégák felé áradhat.

– Ez akkor azt jelenti, hogy az
Ön feladata lenne egy kicsit a
dolgozók „trenírozása” is?

– Konkrétan ilyen feladatot

nem kaptam, de természetesen
szívesen vállalkozom ilyesmire,
azt hiszem, rendelkezem olyan
empátiás képességgel, hogy min-
den helyzetbõl megpróbálom a
maximumot kihozni. 

– Milyen koncepcióval vág neki
a szakrendelések átalakításának?

– Jelenleg úgy tûnik, hogy a
szakrendelõben mindenki a maga
ura. Ám éppen ezáltal válik kiszol-
gáltatottá a beteg. Számítok arra,
hogy nem fogad mindenki felhõtlen
örömmel, mert én itt rendet szeret-
nék tenni, hogy az ellátás pontos
legyen, a színvonal növekedjen,
szellemiségében pedig a szolgálta-
tás-jelleg felé tolódjon el. S hogy
mindez miben nyilvánul meg? Úgy
vélem, fontos lenne felülvizsgálni a
rendelési idõt, ugyanis a legtöbb
szakrendelésen tizennégy órakor
befejezõdik a munka. Meg kell néz-
ni azt, hogy vajon nem szolgálja-e
jobban a betegek érdekeit, ha osz-
tott rendelési idõ lenne, azaz szü-
net közbeiktatásával délelõtt és
délután is mûködnének a rendelé-
sek, mondjuk nyolctól tizenegyig,
és tizenhárom órától tizenhatig.
Így lehet, hogy nem kellene sza-
badságot kivenni a betegeknek ah-
hoz, hogy el tudjanak jönni orvos-
hoz. Fontos, hogy az elõjegyzési
rendszer is pontosan mûködjön.
Nem fordulhat elõ az, hogy valaki
mondjuk, nyolc és tizenkét óra kö-
zött kapjon idõpontot, mert akkor
az nem idõpont. Sokféle módszer
ismeretes, amelyekkel megkönnyít-
hetjük a várakozást. Fontos szem-
pont az is, hogy a nagy betegfor-
galmú szakrendelések ne szûk fo-
lyosókon mûködjenek, ezért ne le-
põdjenek meg a betegek, ha ami-
kor legközelebb jönnek, már más-
hol találják az adott szakrendelést. 

– Saját tapasztalat, nem egyszer
elõfordult, hogy a csecsemõgon-
dozáson pici babákkal két-három
órát kellett várakozni. A szakem-
ber-hiány nem jelent némi korlátot
a várható átszervezésben?

– Ilyesmi rendszeresen nem for-
dulhat elõ, egyszer-kétszer esetleg.
Lehet, hogy kevés orvos van, de azt
gondolom, a beteget nem hívhatjuk
be akkorra, amikor biztosan tudjuk,
hogy nem lesz orvos. A páciens nem
várhat három órát azért, mert az or-
vos nem tudja, hogy mikor tud le-
menni a rendelõbe. Ismétlem, nem
mondom, hogy ez néha nem fordul-
hat elõ, de rendszeresen erre beren-
dezkedni nem lehet. Gondolni kell
arra is, hogy mondjuk, a cukorbete-
gek nem várakozhatnak több órát a
rendelõben, miközben lehet, hogy
már enniük kellene, vagy éppen in-
zulint beadni. Általában a háziorvo-
si rendelõkben sem szerencsés, ha a
betegnek sokat kell várakoznia. 

– Ha egy mondatban kellene
összefoglalni a céljait, milyen
szakrendelõt szeretne?

– Ahol a beteg és az egészség-
ügyi dolgozó is elégedett. Jó ízû
munkát szeretnék.

Horváth Attila  

Szolgálva gyógyítani
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Kedves Idõstársunk!
Az „Idõsekért Nagykanizsán Ünnepi Hét” szervezõbizottsága ez

évben is megrendezi hagyományos Filmvetélkedõjét.

A vetélkedõre bárki jelentkezhet, aki a Rokonok címû új magyar
filmet megtekinti (rendezõ: Szabó István, fõszereplõ: Csányi Sán-
dor). Filmvetítés: 2007. október 1. (hétfõ) 15 óra, Halis István Városi
Könyvtár. Itt a résztvevõk részletes tájékoztatást kapnak a csa-
patvetélkedõrõl. Ez a nevezés ideje is. 

Vetélkedõ: 2007. október 9. (kedd) 15 óra, Halis István Városi
Könyvtár. 

Jutalmazás: az ünnepi hét záróünnepségén (október 10-án szerdán
15 órakor, HSMK) minden csapat elismerõ oklevelet kap, valamint
az elsõ három csapat tárgyjutalomban részesül.
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Szeptember huszonkette-
dike és október hetedike kö-
zött kerül sor Münchenben
a hagyományos sörfesztivál-
ra, az Oktoberfestre.   

Az Oktoberfest alapötlete
(ki hinné?!) egy katonatiszt
fejébõl pattant ki, amikor
Ludwig bajor koronaherceg
és Terézia hercegnõ frigyét
egy monstre rendezvénnyel,
óriási lóversennyel akarták
megünnepelni. A királynak is
nagyon megtetszett a felve-
tés, így ezernyolcszáztíz ok-
tóber tizenhetedikén meg is
tartották az elsõ mulatságot a
Terézia Réten. Az elsõ feszti-
vál sikere után München vá-
ros vezetése úgy határozott,
hogy évente megrendezik a
hagyományteremtõ ünnepsé-
get, pedig ekkor még nem a
sör volt a fõszereplõ. Az ígé-
retet többnyire betartották,
hiszen az elmúlt közel két-
száz évben csupán huszonkét
alkalommal maradt el az õszi
fesztivál.

Az ezernyolcszáztízes
években még csupán néhány
talponállóból állt az Okto-
berfest és sört sem lehetett
kapni. Amikor a város köz-
igazgatása néhány évvel ké-
sõbb engedélyezte a sörfo-
gyasztást a Rét területén,
egyre több fából tákolt bódé,
majd óriási sörsátrak vették
át a talponállók helyét. Az
eleinte néhány sátorból álló
rendezvény mára egy óriási,
nemzetközi sörös mulatság-
gá nõtte ki magát, és idén
már tizennégy nagy- vala-
mint tizenkilenc kis- és kö-
zepes méretû sátorban vár-
ják a vendégeket.

A fesztiválon uralkodó jó-
kedvnek és a hamisítatlan ba-
jor életérzésnek köszönhetõ,
hogy a sörünnep ideje alatt
évente közel hat és fél milli-
óan látogatnak el a müncheni
Terézia Rétre.

Sör,
sramli,
virsli

Szeptember huszonötödikén
ismét ülésezett a város képvise-
lõ-testülete, amelyet ezúttal
Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter vezetett, ugyanis Marton Ist-
ván polgármester egyéb elfog-
laltsága miatt nem tudott meg-
jelenni. 

A képviselõk az elsõ napirendi
pontok közt tárgyalták az önkor-
mányzat 2007. évi költségvetési
rendelete módosítását. Karádi
Ferenc (Fidesz-KDNP) jelezte,
hogy bár korábban a képviselõi
keret megszüntetésérõl döntöttek,
mégis fontosnak tartja, hogy a
jövõ évi büdzsében legyen vala-
miféle, a városatyák által a kisebb
költségigényû problémák megol-
dására felhasználható, az egyes
körzetekre szabott pénzösszeg,
ami – s ezt hangsúlyozta – nem
lenne azonos a képviselõi keret
visszaállításával. Ugyanis, az
ilyen apró-cseprõ problémák most
pénz hiányában kezelhetetlenek.

Halász Gyula (SZDSZ) azt
kérdezte, mire alapozza az önkor-
mányzat azt, hogy a mélygarázs-
építés kapcsán tizenkétmilliós
bérleti díj jelentkezik bevétel-
ként, miközben minimális az
esély arra nézve, hogy az inkri-
minált cég fizet? Ugyanis a terve-
zetben ez az összeg a bevételi ol-
dalon szerepel.

Balogh László (Fidesz-KDNP)
azt tette szóvá, igaz, hogy a testü-
let megszüntette az intézményve-
zetõi jutalmakat, a motiválás és
az értékelés érdekében meg kelle-
ne oldani, hogy az intézményve-
zetõk megfelelõ teljesítmény ese-
tén részesülhessenek a minõségi
bérpótlék rendszerébõl. 

Megjegyezte, hogy a Nagy-
Magyarország Emlékmû díszki-
világítása elkészült, s az elõre be-
tervezett összegbõl maradt még
négyszázezer forint, amit akár a
Deák téri, csak Petõfi-szoborként
ismert, egyébként a 48-as gyalog-
ezrednek emléket állító alkotás
rendbetételére lehetne fordítani.

Bicsák Miklós (MSZP) azt
mondta, ezt a pénzt inkább a Kal-
már utcai buszmegálló kialakítá-
sára kellene költeni. 

Dr. Fodor Csaba (MSZP) a bu-
dapesti ügyvédi irodával kötött

megbízásokkal kapcsolatban kije-
lentette, az ilyen és ehhez hason-
ló tranzakciók sértõek a polgár-
mesteri hivatal munkatársaira
nézve, mert véleménye szerint
ezeket az anyagokat õk is el tud-
nák készíteni. Végül a testület el-
fogadta a költségvetési rendelet
módosítását, a vita lezárása után
Cseresnyés Péter alpolgármester
pedig megköszönte az ellenzék
konstruktivitását.

A tizenhatos számú, a polgár-
mester illetményének és költség-
térítésének növelésérõl szóló elõ-
terjesztést levették napirendrõl a
városatyák.   

A tizennyolcas napirendi pont-
ként a testület elé került a bölcsõ-
dei férõhely-bõvítés ügye, amely
kapcsán dr. Csákai Iván (Fidesz-
KDNP) megjegyezte, úgy tûnik,
az önkormányzat malmai is lassan
õrölnek, ugyanis az elõterjesztés
még mindig csak arról szól, hogy
meg kell vizsgálni a Napraforgó
Bölcsõde bõvítésének lehetõsége-
it és azt, hogy további férõhelyek
kialakíthatók-e Kiskanizsán, a
Munkácsy utca 7. szám alatt. 

A képviselõk arról is döntöttek,
hogy a jövõ évi költségvetésben
mintegy húszmillió forintot bizto-
sítanak a tûzoltóság újabb, a kate-
gória-átsorolás miatt szükséges
eszközbeszerzésére, melynek ke-
retében egy új gépjármû-fecsken-
dõt, hat gázvédõruhát és egy
mentõcsónakot vásárolnak.

Elfogadta a közgyûlés a kórház
ágyszám-átcsoportosításra vonat-
kozó javaslatát, amely némi meg-
oldást jelenthet az ágyszám-leépí-
tésbõl fakadó ellátási nehézsé-
gekre. 

Vita alakult ki a ZALAISPA
nagytérségi hulladékgazdálkodási
rendszerhez kapcsolódó elõter-
jesztés okán. Cseresnyés Péter al-
polgármester felhívta a testület fi-
gyelmét arra, hogy most még
csupán arról kell dönteni, létre
jön-e egy önkormányzati társulás
a projekt kapcsán keletkezett va-
gyontárgyak üzemeltetésére? Ek-
kor azonban zárt ülést rendeltek
el, majd tizenhét órakor sor került
az elõzetesen meghirdetett köz-
meghallgatásra. Ezt követõen
már nyílt ülésen folytatódott a na-
pirend vitája, melynek során több
ellenzéki képviselõ is szót emelt
az anyag elõkészítetlensége mi-

att, hatástanulmányokat, költség-
becsléseket hiányoltak, s azt java-
solták, napolják el a döntést.

Tóth László (MSZP) azt kérte,
hogy a felügyelõ bizottság elnö-
ke, Jerausek István és a projekt-
iroda gazdasági vezetõje részletes
számításokkal vázolja fel, milyen
elõnyei és hátrányai vannak a vá-
ros számára a rendeletmódosítás-
nak – erre nem került sor.  

A meghívottként szóló Bali Jó-
zsef, a majdani társulás leendõ el-
nöke kijelentette, hogy a rendelet-
módosítás nem érinti a város díj-
megállapító, illetve a szolgáltató
kiválasztására vonatkozó hatáskörét.
Hozzátette, mintegy kettõszázmil-
lió forintos bevételre számítanak a
rendszer mûködése során.

A nem meghívott, de jelenlévõ
Horváth Balázs, a hulladékszállí-
tási közszolgáltatásban érdekelt
Saubermacher-Pannónia Kft.
ügyvezetõje hozzászólásában el-
mondta, bárhogy is dönt a testü-
let, ez még mindig csak egy elõ-
zetes döntés lesz, amelynek ha-
tályba lépéséhez 281 településnek
kell egyhangú döntést hoznia az
ügyben. Ehhez képest mintegy
száz település vagy nem tárgyalta
még a témát, vagy egyáltalán
nem kívánja elfogadni az elõter-
jesztést. Horváth Balázs arra is fi-
gyelmeztetett, a város és a
Saubermacher közötti szindikátu-
si szerzõdés mindkét fél számára
jelent elõnyöket és kötelezettsé-

Konstruktív közgyûlés

Nem szerepel a város köztéri
szobrairól készült kataszterben
a bajcsai világháborús emlék-
mû, aminek a felújítása is egyre
sürgetõbb – hangzott el a mi-
nap a településrész részönkor-
mányzatának ülésén.

Elsõként Vukics József részön-
kormányzati képviselõ jelezte, a
lakók hívták fel a figyelmét arra,
hogy lassan már egy hónapja nem
elérhetõ az internet a közösségi
hozzáférési pontokon, állítólag a
szolgáltatást díj nemfizetés miatt
kapcsolta ki a szolgáltató. Farkas
Tibor, az eMagyarország Pontot
mûködtetõ Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Ház igazgatója rea-
gálásban elmondta, a havidíjakat
rendszeresen befizették, s amikor
jelezte a szolgáltató felé a hibát, a
sokadik telefonhívás után derült
ki, hogy a cég kimutatása pontat-

lan. Az igazgató reményei szerint
rövid idõn belül ismét mûködni
fog a szolgáltatás. 

Vukics József szintén lakossági
megkeresésre jelezte azt is, hogy a
hivatal illetékes osztályával felül
kellene vizsgáltatni a garázsadóval
kapcsolatos fizetési fegyelmet,
ugyanis a bajcsai városrész több
lakója nem fizet adót az ingatlanja
után, amit a jogkövetõ magatartást
tanúsító többség sérelmez. Polai
József, a BTÖ elnöke, önkor-
mányzati képviselõ jelezte, köz-
gyûlés elé viszi az ügyet.

A részönkormányzati ülésen
azt is megvitatták a képviselõk,
hogy várhatóan milyen hatást
gyakorol a közmûvelõdési intéz-
mények összevonása a bajcsai
kultúrházra. Az elõterjesztés sze-
rint „Kanizsai Kulturális Cent-
rum” néven egy kiemelten köz-
hasznú non-profit gazdasági tár-

saság jönne létre. Az új szervezeti
forma áttekinthetõbb gazdálko-
dással, jelentõs illeték-, és adó-
kedvezményekkel járna.

Az ülésen szó esett a város köz-
téri szoborkataszterérõl is. A baj-
csai településrészi önkormányzat
tagjai örömmel nyugtázták, hogy
az anyagban szerepel a templo-
muk falán látható emléktábla, ám
a településrész központjában álló
világháborús emlékmû nem. Ezért
Polai József önkormányzati kép-
viselõ javasolta, hogy vegyék azt
is nyilvántartásba.

A képviselõknek egyébként ko-
moly terveik is vannak a faluköz-
ponttal kapcsolatban: ismét az
obeliszken szeretnék látni az
évekkel korábban eltûnt turult,
valamint az emlékmû környezetét
is felújítanák. 

H.A.

Obeliszken szeretnék látni a turultKonstruktív ellenzék

Nem tárgyalták 
a polgármester 
illetményemelését

Húszmillió
a tûzoltóknak

Igen, a ZALAISPÁRA
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Ülésezett a kiskanizsai telepü-
lésrészi önkormányzat is. Tóth
Nándor, a KTÖ elnöke érdeklõ-
désünkre elmondta, csupán né-
hány napirendi pontot tárgyal-
tak, amelyeket módosítás nélkül
jóvá is hagytak. Ilyen volt pél-

dául a közmûvelõdési intézmé-
nyek további mûködtetésére vo-
natkozó elõterjesztés, illetve a
köztéri szobrok kataszterével
kapcsolatos munkaanyag.   

H.A.

Helyünk van az országban
és a világban, mert a magyar
mûveltségnek kincsei vannak!
Ezt üdvözölve köszöntöm a mû-
velõdéstörténeti szabadegyetem
közönségét, és különösen a
szervezõket és támogatókat és a
szinte állandó elõadókat, akik
az immár tizenhetedik alkalom-
mal zajló valóban szabad és
magyar egyetem hallgatói. Úgy
van rendjén, hogy egy ilyen
évad a mi Nagy-Magyarország-
emlékmûvünknél kezdõdjön, és
ott is fejezõdjék be, mert ez a
monumentum számunkra lehet
alfa és omega, lehet origó, lehet
kályha, lehet egy olyan örök
szimbólum, mely a múltból nõ
ki, de a mindörökké való meg-
maradásunkat szolgálja.

Van egy prózaibb indoka is an-
nak, hogy most itt ünneplünk.
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata beruházásában
elkészült végre a Nagy-Magyaror-
szág-emlékmû díszkivilágítása.
Az 1,6 millió forintos munka
eredményét is átadjuk és átvesz-
szük most ünnepélyesen. 

Jómagam az 1998-2002-es ön-
kormányzati idõbõl arra vagyok a
legbüszkébb, hogy sikerült megta-
lálni és újra felállítani ezt az emlék-
mûvet, bár voltak félõk és rosszaka-
rók... Más kérdés, hogy igazából a
régebbi városvezetések polgármes-
terestül és valóságosan nem vették
át e szobrot az igazán jól dolgozó
Szoborbizottságtól. A legújabb ön-
kormányzati ciklusban történik még
csak meg, hogy például a polgár-
mester is ünnepel a Nagy-Magyar-
ország-emlékmûnél. S talán egyre
több gesztusban kifejezõdik az,
hogy milyen fontos számunkra ez a
szinte szakrális hely, amely az or-
szágban egyedülálló. Talán a közel-
jövõben még háromnyelvû tábla is
készül, mely magyarul, angolul és

németül egyértelmûen utal a város-
látogatók számára arra, hogy minek
az emlékmûve ez a monumentum.
A Nagy-Magyarország-emlékmû a
magyarság véráldozatainak, a ma-
gyar élni akarásnak, a jövõbe vetett
hitnek az emlékmûve. Állíttatta a ha-
zaszeretet és az emlékezet. Isten ál-
dásával a romokból újrateremtette
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata – 2001 – akár ez is
lehetne rajta a szöveg.

Engedtessék meg, hogy szemé-
lyeset is hadd valljak. Valójában és
valóban Trianon gyermeke va-

gyok, hiszen a Kárpát-medencé-
ben, Kárpátalján, Ungváron szület-
tem, és mégis a személyi igazolvá-
nyomban Uzsgorod és Szovjetunió
szerepel születési helyemül. Bár
magyar iskolába jártam, de az elsõ
tanító nénimet úgy kellett szólíta-
ni, hogy Irma Fedorovna – bár
tisztességes magyar pedagógus
volt. Nagyapámat református lel-
készi mivolta miatt Szibériába hur-
colták. Ott is halt meg. Édesapám,
a csehek alatt Ladiszláv, 1938. és
1945. között László volt, míg utá-
na Vaszil Alekszándrovics lett.
1969-ben aztán elmenekültünk.
Szebben mondva áttelepültünk
Belsõ-Magyarországra. Azóta is
van lelkiismeret furdalásom a szü-
lõföld elhagyása miatt, bár Trianon
felelõssége nem a miénk. Viszont
2004. december 5. felelõtlensége
már a miénk! Nem túlzás számom-
ra ezt második Trianonnak nevez-
ni. Egyébként, ha minden magyar
tudná, mi történt Trianonban 1920-
ban, a társadalom népszavazás nél-
kül követelte volna ki a nemzet-
egyesítést 2004-ben. 

A Kárpátok ölelte táj Nagy-
Magyarország, amit Trianon meg-
hagyott belõle az Belsõ-Magyaror-
szág, amit elszakítottak, az pedig
Külsõ-Magyarország. Jelenleg Ma-
gyarország, tudjuk, az egyetlen
olyan ország a világon, amely csak-
is önmagával határos. S ennek
egyedüli impozáns emlékmûve
Nagykanizsán áll. Nagy-Magyar-
ország élménye mindenkinek lehet.
Bizonyára mindenkinek van kül-
honból ide származott ismerõse.
Vajon tudunk-e feléjük szolidaritás-
sal fordulni?  Számomra az idei

nyár nagy megbizonyosodása volt,
hogy ma is csuda élményekkel át-
ívelhetõ ez az ország. Egyik nap
hajnalán még megmásztam Torock-
ón a Székelykõt, éjszaka itthon
aludtam, s a következõ napon már a
régen a hatvannégy vármegyének
számító Fiume adriai partjainál cso-
dálhattam a természetet és a ma-
gyar kultúrtörténeti értékeket is.
Higgyük el, jó magyarnak lenni,
mert a Kárpát-medencében lakha-
tunk, mert írástudó és túlélõ nép va-
gyunk. 

Errõl szól ezen emlékmûvünk
sorstörténete is, bár én most inkább
afféle ódafélét szeretnék mondani
az építõnek. Ezért támogatta a vá-
ros a sok, eddig magánkiadásban
megjelent kiadvány után a legújab-
bat, mely az idei Könyvhétre jelent
meg. Mészáros József: A nagykani-
zsai Nagy-Magyaroszág emlékmû
címû, Schless István emlékének al-
címû értékes könyvrõl van szó. Eb-
bõl a könyvbõl is tudható, hogy
Trianon legnagyobb vesztese
Csonka-Magyarországon a városok
közül Nagykanizsa és Sátoraljaúj-

hely volt. Nem elõször indult és in-
dulhatna Mentsük meg Nagykani-
zsát! címû akció. Még egy monu-
mentális Nagy-Magyarország-mû
épült hazánkban, a zalai szlovén –
határ menti Gáborjánházán egy
ezer fõs revíziós templom. Keve-
sen tudják, hogy 1933-ban Nagy-
kanizsa volt vidéken az elsõ, amely
az országzászló – mozgalmat elin-
dította. Ekkor jött egy idegenbe
szakadt kanizsai magyar ember a
Széchenyiek gesztusával, hogy
egyedülálló példáját adja a mélysé-
ges hazafiságtól fûtött áldozatkész-
ségnek. Õ volt Schless István, aki
közel huszonötezer pengõt áldozott
a szoborra. Azt mondja õ: Legyen
az én szobrom egy felkiáltójel, és
követelje mindenkitõl az önzetlen
áldozatos hazafiságot. Nem csoda,
hogy a rádióbeli éjféli himnusz is
az õ ötlete volt. Kanizsán a szobrok
gyakran keringtek, sõt néha harcol-
tak is. Ez az emlékmû már a
harmincas években is kapott esti,
éjszakai kivilágítást. Nincs Ma-
gyarországon még egy város,
amely egy év alatt – jelesül 1934-
ben – két értékes szobrot avasson.
A másik szobor a Deák téri 48-as
szobor vagy Petõfi – szobor, amely
Kisfaludy-Stróbl Zsigmond alkotá-
sa. Bizony, annak a szobornak a
környezetével is jobban kell törõd-
nünk, mint ahogy ezen a szobron is
vannak még tennivalók. De a sok
érdekes történeti tény helyett én
most arról szerettem volna csak be-
szélni, hogy ennek az emlékmûnek
vannak lelki alapkövei, hogy elég a
hazának az, ha mindenki elvégzi a
maga feladatát. A fényt és annak
erejét jöttünk most ünnepelni.

Nem kívánok aktuálpolitizálni
sem, hanem csak a patriótaságot
és a lokálpatriótaságot szeretném
itt is felemelni most. Nem keserû
szívvel, de emelkedett lélekkel.
Én úgy szeretem kis Magyarorszá-
got, hogy soha nem feledem
Nagy-Magyarországot. Ezért most
jelképesen és valóságosan hoztam
két követ a nyári nagy magyar
utamról. Az egyiket a Székelykõ-
rõl, a másikat az Adriáról. Hadd
helyezzem ezeket afféle kõvirág-
ként a Nagy-Magyarország-em-
lékmûvünk talapzatához…

Szívbõl örülök, hogy már a
Medgyaszay Házban zajlik „A
magyar mûveltség kincsestára”
címû mûvelõdéstörténeti szabad-
egyetem.  Isten áldja ezt a kezde-
ményezést, és Magyarországot!

Balogh László

Az õszödi beszéd évfordulójá-
ra néhány nagykanizsai civil sze-
mély területfoglalási engedélyt
kért és kapott a Városi Rendõr-
kapitányságtól a Deák téri Turul
szoborhoz. A tervezett megemlé-
kezést nemcsak a zuhogó esõ
akadályozta, hanem a Sláger Rá-
dió adása is, amelynek a felállí-
tott sátorstúdiója teljesen körbe-
barikádozta a szobrot. Erre egy
másik szervezettõl kapott enge-
dély birtokában volt lehetõsége
az említett rádiónak. 
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Szabadegyetem-nyitó 
a Trianoni emlékmûnél

geket is, az abban foglaltakkal
szemben hozott döntés rossz üze-
net nemcsak a cég, hanem a város
vállalkozói számára is. Emlékez-
tetett arra, a térségben csaknem
kilencven fõt foglalkoztatnak.

Böröcz Zoltán (MSZP) szerint
a város elveszítheti ármegállapító
jogkörét, mert a hulladékszállítás
helyi díját megállapíthatja ugyan,
de csak azt követõen, miután a
szolgáltató a saját árképzése sze-
rint kialakította a díjjavaslatokat.

Végül a testület módosítások-
kal elfogadta az elõterjesztést. 

Támogatták a képviselõk a Ma-
gyarkanizsával aláírandó együttmû-
ködési megállapodás megkötését is. 

Határozott a közgyûlés a sze-

métlerakón keletkezõ biogáz hasz-
nosításának elõkészítésérõl, s úgy
döntöttek, az öt ajánlattevõ közül a
pénzügyi és a városüzemeltetési bi-
zottság közös ülésén választják ki
azt, aki megvalósíthatja a beruhá-
zást. Röst János (SZDSZ) javasla-
tára a majdani szerzõdésbe beleke-
rül egy olyan passzus is, amely ré-
vén a beruházónak garantálnia kell,
hogy ha a keletkezõ energiameny-
nyiségre vonatkozó számításai a
késõbbiekben megalapozatlannak
bizonyulnak, minimálisan akkor is
kell egy bizonyos összeget fizetnie
az önkormányzat részére.

Balogh László a Bicsák Miklós
javaslatára a testület elé kerülõ,

egy Berzsenyi utcai ingatlan
megvásárlásához szükséges átmi-
nõsítéssel kapcsolatos elõterjesz-
tés okán egy javaslatot fogalma-
zott meg. Az elõterjesztés során
az egyik lakó megvásárolna egy
kisebb területet garázs céljára, ám
mint kiderült, ez nem lehetséges,
ezért a testület nem is támogatta
az elõterjesztést. Ugyanis az át-
alakítást a város rendezési terve
nem teszi lehetõvé, másrészt egy,
a törekvést támogató döntés mél-
tatlan lenne a többi, hasonló prob-
lémával küszködõ Berzsenyi utca
lakóival szemben.

Balogh László ennek kapcsán
vetette fel annak lehetõségét,
hogy a lakótelep északi részén
húsz újabb parkolóhelyet lehetne
kialakítani, a problémák mérsék-
lésére. 

Tárgyalták a képviselõk Bár-
dosi Gábor és Tóth László önál-

ló, a Bányász-pálya megvásárlá-
sára vonatkozó indítványát is.
Cseresnyés Péter alpolgármester
ennek kapcsán elmondta, hogy
Marton István polgármester las-
san már egy éve tárgyal az ügy-
ben a tulajdonos e.on-nal, s vár-
hatóan az év végéig pont kerül-
het a folyamat végére, mert min-
denki számára nyilvánvaló,
hogy a sportkomplexumra szük-
sége van a városnak. 

(A bizottsági ülésekrõl készült
anyagainkat honlapunkon olvas-
hatják)

Horváth Attila  

Sima ügyek Kiskanizsán

Kitartóak a paliniak, nem ad-
ják fel egykönnyen, Teleki
László szocialista országgyûlési
képviselõ segítségével juttatják
el Kóka János gazdasági mi-
niszterhez az autópálya közelé-
ben élõk aláírásait, amellyel azt
akarják elérni, hogy az eredeti
terveknek megfelelõen épüljön
zajvédõ fal a sztrádaszakasz
mellett.

– Augusztus végén aláírásgyûj-
tésbe kezdtünk, ugyanis nem sike-
rült elérni áttörést a zajvédõ fal
megépítése ügyében – mondta la-
punknak Bicsák Miklós önkor-
mányzati képviselõ. – Miközben
az elsõ tervekben szerepelt a zaj-
védõ fal, az a megvalósítás során
mégsem épült meg, ami nagy fel-
háborodást keltett a közelben élõk
közt. Leginkább az Inkey utcában
lakó tizenkét családot érinti hát-
rányosan ez, hiszen õk csak két-
háromszáz méterre vannak az au-
tópályától, s ha a Nagykanizsa-
Balatonkeresztúr közötti szakasz
is megépül, és valóban megindul
a nagy forgalom, akkor kellemet-
len zaj- és porhatások érhetik az
érintett lakókat. Leértékelõdnek
az ingatlanok, megszûnik a lakók
nyugalma, holott korábban pont
emiatt vásároltak telket Palin ezen
területén. A Nemzeti Infrastruktú-
rafejlesztési Zrt. a közelmúltban
kihelyezte ugyan a zajszintet mérõ
állomásokat, ám úgy gondoljuk,
most éppen egy olyan idõszakban
folyik a mérés, amikor még nem
jelenik meg jelentõs forgalom a
szakaszon. Fõleg, hogy a kamio-
nok továbbra is bejönnek a város-
ba, ugyanis Balatonkeresztúr és a
horvát határ között nincs a sztrá-
dán benzinkút, ezért inkább Nagy-
kanizsán tankolnak. Emiatt pedig
a Garay utcában élõk is jogosan
panaszkodnak.

Bicsák Miklós hozzátette, a
szintén Palinban lakó Teleki
László szocialista országgyûlési
képviselõ továbbítja az össze-
gyûjtött aláírásokat és az öt-hat-
száz méternyi, körülbelül húsz-
huszonötmillió forintba kerülõ
zajvédõ fal megépítését követelõ
levelet Kóka János gazdasági és
közlekedési miniszterhez. 

Béni Gyöngyi, a NIF Zrt. szóvi-
võje kérdésünkre elmondta, a mé-
rések elsõ eredményei majd csak
október elején állnak a szakembe-
rek rendelkezésére, addig érdem-
ben nem tudnak nyilatkozni.       

Bene Csaba önkormányzati
képviselõje megerõsítette: a
kamionok valóban bejönnek a
városba tankolni, s emiatt is
erõsödõ tiltakozás van kialaku-
lóban a Garay utcai lakók kö-
zött.

Bicsák Miklós még hozzátette,
amennyiben nem épül meg a zaj-
védõ fal, végsõ esetben –hogy
nyomatékot adjanak tiltakozásuk-
nak- hajlandóak lesznek a sztrá-
dát is eltorlaszolni.

H.A.

A paliniak nem adják fel,
zajvédõ falat akarnak
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laA szemétbõl 
is pénz lesz

Szívügy 
a Bányász-pálya

Lehetne 
húsz új parkoló

Harmadik alkalommal ren-
dezte meg a Városi Diákönkor-
mányzat a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályával
közösen a Vasemberke Kupát.
Az Autómentes Nap keretében
lebonyolított tizenkét órás vetél-
kedõn a város általános iskolásai
mérték össze ügyességüket.

A vetélkedõt Marton István pol-
gármester nyitotta meg. A vasem-
berkék humoros bemutatkozásával
kezdetét vette a számtalan próba-
tétel a város különbözõ pontján.
Kerékpáros ügyességi verseny,
streetball bajnokság, ovisok ke-
rékpáros menete, óvodások zenés

tornája a Hevesi óvoda óvónõinek
vezetésével, és utcai futóverseny.
Az Erzsébet téren egészségsátor is
mûködött, ahol termékbemutató-
val hívták fel a versenyzõk és a
szurkolók figyelmét az egészséges
életmódra. 

A Vasemberke Kupa eredmé-
nyei: 1. helyezést ért el a Zrínyi is-
kola csapata, 2. Batthyány gimná-
zium, 3. Péterfy, 4. Bolyai, 5.
Kiskanizsa, 6-7. Rozgonyi és Pa-
lin, 8. Kõrösi, 9. Hevesi, 10. Szi-
várvány. Az elsõ három helyezett
ausztriai utazást nyert, míg a többi
résztvevõ értékes ajándékot kapott.

B.E.

Vasemberke Kupa
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Szombat délelõtt az Erzsébet
téren „Furcsány Nyerenc Kur-
mánya” címmel vándorkiállítás
plakátjait láthatták az érdeklõ-
dõk. A több tucat ironikus pla-
kátot a Magyar Gárda Zala
megyei szervezõje Pete Róbert
hozta magával, ki a rögtönzött
tárlat alatt nyilvános fórumot
tartott a Magyar Gárdáról.
Megragadva a kínálkozó alkal-
mat, néhány kérdést tettünk fel
a szervezõnek.

– Megyénkben megalakult a
Magyar Gárda. Mikor és hány fõ-
vel?

– Pontosítanék. A Magyar Gár-
dát tíz ember hozta létre, mint
egyesületet. Ez év nyarán került
bejegyzésre, mint ismert az avatá-
sunk augusztus 25-én volt, ahol öt-
venhat ember tette le az esküt. Te-
hát országos szinten létezik a Ma-
gyar Gárda, a megyei szervezõdé-
sek folyamatban vannak. Minden
megyének meg van a megbízott
szervezõje, Zala Megyében én kap-
tam ezt a megtisztelõ feladatot. A
tervek szerint október 21-én a gár-
dának lesz egy országos fogada-
lom tétele, ahol minden megyébõl
harminc embert állítunk ki. Buda-
pestrõl kétszer harmincat, így hat-
százharminc fõ a tervezett létszám.
Az Õ fogadalomtételük után kije-
lenthetjük, hogy az Országban, így
a megyénkben is megalakult a Ma-
gyar Gárda.

– Jószerével még meg sem ala-
kultak, máris bõven kijut a cím-
kékbõl, bélyegekbõl. Mi a valós
céljuk?

– A legfontosabb, hogy nem
valakik, vagy valami ellen jött
létre ez a szervezet, hanem vala-
mi mellett. Úgy látjuk, a negyven-
öttõl, kilencvenig eltelt idõszak,
illetve rendszerváltás idõszaka
negatív események halmazát
okozta országunk  gazdaságának,
társadalmának, kultúrájának,

történelmének. Az egész társada-
lom, különbözõ érdekcsoportok
miatt meg van osztva, fel van
szabdalva. Szinte mindenki rossz
szemmel néz a másik emberre és
viszont. A kialakult, vagy kialakí-
tott ellentétek miatt rossz a viszo-
nyunk egymással. Erre a jelenlegi
kormánykoalíció még jelentõs
mértékben rá is játszik, céljuk az
ellentét fenntartása, gerjesztése.
Nekünk az lenne az elsõdleges
feladatunk, hogy ezt a mestersé-
gesen táplált gyûlöletkeltést meg-
szüntessük, egy közös program
mentén egyesítsük a Magyar tár-
sadalmat. Akkor végre megindul-
hatna az ország a gazdasági, kul-
turális és társadalmi felemelke-
dés útján.

– Épp ez az, hiszen egyesek
szerint a Magyar Gárda olaj a
tûzre, mely még inkább megoszt-
ja a társadalmat, még a jobbolda-
lon is.

– Amikor elfogynak az észér-
vek, amikor nyilvánvaló a teljes
csõd, a kudarc, a cselekedetekben
a logika helyett kapkodás, fejet-
lenség van, a legegyszerûbb dolog
szélsõségrõl beszélni, címkézni,
fasisztázni. Az mindjárt náci, aki-
nek elege van az egészbõl, a zsák-
utcákból és ki meri mondani az
igazságot. Ne feledjük, ezzel a fa-
sisztázással, országon belül idõle-
gesen összhang is teremthetõ, sõt
még nemzetközi támogatás is sze-
rezhetõ. Egy hatásvadász, álságos
és manipulativ politika jelzõi, bé-
lyegei ellen nagyon nehéz véde-
kezni. Én bízom abban, ahogy el-
kezdjük a mûködésünket, meg-
gyõzzük a kétkedõket, gyanakvó-
kat. Visszatérnék a jobboldal
megosztottságára. Mi nem va-
gyunk párt és nem is leszünk, nem
fogunk választásokon indulni.
Igaz, Vona Gábor személye miatt
van átfedés a Jobbik és köztünk.
Ettõl függetlenül érdemes lenne
elgondolkodniuk azoknak, akik ezt
állítják, sõt favorizálják, hogy
még egy párt megosztja a jobbol-
dalt, nézzék meg a ’98-as válasz-
tási eredményeket. Volt egy össze-
fogott Fidesz-MDF lista. Volt egy
önálló, saját jogon parlamentbe
kerülõ Kisgazdapárt, a vidék
pártja, és szintén önálló jogon
parlamentbe kerülõ nemzeti radi-
kális párt a MIÉP. Lám, közösen
elértek annyi szavazatot, hogy le
tudták söpörni az MSZP-SZDSZ
csoportosulást. 2002-ben külön-
bözõ politikai mozgások miatt,
már csak a FIDESZ-MDF koalí-
ció maradt. Az eredmény ismert.
2006. eredményébõl hasonló ta-
nulságot kellene levonni az illeté-
keseknek, nem beszélve arról az
apróságról, hogy az MDF balra
tart. Kétségtelen, szép egyedül

megszerezni a kétharmados több-
séget, de nem kis feladat. Talán
akadnak olyan jobboldali szava-
zók is, akik számára az úgymond
legnagyobb ellenzéki párt kifür-
készhetetlen okokból nem szimpa-
tikus.

– Essék szó akkor a tevékeny-
ségrõl is.

– A legfontosabb, mint említet-
tem a társadalom egyesítése. Nem
szeretném idézni azt a klasszikus
õszödi kijelentést, hogy mi történt,
de tájékoztatnunk kell mindenkit,
hogy nagyon nagy a baj. Figye-
lemfelkeltés miatt hoztuk ma ide
ezt a plakátkiállítást is, ami egy
képregény alapján készült. A to-
vábbi tevékenységünket, oktatási,
szociális, kulturális és karitatív
feladatokban szeretnénk kifejteni.
Szeretnénk a Magyar Ifjúságnak
egészséges alternatívát nyújtani a
jelenlegi kóros liberális életszem-
lélettel szemben.

– A provokátorok fénykorát él-
jük. Érdekelne, miként szûrik ki a
leendõ tagságból a nemkívánatos
elemeket?

– Egyesület vagyunk, így álla-
mi források nem állnak mögöt-
tünk, titkosszolgálati eszközök
nem állnak rendelkezésünkre.
Nem tudunk lekáderezni senkit.
Olyan embereket igyekszünk ma-
gunk közé fogadni, akiket isme-
rünk, vagy az ismerõsünk ismer.
Igyekszünk az olyanokat kiszûrni,
akik már túl vannak fûtve a fe-
szültségtõl és persze azokat is,
akiket valahonnan, valamilyen
szándékkal küldenek. A Magyar
Gárda nem lesz arctalan tömeg,
mert szervezett kereteken belül
fogunk mozogni. Megtaláljuk a
helyes utat.

Czene Csaba
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Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Bicsák Miklós, az I. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. október 3-án, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõgyár-
tó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár la-
kossága számára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Bizzer András, a 4. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart 2007. október 5-én, pénteken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügyfél-
fogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgármes-
teri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat cél-
ja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szo-

baszáma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkor-
mányzati bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az
igénybevett  szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. A bérlemény nem
örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal
Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyújtani.
A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a nagykanizsai Okmányirodá-
ban 2007. október 3-án a közlekedésigazgatási szakterületen az ügyfélfoga-
dás szünetel.

Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa Petõfi u. 36/b. sz. alatti lakóépü-
letek bontási ügyében. Ügyintézõ: Szamosi Gábor, szám: 6 /1991-5/ 2007.

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-
ló 2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 29. § (6) alapján értesítem
az érintetteket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal
Építéshatósági Osztálya a Nagykanizsa, Petõfi u. 36/b. szám alatti 1398.
hrsz-ú ingatlanon lévõ 2 db lakóépület bontására vonatkozó építésügyi ható-
sági engedély kérelmet elbírálta, és döntését meghozta.

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal rendelkezni jo-
gosultak száma jelentõs, ezért ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról
hirdetményi úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az
alábbiak szerint.

A hirdetmény 2007. szeptember 24-tõl kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatal Építéshatósági Osztály 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 

A bontási engedély határozat száma: 6/1991-4/2007. A kérelmezõ ügyfe-
lek: Péczeli Kálmánné Nagykanizsa, Petõfi u. 36/b. 8800 Csete Attila Nagy-
kanizsa, Petõfi u. 36/b. 8800

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös ha-
tárvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 1392., 1397.,
1399. hrsz-ú ingatlan. 

Az érintettek az ügy irataiba és a tervekbe a Polgármesteri Hivatal Építés-
hatósági Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban tekinthetnek be: Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. III. emelet 302. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-
18, péntek: 8-12 .

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-
ló 2004. évi CXL. Tv. 98. § (1) bekezdése kimondja: "az ügyfél az elsõfokú
határozat ellen fellebbezhet."

Erre figyelemmel határozatom rendelkezõ részében az ügyben érintett
ügyfelek részére a fellebbezés lehtõségét biztosítottam.

A határozat ellen a kézhezvételtõl számított 15 napon belül a Nyugat-
dunántóúli Regionális Közigazgatási Hivatal Zala Megyei Kirendeltségéhez
címzett, de a Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építés-
hatósági Osztályon benyújtandó, 30.000 Ft értékû illetékbélyeggel ellátott
fellebbezéssel lehet élni.

Nagykanizsa, 2007. szeptember 17.

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
– Kérelmezõ
– Ingatlannal rendelkezni jogosultak
–  Tervezõ
– Az érintett ingatlannal közvetlenül szomszédos – a határozattal érintett

ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) – ingatlanokkal rendelkezni jogo-
sultak: Nagykanizsa, 1392., 1397. és 1399. hrsz-ú ingatlanok tulajdonosai

Hirdetmény építéshatósági eljárásról

A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.) FM
rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002. (IX. 4.)
FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a T. Lakosokat, hogy 2007. október 5. és október
14. napja közötti idõszakban a 3 hónaposnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség el-
leni immunizálására kerül sor. A fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontokban
és helyszíneken végzik el a kijelölt állatorvosok. 

2007. október 05 (péntek): Nagykanizsa-Bajcsa városrész 6.30-9.00,
Nagykanizsa-Szt. Flórián tér 14.00 - 17.00. 

2007. október 06. (szombat): Szt. Flórián tér 8.00 - 12.00, Petõfi S. utcai víz-
torony 7.00 -  9.00, Thury Gy. tér Kispiac 9.10 - 10.40, Sánc József A. utca eleje
10.50 - 12.10, Ady út Bujóhíd 12.20 - 13.20.

2007. október 07. (vasárnap): Nagyrác utca 7.00 - 9.00, Bagola 7.00 -   8.50,
Kisfakos 9.00 - 10.30, Nagyfakos  10.40 - 11.10, Szentgyörgyvári hegy bejárata
11.20 - 12.00.

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI:
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury Gy.

tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út Bujóhíd
11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a T. Lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrészben késõbbi idõ-
pontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz hasonlóan szintén tájékoztatni
fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja:
bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási könyveklet az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszett-
ség elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

A magyar valóság 2007. õszén
A magyar valóság 2007 õszén. Beszélgetés Bencsik Andrással, a

Demokrata fõszerkesztõjével. Helyszín: Medgyaszay Ház (volt mozi).
Idõpont: 2007. október 4. 18 óra. Rendezõ a Rozgonyi Polgári Egylet.

Kétszáz éve született gróf Batthyány Lajos
A Thúry György Múzeum és a Zala Megyei Levéltár tisztelettel

meghívja önt és kedves családját 2007. október 5-én 17 órára A ma-
gam útját jártam. 200 éve született gróf Batthyány Lajos elsõ magyar
felelõs miniszterelnök címû idõszaki kiállítás megnyitójára. A kiállítás
helyszíne: Nagykanizsa, Fõ út 5.

Nemzeti identitásunkról
A Kreatív Klub rendezésében, október 5-én, pénteken 17 órakor

hallgathatják meg az érdeklõdõk a Lehota János, Nemzeti identitá-
sunkról a Bánk Bán elemzése kapcsán címû elõadását. Az est moderá-
tora Cseke Zoltán.

Plakátkiállítás az Erzsébet téren

A Magyar Gárda nem lesz arctalan tömeg
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Sokakban felvetõdött a kér-
dés, vajon hová tûnt a városla-
kók által közkedvelt, egykori Er-
kel Ferenc Olajipari Mûvelõdési
Ház (ma a Hit Gyülekezet
épülete) keleti falát díszítõ szí-
nes mozaikfal. A mozaikdíszítést
a kultúra, az olajipar, az ember
és a család kultúrálódása és a
táncmûvészet kifejezésére Bálits
Kálmán készítette 1967-ben.
Megnyugtathatjuk az aggódókat,

az alkotás nem veszett el. A
nosztalgiázó városlakók szeme
elõl ugyan elzárva, a DKG East
Zrt. orvosi rendelõjének falán
lesz látható hamarosan. A hét
alakot, két táncoló nõt, két dol-
gozó fúrómunkást, egy olvasó
embert, egy gyermekét kezében
tartó édesanyát és egy mérnököt
ábrázó mûvet Baranyai Balázs
keramikus költözteti új helyére.

Fotók: Bakonyi Erzsébet
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984 Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1 Erzsébet tér 12.
987 Erzsébet tér 13.
988/1 Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000 Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szo-
ciális és Egészségügyi Bizottsága a többször módosított
55/2000. (XII.13.) számú helyi rendelet alapján
pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati bérlaká-
sok bérleti jogának szociális alapon  történõ elny-
erésére:

CSERÉRE VAGY GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szobás, komfortos,

belvárosi terület. A lakás épületen belüli fekvése: II.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.128 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.   

2. Nagykanizsa, Csengery u. 117/13. fsz. 3.
A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szobás, komfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.917 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/15. fsz. 5.
A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szobás, komfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.120 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

HÁROM VAGY TÖBB GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u. 14/B. 5/31.
A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szobás, összkomfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 5.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.130 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u. 1/B. 9/58.
A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 9.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege:  19.900 Ft. A
lakás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

GYERMEKTELEN  PÁR RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkotmány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1 szobás, komfort

nélküli, egyéb városi terület. A lakás épületen belüli
fekvése:  udvari lakás. A lakásbérleti díj összege: 1.964
Ft. A lakás állapota:  nem felújított. A bérleti jogvis-
zony idõtartama: 5 év .   

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hird-

et továbbá az alábbi, Garzonházban lévõ üres önkor-
mányzati bérlakások bérleti jogának elnyerésére. Elhe-
lyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élet-
társak jogosultak lakásigényük végleges rendezéséig, de
legfeljebb 60 hónap idõtartamig, elhelyezésük átmeneti
megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 10.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos.

A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szál-
láshasználati díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum
60 hónap.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  I. em. 7.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület.   A lakás épületen belüli fekvése: I.
emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:  14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított . A bérleti jogviszony idõtar-
tama: maximum 60 hónap.  

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007.
október 10. Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályázati nyomtatvány
ugyanitt kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati 
bérlakás-pályázat

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ün-
nepi hét keretén belül kerül megren-
dezésre az „Idõsek Sportnapja”. Az
eseményen lövészet, teke, ügyességi
verseny, sakk, célba rúgás és kosárra
dobás sportágakban mérhetik össze
tudásukat a nyugdíjas résztvevõk.. A
versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbá-

nyász tekepálya, Nagykanizsa, Zár-
da u. 16. 10.00 óra, lövészet – Vá-
rosi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.

2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra NTE-csarnok,

Nagykanizsa, Ady E. u. 68. ügyes-
ségi verseny, asztalitenisz, sakk,
célba rúgás, kosárra dobás

A versenyre jelentkezhetnek
Nagykanizsa város és környéke
idõskorú nõi és férfi lakossága kö-
rébõl azok, akik a versenyek felté-
telrendszereit vállalják, és nyugdí-
jas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas
Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi
Csabánál a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályán
(500-753), valamint a versenyek
napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyug-
díjast, aki szeret sportolni, és termé-
szetesen azokat is, akik csak nézni
szeretik a sportot, mert szurkolókra
is szükség van.

Idõsekért
Nagykanizsán

Az elmúlt esztendõben a Pol-
gári Kanizsáért Alapítvány két
területen dolgozott: a történel-
mi emlékezet ébrentartásáért
56-os emléktáblát avatott a
Batthyány Gimnázium bejára-
tánál, másrészt 3000 egynyári
virágpalánta kiosztásával hoz-
zájárult a keleti városrész szé-
pítéséhez. Mostani rendezvé-
nyünk mindkettõt egyesíti –
tájékoztatta lapunkat Babicsné
Berta Éva, a Polgári Kanizsáért
Alapítvány szóvivõje.

Október 5-én, pénteken 14 óra-
kor a Hevesi Sándor Általános Is-
kola elõl indítjuk azt a menetet,
mely a Székelykertbe érve 49 er-
dei fenyõt ültet a székely negy-
venkilencesek emlékére – folytat-
ta a szóvivõ asszony. Az esemény
kulcsverse a Kolozsváron élõ
Kossuth-díjas költõ, Kányádi
Sándor versemlékmûve, a
Nyergestetõ. Háromgyermekes
édesanya vagyok, ezért külön
öröm számomra, hogy az ültetést
a Hevesi iskola diáksága vállalta.
Tanúbizonyságát adva annak a ta-
pasztalati igazságnak: csak azok a
közösségek életképesek, melyek
táplálkoznak múltjuk értékeibõl.
Érzékletesen és pontosan írt errõl
említett versében a költõ: „sza-
badságharcosok vére lüktet lenn a
gyökerekben”. A megemlékezésre
azért választottuk Batthyány La-
jos és a 13 honvédtábornok vérta-
núságának elõnapját, mert úgy
tartjuk helyénvalónak, ha nem
csak a megtorlás áldozatainak, ha-
nem a csaták névtelen hõseinek
emlékezetét is ébren tartjuk. És
ugyanezek a sorok fejezik ki azt a
meggyõzõdésünket is: a szabad-

ságharcosok nem haltak hiába.
Ahogy a latin sor mondja: Devic-
tus vincit – a legyõzött gyõz!
Ezért a gyász helyett a hála és az
eltökéltség vezessen minket! En-
nek az eseménynek az alábbi grá-
nittáblával állítunk emléket: „Meg
nem adta magát székely” (Kányá-
di: Nyergestetõ. A fenyvest a
székely negyvenkilencesek em-
lékére a huszonöt éves Hevesi
Iskola diáksága ültette a 2007.
esztendõben.

Azért választottuk ezt a sort,
mert kifejezi: valamennyien kö-
vethetjük azokat a hõsöket, akik-
re emlékezünk. Hiszen ezek a
férfiak nem akkor, 1849. augusz-
tus 1-jén szembesültek elõször
túlerõvel. Korábbi, úgynevezett
civil életükben is számtalanszor
szálltak szembe: emberpróbáló
idõjárással, meredek Kárpátok-
kal. Sõt, már gyermekkorukban
hozzászoktak: ne a kényelemsze-
retet, hanem a kötelességtudat ve-
zesse õket! Nem csoda, hogy a
hazaszeretet számukra nem egy
elvont fogalom, hanem egyszerû,
természetes cselekvés volt. Mi is
valamennyien lehetünk szabad-
ságharcosok – a leányok is –
amennyiben megértjük: ha az
ember egy közösségbe tartozik,
részt kell vállalnia annak minden
életmegnyilvánulásában. Akár a
családban, akár az iskolában vagy
a lakóhelyen. Egyszerûen, meleg
szívvel, mindig hûséggel. 

Október 5-én, pénteken 14 óra-
kor a huszárokat, a fúvószenekart
és a hevesis diákságot követve
veszünk majd részt ezen a szép
eseményen. 

P.J.

Székely kerti emlékezés

Társadalmi mozgalmat hir-
detnek Sigmund Romberg, azaz
Rosenberg Zsigmond, a kanizsai
származású világhírû zeneszerzõ
emléke méltó ápolása érdekében
a helyi szabad demokraták. Az
adományokból a magyar-ameri-
kai zeneszerzõre emlékeztetõ em-
léktáblát helyeznének el az egy-
kor édesapja, Rosenberg Ádám
által alapított zeneiskola falán.

Kovács Kálmán, a megyei
szervezet elnöke elmondta, nem

túlzás azt állítani, hogy Kanizsa a
dzsessz fõvárosa, hiszen innen in-
dult több kiváló zenész, a kani-
zsai dzsesszfesztiválok messze
viszik a város hírét.  

A párt megújult vidékpolitikájá-
nak stratégiai eleme az egykori, ha-
gyományos vidéki kulturális centru-
mok újjáélesztése. Véleménye sze-
rint a dzsesszkultúra ilyen centruma
Nagykanizsa is, s a város ezen arcu-
latát érdemes, szükséges erõsíteni.

Ennek egyik eleme lehet a
Nagykanizsáról elszármazott vi-

lághírû zeneszerzõ, Sigmund
Romberg, avagy Rosenberg Zsig-
mond emlékének méltó ápolása,
kultuszának erõsítése. Sigmund
Romberg csaknem kétezer dalát
és hetvennyolc musicaljét játsz-
szák szerte a világban. Mindenhol
méltóképpen elismeri az utókor a
Broadway nagy zeneszerzõjének
munkásságát, ám valahogy ideha-
za, s sajnálatos módon itt, Nagy-
kanizsán feledésbe merült. 

– Úgy gondoljuk, hogy lendüle-
tet adunk a kilencvenes években el-
kezdett kutatásoknak, s méltó emlé-
ket állítunk a zeneszerzõnek – tette
hozzá Halász Gyula, ügyvivõ. –

Azt szeretnénk elérni, hogy a kani-
zsai zenei élet részévé váljon
Romberg, zenészeink, operett-éne-
keseink játsszák, énekeljék a dalait,
amelyek közül talán a legismertebb
a Maytime. Szeretnénk adomány-
gyûjtést indítani, hogy a szülõváro-
sában legalább egy emléktábla em-
lékeztessen arra, hogy itt született a
neves musical-szerzõ, amit remé-
lem, egy év múlva fel is avathatunk. 

Azért döntöttek a társadalmi
mozgalom elindítása mellett, mert
bár erre több kísérletet is tettek, a
mai napig nem történt semmi.

H.A.

Emléktábla Rombergnek

Költözik a falmozaik
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Lemondásra szólította fel Tóth
László szocialista képviselõ,
frakcióvezetõ és Lelkó Tamás bi-
zottsági tag Cseresnyés Péter al-
polgármestert, a polgármesteri
hivatal bejárata elõtt tartott sajtó-
tájékoztatón. 

„Rohad a narancs” – e címet
adta mondandójának Tóth Lász-
ló, aki rámutatott: az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sport Bi-
zottság két, a Fidesz által dele-
gált tagja is érintett közvetlenül
büntetõügyben. Egyikük még
csak gyanúsított, a másikat azon-
ban már bírósági ítélet is elma-
rasztalja.

Lelkó Tamás önkormányzati
szerzõdéseket kifogásolt. Két
olyan megállapodást emelt ki,
amelyek megkötésére szerinte a
város jelenlegi anyagi helyzeté-
ben nem volt szükség.

– A számlavezetõ bank kivá-
lasztását célzó pályázat elkészí-
tésére külsõ cégeket bízott meg
az önkormányzat, csaknem há-
rommillió forint értékben. Miért
van erre szükség, amikor azt hal-
lani mindenütt, hogy a város
rossz pénzügyi helyzetben van? –
kérdezte Lelkó Tamás, aki a
pénzügyi bizottság külsõ tagja.  

Ugyanezt gondolom a jegyzõi
pályázat során felkért cég mun-
kájáról is, ahol ráadásul az ön-
kormányzat végül mégsem tu-
dott jegyzõt választani.

Végül a két szocialista politi-
kus felszólította Cseresnyés Pé-
ter alpolgármestert, hogy az em-
lített ügyek miatt mondjon le.

***
Az elhangzottakra reagálva

Cseresnyés Péter alpolgármester
némi élccel lapunknak azt mond-
ta: 

– Amikor tudomásomra jutott,
hogy Tóth László és Lelkó Ta-
más urak a városháza lépcsõjén
sajtótájékoztatót tartanak, arra
gondoltam, hogy az õszödi be-
széd évfordulóján bocsánatot
akarnak kérni a polgároktól
Gyurcsány Ferenc hazugságai
miatt. Esetleg a Zuschlag-ügy
részleteirõl kívánnak beszámol-
ni. Felvetéseikre azt tudom vá-
laszolni, hogy a jegyzõjelöltek
elõzetes  meghallgatásával
megbízott, a Miniszterelnöki Hi-
vatal által akkreditált cég bevo-
násával azt kívántuk elérni,
hogy a hivatal élére végre a leg-
jobb szakember kerüljön. A vá-
ros számlavezetõ intézményének
kiválasztásához azért kértük
profi szakember segítségét,
hogy a város a lehetõ legkedve-
zõbb feltételek mellett kössön
szerzõdést. Az ügyészségi, bíró-

sági ügyek felhánytorgatása
olyanok részérõl, akiknek a
pártja országosan ennél súlyo-
sabb ügyekkel terhelt, egyszerû-
en nevetséges, önkritikátlan és
gátlástalan.

H.A.

A Liberális Hét rendezvényei-
nek sorában Nagykanizsára lá-
togatott Eörsi Mátyás, a Szabad
Demokraták Szövetsége parla-
menti frakcióvezetõje, az or-
szággyûlés külügyi bizottságá-
nak elnöke. A politikus meglá-
togatta az itt élõ horvátságot is.
Eörsi Mátyás leszögezte, Ma-
gyarország úgy segítheti a hatá-
ron túli magyarság sorsát, ha
mintát nyújt a szomszédos kor-
mányoknak azzal, hogy méltó-
képpen kezeli a hazai kisebbsé-
gek ügyét. 

Eörsi Mátyás sajtótájékozta-
tóján elmondta, túl kevés szó
esik a magyarországi kisebbsé-
gekrõl, ugyanis ennek hallatán
a többségnek a határon túli
magyarság jut eszébe. Az
SZDSZ 2006-os választási
programjában kimondta, hogy
a mindenkori kormány nem az-
zal segíti a határon túli magya-
rok ügyét, ha az ottani kormá-
nyokkal veszekszik. Azzal in-

kább, ha Magyarország mintát
nyújt, hogy a többségi nemzet-
nek hogyan kellene viselkednie
az ország területén élõ kisebb-
ségekkel. 

A helyi horvátsággal kapcso-
latban azt tapasztalta, hogy az
szinte a sírból hozta vissza
horvát identitását, s a politikus
ennek kapcsán azt is hangsú-
lyozta, nagy öröm számára,
hogy a hazai – azon belül a
Mura-menti – horvátság büsz-
kén vállalja identitását. Mint
mondta, ezt lehetõvé kell tenni
a költségvetési források növe-
lésével is. 

Kijelentette, a 2008-as költ-
ségvetés tárgyalása során az
SZDSZ ezt fogja képviselni. 

Ugyanakkor kérdésünkre vá-
laszolva arra is rámutatott, a
hazai kisebbségek valódi parla-
menti képviselete azért nem va-
lósult meg még a mai napig
sem (s ezzel amúgy mulasztá-
sos törvénysértést követ el az
Országgyûlés), mert egyelõre
nem találták meg azt a formát,
ami nem borítja fel a parlamen-
ti erõviszonyokat. Ugyanis a
tapasztalatok szerint a kisebb-
ség általában mindenkor kor-
mánypárti.

Eörsi Mátyás hozzátette azt is,
2009-ben pártja kiharcolja az
adócsökkentést.

H.A.

Takács Zoltán azt mondja,
tûrhetetlen az ott kialakult álla-
pot, mert miközben sporttársai-
val együtt sportolni jár oda,
kénytelenek szembesülni a
szennyvíz visszaömlése miatt
keletkezõ erõs bûzzel – szerin-
te fertõzésveszélynek is ki
vannak téve azok, akik az
egészséges életmód érdekében
sportolni mennek a vasúti töl-
tés mellett lévõ sportkomple-
xumba. 

Takács Zoltán elõször úgy
vélte, a problémát a Dél-Zalai
Víz és Csatornamû Zrt. tudná
kezelni, ám mint kiderült, ez
nem így van. Kassai Zoltán ve-
zérigazgató kérdésünkre el-
mondta, hogy a térség szenny-
víz- és csapadékelvezetését a
vasúti töltés Kiskanizsa felõli
oldalán található Dencsár-árok
végzi, amit azonban vastagon
benõtt a gaz, s a takarítás hiá-
nyában eliszaposodott. Termé-
szetesen nem képes így betöl-
teni a funkcióját, ezért aztán,

ha sok esõ esik, hamar feltelik,
s visszaduzzaszt. A Dencsár-
árok azonban önkormányzati
tulajdon. 

A Via Kanizsa Kht. munkatár-
sa, Balogh Miklós azt mondta:
utoljára három-négy évvel ez-
elõtt takarították ki az árkot, ami
azonban már akkor sem volt ol-
csó mulatság, most pedig mint-
egy négy-öt millió forintra rúg-
nának a munkálatok, ennyi
pénzt azonban ebben az évben
biztosan nem tudnak elkülöníte-
ni e feladatra. A szakember re-
ményei szerint a jövõ évben
azonban sort kerítenek az árok
kitisztítására. 

Balogh Miklós azt is megje-
gyezte, az árok azt követõen is
gyorsan feltelik majd, hiszen a
szennyvízzel együtt minden
olyan dolog itt landol, amit a ház-
tartások vécéin le bírnak húzni a
lakók. Így viszont nem csoda, ha
gyorsan eldugul.

Horváth Attila

A pénzre váltható szeretet
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Nincs pénze a Támogató Szol-
gálat jármûveinek mûködteté-
sére a Magyar Máltai Szeretet-
szolgálat nagykanizsai szerveze-
tének. Ezért cégektõl, adomá-
nyozó magánszemélyektõl vár-
nak kifejezetten pénzbeni segít-
séget. A legnagyobb terhet je-
lentõ kisbusszal mozgássérült,
fogyatékkal élõ emberek életét
könnyítik meg. 

– Mióta a szolgáltatásaink a
központunk utasításainak megfe-
lelõen jelentõsen kibõvültek, a
kiadásaink is megnõttek, ugyanis
a Támogató Szolgálatunkhoz vá-
sárolnunk kellett egy mikrobuszt
– mondja Kovács László, a Mál-
tai Szeretetszolgálat kanizsai ve-
zetõje. – Ezt az autót lízingeljük,
hat hónap múlva lejár a futam-
idõ, havonta több, mint hatvan-
ötezer forintot kell fizetnünk, s
akkor még nem beszéltem az
egyre növekvõ üzemanyagkölt-
ségrõl. A lízingdíjhoz a központ
egy fillért sem ad, teljesen ma-
gunknak kell kigazdálkodni, mi-
közben a szolgáltatás beindítása
elõírás volt. De ezt nem is nevez-
ném gazdálkodásnak, sokkal in-
kább koldulás. Több céget is
megkerestem a városban, van-
nak, akik segítenek, de sajnos,
így is csak a havi lízingdíj felét
tudjuk összekönyörögni. Ha
megjön a hideg, nem is tudom
mit csinálunk, választanunk kell:
vagy fûtünk, vagy a buszt mû-
ködtetjük, mert a kettõ együtt
nem megy. Nagyon nehéz így, hi-
szen a hajléktalanok száma nem
csökkent…

A kisbusz mellett van egy régi
Skodája is a szeretetszolgálat-
nak, ennek üzemeltetéséhez
sincs elegendõ forrás, nem be-
szélve arról, hogy mindkét jár-
mûvet hamarosan mûszaki vizs-
gára kell vinni.

Kovács László hangsúlyozza,
ezúttal nem ruhákat várnak, mert
hiszen abból már komoly készle-
tük van, az igazi segítséget a
pénzadományok jelentenék. 

H.A.

Máltaiak:
Jól jönne
a segítség

Kovács László, a Magyar
Máltai Szeretetszolgálat helyi
csoportjának vezetõje immár
tizenöt éve tevékenykedik a
csoportban, amelynek több,
mint egy évtizede vezetõje is.
Azt mondja, mivel a minap ün-
nepelte hetvenedik születésnap-
ját, mostanában megkísérti a
gondolat, hogy talán pihenni
kellene. Örül annak, hogy ma
már több olyan fiatallal dolgo-
zik együtt, akiknek átadhatja e
szép feladatot, ha valóban úgy
dönt: elég volt. 

– 1992-ben kezdte meg tevé-
kenységét Nagykanizsán a Máltai
Szeretetszolgálat, az egyik alapító
tag vagyok – idézi fel a kezdete-
ket Kovács László. – A Jézus Szí-
ve Pébánián mûködött egy kis kö-
zösség, annak voltam a tagja Sza-
káll István doktor úrral, s mi is
azok közé tartoztunk, akik annak
idején kezdeményeztük a kanizsai
csoport megalapítását. Tudom,
hogy többen nem így gondolják,
de én az azt követõ, a Szent Jó-
zsef Plébánián megtartott alakuló
ülésünket tartom a kanizsai Mál-
tai-csoport születése idõpontjá-
nak. Mint minden, ez sem indult
problémamentesen, például a
Szakáll doktor úr felkérte az ak-
kori káplánt, Szécsi Ferencet,
hogy legyen a lelki vezetõnk. Nos,
mint késõbb bebizonyosodott, ez
egy hibás lépés volt, ugyanis a fi-
atal papot rövid idõn belül elhe-
lyezték. Itt maradtunk aztán elnök
nélkül, mert mivel nagyon elhiva-
tott és ambiciózus volt, nem csak
a lelki vezetést vette át, hanem

minden funkciót, így az elnökit is.
Ekkor tanultuk meg, hogy a káp-
lánok helyzete a legbizonytala-
nabb… Három hónap telt el anél-
kül, hogy lett volna felelõs veze-
tõnk. Tulajdonképpen újra kellett
alakulnunk, s az újjáalakuló ülé-
sen egyhangúlag engem válasz-
tottak elnöknek. Hamarosan fel-
vettük a kapcsolatot a ferences
testvérekkel is, s az akkori tarto-
mányfõnök, Tornyos Kálmán le is
jött ide Kanizsára, egyszerû ru-
hában, micisapkában, én meg azt
hittem, õ is egy hajléktalan a sok
közül – meséli ma már nevetve a
történeten Kovács László. – Õ
még jó állapotban találta a ko-
lostort, el is sírta magát örömé-
ben, de leginkább attól volt bol-
dog, hogy volt benne élet. Még
anyagiakkal is hozzájárult ahhoz,
hogy lakhatóvá tegyük. 

– Hány fõvel indult a csoport?
– Sokan voltunk, körülbelül

hetvenen. Ma huszonöten va-
gyunk, de ha szükséges, akkor
negyven-ötven embert tudunk
csatasorba állítani a segítõink
révén, akik csak idõszakos jelleg-
gel vesznek részt a munkánkban.

– Mára jelentõsen kibõvült a
szolgáltatások köre, amiket a Ma-
gyar Máltai Szeretetszolgálat
nyújthat a rászoruló, elesett em-
bereknek.

– Akkor még csak a hajlékta-
lan-ellátással foglalkoztunk, most
már azonban a szenvedélybetegek
ellátásában is részt veszünk, s a
közelmúltban elindult a fogyaték-
kal élõket segítõ támogató szolgá-
latunk is. Szerencsére, az emberek
fogékonyak az ilyesmire, szívesen
segítenek, s van egy-két állandó
támogatónk is. Sajnos, a hajlékta-
lanok mennyisége nem csökkent,
sõt, inkább talán némi növekedés
tapasztalható. Azok közül pedig
már senki nem él, akikkel tizen-
négy évvel ezelõtt, az indulásunk-
kor foglalkoztunk, már meghal-
tak. De mondom, mindig jönnek
újabbak, úgy tûnik, a hajléktalan-
ság újratermeli önmagát. 

– Mit tapasztal, mi a leggyako-
ribb ok, amiért utcára kerül egy
ember?

– Az alkoholizmus. Sok család-
ban valamilyen trauma, például a
munkahely elvesztése miatt lesz al-
koholista a férj, vagy egyszerûen

csak öröklõdik a hajlam. Van most
is egy hajléktalan, akinek mindkét
bátyja öngyilkos lett, s már õ is azon
gondolkodik, hogy mikor tegye meg.
Nagyon sokat beszélgetek vele,
igyekszem benne tartani a lelket –
majd kiderül, milyen sikerrel…

– Hallgatnak Önre?
– Nagy részük igen. Akad

olyan is, aki már tíz évet ült bör-
tönben, most áprilisban szaba-
dult, s azóta állandó kapcsolat-
ban vagyok vele. Megemberelte
magát, ha van munkája, dolgozik,
ha nincs, akkor itt segít nekem. 

– Gondolom, számos egyéni
tragédiával találkozott. Volt
olyan, aminek a feldolgozása ko-
moly nehézséget okozott az Ön
számára is?

– Persze. Több is. De inkább
egy ma már megmosolyogtató em-
lékemet mesélném el. Egyszer, még
a pályafutásom kezdetén odajött
hozzám egy hajléktalan, hogy ad-
jak neki pénzt, mert az édesanyja
súlyos beteg, s el kell utaznia hoz-
zá. Akkor már tudtam, hogy pénzt
soha nem szabad adni, mert italra
költik, ezért kimentem a vasútállo-
másra, s megvettem neki a jegyet.
Odaadtam a kezébe, és megvár-
tam, amíg felszáll a vonatra, majd
nyugodt lelkiismerettel elindultam
hazafelé. Mondhatom, megdöb-
bentem, amikor az egyik vendéglõs
ismerõsöm másnap újságolta,
hogy hát már az elutazás délután-
ján ott ivott nála. Mint kiderült: a
vonat másik oldalán leszállt, és
visszaváltotta a jegyet… Egy má-
sik történet: gyakran adunk kon-
zerveket. Egyszer csak jött a piac-
ról a vécés néni, és azt mondja:
Laci bácsi, csináljon már velük va-
lamit, tele vagyok konzervekkel!
Ugyanis hozzá vitték, õ meg bevál-
totta nekik pénzre. Így lett konver-
tibilis valuta a konzerv… Most
már csak friss, helyben elfogyaszt-
ható élelmet adunk a fedél nélkül
élõ embereknek. Annak legalább
biztos a helye. 

– Nem gondolt még arra, hogy
most már inkább pihenne?

– De, egyre többször. Az ember
hetven éves korára már elfárad…
Szerencsére, vannak elhivatott fi-
atalok, akiknek át tudom adni
majd a stafétabotot. 

Horváth Attila

A segítõ szándékkal adott konzerv gyakran kisfröccsé alakult
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Tenisz helyett vízilabda
Miért úszik szennyvízben a teniszpálya?

Ha sok esõ esik, vízben áll a pálya, pedig alácsövezték egykoron

Egy komolyabb esõzés után a városból Kiskanizsa felé ömlõ csa-
padékvíz a szennyvízzel együtt elárasztja a vasúti átjárónál lévõ
teniszpályát, s nem egy alkalommal visszaömlött már a Kögáz
Sportegyesület ott található klubépületébe is, jelentõs károkat
okozva – a problémát Takács Zoltán tárta a képviselõk elé a Vá-
rosüzemeltetési Bizottság egyik korábbi ülésén. 

MSZP: 
Hitelesség 
és moralitás?

SZDSZ:
A nemzetiségekrõl
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Lemondásra szólította fel Tóth
László szocialista képviselõ,
frakcióvezetõ és Lelkó Tamás bi-
zottsági tag Cseresnyés Péter al-
polgármestert, a polgármesteri
hivatal bejárata elõtt tartott sajtó-
tájékoztatón. 

„Rohad a narancs” – e címet
adta mondandójának Tóth Lász-
ló, aki rámutatott: az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sport Bi-
zottság két, a Fidesz által dele-
gált tagja is érintett közvetlenül
büntetõügyben. Egyikük még
csak gyanúsított, a másikat azon-
ban már bírósági ítélet is elma-
rasztalja.

Lelkó Tamás önkormányzati
szerzõdéseket kifogásolt. Két
olyan megállapodást emelt ki,
amelyek megkötésére szerinte a
város jelenlegi anyagi helyzeté-
ben nem volt szükség.

– A számlavezetõ bank kivá-
lasztását célzó pályázat elkészí-
tésére külsõ cégeket bízott meg
az önkormányzat, csaknem há-
rommillió forint értékben. Miért
van erre szükség, amikor azt hal-
lani mindenütt, hogy a város
rossz pénzügyi helyzetben van? –
kérdezte Lelkó Tamás, aki a
pénzügyi bizottság külsõ tagja.  

Ugyanezt gondolom a jegyzõi
pályázat során felkért cég mun-
kájáról is, ahol ráadásul az ön-
kormányzat végül mégsem tu-
dott jegyzõt választani.

Végül a két szocialista politi-
kus felszólította Cseresnyés Pé-
ter alpolgármestert, hogy az em-
lített ügyek miatt mondjon le.

***
Az elhangzottakra reagálva

Cseresnyés Péter alpolgármester
némi élccel lapunknak azt mond-
ta: 

– Amikor tudomásomra jutott,
hogy Tóth László és Lelkó Ta-
más urak a városháza lépcsõjén
sajtótájékoztatót tartanak, arra
gondoltam, hogy az õszödi be-
széd évfordulóján bocsánatot
akarnak kérni a polgároktól
Gyurcsány Ferenc hazugságai
miatt. Esetleg a Zuschlag-ügy
részleteirõl kívánnak beszámol-
ni. Felvetéseikre azt tudom vá-
laszolni, hogy a jegyzõjelöltek
elõzetes  meghallgatásával
megbízott, a Miniszterelnöki Hi-
vatal által akkreditált cég bevo-
násával azt kívántuk elérni,
hogy a hivatal élére végre a leg-
jobb szakember kerüljön. A vá-
ros számlavezetõ intézményének
kiválasztásához azért kértük
profi szakember segítségét,
hogy a város a lehetõ legkedve-
zõbb feltételek mellett kössön
szerzõdést. Az ügyészségi, bíró-

sági ügyek felhánytorgatása
olyanok részérõl, akiknek a
pártja országosan ennél súlyo-
sabb ügyekkel terhelt, egyszerû-
en nevetséges, önkritikátlan és
gátlástalan.

H.A.

A Liberális Hét rendezvényei-
nek sorában Nagykanizsára lá-
togatott Eörsi Mátyás, a Szabad
Demokraták Szövetsége parla-
menti frakcióvezetõje, az or-
szággyûlés külügyi bizottságá-
nak elnöke. A politikus meglá-
togatta az itt élõ horvátságot is.
Eörsi Mátyás leszögezte, Ma-
gyarország úgy segítheti a hatá-
ron túli magyarság sorsát, ha
mintát nyújt a szomszédos kor-
mányoknak azzal, hogy méltó-
képpen kezeli a hazai kisebbsé-
gek ügyét. 

Eörsi Mátyás sajtótájékozta-
tóján elmondta, túl kevés szó
esik a magyarországi kisebbsé-
gekrõl, ugyanis ennek hallatán
a többségnek a határon túli
magyarság jut eszébe. Az
SZDSZ 2006-os választási
programjában kimondta, hogy
a mindenkori kormány nem az-
zal segíti a határon túli magya-
rok ügyét, ha az ottani kormá-
nyokkal veszekszik. Azzal in-

kább, ha Magyarország mintát
nyújt, hogy a többségi nemzet-
nek hogyan kellene viselkednie
az ország területén élõ kisebb-
ségekkel. 

A helyi horvátsággal kapcso-
latban azt tapasztalta, hogy az
szinte a sírból hozta vissza
horvát identitását, s a politikus
ennek kapcsán azt is hangsú-
lyozta, nagy öröm számára,
hogy a hazai – azon belül a
Mura-menti – horvátság büsz-
kén vállalja identitását. Mint
mondta, ezt lehetõvé kell tenni
a költségvetési források növe-
lésével is. 

Kijelentette, a 2008-as költ-
ségvetés tárgyalása során az
SZDSZ ezt fogja képviselni. 

Ugyanakkor kérdésünkre vá-
laszolva arra is rámutatott, a
hazai kisebbségek valódi parla-
menti képviselete azért nem va-
lósult meg még a mai napig
sem (s ezzel amúgy mulasztá-
sos törvénysértést követ el az
Országgyûlés), mert egyelõre
nem találták meg azt a formát,
ami nem borítja fel a parlamen-
ti erõviszonyokat. Ugyanis a
tapasztalatok szerint a kisebb-
ség általában mindenkor kor-
mánypárti.

Eörsi Mátyás hozzátette azt is,
2009-ben pártja kiharcolja az
adócsökkentést.

H.A.

Takács Zoltán azt mondja,
tûrhetetlen az ott kialakult álla-
pot, mert miközben sporttársai-
val együtt sportolni jár oda,
kénytelenek szembesülni a
szennyvíz visszaömlése miatt
keletkezõ erõs bûzzel – szerin-
te fertõzésveszélynek is ki
vannak téve azok, akik az
egészséges életmód érdekében
sportolni mennek a vasúti töl-
tés mellett lévõ sportkomple-
xumba. 

Takács Zoltán elõször úgy
vélte, a problémát a Dél-Zalai
Víz és Csatornamû Zrt. tudná
kezelni, ám mint kiderült, ez
nem így van. Kassai Zoltán ve-
zérigazgató kérdésünkre el-
mondta, hogy a térség szenny-
víz- és csapadékelvezetését a
vasúti töltés Kiskanizsa felõli
oldalán található Dencsár-árok
végzi, amit azonban vastagon
benõtt a gaz, s a takarítás hiá-
nyában eliszaposodott. Termé-
szetesen nem képes így betöl-
teni a funkcióját, ezért aztán,

ha sok esõ esik, hamar feltelik,
s visszaduzzaszt. A Dencsár-
árok azonban önkormányzati
tulajdon. 

A Via Kanizsa Kht. munkatár-
sa, Balogh Miklós azt mondta:
utoljára három-négy évvel ez-
elõtt takarították ki az árkot, ami
azonban már akkor sem volt ol-
csó mulatság, most pedig mint-
egy négy-öt millió forintra rúg-
nának a munkálatok, ennyi
pénzt azonban ebben az évben
biztosan nem tudnak elkülöníte-
ni e feladatra. A szakember re-
ményei szerint a jövõ évben
azonban sort kerítenek az árok
kitisztítására. 

Balogh Miklós azt is megje-
gyezte, az árok azt követõen is
gyorsan feltelik majd, hiszen a
szennyvízzel együtt minden
olyan dolog itt landol, amit a ház-
tartások vécéin le bírnak húzni a
lakók. Így viszont nem csoda, ha
gyorsan eldugul.

Horváth Attila

A pénzre váltható szeretet
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Nincs pénze a Támogató Szol-
gálat jármûveinek mûködteté-
sére a Magyar Máltai Szeretet-
szolgálat nagykanizsai szerveze-
tének. Ezért cégektõl, adomá-
nyozó magánszemélyektõl vár-
nak kifejezetten pénzbeni segít-
séget. A legnagyobb terhet je-
lentõ kisbusszal mozgássérült,
fogyatékkal élõ emberek életét
könnyítik meg. 

– Mióta a szolgáltatásaink a
központunk utasításainak megfe-
lelõen jelentõsen kibõvültek, a
kiadásaink is megnõttek, ugyanis
a Támogató Szolgálatunkhoz vá-
sárolnunk kellett egy mikrobuszt
– mondja Kovács László, a Mál-
tai Szeretetszolgálat kanizsai ve-
zetõje. – Ezt az autót lízingeljük,
hat hónap múlva lejár a futam-
idõ, havonta több, mint hatvan-
ötezer forintot kell fizetnünk, s
akkor még nem beszéltem az
egyre növekvõ üzemanyagkölt-
ségrõl. A lízingdíjhoz a központ
egy fillért sem ad, teljesen ma-
gunknak kell kigazdálkodni, mi-
közben a szolgáltatás beindítása
elõírás volt. De ezt nem is nevez-
ném gazdálkodásnak, sokkal in-
kább koldulás. Több céget is
megkerestem a városban, van-
nak, akik segítenek, de sajnos,
így is csak a havi lízingdíj felét
tudjuk összekönyörögni. Ha
megjön a hideg, nem is tudom
mit csinálunk, választanunk kell:
vagy fûtünk, vagy a buszt mû-
ködtetjük, mert a kettõ együtt
nem megy. Nagyon nehéz így, hi-
szen a hajléktalanok száma nem
csökkent…

A kisbusz mellett van egy régi
Skodája is a szeretetszolgálat-
nak, ennek üzemeltetéséhez
sincs elegendõ forrás, nem be-
szélve arról, hogy mindkét jár-
mûvet hamarosan mûszaki vizs-
gára kell vinni.

Kovács László hangsúlyozza,
ezúttal nem ruhákat várnak, mert
hiszen abból már komoly készle-
tük van, az igazi segítséget a
pénzadományok jelentenék. 

H.A.

Máltaiak:
Jól jönne
a segítség

Kovács László, a Magyar
Máltai Szeretetszolgálat helyi
csoportjának vezetõje immár
tizenöt éve tevékenykedik a
csoportban, amelynek több,
mint egy évtizede vezetõje is.
Azt mondja, mivel a minap ün-
nepelte hetvenedik születésnap-
ját, mostanában megkísérti a
gondolat, hogy talán pihenni
kellene. Örül annak, hogy ma
már több olyan fiatallal dolgo-
zik együtt, akiknek átadhatja e
szép feladatot, ha valóban úgy
dönt: elég volt. 

– 1992-ben kezdte meg tevé-
kenységét Nagykanizsán a Máltai
Szeretetszolgálat, az egyik alapító
tag vagyok – idézi fel a kezdete-
ket Kovács László. – A Jézus Szí-
ve Pébánián mûködött egy kis kö-
zösség, annak voltam a tagja Sza-
káll István doktor úrral, s mi is
azok közé tartoztunk, akik annak
idején kezdeményeztük a kanizsai
csoport megalapítását. Tudom,
hogy többen nem így gondolják,
de én az azt követõ, a Szent Jó-
zsef Plébánián megtartott alakuló
ülésünket tartom a kanizsai Mál-
tai-csoport születése idõpontjá-
nak. Mint minden, ez sem indult
problémamentesen, például a
Szakáll doktor úr felkérte az ak-
kori káplánt, Szécsi Ferencet,
hogy legyen a lelki vezetõnk. Nos,
mint késõbb bebizonyosodott, ez
egy hibás lépés volt, ugyanis a fi-
atal papot rövid idõn belül elhe-
lyezték. Itt maradtunk aztán elnök
nélkül, mert mivel nagyon elhiva-
tott és ambiciózus volt, nem csak
a lelki vezetést vette át, hanem

minden funkciót, így az elnökit is.
Ekkor tanultuk meg, hogy a káp-
lánok helyzete a legbizonytala-
nabb… Három hónap telt el anél-
kül, hogy lett volna felelõs veze-
tõnk. Tulajdonképpen újra kellett
alakulnunk, s az újjáalakuló ülé-
sen egyhangúlag engem válasz-
tottak elnöknek. Hamarosan fel-
vettük a kapcsolatot a ferences
testvérekkel is, s az akkori tarto-
mányfõnök, Tornyos Kálmán le is
jött ide Kanizsára, egyszerû ru-
hában, micisapkában, én meg azt
hittem, õ is egy hajléktalan a sok
közül – meséli ma már nevetve a
történeten Kovács László. – Õ
még jó állapotban találta a ko-
lostort, el is sírta magát örömé-
ben, de leginkább attól volt bol-
dog, hogy volt benne élet. Még
anyagiakkal is hozzájárult ahhoz,
hogy lakhatóvá tegyük. 

– Hány fõvel indult a csoport?
– Sokan voltunk, körülbelül

hetvenen. Ma huszonöten va-
gyunk, de ha szükséges, akkor
negyven-ötven embert tudunk
csatasorba állítani a segítõink
révén, akik csak idõszakos jelleg-
gel vesznek részt a munkánkban.

– Mára jelentõsen kibõvült a
szolgáltatások köre, amiket a Ma-
gyar Máltai Szeretetszolgálat
nyújthat a rászoruló, elesett em-
bereknek.

– Akkor még csak a hajlékta-
lan-ellátással foglalkoztunk, most
már azonban a szenvedélybetegek
ellátásában is részt veszünk, s a
közelmúltban elindult a fogyaték-
kal élõket segítõ támogató szolgá-
latunk is. Szerencsére, az emberek
fogékonyak az ilyesmire, szívesen
segítenek, s van egy-két állandó
támogatónk is. Sajnos, a hajlékta-
lanok mennyisége nem csökkent,
sõt, inkább talán némi növekedés
tapasztalható. Azok közül pedig
már senki nem él, akikkel tizen-
négy évvel ezelõtt, az indulásunk-
kor foglalkoztunk, már meghal-
tak. De mondom, mindig jönnek
újabbak, úgy tûnik, a hajléktalan-
ság újratermeli önmagát. 

– Mit tapasztal, mi a leggyako-
ribb ok, amiért utcára kerül egy
ember?

– Az alkoholizmus. Sok család-
ban valamilyen trauma, például a
munkahely elvesztése miatt lesz al-
koholista a férj, vagy egyszerûen

csak öröklõdik a hajlam. Van most
is egy hajléktalan, akinek mindkét
bátyja öngyilkos lett, s már õ is azon
gondolkodik, hogy mikor tegye meg.
Nagyon sokat beszélgetek vele,
igyekszem benne tartani a lelket –
majd kiderül, milyen sikerrel…

– Hallgatnak Önre?
– Nagy részük igen. Akad

olyan is, aki már tíz évet ült bör-
tönben, most áprilisban szaba-
dult, s azóta állandó kapcsolat-
ban vagyok vele. Megemberelte
magát, ha van munkája, dolgozik,
ha nincs, akkor itt segít nekem. 

– Gondolom, számos egyéni
tragédiával találkozott. Volt
olyan, aminek a feldolgozása ko-
moly nehézséget okozott az Ön
számára is?

– Persze. Több is. De inkább
egy ma már megmosolyogtató em-
lékemet mesélném el. Egyszer, még
a pályafutásom kezdetén odajött
hozzám egy hajléktalan, hogy ad-
jak neki pénzt, mert az édesanyja
súlyos beteg, s el kell utaznia hoz-
zá. Akkor már tudtam, hogy pénzt
soha nem szabad adni, mert italra
költik, ezért kimentem a vasútállo-
másra, s megvettem neki a jegyet.
Odaadtam a kezébe, és megvár-
tam, amíg felszáll a vonatra, majd
nyugodt lelkiismerettel elindultam
hazafelé. Mondhatom, megdöb-
bentem, amikor az egyik vendéglõs
ismerõsöm másnap újságolta,
hogy hát már az elutazás délután-
ján ott ivott nála. Mint kiderült: a
vonat másik oldalán leszállt, és
visszaváltotta a jegyet… Egy má-
sik történet: gyakran adunk kon-
zerveket. Egyszer csak jött a piac-
ról a vécés néni, és azt mondja:
Laci bácsi, csináljon már velük va-
lamit, tele vagyok konzervekkel!
Ugyanis hozzá vitték, õ meg bevál-
totta nekik pénzre. Így lett konver-
tibilis valuta a konzerv… Most
már csak friss, helyben elfogyaszt-
ható élelmet adunk a fedél nélkül
élõ embereknek. Annak legalább
biztos a helye. 

– Nem gondolt még arra, hogy
most már inkább pihenne?

– De, egyre többször. Az ember
hetven éves korára már elfárad…
Szerencsére, vannak elhivatott fi-
atalok, akiknek át tudom adni
majd a stafétabotot. 

Horváth Attila

A segítõ szándékkal adott konzerv gyakran kisfröccsé alakult
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Tenisz helyett vízilabda
Miért úszik szennyvízben a teniszpálya?

Ha sok esõ esik, vízben áll a pálya, pedig alácsövezték egykoron

Egy komolyabb esõzés után a városból Kiskanizsa felé ömlõ csa-
padékvíz a szennyvízzel együtt elárasztja a vasúti átjárónál lévõ
teniszpályát, s nem egy alkalommal visszaömlött már a Kögáz
Sportegyesület ott található klubépületébe is, jelentõs károkat
okozva – a problémát Takács Zoltán tárta a képviselõk elé a Vá-
rosüzemeltetési Bizottság egyik korábbi ülésén. 

MSZP: 
Hitelesség 
és moralitás?

SZDSZ:
A nemzetiségekrõl
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Sokakban felvetõdött a kér-
dés, vajon hová tûnt a városla-
kók által közkedvelt, egykori Er-
kel Ferenc Olajipari Mûvelõdési
Ház (ma a Hit Gyülekezet
épülete) keleti falát díszítõ szí-
nes mozaikfal. A mozaikdíszítést
a kultúra, az olajipar, az ember
és a család kultúrálódása és a
táncmûvészet kifejezésére Bálits
Kálmán készítette 1967-ben.
Megnyugtathatjuk az aggódókat,

az alkotás nem veszett el. A
nosztalgiázó városlakók szeme
elõl ugyan elzárva, a DKG East
Zrt. orvosi rendelõjének falán
lesz látható hamarosan. A hét
alakot, két táncoló nõt, két dol-
gozó fúrómunkást, egy olvasó
embert, egy gyermekét kezében
tartó édesanyát és egy mérnököt
ábrázó mûvet Baranyai Balázs
keramikus költözteti új helyére.

Fotók: Bakonyi Erzsébet

Kanizsa – Városháza 2007. szeptember 27. 7Kanizsa – Emlékezünk 2007. szeptember 27.10

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson együttesen értékesíti a Nagykanizsa 
Erzsébet tér északi tömbben lévõ alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
984 Magyar u. 7. - utcafronti épület nélkül
986/1 Erzsébet tér 12.
987 Erzsébet tér 13.
988/1 Erzsébet tér 14. - 219 m2-t
Az értékesítendõ ingatlanok:      
- mûemléki környezetben találhatók,
- a vevõ köteles az érvényes rendezési terv szerint a területet 3 éven belül beépíteni,
- a vevõ köteles az adásvételi szerzõdés megkötésétõl számított 60 napon belül a versenytárgyaláson elnyert vételárat kiegyenlíteni,
- a vevõ köteles a 984.-988/1. hrsz-ú ingatlanok telekmegosztását elvégeztetni.
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

120.000.000 Ft + áfa 09.28 10.03 10.10 10.00

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 09.28, 10.03-10, 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szo-
ciális és Egészségügyi Bizottsága a többször módosított
55/2000. (XII.13.) számú helyi rendelet alapján
pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati bérlaká-
sok bérleti jogának szociális alapon  történõ elny-
erésére:

CSERÉRE VAGY GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szobás, komfortos,

belvárosi terület. A lakás épületen belüli fekvése: II.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.128 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.   

2. Nagykanizsa, Csengery u. 117/13. fsz. 3.
A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szobás, komfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.917 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/15. fsz. 5.
A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szobás, komfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 8.120 Ft. A
lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

HÁROM VAGY TÖBB GYERMEKES CSALÁD
RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u. 14/B. 5/31.
A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szobás, összkomfortos,

egyéb városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 5.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 26.130 Ft. A lakás
állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u. 1/B. 9/58.
A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület. A lakás épületen belüli fekvése: 9.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege:  19.900 Ft. A
lakás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama:
5 év.  

GYERMEKTELEN  PÁR RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkotmány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1 szobás, komfort

nélküli, egyéb városi terület. A lakás épületen belüli
fekvése:  udvari lakás. A lakásbérleti díj összege: 1.964
Ft. A lakás állapota:  nem felújított. A bérleti jogvis-
zony idõtartama: 5 év .   

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hird-

et továbbá az alábbi, Garzonházban lévõ üres önkor-
mányzati bérlakások bérleti jogának elnyerésére. Elhe-
lyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élet-
társak jogosultak lakásigényük végleges rendezéséig, de
legfeljebb 60 hónap idõtartamig, elhelyezésük átmeneti
megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 10.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos.

A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szál-
láshasználati díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum
60 hónap.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  I. em. 7.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szobás, összkomfortos,

keleti városi terület.   A lakás épületen belüli fekvése: I.
emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:  14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított . A bérleti jogviszony idõtar-
tama: maximum 60 hónap.  

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007.
október 10. Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályázati nyomtatvány
ugyanitt kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati 
bérlakás-pályázat

Az „Idõsekért Nagykanizsán” ün-
nepi hét keretén belül kerül megren-
dezésre az „Idõsek Sportnapja”. Az
eseményen lövészet, teke, ügyességi
verseny, sakk, célba rúgás és kosárra
dobás sportágakban mérhetik össze
tudásukat a nyugdíjas résztvevõk.. A
versenyek ideje és helye: 

2007. október 8., hétfõ.
10.00 óra, tekeverseny – Olajbá-

nyász tekepálya, Nagykanizsa, Zár-
da u. 16. 10.00 óra, lövészet – Vá-
rosi lõtér, Nagykanizsa, Ady E. u.

2007. október 9., kedd
9.00-13.00 óra NTE-csarnok,

Nagykanizsa, Ady E. u. 68. ügyes-
ségi verseny, asztalitenisz, sakk,
célba rúgás, kosárra dobás

A versenyre jelentkezhetnek
Nagykanizsa város és környéke
idõskorú nõi és férfi lakossága kö-
rébõl azok, akik a versenyek felté-
telrendszereit vállalják, és nyugdí-
jas igazolvánnyal rendelkeznek.

Nevezni lehet a város Nyugdíjas
Klubjainak vezetõinél, Jeszenõi
Csabánál a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályán
(500-753), valamint a versenyek
napján a helyszíneken.

Várunk minden idõskorút, nyug-
díjast, aki szeret sportolni, és termé-
szetesen azokat is, akik csak nézni
szeretik a sportot, mert szurkolókra
is szükség van.

Idõsekért
Nagykanizsán

Az elmúlt esztendõben a Pol-
gári Kanizsáért Alapítvány két
területen dolgozott: a történel-
mi emlékezet ébrentartásáért
56-os emléktáblát avatott a
Batthyány Gimnázium bejára-
tánál, másrészt 3000 egynyári
virágpalánta kiosztásával hoz-
zájárult a keleti városrész szé-
pítéséhez. Mostani rendezvé-
nyünk mindkettõt egyesíti –
tájékoztatta lapunkat Babicsné
Berta Éva, a Polgári Kanizsáért
Alapítvány szóvivõje.

Október 5-én, pénteken 14 óra-
kor a Hevesi Sándor Általános Is-
kola elõl indítjuk azt a menetet,
mely a Székelykertbe érve 49 er-
dei fenyõt ültet a székely negy-
venkilencesek emlékére – folytat-
ta a szóvivõ asszony. Az esemény
kulcsverse a Kolozsváron élõ
Kossuth-díjas költõ, Kányádi
Sándor versemlékmûve, a
Nyergestetõ. Háromgyermekes
édesanya vagyok, ezért külön
öröm számomra, hogy az ültetést
a Hevesi iskola diáksága vállalta.
Tanúbizonyságát adva annak a ta-
pasztalati igazságnak: csak azok a
közösségek életképesek, melyek
táplálkoznak múltjuk értékeibõl.
Érzékletesen és pontosan írt errõl
említett versében a költõ: „sza-
badságharcosok vére lüktet lenn a
gyökerekben”. A megemlékezésre
azért választottuk Batthyány La-
jos és a 13 honvédtábornok vérta-
núságának elõnapját, mert úgy
tartjuk helyénvalónak, ha nem
csak a megtorlás áldozatainak, ha-
nem a csaták névtelen hõseinek
emlékezetét is ébren tartjuk. És
ugyanezek a sorok fejezik ki azt a
meggyõzõdésünket is: a szabad-

ságharcosok nem haltak hiába.
Ahogy a latin sor mondja: Devic-
tus vincit – a legyõzött gyõz!
Ezért a gyász helyett a hála és az
eltökéltség vezessen minket! En-
nek az eseménynek az alábbi grá-
nittáblával állítunk emléket: „Meg
nem adta magát székely” (Kányá-
di: Nyergestetõ. A fenyvest a
székely negyvenkilencesek em-
lékére a huszonöt éves Hevesi
Iskola diáksága ültette a 2007.
esztendõben.

Azért választottuk ezt a sort,
mert kifejezi: valamennyien kö-
vethetjük azokat a hõsöket, akik-
re emlékezünk. Hiszen ezek a
férfiak nem akkor, 1849. augusz-
tus 1-jén szembesültek elõször
túlerõvel. Korábbi, úgynevezett
civil életükben is számtalanszor
szálltak szembe: emberpróbáló
idõjárással, meredek Kárpátok-
kal. Sõt, már gyermekkorukban
hozzászoktak: ne a kényelemsze-
retet, hanem a kötelességtudat ve-
zesse õket! Nem csoda, hogy a
hazaszeretet számukra nem egy
elvont fogalom, hanem egyszerû,
természetes cselekvés volt. Mi is
valamennyien lehetünk szabad-
ságharcosok – a leányok is –
amennyiben megértjük: ha az
ember egy közösségbe tartozik,
részt kell vállalnia annak minden
életmegnyilvánulásában. Akár a
családban, akár az iskolában vagy
a lakóhelyen. Egyszerûen, meleg
szívvel, mindig hûséggel. 

Október 5-én, pénteken 14 óra-
kor a huszárokat, a fúvószenekart
és a hevesis diákságot követve
veszünk majd részt ezen a szép
eseményen. 

P.J.

Székely kerti emlékezés

Társadalmi mozgalmat hir-
detnek Sigmund Romberg, azaz
Rosenberg Zsigmond, a kanizsai
származású világhírû zeneszerzõ
emléke méltó ápolása érdekében
a helyi szabad demokraták. Az
adományokból a magyar-ameri-
kai zeneszerzõre emlékeztetõ em-
léktáblát helyeznének el az egy-
kor édesapja, Rosenberg Ádám
által alapított zeneiskola falán.

Kovács Kálmán, a megyei
szervezet elnöke elmondta, nem

túlzás azt állítani, hogy Kanizsa a
dzsessz fõvárosa, hiszen innen in-
dult több kiváló zenész, a kani-
zsai dzsesszfesztiválok messze
viszik a város hírét.  

A párt megújult vidékpolitikájá-
nak stratégiai eleme az egykori, ha-
gyományos vidéki kulturális centru-
mok újjáélesztése. Véleménye sze-
rint a dzsesszkultúra ilyen centruma
Nagykanizsa is, s a város ezen arcu-
latát érdemes, szükséges erõsíteni.

Ennek egyik eleme lehet a
Nagykanizsáról elszármazott vi-

lághírû zeneszerzõ, Sigmund
Romberg, avagy Rosenberg Zsig-
mond emlékének méltó ápolása,
kultuszának erõsítése. Sigmund
Romberg csaknem kétezer dalát
és hetvennyolc musicaljét játsz-
szák szerte a világban. Mindenhol
méltóképpen elismeri az utókor a
Broadway nagy zeneszerzõjének
munkásságát, ám valahogy ideha-
za, s sajnálatos módon itt, Nagy-
kanizsán feledésbe merült. 

– Úgy gondoljuk, hogy lendüle-
tet adunk a kilencvenes években el-
kezdett kutatásoknak, s méltó emlé-
ket állítunk a zeneszerzõnek – tette
hozzá Halász Gyula, ügyvivõ. –

Azt szeretnénk elérni, hogy a kani-
zsai zenei élet részévé váljon
Romberg, zenészeink, operett-éne-
keseink játsszák, énekeljék a dalait,
amelyek közül talán a legismertebb
a Maytime. Szeretnénk adomány-
gyûjtést indítani, hogy a szülõváro-
sában legalább egy emléktábla em-
lékeztessen arra, hogy itt született a
neves musical-szerzõ, amit remé-
lem, egy év múlva fel is avathatunk. 

Azért döntöttek a társadalmi
mozgalom elindítása mellett, mert
bár erre több kísérletet is tettek, a
mai napig nem történt semmi.

H.A.

Emléktábla Rombergnek

Költözik a falmozaik
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Szombat délelõtt az Erzsébet
téren „Furcsány Nyerenc Kur-
mánya” címmel vándorkiállítás
plakátjait láthatták az érdeklõ-
dõk. A több tucat ironikus pla-
kátot a Magyar Gárda Zala
megyei szervezõje Pete Róbert
hozta magával, ki a rögtönzött
tárlat alatt nyilvános fórumot
tartott a Magyar Gárdáról.
Megragadva a kínálkozó alkal-
mat, néhány kérdést tettünk fel
a szervezõnek.

– Megyénkben megalakult a
Magyar Gárda. Mikor és hány fõ-
vel?

– Pontosítanék. A Magyar Gár-
dát tíz ember hozta létre, mint
egyesületet. Ez év nyarán került
bejegyzésre, mint ismert az avatá-
sunk augusztus 25-én volt, ahol öt-
venhat ember tette le az esküt. Te-
hát országos szinten létezik a Ma-
gyar Gárda, a megyei szervezõdé-
sek folyamatban vannak. Minden
megyének meg van a megbízott
szervezõje, Zala Megyében én kap-
tam ezt a megtisztelõ feladatot. A
tervek szerint október 21-én a gár-
dának lesz egy országos fogada-
lom tétele, ahol minden megyébõl
harminc embert állítunk ki. Buda-
pestrõl kétszer harmincat, így hat-
százharminc fõ a tervezett létszám.
Az Õ fogadalomtételük után kije-
lenthetjük, hogy az Országban, így
a megyénkben is megalakult a Ma-
gyar Gárda.

– Jószerével még meg sem ala-
kultak, máris bõven kijut a cím-
kékbõl, bélyegekbõl. Mi a valós
céljuk?

– A legfontosabb, hogy nem
valakik, vagy valami ellen jött
létre ez a szervezet, hanem vala-
mi mellett. Úgy látjuk, a negyven-
öttõl, kilencvenig eltelt idõszak,
illetve rendszerváltás idõszaka
negatív események halmazát
okozta országunk  gazdaságának,
társadalmának, kultúrájának,

történelmének. Az egész társada-
lom, különbözõ érdekcsoportok
miatt meg van osztva, fel van
szabdalva. Szinte mindenki rossz
szemmel néz a másik emberre és
viszont. A kialakult, vagy kialakí-
tott ellentétek miatt rossz a viszo-
nyunk egymással. Erre a jelenlegi
kormánykoalíció még jelentõs
mértékben rá is játszik, céljuk az
ellentét fenntartása, gerjesztése.
Nekünk az lenne az elsõdleges
feladatunk, hogy ezt a mestersé-
gesen táplált gyûlöletkeltést meg-
szüntessük, egy közös program
mentén egyesítsük a Magyar tár-
sadalmat. Akkor végre megindul-
hatna az ország a gazdasági, kul-
turális és társadalmi felemelke-
dés útján.

– Épp ez az, hiszen egyesek
szerint a Magyar Gárda olaj a
tûzre, mely még inkább megoszt-
ja a társadalmat, még a jobbolda-
lon is.

– Amikor elfogynak az észér-
vek, amikor nyilvánvaló a teljes
csõd, a kudarc, a cselekedetekben
a logika helyett kapkodás, fejet-
lenség van, a legegyszerûbb dolog
szélsõségrõl beszélni, címkézni,
fasisztázni. Az mindjárt náci, aki-
nek elege van az egészbõl, a zsák-
utcákból és ki meri mondani az
igazságot. Ne feledjük, ezzel a fa-
sisztázással, országon belül idõle-
gesen összhang is teremthetõ, sõt
még nemzetközi támogatás is sze-
rezhetõ. Egy hatásvadász, álságos
és manipulativ politika jelzõi, bé-
lyegei ellen nagyon nehéz véde-
kezni. Én bízom abban, ahogy el-
kezdjük a mûködésünket, meg-
gyõzzük a kétkedõket, gyanakvó-
kat. Visszatérnék a jobboldal
megosztottságára. Mi nem va-
gyunk párt és nem is leszünk, nem
fogunk választásokon indulni.
Igaz, Vona Gábor személye miatt
van átfedés a Jobbik és köztünk.
Ettõl függetlenül érdemes lenne
elgondolkodniuk azoknak, akik ezt
állítják, sõt favorizálják, hogy
még egy párt megosztja a jobbol-
dalt, nézzék meg a ’98-as válasz-
tási eredményeket. Volt egy össze-
fogott Fidesz-MDF lista. Volt egy
önálló, saját jogon parlamentbe
kerülõ Kisgazdapárt, a vidék
pártja, és szintén önálló jogon
parlamentbe kerülõ nemzeti radi-
kális párt a MIÉP. Lám, közösen
elértek annyi szavazatot, hogy le
tudták söpörni az MSZP-SZDSZ
csoportosulást. 2002-ben külön-
bözõ politikai mozgások miatt,
már csak a FIDESZ-MDF koalí-
ció maradt. Az eredmény ismert.
2006. eredményébõl hasonló ta-
nulságot kellene levonni az illeté-
keseknek, nem beszélve arról az
apróságról, hogy az MDF balra
tart. Kétségtelen, szép egyedül

megszerezni a kétharmados több-
séget, de nem kis feladat. Talán
akadnak olyan jobboldali szava-
zók is, akik számára az úgymond
legnagyobb ellenzéki párt kifür-
készhetetlen okokból nem szimpa-
tikus.

– Essék szó akkor a tevékeny-
ségrõl is.

– A legfontosabb, mint említet-
tem a társadalom egyesítése. Nem
szeretném idézni azt a klasszikus
õszödi kijelentést, hogy mi történt,
de tájékoztatnunk kell mindenkit,
hogy nagyon nagy a baj. Figye-
lemfelkeltés miatt hoztuk ma ide
ezt a plakátkiállítást is, ami egy
képregény alapján készült. A to-
vábbi tevékenységünket, oktatási,
szociális, kulturális és karitatív
feladatokban szeretnénk kifejteni.
Szeretnénk a Magyar Ifjúságnak
egészséges alternatívát nyújtani a
jelenlegi kóros liberális életszem-
lélettel szemben.

– A provokátorok fénykorát él-
jük. Érdekelne, miként szûrik ki a
leendõ tagságból a nemkívánatos
elemeket?

– Egyesület vagyunk, így álla-
mi források nem állnak mögöt-
tünk, titkosszolgálati eszközök
nem állnak rendelkezésünkre.
Nem tudunk lekáderezni senkit.
Olyan embereket igyekszünk ma-
gunk közé fogadni, akiket isme-
rünk, vagy az ismerõsünk ismer.
Igyekszünk az olyanokat kiszûrni,
akik már túl vannak fûtve a fe-
szültségtõl és persze azokat is,
akiket valahonnan, valamilyen
szándékkal küldenek. A Magyar
Gárda nem lesz arctalan tömeg,
mert szervezett kereteken belül
fogunk mozogni. Megtaláljuk a
helyes utat.

Czene Csaba

Kanizsa – Identitás2007. szeptember 27. 11Kanizsa – Városháza 2007. szeptember 27.6

Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Bicsák Miklós, az I. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. október 3-án, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõgyár-
tó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár la-
kossága számára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Bizzer András, a 4. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart 2007. október 5-én, pénteken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügyfél-
fogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgármes-
teri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat cél-
ja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szo-

baszáma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkor-
mányzati bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az
igénybevett  szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. A bérlemény nem
örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal
Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyújtani.
A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a nagykanizsai Okmányirodá-
ban 2007. október 3-án a közlekedésigazgatási szakterületen az ügyfélfoga-
dás szünetel.

Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa Petõfi u. 36/b. sz. alatti lakóépü-
letek bontási ügyében. Ügyintézõ: Szamosi Gábor, szám: 6 /1991-5/ 2007.

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-
ló 2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 29. § (6) alapján értesítem
az érintetteket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal
Építéshatósági Osztálya a Nagykanizsa, Petõfi u. 36/b. szám alatti 1398.
hrsz-ú ingatlanon lévõ 2 db lakóépület bontására vonatkozó építésügyi ható-
sági engedély kérelmet elbírálta, és döntését meghozta.

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal rendelkezni jo-
gosultak száma jelentõs, ezért ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról
hirdetményi úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az
alábbiak szerint.

A hirdetmény 2007. szeptember 24-tõl kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatal Építéshatósági Osztály 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 

A bontási engedély határozat száma: 6/1991-4/2007. A kérelmezõ ügyfe-
lek: Péczeli Kálmánné Nagykanizsa, Petõfi u. 36/b. 8800 Csete Attila Nagy-
kanizsa, Petõfi u. 36/b. 8800

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös ha-
tárvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 1392., 1397.,
1399. hrsz-ú ingatlan. 

Az érintettek az ügy irataiba és a tervekbe a Polgármesteri Hivatal Építés-
hatósági Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban tekinthetnek be: Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. III. emelet 302. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-
18, péntek: 8-12 .

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-
ló 2004. évi CXL. Tv. 98. § (1) bekezdése kimondja: "az ügyfél az elsõfokú
határozat ellen fellebbezhet."

Erre figyelemmel határozatom rendelkezõ részében az ügyben érintett
ügyfelek részére a fellebbezés lehtõségét biztosítottam.

A határozat ellen a kézhezvételtõl számított 15 napon belül a Nyugat-
dunántóúli Regionális Közigazgatási Hivatal Zala Megyei Kirendeltségéhez
címzett, de a Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építés-
hatósági Osztályon benyújtandó, 30.000 Ft értékû illetékbélyeggel ellátott
fellebbezéssel lehet élni.

Nagykanizsa, 2007. szeptember 17.

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
– Kérelmezõ
– Ingatlannal rendelkezni jogosultak
–  Tervezõ
– Az érintett ingatlannal közvetlenül szomszédos – a határozattal érintett

ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) – ingatlanokkal rendelkezni jogo-
sultak: Nagykanizsa, 1392., 1397. és 1399. hrsz-ú ingatlanok tulajdonosai

Hirdetmény építéshatósági eljárásról

A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.) FM
rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002. (IX. 4.)
FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a T. Lakosokat, hogy 2007. október 5. és október
14. napja közötti idõszakban a 3 hónaposnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség el-
leni immunizálására kerül sor. A fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontokban
és helyszíneken végzik el a kijelölt állatorvosok. 

2007. október 05 (péntek): Nagykanizsa-Bajcsa városrész 6.30-9.00,
Nagykanizsa-Szt. Flórián tér 14.00 - 17.00. 

2007. október 06. (szombat): Szt. Flórián tér 8.00 - 12.00, Petõfi S. utcai víz-
torony 7.00 -  9.00, Thury Gy. tér Kispiac 9.10 - 10.40, Sánc József A. utca eleje
10.50 - 12.10, Ady út Bujóhíd 12.20 - 13.20.

2007. október 07. (vasárnap): Nagyrác utca 7.00 - 9.00, Bagola 7.00 -   8.50,
Kisfakos 9.00 - 10.30, Nagyfakos  10.40 - 11.10, Szentgyörgyvári hegy bejárata
11.20 - 12.00.

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI:
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury Gy.

tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út Bujóhíd
11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a T. Lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrészben késõbbi idõ-
pontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz hasonlóan szintén tájékoztatni
fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja:
bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási könyveklet az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszett-
ség elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

A magyar valóság 2007. õszén
A magyar valóság 2007 õszén. Beszélgetés Bencsik Andrással, a

Demokrata fõszerkesztõjével. Helyszín: Medgyaszay Ház (volt mozi).
Idõpont: 2007. október 4. 18 óra. Rendezõ a Rozgonyi Polgári Egylet.

Kétszáz éve született gróf Batthyány Lajos
A Thúry György Múzeum és a Zala Megyei Levéltár tisztelettel

meghívja önt és kedves családját 2007. október 5-én 17 órára A ma-
gam útját jártam. 200 éve született gróf Batthyány Lajos elsõ magyar
felelõs miniszterelnök címû idõszaki kiállítás megnyitójára. A kiállítás
helyszíne: Nagykanizsa, Fõ út 5.

Nemzeti identitásunkról
A Kreatív Klub rendezésében, október 5-én, pénteken 17 órakor

hallgathatják meg az érdeklõdõk a Lehota János, Nemzeti identitá-
sunkról a Bánk Bán elemzése kapcsán címû elõadását. Az est moderá-
tora Cseke Zoltán.

Plakátkiállítás az Erzsébet téren

A Magyar Gárda nem lesz arctalan tömeg
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Ülésezett a kiskanizsai telepü-
lésrészi önkormányzat is. Tóth
Nándor, a KTÖ elnöke érdeklõ-
désünkre elmondta, csupán né-
hány napirendi pontot tárgyal-
tak, amelyeket módosítás nélkül
jóvá is hagytak. Ilyen volt pél-

dául a közmûvelõdési intézmé-
nyek további mûködtetésére vo-
natkozó elõterjesztés, illetve a
köztéri szobrok kataszterével
kapcsolatos munkaanyag.   

H.A.

Helyünk van az országban
és a világban, mert a magyar
mûveltségnek kincsei vannak!
Ezt üdvözölve köszöntöm a mû-
velõdéstörténeti szabadegyetem
közönségét, és különösen a
szervezõket és támogatókat és a
szinte állandó elõadókat, akik
az immár tizenhetedik alkalom-
mal zajló valóban szabad és
magyar egyetem hallgatói. Úgy
van rendjén, hogy egy ilyen
évad a mi Nagy-Magyarország-
emlékmûvünknél kezdõdjön, és
ott is fejezõdjék be, mert ez a
monumentum számunkra lehet
alfa és omega, lehet origó, lehet
kályha, lehet egy olyan örök
szimbólum, mely a múltból nõ
ki, de a mindörökké való meg-
maradásunkat szolgálja.

Van egy prózaibb indoka is an-
nak, hogy most itt ünneplünk.
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata beruházásában
elkészült végre a Nagy-Magyaror-
szág-emlékmû díszkivilágítása.
Az 1,6 millió forintos munka
eredményét is átadjuk és átvesz-
szük most ünnepélyesen. 

Jómagam az 1998-2002-es ön-
kormányzati idõbõl arra vagyok a
legbüszkébb, hogy sikerült megta-
lálni és újra felállítani ezt az emlék-
mûvet, bár voltak félõk és rosszaka-
rók... Más kérdés, hogy igazából a
régebbi városvezetések polgármes-
terestül és valóságosan nem vették
át e szobrot az igazán jól dolgozó
Szoborbizottságtól. A legújabb ön-
kormányzati ciklusban történik még
csak meg, hogy például a polgár-
mester is ünnepel a Nagy-Magyar-
ország-emlékmûnél. S talán egyre
több gesztusban kifejezõdik az,
hogy milyen fontos számunkra ez a
szinte szakrális hely, amely az or-
szágban egyedülálló. Talán a közel-
jövõben még háromnyelvû tábla is
készül, mely magyarul, angolul és

németül egyértelmûen utal a város-
látogatók számára arra, hogy minek
az emlékmûve ez a monumentum.
A Nagy-Magyarország-emlékmû a
magyarság véráldozatainak, a ma-
gyar élni akarásnak, a jövõbe vetett
hitnek az emlékmûve. Állíttatta a ha-
zaszeretet és az emlékezet. Isten ál-
dásával a romokból újrateremtette
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata – 2001 – akár ez is
lehetne rajta a szöveg.

Engedtessék meg, hogy szemé-
lyeset is hadd valljak. Valójában és
valóban Trianon gyermeke va-

gyok, hiszen a Kárpát-medencé-
ben, Kárpátalján, Ungváron szület-
tem, és mégis a személyi igazolvá-
nyomban Uzsgorod és Szovjetunió
szerepel születési helyemül. Bár
magyar iskolába jártam, de az elsõ
tanító nénimet úgy kellett szólíta-
ni, hogy Irma Fedorovna – bár
tisztességes magyar pedagógus
volt. Nagyapámat református lel-
készi mivolta miatt Szibériába hur-
colták. Ott is halt meg. Édesapám,
a csehek alatt Ladiszláv, 1938. és
1945. között László volt, míg utá-
na Vaszil Alekszándrovics lett.
1969-ben aztán elmenekültünk.
Szebben mondva áttelepültünk
Belsõ-Magyarországra. Azóta is
van lelkiismeret furdalásom a szü-
lõföld elhagyása miatt, bár Trianon
felelõssége nem a miénk. Viszont
2004. december 5. felelõtlensége
már a miénk! Nem túlzás számom-
ra ezt második Trianonnak nevez-
ni. Egyébként, ha minden magyar
tudná, mi történt Trianonban 1920-
ban, a társadalom népszavazás nél-
kül követelte volna ki a nemzet-
egyesítést 2004-ben. 

A Kárpátok ölelte táj Nagy-
Magyarország, amit Trianon meg-
hagyott belõle az Belsõ-Magyaror-
szág, amit elszakítottak, az pedig
Külsõ-Magyarország. Jelenleg Ma-
gyarország, tudjuk, az egyetlen
olyan ország a világon, amely csak-
is önmagával határos. S ennek
egyedüli impozáns emlékmûve
Nagykanizsán áll. Nagy-Magyar-
ország élménye mindenkinek lehet.
Bizonyára mindenkinek van kül-
honból ide származott ismerõse.
Vajon tudunk-e feléjük szolidaritás-
sal fordulni?  Számomra az idei

nyár nagy megbizonyosodása volt,
hogy ma is csuda élményekkel át-
ívelhetõ ez az ország. Egyik nap
hajnalán még megmásztam Torock-
ón a Székelykõt, éjszaka itthon
aludtam, s a következõ napon már a
régen a hatvannégy vármegyének
számító Fiume adriai partjainál cso-
dálhattam a természetet és a ma-
gyar kultúrtörténeti értékeket is.
Higgyük el, jó magyarnak lenni,
mert a Kárpát-medencében lakha-
tunk, mert írástudó és túlélõ nép va-
gyunk. 

Errõl szól ezen emlékmûvünk
sorstörténete is, bár én most inkább
afféle ódafélét szeretnék mondani
az építõnek. Ezért támogatta a vá-
ros a sok, eddig magánkiadásban
megjelent kiadvány után a legújab-
bat, mely az idei Könyvhétre jelent
meg. Mészáros József: A nagykani-
zsai Nagy-Magyaroszág emlékmû
címû, Schless István emlékének al-
címû értékes könyvrõl van szó. Eb-
bõl a könyvbõl is tudható, hogy
Trianon legnagyobb vesztese
Csonka-Magyarországon a városok
közül Nagykanizsa és Sátoraljaúj-

hely volt. Nem elõször indult és in-
dulhatna Mentsük meg Nagykani-
zsát! címû akció. Még egy monu-
mentális Nagy-Magyarország-mû
épült hazánkban, a zalai szlovén –
határ menti Gáborjánházán egy
ezer fõs revíziós templom. Keve-
sen tudják, hogy 1933-ban Nagy-
kanizsa volt vidéken az elsõ, amely
az országzászló – mozgalmat elin-
dította. Ekkor jött egy idegenbe
szakadt kanizsai magyar ember a
Széchenyiek gesztusával, hogy
egyedülálló példáját adja a mélysé-
ges hazafiságtól fûtött áldozatkész-
ségnek. Õ volt Schless István, aki
közel huszonötezer pengõt áldozott
a szoborra. Azt mondja õ: Legyen
az én szobrom egy felkiáltójel, és
követelje mindenkitõl az önzetlen
áldozatos hazafiságot. Nem csoda,
hogy a rádióbeli éjféli himnusz is
az õ ötlete volt. Kanizsán a szobrok
gyakran keringtek, sõt néha harcol-
tak is. Ez az emlékmû már a
harmincas években is kapott esti,
éjszakai kivilágítást. Nincs Ma-
gyarországon még egy város,
amely egy év alatt – jelesül 1934-
ben – két értékes szobrot avasson.
A másik szobor a Deák téri 48-as
szobor vagy Petõfi – szobor, amely
Kisfaludy-Stróbl Zsigmond alkotá-
sa. Bizony, annak a szobornak a
környezetével is jobban kell törõd-
nünk, mint ahogy ezen a szobron is
vannak még tennivalók. De a sok
érdekes történeti tény helyett én
most arról szerettem volna csak be-
szélni, hogy ennek az emlékmûnek
vannak lelki alapkövei, hogy elég a
hazának az, ha mindenki elvégzi a
maga feladatát. A fényt és annak
erejét jöttünk most ünnepelni.

Nem kívánok aktuálpolitizálni
sem, hanem csak a patriótaságot
és a lokálpatriótaságot szeretném
itt is felemelni most. Nem keserû
szívvel, de emelkedett lélekkel.
Én úgy szeretem kis Magyarorszá-
got, hogy soha nem feledem
Nagy-Magyarországot. Ezért most
jelképesen és valóságosan hoztam
két követ a nyári nagy magyar
utamról. Az egyiket a Székelykõ-
rõl, a másikat az Adriáról. Hadd
helyezzem ezeket afféle kõvirág-
ként a Nagy-Magyarország-em-
lékmûvünk talapzatához…

Szívbõl örülök, hogy már a
Medgyaszay Házban zajlik „A
magyar mûveltség kincsestára”
címû mûvelõdéstörténeti szabad-
egyetem.  Isten áldja ezt a kezde-
ményezést, és Magyarországot!

Balogh László

Az õszödi beszéd évfordulójá-
ra néhány nagykanizsai civil sze-
mély területfoglalási engedélyt
kért és kapott a Városi Rendõr-
kapitányságtól a Deák téri Turul
szoborhoz. A tervezett megemlé-
kezést nemcsak a zuhogó esõ
akadályozta, hanem a Sláger Rá-
dió adása is, amelynek a felállí-
tott sátorstúdiója teljesen körbe-
barikádozta a szobrot. Erre egy
másik szervezettõl kapott enge-
dély birtokában volt lehetõsége
az említett rádiónak. 
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Szabadegyetem-nyitó 
a Trianoni emlékmûnél

geket is, az abban foglaltakkal
szemben hozott döntés rossz üze-
net nemcsak a cég, hanem a város
vállalkozói számára is. Emlékez-
tetett arra, a térségben csaknem
kilencven fõt foglalkoztatnak.

Böröcz Zoltán (MSZP) szerint
a város elveszítheti ármegállapító
jogkörét, mert a hulladékszállítás
helyi díját megállapíthatja ugyan,
de csak azt követõen, miután a
szolgáltató a saját árképzése sze-
rint kialakította a díjjavaslatokat.

Végül a testület módosítások-
kal elfogadta az elõterjesztést. 

Támogatták a képviselõk a Ma-
gyarkanizsával aláírandó együttmû-
ködési megállapodás megkötését is. 

Határozott a közgyûlés a sze-

métlerakón keletkezõ biogáz hasz-
nosításának elõkészítésérõl, s úgy
döntöttek, az öt ajánlattevõ közül a
pénzügyi és a városüzemeltetési bi-
zottság közös ülésén választják ki
azt, aki megvalósíthatja a beruhá-
zást. Röst János (SZDSZ) javasla-
tára a majdani szerzõdésbe beleke-
rül egy olyan passzus is, amely ré-
vén a beruházónak garantálnia kell,
hogy ha a keletkezõ energiameny-
nyiségre vonatkozó számításai a
késõbbiekben megalapozatlannak
bizonyulnak, minimálisan akkor is
kell egy bizonyos összeget fizetnie
az önkormányzat részére.

Balogh László a Bicsák Miklós
javaslatára a testület elé kerülõ,

egy Berzsenyi utcai ingatlan
megvásárlásához szükséges átmi-
nõsítéssel kapcsolatos elõterjesz-
tés okán egy javaslatot fogalma-
zott meg. Az elõterjesztés során
az egyik lakó megvásárolna egy
kisebb területet garázs céljára, ám
mint kiderült, ez nem lehetséges,
ezért a testület nem is támogatta
az elõterjesztést. Ugyanis az át-
alakítást a város rendezési terve
nem teszi lehetõvé, másrészt egy,
a törekvést támogató döntés mél-
tatlan lenne a többi, hasonló prob-
lémával küszködõ Berzsenyi utca
lakóival szemben.

Balogh László ennek kapcsán
vetette fel annak lehetõségét,
hogy a lakótelep északi részén
húsz újabb parkolóhelyet lehetne
kialakítani, a problémák mérsék-
lésére. 

Tárgyalták a képviselõk Bár-
dosi Gábor és Tóth László önál-

ló, a Bányász-pálya megvásárlá-
sára vonatkozó indítványát is.
Cseresnyés Péter alpolgármester
ennek kapcsán elmondta, hogy
Marton István polgármester las-
san már egy éve tárgyal az ügy-
ben a tulajdonos e.on-nal, s vár-
hatóan az év végéig pont kerül-
het a folyamat végére, mert min-
denki számára nyilvánvaló,
hogy a sportkomplexumra szük-
sége van a városnak. 

(A bizottsági ülésekrõl készült
anyagainkat honlapunkon olvas-
hatják)

Horváth Attila  

Sima ügyek Kiskanizsán

Kitartóak a paliniak, nem ad-
ják fel egykönnyen, Teleki
László szocialista országgyûlési
képviselõ segítségével juttatják
el Kóka János gazdasági mi-
niszterhez az autópálya közelé-
ben élõk aláírásait, amellyel azt
akarják elérni, hogy az eredeti
terveknek megfelelõen épüljön
zajvédõ fal a sztrádaszakasz
mellett.

– Augusztus végén aláírásgyûj-
tésbe kezdtünk, ugyanis nem sike-
rült elérni áttörést a zajvédõ fal
megépítése ügyében – mondta la-
punknak Bicsák Miklós önkor-
mányzati képviselõ. – Miközben
az elsõ tervekben szerepelt a zaj-
védõ fal, az a megvalósítás során
mégsem épült meg, ami nagy fel-
háborodást keltett a közelben élõk
közt. Leginkább az Inkey utcában
lakó tizenkét családot érinti hát-
rányosan ez, hiszen õk csak két-
háromszáz méterre vannak az au-
tópályától, s ha a Nagykanizsa-
Balatonkeresztúr közötti szakasz
is megépül, és valóban megindul
a nagy forgalom, akkor kellemet-
len zaj- és porhatások érhetik az
érintett lakókat. Leértékelõdnek
az ingatlanok, megszûnik a lakók
nyugalma, holott korábban pont
emiatt vásároltak telket Palin ezen
területén. A Nemzeti Infrastruktú-
rafejlesztési Zrt. a közelmúltban
kihelyezte ugyan a zajszintet mérõ
állomásokat, ám úgy gondoljuk,
most éppen egy olyan idõszakban
folyik a mérés, amikor még nem
jelenik meg jelentõs forgalom a
szakaszon. Fõleg, hogy a kamio-
nok továbbra is bejönnek a város-
ba, ugyanis Balatonkeresztúr és a
horvát határ között nincs a sztrá-
dán benzinkút, ezért inkább Nagy-
kanizsán tankolnak. Emiatt pedig
a Garay utcában élõk is jogosan
panaszkodnak.

Bicsák Miklós hozzátette, a
szintén Palinban lakó Teleki
László szocialista országgyûlési
képviselõ továbbítja az össze-
gyûjtött aláírásokat és az öt-hat-
száz méternyi, körülbelül húsz-
huszonötmillió forintba kerülõ
zajvédõ fal megépítését követelõ
levelet Kóka János gazdasági és
közlekedési miniszterhez. 

Béni Gyöngyi, a NIF Zrt. szóvi-
võje kérdésünkre elmondta, a mé-
rések elsõ eredményei majd csak
október elején állnak a szakembe-
rek rendelkezésére, addig érdem-
ben nem tudnak nyilatkozni.       

Bene Csaba önkormányzati
képviselõje megerõsítette: a
kamionok valóban bejönnek a
városba tankolni, s emiatt is
erõsödõ tiltakozás van kialaku-
lóban a Garay utcai lakók kö-
zött.

Bicsák Miklós még hozzátette,
amennyiben nem épül meg a zaj-
védõ fal, végsõ esetben –hogy
nyomatékot adjanak tiltakozásuk-
nak- hajlandóak lesznek a sztrá-
dát is eltorlaszolni.

H.A.

A paliniak nem adják fel,
zajvédõ falat akarnak
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laA szemétbõl 
is pénz lesz

Szívügy 
a Bányász-pálya

Lehetne 
húsz új parkoló

Harmadik alkalommal ren-
dezte meg a Városi Diákönkor-
mányzat a Polgármesteri Hivatal
Mûvelõdési és Sportosztályával
közösen a Vasemberke Kupát.
Az Autómentes Nap keretében
lebonyolított tizenkét órás vetél-
kedõn a város általános iskolásai
mérték össze ügyességüket.

A vetélkedõt Marton István pol-
gármester nyitotta meg. A vasem-
berkék humoros bemutatkozásával
kezdetét vette a számtalan próba-
tétel a város különbözõ pontján.
Kerékpáros ügyességi verseny,
streetball bajnokság, ovisok ke-
rékpáros menete, óvodások zenés

tornája a Hevesi óvoda óvónõinek
vezetésével, és utcai futóverseny.
Az Erzsébet téren egészségsátor is
mûködött, ahol termékbemutató-
val hívták fel a versenyzõk és a
szurkolók figyelmét az egészséges
életmódra. 

A Vasemberke Kupa eredmé-
nyei: 1. helyezést ért el a Zrínyi is-
kola csapata, 2. Batthyány gimná-
zium, 3. Péterfy, 4. Bolyai, 5.
Kiskanizsa, 6-7. Rozgonyi és Pa-
lin, 8. Kõrösi, 9. Hevesi, 10. Szi-
várvány. Az elsõ három helyezett
ausztriai utazást nyert, míg a többi
résztvevõ értékes ajándékot kapott.

B.E.

Vasemberke Kupa
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Szeptember huszonkette-
dike és október hetedike kö-
zött kerül sor Münchenben
a hagyományos sörfesztivál-
ra, az Oktoberfestre.   

Az Oktoberfest alapötlete
(ki hinné?!) egy katonatiszt
fejébõl pattant ki, amikor
Ludwig bajor koronaherceg
és Terézia hercegnõ frigyét
egy monstre rendezvénnyel,
óriási lóversennyel akarták
megünnepelni. A királynak is
nagyon megtetszett a felve-
tés, így ezernyolcszáztíz ok-
tóber tizenhetedikén meg is
tartották az elsõ mulatságot a
Terézia Réten. Az elsõ feszti-
vál sikere után München vá-
ros vezetése úgy határozott,
hogy évente megrendezik a
hagyományteremtõ ünnepsé-
get, pedig ekkor még nem a
sör volt a fõszereplõ. Az ígé-
retet többnyire betartották,
hiszen az elmúlt közel két-
száz évben csupán huszonkét
alkalommal maradt el az õszi
fesztivál.

Az ezernyolcszáztízes
években még csupán néhány
talponállóból állt az Okto-
berfest és sört sem lehetett
kapni. Amikor a város köz-
igazgatása néhány évvel ké-
sõbb engedélyezte a sörfo-
gyasztást a Rét területén,
egyre több fából tákolt bódé,
majd óriási sörsátrak vették
át a talponállók helyét. Az
eleinte néhány sátorból álló
rendezvény mára egy óriási,
nemzetközi sörös mulatság-
gá nõtte ki magát, és idén
már tizennégy nagy- vala-
mint tizenkilenc kis- és kö-
zepes méretû sátorban vár-
ják a vendégeket.

A fesztiválon uralkodó jó-
kedvnek és a hamisítatlan ba-
jor életérzésnek köszönhetõ,
hogy a sörünnep ideje alatt
évente közel hat és fél milli-
óan látogatnak el a müncheni
Terézia Rétre.

Sör,
sramli,
virsli

Szeptember huszonötödikén
ismét ülésezett a város képvise-
lõ-testülete, amelyet ezúttal
Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter vezetett, ugyanis Marton Ist-
ván polgármester egyéb elfog-
laltsága miatt nem tudott meg-
jelenni. 

A képviselõk az elsõ napirendi
pontok közt tárgyalták az önkor-
mányzat 2007. évi költségvetési
rendelete módosítását. Karádi
Ferenc (Fidesz-KDNP) jelezte,
hogy bár korábban a képviselõi
keret megszüntetésérõl döntöttek,
mégis fontosnak tartja, hogy a
jövõ évi büdzsében legyen vala-
miféle, a városatyák által a kisebb
költségigényû problémák megol-
dására felhasználható, az egyes
körzetekre szabott pénzösszeg,
ami – s ezt hangsúlyozta – nem
lenne azonos a képviselõi keret
visszaállításával. Ugyanis, az
ilyen apró-cseprõ problémák most
pénz hiányában kezelhetetlenek.

Halász Gyula (SZDSZ) azt
kérdezte, mire alapozza az önkor-
mányzat azt, hogy a mélygarázs-
építés kapcsán tizenkétmilliós
bérleti díj jelentkezik bevétel-
ként, miközben minimális az
esély arra nézve, hogy az inkri-
minált cég fizet? Ugyanis a terve-
zetben ez az összeg a bevételi ol-
dalon szerepel.

Balogh László (Fidesz-KDNP)
azt tette szóvá, igaz, hogy a testü-
let megszüntette az intézményve-
zetõi jutalmakat, a motiválás és
az értékelés érdekében meg kelle-
ne oldani, hogy az intézményve-
zetõk megfelelõ teljesítmény ese-
tén részesülhessenek a minõségi
bérpótlék rendszerébõl. 

Megjegyezte, hogy a Nagy-
Magyarország Emlékmû díszki-
világítása elkészült, s az elõre be-
tervezett összegbõl maradt még
négyszázezer forint, amit akár a
Deák téri, csak Petõfi-szoborként
ismert, egyébként a 48-as gyalog-
ezrednek emléket állító alkotás
rendbetételére lehetne fordítani.

Bicsák Miklós (MSZP) azt
mondta, ezt a pénzt inkább a Kal-
már utcai buszmegálló kialakítá-
sára kellene költeni. 

Dr. Fodor Csaba (MSZP) a bu-
dapesti ügyvédi irodával kötött

megbízásokkal kapcsolatban kije-
lentette, az ilyen és ehhez hason-
ló tranzakciók sértõek a polgár-
mesteri hivatal munkatársaira
nézve, mert véleménye szerint
ezeket az anyagokat õk is el tud-
nák készíteni. Végül a testület el-
fogadta a költségvetési rendelet
módosítását, a vita lezárása után
Cseresnyés Péter alpolgármester
pedig megköszönte az ellenzék
konstruktivitását.

A tizenhatos számú, a polgár-
mester illetményének és költség-
térítésének növelésérõl szóló elõ-
terjesztést levették napirendrõl a
városatyák.   

A tizennyolcas napirendi pont-
ként a testület elé került a bölcsõ-
dei férõhely-bõvítés ügye, amely
kapcsán dr. Csákai Iván (Fidesz-
KDNP) megjegyezte, úgy tûnik,
az önkormányzat malmai is lassan
õrölnek, ugyanis az elõterjesztés
még mindig csak arról szól, hogy
meg kell vizsgálni a Napraforgó
Bölcsõde bõvítésének lehetõsége-
it és azt, hogy további férõhelyek
kialakíthatók-e Kiskanizsán, a
Munkácsy utca 7. szám alatt. 

A képviselõk arról is döntöttek,
hogy a jövõ évi költségvetésben
mintegy húszmillió forintot bizto-
sítanak a tûzoltóság újabb, a kate-
gória-átsorolás miatt szükséges
eszközbeszerzésére, melynek ke-
retében egy új gépjármû-fecsken-
dõt, hat gázvédõruhát és egy
mentõcsónakot vásárolnak.

Elfogadta a közgyûlés a kórház
ágyszám-átcsoportosításra vonat-
kozó javaslatát, amely némi meg-
oldást jelenthet az ágyszám-leépí-
tésbõl fakadó ellátási nehézsé-
gekre. 

Vita alakult ki a ZALAISPA
nagytérségi hulladékgazdálkodási
rendszerhez kapcsolódó elõter-
jesztés okán. Cseresnyés Péter al-
polgármester felhívta a testület fi-
gyelmét arra, hogy most még
csupán arról kell dönteni, létre
jön-e egy önkormányzati társulás
a projekt kapcsán keletkezett va-
gyontárgyak üzemeltetésére? Ek-
kor azonban zárt ülést rendeltek
el, majd tizenhét órakor sor került
az elõzetesen meghirdetett köz-
meghallgatásra. Ezt követõen
már nyílt ülésen folytatódott a na-
pirend vitája, melynek során több
ellenzéki képviselõ is szót emelt
az anyag elõkészítetlensége mi-

att, hatástanulmányokat, költség-
becsléseket hiányoltak, s azt java-
solták, napolják el a döntést.

Tóth László (MSZP) azt kérte,
hogy a felügyelõ bizottság elnö-
ke, Jerausek István és a projekt-
iroda gazdasági vezetõje részletes
számításokkal vázolja fel, milyen
elõnyei és hátrányai vannak a vá-
ros számára a rendeletmódosítás-
nak – erre nem került sor.  

A meghívottként szóló Bali Jó-
zsef, a majdani társulás leendõ el-
nöke kijelentette, hogy a rendelet-
módosítás nem érinti a város díj-
megállapító, illetve a szolgáltató
kiválasztására vonatkozó hatáskörét.
Hozzátette, mintegy kettõszázmil-
lió forintos bevételre számítanak a
rendszer mûködése során.

A nem meghívott, de jelenlévõ
Horváth Balázs, a hulladékszállí-
tási közszolgáltatásban érdekelt
Saubermacher-Pannónia Kft.
ügyvezetõje hozzászólásában el-
mondta, bárhogy is dönt a testü-
let, ez még mindig csak egy elõ-
zetes döntés lesz, amelynek ha-
tályba lépéséhez 281 településnek
kell egyhangú döntést hoznia az
ügyben. Ehhez képest mintegy
száz település vagy nem tárgyalta
még a témát, vagy egyáltalán
nem kívánja elfogadni az elõter-
jesztést. Horváth Balázs arra is fi-
gyelmeztetett, a város és a
Saubermacher közötti szindikátu-
si szerzõdés mindkét fél számára
jelent elõnyöket és kötelezettsé-

Konstruktív közgyûlés

Nem szerepel a város köztéri
szobrairól készült kataszterben
a bajcsai világháborús emlék-
mû, aminek a felújítása is egyre
sürgetõbb – hangzott el a mi-
nap a településrész részönkor-
mányzatának ülésén.

Elsõként Vukics József részön-
kormányzati képviselõ jelezte, a
lakók hívták fel a figyelmét arra,
hogy lassan már egy hónapja nem
elérhetõ az internet a közösségi
hozzáférési pontokon, állítólag a
szolgáltatást díj nemfizetés miatt
kapcsolta ki a szolgáltató. Farkas
Tibor, az eMagyarország Pontot
mûködtetõ Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Ház igazgatója rea-
gálásban elmondta, a havidíjakat
rendszeresen befizették, s amikor
jelezte a szolgáltató felé a hibát, a
sokadik telefonhívás után derült
ki, hogy a cég kimutatása pontat-

lan. Az igazgató reményei szerint
rövid idõn belül ismét mûködni
fog a szolgáltatás. 

Vukics József szintén lakossági
megkeresésre jelezte azt is, hogy a
hivatal illetékes osztályával felül
kellene vizsgáltatni a garázsadóval
kapcsolatos fizetési fegyelmet,
ugyanis a bajcsai városrész több
lakója nem fizet adót az ingatlanja
után, amit a jogkövetõ magatartást
tanúsító többség sérelmez. Polai
József, a BTÖ elnöke, önkor-
mányzati képviselõ jelezte, köz-
gyûlés elé viszi az ügyet.

A részönkormányzati ülésen
azt is megvitatták a képviselõk,
hogy várhatóan milyen hatást
gyakorol a közmûvelõdési intéz-
mények összevonása a bajcsai
kultúrházra. Az elõterjesztés sze-
rint „Kanizsai Kulturális Cent-
rum” néven egy kiemelten köz-
hasznú non-profit gazdasági tár-

saság jönne létre. Az új szervezeti
forma áttekinthetõbb gazdálko-
dással, jelentõs illeték-, és adó-
kedvezményekkel járna.

Az ülésen szó esett a város köz-
téri szoborkataszterérõl is. A baj-
csai településrészi önkormányzat
tagjai örömmel nyugtázták, hogy
az anyagban szerepel a templo-
muk falán látható emléktábla, ám
a településrész központjában álló
világháborús emlékmû nem. Ezért
Polai József önkormányzati kép-
viselõ javasolta, hogy vegyék azt
is nyilvántartásba.

A képviselõknek egyébként ko-
moly terveik is vannak a faluköz-
ponttal kapcsolatban: ismét az
obeliszken szeretnék látni az
évekkel korábban eltûnt turult,
valamint az emlékmû környezetét
is felújítanák. 

H.A.

Obeliszken szeretnék látni a turultKonstruktív ellenzék

Nem tárgyalták 
a polgármester 
illetményemelését

Húszmillió
a tûzoltóknak

Igen, a ZALAISPÁRA
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JÁRMÛ

ÁLLÁS

VEGYES
INGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án, nyugodt környezetben 87+25
m2-es lakás beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen felújítottan
eladó azonnali beköltözéssel. Kisebb
lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egys-

zobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
42 m2-es, félkomfortos, udvari, önkor-
mányzati lakásomat nagyobb önkor-
mányzatira értékegyeztetéssel. Érd.: 93-
322-537 (6093K)

Városkapu krt-on garázs bérleti joga
eladó. Érd.: 30/385-1088 (6096K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Szakdolgozatok, egyéb anya-
gok gépelését ,  számítógépes
szerkesztést vállalok rövid ha-

táridõvel .  Érd.:  30/9932-534
(6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.! Érd.:
20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Gála és Elstár
fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.
2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717
(6084K)

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
esztergályos szakirányú 90.000 – 110.000 Ft
hegesztõ szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
festõ-mázoló szakirányú 70.000 – 100.000 Ft
bõrszabász szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
varró szakirányú 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
gépészmérnök                        fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Túra
Szeptember 30. 
Rádiháza - DKK túra

Indulás:
7.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés:
19.00 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala:
Szentpéterfölde – “K” Tófeji
hegy – Rádiháza – Szentkoz-
madombja
Táv: 14 km
Részvételi díj: 500 Ft

Újra megnyílt! 
a Tandem 

Autókereskedés

Nagykanizsa, 
Király u. 3.

Öt év után ismét fõorvos ve-
zeti a kórház járóbeteg-szak-
rendelését, a fõvárosból Nagy-
kanizsára került dr. Bicsak Ág-
nes személyében. A fõorvos-asz-
szony olyan szakrendelõt sze-
retne, ahol a beteg és az egész-
ségügyi dolgozó egyaránt jól ér-
zi magát. Megszüntetné a szak-
rendelések zsúfoltságát, az ese-
tenként több órás várakozást. 

– Alapvetõen gyermekgyógyász
vagyok, a pályafutásomat azonban
mégsem egy kórházban, hanem a
gyógyszerkutatással kezdtem, ezu-
tán kerültem a váci kórház gyer-
mekgyógyászati osztályára – mond-
ta lapunknak elöljáróban dr. Bicsak
Ágnes. – Majd a László Kórházban,
ezt követõen pedig egy csecsemõott-
honban dolgoztam, utóbbi helyen
hosszú ideig, csaknem tizennégy
évig. Ez idõ alatt pszichológus dip-
lomát szereztem az ELTE-n, majd
egy menedzserképzõt is elvégeztem.
Ezután a közigazgatásba mentem
dolgozni, az egyik fõvárosi önkor-
mányzatban én voltam az egyetlen,
egészségüggyel foglalkozó ember.
Közben letettem a közigazgatási
szakvizsgát. Amikor megláttam a
nagykanizsai kórház pályázati kiírá-
sát, nem sokat tétováztam, hiszen a
férjem egész családja erre a vidékre
való, így sokat jártam itt, s nagyon
megtetszett Zala. Bízok magamban,
azt remélem, hogy az elmúlt négy év
tapasztalata elég arra, hogy egy
szakrendelõt irányítsak, hiszen a
XIX. kerületi önkormányzat, ahol
dolgoztam, egymilliárd forintos
költségvetésû szakrendelõ mûködé-
sét felügyelte. Úgy vélem, tisztában
vagyok a rendszer buktatóival, s
kész terveim vannak arra vonatko-
zóan, hogy milyen intézkedéseket le-
het és kell bevezetni, amelyek min-
denki számára pozitív változást hoz-
hatnak. Hankiss Elemér írja azt a

Társadalmi csapdák címû könyvé-
ben, hogy ha a szereplõk tekintettel
vannak egymásra, mûködik a belátó
képességük, empatikusak és jó tár-
sadalmi szerzõdéseket tudnak kötni,
akkor nem egymás kárára dolgoz-
nak, hanem a legmesszebbmenõkig
figyelembe veszik a közös érdeket. A
szakrendelõ pedig tipikusan ezt a
helyzetet képezi le, itt valóban egy-
másra vannak utalva az egyes szak-
mák. A szakrendelések munkáját
ezért úgy gondolom megszervezni,
hogy a beteg otthonosan érezze ma-
gát, ne várakozzon sokat. A beteg-
nek nem szabad úgy éreznie, hogy
nálunk kiszolgáltatott. Partnernek
tekintjük, akinek a személyiségi jo-
gait tiszteletben tartjuk – annak el-
lenére is, hogy a mostani „reform”
egy kicsit kiégette a szakmát. Az
egészségügyi dolgozók manapság
túlságosan sokat foglalkoznak ma-
gukkal, ami érthetõ egy olyan hely-
zetben, amelyben „megnyomorít-
ják” a kórházunkat. Nem kell mesz-
sze menni a példáért, itt van a mi
kórházunk, ahol elvették a kórházi
ágyak egyharmadát, méghozzá úgy,
hogy a szakmát senki nem kérdezte
meg, vajon jó lesz-e így? Ugyanis
egy ilyen, „eszi, nem eszi, nem kap
mást” helyzetben mindenki sértve
érzi magát, mert úgy érzi, rá megint
nem figyelt senki. Eközben az ágy-
szám-csökkentés miatt éves szinten
több mint négyezer beteggel keve-
sebbet tudunk ellátni, s ez a szakmá-
ban lelkiismereti válságot is okoz.
Aki az ágy mellett dolgozik, annak
nehéz ezt a helyzetet feldolgoznia, s
az ebbõl adódó feszültség esetleg a
beteg, vagy a kollégák felé áradhat.

– Ez akkor azt jelenti, hogy az
Ön feladata lenne egy kicsit a
dolgozók „trenírozása” is?

– Konkrétan ilyen feladatot

nem kaptam, de természetesen
szívesen vállalkozom ilyesmire,
azt hiszem, rendelkezem olyan
empátiás képességgel, hogy min-
den helyzetbõl megpróbálom a
maximumot kihozni. 

– Milyen koncepcióval vág neki
a szakrendelések átalakításának?

– Jelenleg úgy tûnik, hogy a
szakrendelõben mindenki a maga
ura. Ám éppen ezáltal válik kiszol-
gáltatottá a beteg. Számítok arra,
hogy nem fogad mindenki felhõtlen
örömmel, mert én itt rendet szeret-
nék tenni, hogy az ellátás pontos
legyen, a színvonal növekedjen,
szellemiségében pedig a szolgálta-
tás-jelleg felé tolódjon el. S hogy
mindez miben nyilvánul meg? Úgy
vélem, fontos lenne felülvizsgálni a
rendelési idõt, ugyanis a legtöbb
szakrendelésen tizennégy órakor
befejezõdik a munka. Meg kell néz-
ni azt, hogy vajon nem szolgálja-e
jobban a betegek érdekeit, ha osz-
tott rendelési idõ lenne, azaz szü-
net közbeiktatásával délelõtt és
délután is mûködnének a rendelé-
sek, mondjuk nyolctól tizenegyig,
és tizenhárom órától tizenhatig.
Így lehet, hogy nem kellene sza-
badságot kivenni a betegeknek ah-
hoz, hogy el tudjanak jönni orvos-
hoz. Fontos, hogy az elõjegyzési
rendszer is pontosan mûködjön.
Nem fordulhat elõ az, hogy valaki
mondjuk, nyolc és tizenkét óra kö-
zött kapjon idõpontot, mert akkor
az nem idõpont. Sokféle módszer
ismeretes, amelyekkel megkönnyít-
hetjük a várakozást. Fontos szem-
pont az is, hogy a nagy betegfor-
galmú szakrendelések ne szûk fo-
lyosókon mûködjenek, ezért ne le-
põdjenek meg a betegek, ha ami-
kor legközelebb jönnek, már más-
hol találják az adott szakrendelést. 

– Saját tapasztalat, nem egyszer
elõfordult, hogy a csecsemõgon-
dozáson pici babákkal két-három
órát kellett várakozni. A szakem-
ber-hiány nem jelent némi korlátot
a várható átszervezésben?

– Ilyesmi rendszeresen nem for-
dulhat elõ, egyszer-kétszer esetleg.
Lehet, hogy kevés orvos van, de azt
gondolom, a beteget nem hívhatjuk
be akkorra, amikor biztosan tudjuk,
hogy nem lesz orvos. A páciens nem
várhat három órát azért, mert az or-
vos nem tudja, hogy mikor tud le-
menni a rendelõbe. Ismétlem, nem
mondom, hogy ez néha nem fordul-
hat elõ, de rendszeresen erre beren-
dezkedni nem lehet. Gondolni kell
arra is, hogy mondjuk, a cukorbete-
gek nem várakozhatnak több órát a
rendelõben, miközben lehet, hogy
már enniük kellene, vagy éppen in-
zulint beadni. Általában a háziorvo-
si rendelõkben sem szerencsés, ha a
betegnek sokat kell várakoznia. 

– Ha egy mondatban kellene
összefoglalni a céljait, milyen
szakrendelõt szeretne?

– Ahol a beteg és az egészség-
ügyi dolgozó is elégedett. Jó ízû
munkát szeretnék.

Horváth Attila  

Szolgálva gyógyítani
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Kedves Idõstársunk!
Az „Idõsekért Nagykanizsán Ünnepi Hét” szervezõbizottsága ez

évben is megrendezi hagyományos Filmvetélkedõjét.

A vetélkedõre bárki jelentkezhet, aki a Rokonok címû új magyar
filmet megtekinti (rendezõ: Szabó István, fõszereplõ: Csányi Sán-
dor). Filmvetítés: 2007. október 1. (hétfõ) 15 óra, Halis István Városi
Könyvtár. Itt a résztvevõk részletes tájékoztatást kapnak a csa-
patvetélkedõrõl. Ez a nevezés ideje is. 

Vetélkedõ: 2007. október 9. (kedd) 15 óra, Halis István Városi
Könyvtár. 

Jutalmazás: az ünnepi hét záróünnepségén (október 10-án szerdán
15 órakor, HSMK) minden csapat elismerõ oklevelet kap, valamint
az elsõ három csapat tárgyjutalomban részesül.
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Az egészségügyi reform hatá-
sairól és az ezzel kapcsolatos in-
tézkedésekrõl tartott összdolgo-
zói értekezletet dr. Kovács Jó-
zsef, a Kanizsai Dorottya Kór-
ház fõigazgatója a Medgyaszay
Házban.

Az ezt megelõzõ sajtótájékoz-
tatón kiemelte, nagyon fontos-
nak ítéli a kórház idei évét, hi-
szen ilyen mértékû változások
nem voltak az elmúlt évtizedek-
ben. Az ezév márciusában ho-
zott minisztériumi határozat az
addig 516 aktív és 122 krónikus
ággyal mûködõ városi fenntartá-
sú fekvõbeteg szakellátást végzõ
kórházban az aktív ágyak szá-
mát 360-ra csökkentette. A kró-
nikus ágyakét minimális mér-
tékben, hússzal növelte. A re-

form pénzügyi része 2007-ben
közel 362 millió forint. Ez az
összeg jóval kevesebb a tavalyi
évhez képest. Nyilvánvaló, a
döntéshozók a költségvetés ter-
vezésekor a lakosságra hárítot-
tak egy jelentõs összeget, ami
vizitdíj és napidíj formájában
került bevezetésre. 

A parlament úgy rendelkezett,
hogy a kórházak aktív fekvõbe-
teg szakellátására és krónikus
beteg szakellátására 2007-ben
362 millió forintot fordít. Ám
ezek az összegek nem érkeztek
meg, és ebbõl adódnak a kani-
zsai kórház problémái is. A meg-
szorító intézkedések következté-
ben száz fõvel kellett csökkente-
ni a dolgozói létszámot, és
ugyanígy, egyes osztályokat meg
kellett szüntetni. Néhány orvos
eltávozott, de ez természetes
fluktuáció, mert a kórházban
alapvetõen orvoshiány tapasztal-
ható. Például kiemelten a gyer-
mekgyógyászaton, a fül-orr gé-
gészeten, a patológián és a labo-
ratóriumnál. Most is vannak tá-
vozó diplomások, akik elsõsor-
ban külföldre orientálódnak –
tette hozzá a fõigazgató. 

Jelentõs ágyszámveszteség érte
a belgyógyászatot, a sebészetet, a
szülészet-nõgyógyászatot, a cse-
csemõ és gyermekosztályt, neu-
rológiát, intenzív osztályt és a
pszichiátriát. Az általános sebé-
szet esetében az évek óta jól mû-

ködõ érsebészeti részleget kellett
megszüntetni. Azóta az osztályra
a zsúfoltság a jellemzõ. A lecsök-
kentett fekvõbeteg-kapacitás mi-
att a betegek több, mint 20 száza-
léka kiszorult az ellátásból. Ezen
betegek gyógykezelése céljából a
minisztérium pályáztatási eljárás-
tól függõen új szolgáltatások be-
vezetését tervezték – egynapos
sebészet, kúraszerû és nappali
kórházi ellátás. Az Egynapos Se-
bészetre benyújtott pályázatot
azonban elutasították. 

A megüresedett kórtermek
hasznosítása és az egészségügyi
szakdolgozók megtartása érde-
kében a finanszírozott ágyak
mellett nem OEP-finanszírozott,
térítéses ápolási egységeket hoz-
tak létre. Az év elsõ felében
11680 esetet látott el a kórház,
2488 fõvel kevesebbet, mint az
elõzõ év azonos idõszakában.
550 beteg ellátását az Országos
Egészségbiztosítási Pénztár nem
finanszírozta. A kapacitás és a
Teljesítmény Volumen Korlát
(TVK) csökkentése miatt az elsõ
félévben a kórház az elõzõ évi-
hez képest 20 százalékkal keve-
sebb aktív beteget látott el, így a
bevétel 295 millió forinttal csök-
kent. A takarékos elsõ félévi
gazdálkodás eredményeként a
bevételkiesést a költségek 144
millió forintos csökkentésével
sikerült részben kompenzálni. A
2006-os év közepétõl a költsé-
gek meghaladják a bevételeket,
azóta a Kanizsai Dorottya Kór-
ház felélte a mûködési tartaléka-
it, de mégis stabil pénzügyi
helyzetnek örvend, szemben
azokkal az intézményekkel,
amelyek nulla állapotról indul-
tak, és most jelentõs adósságál-
lománnyal rendelkeznek. Az in-
tézet fizetõképessége stabil, le-
járt határidejû szállítói követelé-
sük nem képzõdött. A kórház
mind járó-, mind fekvõbeteg el-
látás tekintetében közvetlenül el-
látja a Zala megyei déli kistérség
103 ezer lakosát. Évente 20-22
ezer fekvõbeteget és mintegy

500 ezer járóbeteget lát el az évi
4,5 milliárd forintos költségve-
tésbõl. 

A sajtótájékoztatón és az össz-
dolgozói értekezleten megjelent
Cseresnyés Péter alpolgármester
megjegyezte, a reformról teljesen
más elképzelései vannak. Ami az
országban történt az elmúlt más-
fél évben, azt kapkodásnak, for-
ráselvonásnak szabad nevezni, és
nem reformnak. Viszont a gazda-
sági, társadalmi vagy szociális
problémákra, ez a kormány nem
tud megfelelõ megoldást adni.
Ezért van a kapkodás, ami szinte
a kormány megalakítása után el-
sõként elérte az egészségügyet.
Végül megígérte, erejéhez mérten
a város mindent meg fog tenni
annak érdekében, hogy a gyógyí-
tásban elért eredményeket meg-
tartsa a kórház. 

Dr. Cser Ágnes, az Egészség-
ügyi Dolgozók Demokratikus
Szakszervezete elnöke beszédét
azzal indította, hogy régóta ké-
szül Kanizsára, de nem tehette
meg, és kritikus hangnemben azt
is megjegyezte, hogy tavaly ta-
vasszal kilépett az EDDSZ-bõl a
kanizsai kórház azzal az indok-
kal, hogy a vezetõje politizál. A
szakszervezetnek kötelessége el-
mondani az ilyen helyi találkozó-
kon, hogy az õket vezetõ orszá-
gos fõhatóságok hogyan viszo-
nyulnak hozzájuk.  Például, hogy
mit ér az egészségügyi dolgozó,
ha magyar? Cser Ágnes vélemé-
nye szerint: útban van. Központi-
lag segítik elõ, hogy külföldre
szerzõdtessék a közpénzen kép-
zett szakdolgozókat és orvosokat.
Egyetlen céljuk, hogy a miniszté-
riumot visszavegye a szocialista
többségû kormány, mert neolibe-
rális vezetéssel nem tudják elérni
azt, hogy megõrizzék a betegellá-
tást, és ezen keresztül a minõségi
egészségügyi közszolgáltatást és
a munkahelyeket. Az EDDSZ
nemcsak itthon, hanem külföldön
is képviseli az érdekeket, és ta-
valy decemberben az Európai
Parlament petíciós bizottságához
fordultak.

Bakonyi Erzsébet

Az NTE 1866 vívóinál is javá-
ban zajlik már az õszi verseny-
évad, melynek indítója még au-
gusztusban egy tíz napos edzõtá-
bor volt. Szeptember elején aztán
a fõvárosban a Józsefvárosi Ku-
pán indultak elsõként, s a nõi
kadett korosztályban kard fegy-
vernemben Mátyás Szabina leg-

jobb eredményként egy harmadik
helyet szerzett. Lengyelországba
aztán egy nagy nemzetközi
kadett-korú kard megmérettetésre
utazhatott a kanizsai klub négy
lány és egy fiú sportolója, ami a
magyaroknak egyben válogató is
volt. A legjobban ismét Mátyás
Szabina szerepelt, aki a tizenhat

közé került, s lett végül tizenötö-
dik. az eredményeken túl egy he-
lyi, vagyis kanizsai illetõségû hír,
hogy az elõzetes tárgyalások sze-
rint, szeptember 23-tól egy héten
át a Rózsa utcai vívóteremben
edz a német öttusa válogatott.

P.L.

A lábtoll-labdások Újszászon
rendezték meg a világbajnokság
elõtt az utolsó felkészítõ versenyü-
ket, az Újszász Kupa országos
ranglista versenyt. A Zemplén SE
játékosai kiváló eredményekkel bi-
zonyították, hogy sikeres volt a fel-
készülésük a világversenyre, mivel
a hét kategóriából hatban az élen
végeztek, megelõzve a felnõtt él-
mezõnyt. A versenyen a Magyar
Lábtoll-labda Szövetség elnökségi
ülést tartott, ahol a világbajnokság-
gal kapcsolatos feladatok voltak

elõtérben, s ez a számos kanizsai
érintettség miatt volt lényeges. A
világbajnokságot október 6-10. kö-
zött Szolnokon a Tiszaligeti Fõis-
kolai Sportcsarnokban rendezik
meg. Nagykanizsát hét játékos
képviseli a nemzeti csapatban, név
szerint Barócsi Andor, Csizmadia
Tamás, Hartai Attila, Takács End-
re, Budavölgyi Veronika, Gozdán
Ágota, Végh Dóra, az „A” váloga-
tott szövetségi kapitánya pedig
edzõjük Budavölgyi Kálmán lesz. 

Az újszászi verseny legjobb ka-

nizsai eredményei, férfi hármas
(11 induló egység): 1. Barócsi An-
dor, Csizmadia Tamás, Hartai At-
tila, Takács Endre. Férfi páros
(17): 1. Hartai Attila, Takács End-
re. Férfi egyéni (30): 2. Hartai At-
tila. Nõi hármas (7): 1. Budavölgyi
Veronika, Dominkó Dóra, Gozdán
Ágota, Végh Dóra. Nõi páros (12):
1. Budavölgyi Veronika, Gozdán
Ágota. Nõi egyéni (20): 1.
Budavölgyi Veronika, 2. Gozdán
Ágota. Vegyes páros (20): 1. Har-
tai Attila, Budavölgyi Veronika.

P.L.
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Gausz Tamás a távol-keleti
Wing Tsun harcmûvészeti ágá-
nak negyedik mesterfokozatú
mûvelõje már tizenhatodik esz-
tendeje foglalkozik az önvédel-
mi sportok ezen irányzatával.
Bár, mint mondja, a tanulás
örök ennél a sportágnál is, hi-
szen már a tanuló fokozat is
több mint tíz lépcsõfokot foglal
magában.

– A Wing Tsun kezdetei tulaj-
donképpen az ezerhétszázas évek-
re nyúlnak vissza, amikor egy tá-
vol-keleti apáca konkrétan megha-
tározta fogásait. Az elgondolás lé-
nyege abban állt, hogy a kisebb
termetû emberek is meg tudják
magukat védeni, s a leegyszerûsí-
tett elemekkel az ellenfél gyenge
pontjait kell támadni. Nagyon fon-
tos szempontok voltak az úgymond
lényegre törõ, gyors mozdulatok
és a dinamikus akciók.

– Van-e gyakorlati alkalmazási
területe is ennek a fajta harcmû-
vészeti ágnak?

– Hogyne, hiszen a különbözõ
rendvédelmi szerveknél is tanít-
juk fogásait, hogy ne tekintsünk
messze, a zalaegerszegi bünte-
tés-végrehajtásban is ezt sajátí-
tották el a börtönõrök. Ettõl né-
mileg eltér, amit a civilek számá-
ra tanítunk, hiszen ott más a cél,
mint a rendvédelmi feladatok el-
látásánál. 

– Mint sportágnak, milyen a
szervezeti betagozódása a Wing
Tsunnak?

– Létezik egy világszövetség,
azon belül természetesen külön az
európai, s ez a kontinentális egy-
ség tagozódik régiós szekciókra.
Mi magyarok például a kelet-eu-
rópaihoz tartozunk vezetõként, s
öt-hat tagállamot fogunk össze a
Baltikumtól Romániáig bezáró-
lag. A különbözõ mesterfokoza-

tokkal bírók pedig instruktorok
irányítása alatt állnak, s azt sem
árt ehhez hozzátenni, hogy ez a
harcmûvészet is több ágazatra
oszlik.

– A szervezettség kanizsai vi-
szonylatban hogy áll jelenleg?

– Ez az idõszak a tagfelvétel
ideje, s jelenleg egy tucat spor-
toló tartozik az irányításom alá,
akik már komoly szintre jutot-
tak. A legmagasabb tanulói fo-
kozattal, tizenkettõvel Benkõ
László büszkélkedik, s õ mutat-
hat példát az újonnan érkezõk-
nek, hogy kitartással sokáig le-
het jutni.

– Mikor és hol tartják a foglal-
kozásokat?

– A Bolyai Általános Iskola
tornatermében kedden és csütör-
tökön 18 órától van bemutató és
tagfelvétel.

Polgár László

A test, a lélek és a szellem harmóniája

Sikeres hangolás a vb-re

Szezonkezdet a német öttusa válogatottal

Ahogy az várható volt, a Nagyka-
nizsa Ants pályáján kezdõdött base-
ball bajnoki döntõn a vendég Szent-
endre Sleepwalkers csapata irányí-
tott, s két találkozó után 2-0-s össze-
sített elõnyt szerzett. Az elsõ össze-
csapáson a negyedik játékrészig a

generációváltás kelõs közepén tartó
kanizsaiak jól tartották magukat,
utána viszont egy 0-3-as és 0-2-es
szakasz megfogta õket, így lett az
elsõ meccs végeredménye 4-9. A
másodikon már nem sok kétséget
hagytak a látogatók afelõl, hogy je-
lenleg melyik a jobb csapat, hiszen
14-5-tel hozták a mérkõzést úgy,

hogy fennállt a hazaiak leléptetésé-
nek lehetõsége is. Darabos Gáborék
úgy utazhatnak Szentendrére, hogy
halvány esély még maradt a négy
gyõzelemig tartó sorozatban – bár
látva az ellenfél erejét, az tényleg
csak egy halványka sansz…

P.L.

Papírforma

A TRI-CO Triatlon Klub
szeptember 29-én rendezi meg
hagyományos Õszi Duatlon ver-
senyét a Sétakertben. A verse-
nyen az óvodásoktól a nyugdíja-
sokig mindenki elindulhat a kor-
osztályának megfelelõ távokon.
Az elsõ futam, az ovisok rajtja 10
órakor kezdõdik, majd a többi
korcsoport 20 percenként rajtol
egészen 11.20-ig. Nevezni a
helyszínen lehet 9.20-tól a rajto-
kat megelõzõ tíz percig, az ered-
ményhirdetés 12 órakor lesz. 

(Az érdeklõdõk bõvebb infor-
mációt a www.kanizsaujsag.hu
címen kaphatnak.)

Az NTE 1866 MÁV klubjá-
nak dzsúdósai a paksi Atom Ku-
pa Nemzetközi Judo Versenyen is
képviseltették magukat, melyen
hat országból (Ausztria, Szlová-
kia, Románia, Szerbia, Szlovénia,
Magyarország) közel háromszáz
diák-korú fiatal indult. Az U10-es
mezõnyben Huszár Martin 36
kg-ban tizenegy indulóból pará-
dés szerepléssel és technikai bra-
vúrok sorozatával az elsõ helyet
szerezte meg, U12-ben Csonka
Richárd 41 kg-ban hat indulóból
szintén az elsõ helyen végzett, s
ez azért is figyelemreméltó ered-
mény, mivel a sportoló felfelé
súlycsoportot váltott, s máris si-
kerrel próbálkozott.

A Nagykanizsai Polgári
Sportlövész egylet sportolói
remekül szerepeltek a Göcsej
SE által hagyományosan szer-
vezett Szent István Kupán, me-
lyen Szombathely, Ják, Keszt-
hely, Zalaegerszeg, és Gellén-
háza lövõi indultak. A légpus-
kás 20 lövéses serdülõ leány
mezõnyben Racskó Tímea 169
körrel elsõ lett csakúgy, mint a
kispuskás 30 lövéses kategóriá-
ban a nõknél Pölöskeiné Herte-
lendi Erika (270 kör). A férfi
kispuskásoknál a 30 lövést
Obermaier Nándor 286 körrel
teljesítette, ami a második hely-
re volt elegendõ, Horváth Kár-
oly pedig 284 körrel harmadik-
ként zárt. Csapatban (Pölös-
keiné, Obermaier, Horváth K.)
840 körös eredménnyel maga-
san verve a mezõnyt lettek el-
sõk a kanizsaiak. A szlovén-ma-
gyar liga hatodik fordulójában
csapatban a kanizsai PSLE elsõ-
ként zárt, melyhez az egyéniben
elsõ Szobolics János 275 körrel
járult hozzá.

Mérleget vont a kórház fõigazgatója
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Kanizsa
A korábbinál nagyobb szerep

juthat a kanizsai alkotóknak,
szerzõknek a régió legnívósabb
kulturális folyóiratában, a Pan-
non Tükörben – reméli Balogh
László, aki a lap legújabb, júli-
us-augusztusi számától kezdve
a periodika szerkesztõbizottsá-
gi elnöki posztját is betölti. 

– A kanizsai jelenlétet erõsíti
az is, hogy az alapító fõszerkesz-
tõ, Pék Pál továbbra is jelentõs
szerephez jut a lap készítésében, s
rajta kívül a szerkesztõbizottság
tagja Papp Ferenc, a HSMK
igazgatója, a külsõs munkatársak
között pedig ott van Kardos Fe-
renc, a Halis István Városi
Könyvtár igazgatóhelyettese –
mondja Balogh László. – Szá-
momra pedig hatalmas megtisz-
teltetés, hogy megkerestek és fel-
kértek az elnöki posztra, s hogy
„uomo dilettante”-ként, azaz kí-
váncsi emberként egy ilyen rend-
kívül nívós lap közelébe kerülhe-
tek, részt vehetek a készítésében.

Én ezt úgy fogom fel, hogy Nagy-
kanizsa kapott egy lehetõséget,
azaz remélem, hogy a városnak
nagyobb szelet jut majd ebbõl a
„tortából”.

– Vélhetõen, már számos terv
megérlelõdött önben a lap továb-
bi mûködése kapcsán… 

– Mint mondtam, Nagykanizsa
jelenléte a lapban ma sem megol-
dott teljesen, pedig számos erõfe-
szítést tettek ebbe az irányba a
lap szerkesztõi. Legfontosabb fel-
adatomnak tartom, hogy ezen
változtassunk. A jelenlegi szerzõk
–akik több-kevesebb rendszeres-
séggel szerepelnek a lapban– kö-
re az utóbbi években sajnos, nem
változott: Pék Pál, Lehota János,
Lehota M. János, Kardos Ferenc,
újabban Lukács Zsolt mûfordító,
akivel számolni lehet. Sajnálatos,
hogy fiatal szerzõk nem jelentkez-
nek, sem irodalmi, sem szakmai
téren. Véleményem szerint az el-
származott tehetségekre is több
figyelmet kellene fordítani. Több-
ször felmerült egy Hevesi Sándor-

konferencia szükségessége is, ám
ennek megszervezése komoly
szellemi és anyagi ráfordítást kí-
ván, amire eddig nem futotta. To-
vábbra is kiemelten szeretnénk
kezelni a vizuális mûfajokat, elsõ-
sorban a képzõmûvészetet. Több-
ször írtunk a kendlimajori nem-
zetközi mûvészteleprõl, a Ludvig
Zoltánnal készült interjút decem-
beri számunkban közöljük. Leho-
ta János korábban méltatta Rét-
falvi Sándor szobrászmûvész élet-
mû albumát. Most ötödik számun-
kon dolgozunk, amely a Nõ, a nõi
princípium és az esélyegyenlõség
jegyében készül. A tematikus
szám Zalaegerszeg uniós pályá-
zatához kapcsolódik, amelyet ok-

tóber 12-én Brüsszelben muta-
tunk be – ebben is helyet kapnak
kanizsai szerzõk és a városhoz
kötõdõ interjúalanyok.

H.A.

Kanizsai térnyerés a Pannon Tükörben
A hangsúly felénk tolódik
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A Magyar Dráma Napját
Madách Imre Az ember tragé-
diája címû mûvének 1883. szep-
tember 21-i õsbemutatójára
emlékezve 1984. óta rendezik
meg, hogy ráirányítsák a figyel-
met a magyar drámairodalom
értékeire, s új mûvek születését
ösztönözzék.

A Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
tanulói rendhagyó irodalomóra
keretében emlékeztek e napra. A
könyvtárban Savanyú Zsófia és
Bajgár Ramóna tanulók Karinthy
Frigyes Az emberke tragédiája cí-

mû paródiából mutattak be rész-
leteket, majd Kincsesné Gerõ
Jusztina könyvtáros egy-egy kor-
szak híres drámai mûvét felvil-
lantva, a magyar dráma történeté-
vel ismertette meg a tanulókat. A
csoportmunkában kapott felada-
tokkal mind a hagyományos,
mind az elektronikus dokumentu-
mokban való keresést szeretnék
fejleszteni azzal a céllal, hogy is-
mereteiket nemcsak könyvekbõl,
hanem más forrásokból is bõvít-
hetik a diákok. 

B.E.

A Magyar Dráma Napján
a Mezõ gimnáziumban

Hamarosan szélfogó ajtókat
építenek a Vásárcsarnok bejá-
rataihoz – tájékoztatta lapun-
kat a csarnok árusainak kom-
fortérzetét növelõ beruházásról
Karádi Ferenc önkormányzati
képviselõ, aki Marton István
polgármester megbízásából vesz
részt a csarnok intézõbizottsá-
gának munkájában.

Karádi Ferenc elmondta, a ko-
fák és a kereskedõk régi problé-
mája, hogy hideg, szeles téli na-
pokon egy-egy betérõ vendéggel
együtt jelentõs mennyiségû hideg
levegõ is betódul a csarnokba a
nyitott ajtókon keresztül. Hama-
rosan megoldás születik a problé-
mára, ugyanis a Csarnok Üzletház
finanszírozásában, mintegy más-
félmillió forintos darabonkénti
költséggel külsõ szélfogók épül-
hetnek valamennyi bejárathoz,
amelyek tetejére légkondicionáló
berendezések is kerülnek.

Mire a tél beköszönt, várhatóan
a beruházás is megvalósul.     

H.A.

Szélfogók
kerülnek 
a csarnokra

Egy uniós projekt kapcsán
gazdasági és várospolitikai sí-
kon is jelentõs együttmûködés
jöhet létre Nagykanizsa és a
szlovéniai Ptuj között.

Szlovéniai delegáció járt a
múlt héten Nagykanizsán, Mar-
ton István polgármester Ptuj vá-
ros elsõ emberével, Stefan Celan-
nal tárgyalt, aki ezt követõen a
helyi gazdaság szereplõivel foly-
tatott zártkörû megbeszélést.

Marton István polgármester
elöljáróban elmondta, hogy az
amúgy is jó szlovén-magyar kap-
csolatok gazdasági területének erõ-
sítését szorgalmazza az ottani ma-
gyar nagykövet, Czukor József, aki
még a tavasz folyamán egy mun-

kavacsorán igyekezett hozzásegí-
teni a határ innensõ és túlsó olda-
lán lévõ települések vezetõit a két-
oldalú kapcsolatok fejlesztéséhez,
szélesítéséhez. Ennek az eredmé-
nye a mostani látogatás, amely al-
kalmával Stefan Celan nem üres
kézzel, hanem konkrét ajánlattal
jött Nagykanizsára. Marton István
kifejezte azon reményét, ha a vala-
mikor egy megyébe tartozó telepü-
lések vezetõi és a két megye elöl-
járói segítik a gazdasági folyama-
tok élénkítését, akkor nagyot lép-
het elõre mindkét fél. 

– Ha számszerûen is meg kelle-
ne fogalmazni, akkor nem lennék
meglepve, ha három éven belül
megkétszerezõdne a két város üz-
letemberei közötti kapcsolatok,

gazdasági együttmûködések szá-
ma – mondta Marton István. 

Stefan Celan hangsúlyozta,
ahol megvan az egyetértés, a ba-
rátság, ott megvan arra is az
esély, hogy a két város vezetésé-
nek segítségével bõvüljön a vál-
lalkozók közötti kapcsolat.

A ptuji polgármester újságírói
kérdésre elmondta, az általa irá-
nyított önkormányzat a jövõ év-
ben egy Interreg-projektet kíván
megvalósítani, s felkínálja a lehe-
tõséget Nagykanizsának, illetve a
város vezetésének, hogy együtt-
mûködõ partnerként vegyen részt
a programban. Az ajánlatot Mar-
ton István polgármester örömmel
elfogadta. 

Horváth Attila 

3-2, így megvan az elsõ

Nagykanizsa új partnere, Ptuj
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Naponta fris
s hírek!

www.kanizsaujsag.hu

A labdarúgó NB III Dráva cso-
portjának 6. fordulójáig kellett
várni, amíg megszületett az NTE
1866 elsõ gyõzelme. A Tóth Attila
edzette kanizsaiak Tamási gárdáját
múlták felül 3-2-vel úgy, hogy ez-
úttal szakítottak azzal a hagyo-
mánnyal, hogy elõnyüket nem
tudják megtartani. A vezetést meg-
szerezték, majd a vendégek fordí-
tottak, s ekkor következett a kelle-
mes fordulat: ezúttal az NTE visz-

szavette az elõnyt, s szurkolói
nagy örömére már ki sem engedte
kezébõl azt. Külön értéke a siker-
nek, hogy a házi góllövõlistát ve-
zetõ Cs. Horváth Gábor ismét
eredményes volt, vagyis az egykor
még a legfelsõ osztályban is be-
mutatkozott (mi több, az Újpest-
nek be is találó) futballista nem fe-
lejtette el góllövõ tudományát.

P.L.
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